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Αθήνα, σήµερα στις 29 Αυγούστου 2022, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 12.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68 πα-
ράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 παράγραφος 5 εδάφιο β’
του Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως που κατέθεσε
η Κοινοβουλευτική Οµάδα ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, µε
θέµα: «Εξέταση της υπόθεσης παραβίασης του απορρήτου των
επικοινωνιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής
και Ευρωβουλευτή κ. Νίκου Ανδρουλάκη από την Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών (ΕΥΠ) ή και από άλλα φυσικά ή νοµικά πρό-
σωπα, την επιβεβαιωµένη απόπειρα παγίδευσης του κινητού του
µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator», την παράνοµη χρήση
αυτού στην ελληνική επικράτεια και την έρευνα για την ύπαρξη
ευθυνών του Πρωθυπουργού κ. Κυριάκου Μητσοτάκη και κάθε
άλλου εµπλεκόµενου φυσικού ή νοµικού προσώπου».

Η συζήτηση επί της προτάσεως για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής διεξάγεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 144 και
µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 137 παράγραφος 2 του Κα-
νονισµού της Βουλής, δηλαδή µε τη διαδικασία της γενικευµένης
συζήτησης επερώτησης. 

Ειδικότερα ως προς τη διαδικασία της συζητήσεως και σύµ-
φωνα µε την από 22 Αυγούστου 2022 εισήγηση του Προέδρου της
Βουλής στη Διάσκεψη των Προέδρων, προτείνω οι αγορεύσεις
των συναδέλφων Βουλευτών να οργανωθούν σε τρεις κύκλους
οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο έξι κατά
προτεραιότητα οµιλητών, στον οποίον θα εκπροσωπηθούν ισαρίθ-
µως οι έξι Κοινοβουλευτικές Οµάδες µε χρόνο οµιλίας για τον
κάθε οµιλητή δέκα λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. Για να
µην αρχίσετε τις παρακλήσεις, σε συνεννόηση µε τον Πρόεδρο
της Βουλής, και για τους έξι και για τους άλλους συναδέλφους
που έχουν πέντε µόνο λεπτά θα υπάρχει µια ανοχή, γιατί αντιλαµ-
βανόµαστε ότι ο χρόνος είναι ασφυκτικά µικρός. 

Πρώτος θα λάβει τον λόγο ο Βουλευτής από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του Κινήµατος Αλλαγής που έχει καταθέσει την πρό-
ταση, άρθρο 91 παράγραφος 5, σε συνδυασµό µε το άρθρο 137
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. Ο δεύτερος κύκλος
και ο τρίτος κύκλος, κατ’ εφαρµογήν της διάταξης της παραγρά-
φου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα απαρτίζε-

ται από δώδεκα Βουλευτές έκαστος και συγκεκριµένα από τη
Νέα Δηµοκρατία πέντε Βουλευτές, από τον ΣΥΡΙΖΑ τρεις Βου-
λευτές και από τα υπόλοιπα κόµµατα ένας Βουλευτής από κάθε
κόµµα, χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας, όπως είπα, καθώς και
ένας Ανεξάρτητος.

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο
µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει έναν ενιαίο
κατάλογο στον οποίο οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης θα εναλ-
λάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης για να τηρηθεί
η κατά αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων εκ-
προσώπηση. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν επίσης, εφόσον το επιθυ-
µούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζε-
ται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των επόµενων Κοινοβουλευτικών
Οµάδων. Μέχρι στιγµής το Προεδρείο δεν έχει ενηµερωθεί για
την παρουσία κάποιου Αρχηγού. Αυτό δεν σηµαίνει τίποτα βέ-
βαια, κατά τη διάρκεια της συζήτησης.

Οι Υπουργοί, εφόσον επιθυµούν, θα µιλήσουν για δέκα λεπτά
της ώρας. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για δώ-
δεκα λεπτά, µε την επιφύλαξη του περιορισµού που θέτει το
άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής. Δηλαδή,
εφόσον προηγηθεί οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
τους Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι λεπτά. 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές µόνο περιπτώσεις µε έγγραφο
του Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας στην οποία ανή-
κουν οι Βουλευτές το οποίο θα απευθύνεται στο Προεδρείο και
µε την απαραίτητη προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλαγής. Νοµίζω
επί της βασικής αυτής διαδικαστικής πρότασης δεν υπάρχει αν-
τίρρηση. Ωραία. Γίνεται λοιπόν δεκτή...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επί της διαδικασίας;
Να ολοκληρώσω και θα σας δώσω τον λόγο. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζητήσεως, θα ακολουθήσει ηλε-
κτρονική ονοµαστική ψηφοφορία επί της προτάσεως. 

Θα ήθελα επίσης να ενηµερώσω το Σώµα ότι οι συνάδελφοι
Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που δεν µπορούν να
µετέχουν µε φυσική παρουσία στην ψηφοφορία είτε λόγω απο-
στολής στο εξωτερικό είτε για υγειονοµικούς λόγους θα ψηφί-
σουν µε επιστολές που φέρουν την υπογραφή τους και τη µνεία
του θέµατος, οι οποίες θα αποσταλούν στο Προεδρείο σύµφωνα
µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής όπως ισχύει. Σε
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αυτήν την περίπτωση, πριν από την ψηφοφορία θα παραδοθούν
στο Προεδρείο επιστολές στις οποίες θα αναγράφεται το όνοµα
του Βουλευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε
επιστολική ψήφο. Η επιστολή θα απευθύνεται προς τον Πρόεδρο
της Βουλής. Η παράδοση των επιστολών θα γίνει από διαπιστευ-
µένους συνεργάτες των Βουλευτών ή των µελών της Κυβέρνη-
σης που πρόκειται να ψηφίσουν, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής.

Πριν καλέσω τον κ. Καστανίδη, κύριε Βίτσα, ορίστε, έχετε τον
λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, στη διαδικασία την οποία είπατε περιέχεται µέσα ότι
οι Υπουργοί θα µιλήσουν για δέκα λεπτά της ώρας, εφόσον το
επιθυµούν. Όµως εδώ έχουµε µια καθαρά κοινοβουλευτική δια-
δικασία. Δεν είναι κάτι στο οποίο παρεµβαίνει η Κυβέρνηση. Μπο-
ρούν να µιλήσουν οι Υπουργοί οι οποίοι είναι Βουλευτές κατά τη
γνώµη µου –φαντάζοµαι το έχετε ψάξει βέβαια και θέλω µια
απάντηση- οι Υπουργοί που είναι Βουλευτές ως Βουλευτές και
µε βάση ό,τι έχουµε συµφωνήσει. Διαφορετικά είναι ένα καινούρ-
γιο στοιχείο που δεν συζητήσαµε στη Διάσκεψη των Προέδρων.
Άρα µπορεί να έρθουν σαράντα οκτώ Υπουργοί και Υφυπουργοί
και να πάρουν τον λόγο. Αυτό λέω. Βέβαια, εντάξει, αυτό το τε-
λευταίο το οποίο λέω είναι υπερβολικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Βίτσα, όπως ξέ-
ρετε, -έχετε κάνει Προεδρείο- το Προεδρείο αναγιγνώσκει τυπικά
ό,τι προβλέπεται από τον Κανονισµό. Αυτό που είπα για τους
χρόνους των Υπουργών είναι στο άρθρο 97Α. Επί της ουσίας δεν
νοµίζω ότι θα προκύψει τέτοιο θέµα το οποίο βάζετε, όπως γίνε-
ται πάντα δηλαδή. Όχι δεν νοµίζω, σχεδόν είµαι σίγουρος ότι δεν
θα προκύψει τέτοιο θέµα. Απλά ήµουν υποχρεωµένος να δια-
βάσω τυπικά το άρθρο 97 που προβλέπει ό,τι ακούσατε.

Τον λόγο έχει ο κ. Καστανίδης. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα λίγα γνωστά, πρωτοφανή γε-

γονότα που τέθηκαν υπ’ όψιν του ελληνικού λαού και ηµών τον
τελευταίο καιρό ήταν η αφορµή να οδηγηθούµε στην πρόταση
για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής κατά το άρθρο 144 του
Κανονισµού της Βουλής. 

Εν συντοµία, ποια είναι τα γεγονότα: Προς το τέλος Ιουλίου, ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ καταθέτει µηνυτήρια αναφορά στην Ει-
σαγγελία του Αρείου Πάγου, διότι διαπιστώθηκε από την ειδική
υπηρεσία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου ότι βρέθηκε ίχνος του
κακόβουλου λογισµικού «Predator» στο κινητό του. Εάν δεν µο-
λύνθηκε το κινητό του κ. Ανδρουλάκη οφείλεται στην πρόνοιά
του, σύµφωνα µε τις οδηγίες που δίνει συνήθως το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο, να µην ανοίξει σύνδεσµο αυτού του είδους. 

Μετά την µηνυτήρια αναφορά συνεδρίασε η Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας, µια πολύ ενδιαφέρουσα συνεδρίαση, την 29η Ιου-
λίου του τρέχοντος έτους και λίγες µέρες µετά την συνεδρίαση
της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας και µετά από ενεργοποί-
ηση της Αρχής Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών
που απευθύνθηκε στους παρόχους, ο Έλληνας Πρωθυπουργός
ανακοίνωσε ότι υπήρξε ατυχές περιστατικό νόµιµης επισύνδεσης
στο κινητό του κ. Ανδρουλάκη, επισύνδεση την οποία δεν εγνώ-
ριζε και την οποίαν θα απέρριπτε εάν ίδιος ήταν ενήµερος των
τεκταινοµένων. 

Αυτές είναι οι δύο βασικές όψεις του προβλήµατος. Όµως όσα
ακολούθησαν δηµιούργησαν πολλαπλά ερωτηµατικά και έναν
σκοτεινό ορίζοντα για το τι συµβαίνει στον τόπο, έναν σκοτεινό
ορίζοντα που πρέπει να φωτίσουµε, γιατί η αλήθεια είναι πάντοτε
καθαρτήρια και µπορεί να βοηθήσει το σύνολο του πολιτικού κό-
σµου να ισχυροποιήσει τη λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος και να αποκαταστήσει την οµαλότητα στην πολιτική ζωή,
ιδιαίτερα όταν εµφανίζονται φαινόµενα θεσµικής εκτροπής. 

Ποια είναι, λοιπόν, τα κολοσσιαία ερωτήµατα που εγείρονται
από αυτή την υπόθεση; Εδήλωσε ο κύριος Πρωθυπουργός ότι,
αν εγνώριζε τη νόµιµη επισύνδεση, δεν θα την επέτρεπε. Το
πρώτο ερώτηµα είναι: Πρόκειται περί νοµίµου επισυνδέσεως;
Δεν θα υπεισέλθω στην επιστηµονική συζήτηση η οποία ακολού-
θησε τη διατύπωση του Πρωθυπουργού. 

Υπάρχει, όµως, κάτι που θα πρέπει όλοι να οµολογήσουµε. Επί

της νοµικής ατέλειας του κοινού νοµοθέτη επεµβαίνει, χωρίς κα-
νέναν άλλον αµφιλεγόµενο ορισµό από εµάς, το Σύνταγµα το
οποίο στο άρθρο 62 ορίζει µε σαφήνεια ότι: «κατά τη βουλευτική
περίοδο ούτε διώκεται ούτε συλλαµβάνεται ούτε φυλακίζεται
ούτε µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο περιορίζεται Βουλευτής». Ση-
µειώνω ότι το Πρωτόκολλο 7 περί ευρωπαϊκών ασυλιών προβλέ-
πει ό,τι ισχύει για τους Έλληνες Βουλευτές να ισχύει και για τους
Ευρωβουλευτές στο εσωτερικό της επικράτειας της χώρας από
την οποία προέρχονται, άρα και για τον κ. Ανδρουλάκη. 

Ούτε, λοιπόν, καθ’ οιονδήποτε τρόπο περιορίζεται. Δεν υπάρ-
χει πιο δυναστική µέθοδος περιορισµού για οποιονδήποτε πολίτη
από το να παρακολουθούνται οι τηλεφωνικές του επικοινωνίες.
Προβλέπεται δε από το άρθρο 62 ότι και σε αυτή την περίπτωση
χρειάζεται άδεια του Σώµατος, εκτός εάν πρόκειται για αυτό-
φωρο κακούργηµα. Εγνώριζε, όµως, η Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών ότι πρόκειται για αυτόφωρο κακούργηµα; Εάν πρόκειται
για αυτόφωρο κακούργηµα, θα πρέπει να ειπωθεί µε πολύ µε-
γάλη σαφήνεια ποιο είναι. 

Δεύτερος κύκλος θεµελιωδών ερωτηµάτων: Μόλις προχθές ο
κύριος Πρωθυπουργός είπε εδώ στη Βουλή ότι: «Ένας Πρωθυ-
πουργός δεν µπορεί ούτε επιτρέπεται να γνωρίζει ποιος παρακο-
λουθείται». Αν, όµως, ισχύει η διατύπωσή του ότι ένας πρωθυ-
πουργός δεν επιτρέπεται ούτε πρέπει να γνωρίζει ποιος παρακο-
λουθείται, τότε ο κ. Κοντολέων έκανε πολύ σωστά τη δουλειά του
που δεν τον ενηµέρωσε. Άρα γιατί τον απέπεµψε;

Η κοινή λογική είναι αµείλικτη. Θα µπορούσα κατ’ αρχάς να
δεχθώ τις αρχικές διαβεβαιώσεις του Έλληνα Πρωθυπουργού,
αλλά όταν ισχυρίζεται ότι ούτε µπορεί ούτε πρέπει να γνωρίζει
ποιος παρακολουθείται, τότε εύλογα προκύπτει το ερώτηµα
προς τι η αποποµπή του κ. Κοντολέοντος που δεν τον ενηµέ-
ρωσε; 

Τα πράγµατα συσκοτίζονται ακόµη περισσότερο µε τις σηµε-
ρινές δηλώσεις του Υπουργού Επικρατείας σε ραδιοφωνικό
σταθµό. Ο Υπουργός Επικρατείας είπε επί λέξει τα εξής: «Ουδείς
γνωρίζει ποιος είναι ο λόγος για τον οποίον παρηκολουθείτο ο κ.
Ανδρουλάκης». Αν, όµως, ουδείς γνωρίζει ποιος είναι ο λόγος για
τον οποίον παρηκολουθείτο ο κ. Ανδρουλάκης, προς τι η πρό-
σκληση των µελών της Κυβέρνησης να ενηµερωθεί από τη
στιγµή που ουδέν γνωρίζουν; Ε, τι λέτε; Για ποιον λόγο; Γιατί
απευθύνονται στον κ. Ανδρουλάκη και τον εγκαλούν «δεν έρχε-
σαι να σε ενηµερώσουµε», αφού δεν γνωρίζουν; 

Υπονοεί ο κ. Γεραπετρίτης ότι γνωρίζει µόνο η Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών. Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, όµως, ου-
δέποτε απηύθυνε πρόσκληση στον κ. Ανδρουλάκη να τον
ενηµερώσει. Από την Κυβέρνηση έγινε, υποτίθεται, η πρόσκληση,
αλλά η Κυβέρνηση δεν γνωρίζει. 

Και τέλος, δηλώνει στην ίδια συνέντευξή του ο κ. Γεραπετρίτης
σήµερα στον ραδιοφωνικό σταθµό: «Δεν προέκυψε αποτέλεσµα
από τις παρακολουθήσεις». Αυτό το γνωρίζει; Κι όταν λες δεν
προέκυψε αποτέλεσµα από τις παρακολουθήσεις πρέπει να γνω-
ρίζεις και ποιος ο λόγος της παρακολούθησης για να ξέρεις αν
υπάρχει αποτέλεσµα. Αν δεν γνωρίζεις ποιος είναι λόγος, δεν ξέ-
ρεις και ποιο είναι το αποτέλεσµα. «Δυοίν θάτερον». Ή παραβιά-
ζουν την κοινή λογική ή κάτι έχουν να κρύψουν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταλαβαίνετε ότι συσκοτίζεται
πολύ ο ορίζοντας, παρ’ ότι προσπαθώ να µην αναφερθώ σε
πράγµατα τα οποία αφορούν ενδιαφέρουσες συζητήσεις, αλλά
απόρρητες, στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας. Μένω σε ό,τι
έχει δει το φως της δηµοσιότητας. Ώστε γνωρίζουν ότι δεν προ-
έκυψε αποτέλεσµα, αλλά δεν γνωρίζουν ποιος είναι ο λόγος για
τον οποίον παρακολουθείται για να γίνει η συσχέτιση. Μάλιστα. 

Όλα αυτά πού µας οδηγούν; Μας οδηγούν στο συµπέρασµα
ότι η εξεταστική επιτροπή είναι περισσότερο από ποτέ αναγκαία
για να διερευνηθούν περιστατικά, πράγµατα, συνθήκες, πρό-
σωπα, αποφάσεις, προκειµένου να καταλήξουµε στην αλήθεια.
Διότι όταν τελείται θεσµική εκτροπή, ουδείς από εµάς, πρωτί-
στως η πλειοψηφία, έχει δικαίωµα να την αγνοήσει και να µην
συµπράξει µε όλα τα κόµµατα της αντιπολίτευσης για να βρεθεί
η καλύτερη δυνατή λύση, ώστε στο µέλλον να µην ξανασυµβούν
τέτοια πράγµατα. 

Η εξεταστική επιτροπή, λοιπόν, πρέπει, κατά το ΠΑΣΟΚ - Κί-
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νηµα Αλλαγής, να συσταθεί. Ποια πρέπει να είναι η έρευνά της
µε βάση και τα ερωτήµατα που διατύπωσα πριν; Ποιος και γιατί
αποφάσισε τη νόµιµη επισύνδεση στο κινητό του Αρχηγού του
ΠΑΣΟΚ; Ποια είναι η αιτιολογία; Τι προέκυψε από την έρευνα;
Άρα, λοιπόν, το πρώτο θέµα αφορά τη «νόµιµη» επισύνδεση. 

Το δεύτερο θέµα αφορά το «Predator». Είναι βέβαιον, όπως
διαβεβαιώνει η ειδική υπηρεσία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου,
ότι επιχειρήθηκε να µολυνθεί το κινητό του Ευρωβουλευτή και
τώρα Αρχηγού του ΠΑΣΟΚ κ. Ανδρουλάκη. 

Στην Αµερική έχουµε αποφάσεις της κυβέρνησης Μπάιντεν µε
τις οποίες αποκλείστηκαν συγκεκριµένες εταιρείες από την
αγορά της. Εδώ δεν θα διερευνήσουµε τίποτα; Ποιοι σχετίζονται
µε το εµπόριο του «Predator» και άλλων λογισµικών κατασκο-
πείας; Ποιο είναι το πελατολόγιό τους; Πότε εµφανίστηκαν;
Πόσοι είναι αυτοί που κατέχουν το λογισµικό κατασκοπείας pred-
ator; Διότι υπάρχουν δηµοσιεύµατα σε εφηµερίδες ότι το πελα-
τολόγιο συγκεκριµένης εταιρείας αυξάνεται. 

Οι ιδιώτες αυτοί έχουν κάποια σχέση, σύνδεση µε την Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών; Μήπως η Εθνική Υπηρεσία Πληροφο-
ριών, όπως και άλλες υπηρεσίες, σε ένα είδος outsourcing, όπως
λέει και η έκθεση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για τις µυστικές
υπηρεσίες στην Ευρώπη, έχει αναθέσει σε ιδιώτες να κάνουν
αυτή τη δουλειά για λογαριασµό της; Αυτά όλα πρέπει να διε-
ρευνηθούν. 

Τρίτον. Ποιοι άλλοι ενδεχοµένως παρακολουθούνται; Υπάρ-
χουν άλλα πολιτικά πρόσωπα ή δηµοσιογράφοι που παρακολου-
θούνται; Διότι ό,τι συνέβη µε τον κ. Ανδρουλάκη δεν είναι εν
κενώ. Έχει προηγηθεί, µε ίδια χαρακτηριστικά της υπόθεσης, ο
δηµοσιογράφος Κουκάκης. Αρχικώς υφίσταται τη νόµιµη επισύν-
δεση και ακολουθεί η µόλυνση του κινητού του µε το «Predator».
Και στις δύο περιπτώσεις από το ίδιο λογισµικό, από το ίδιο µο-
λυσµένο link, από τον ίδιο µολυσµένο σύνδεσµο. Τι συµβαίνει;
Είναι, λοιπόν, κι άλλα πρόσωπα; Ποια; 

Και δεν είναι εν κενώ η υπόθεση Ανδρουλάκη, διότι υπάρχει και
ένα άλλο µεγάλο θέµα το οποίο διαρκώς θέτει το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας: Η παρακολούθηση του τηλεφωνικού του κέν-
τρου. Είναι συνεχείς οι καταγγελίες του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. Μάλιστα, διαβεβαιώνει ο Πρόεδρος της Αρχής Διασφά-
λισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών ότι θα συντάξει πόρισµα,
διότι ελέγχει την υπόθεση. Αυτό δεν πρέπει να ερευνηθεί; 

Άρα, λοιπόν, «νόµιµη» επισύνδεση, «Predator», λογισµικό κα-
τασκοπείας, επιπλέον πρόσωπα που πρέπει να αναζητηθούν, πο-
λιτικοί ή άλλοι που παρακολουθούνται. Και ασφαλώς, οι
υποθέσεις του δηµοσιογράφου και του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λήγοντας την οµιλία µου ετέθη
το ερώτηµα εάν πρέπει να διερευνηθούν και άλλες υποθέσεις σε
βάθος χρόνου. Η απάντησή µου είναι ότι πρέπει να ολοκληρώ-
σουµε τον κύκλο των υποθέσεων, για τις οποίες ξέρουµε ότι
υπάρχουν συγκεκριµένα στοιχεία και πελώρια ερωτηµατικά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Άκουσα, παραδείγµατος χάριν, τον κύριο Πρωθυπουργό και
άλλους αγορητές από την πλευρά της Αντιπολίτευσης να µιλούν
για παλαιότερες παρακολουθήσεις που ανάγονται στην περίοδο
ΣΥΡΙΖΑ. Μάλιστα, κατονοµάστηκαν ο κ. Κοτζιάς, η κ. Βαλαβάνη,
ο κ. Βαρουφάκης, τρία-τέσσερα ακόµα πρόσωπα. Απάντησαν
όλοι ότι δεν παρακολουθούντο. Ασφαλώς και πρέπει να διερευ-
νηθούν, αν ποτέ υπάρξουν στοιχεία. Τίποτα δεν πρέπει να είναι
στην αφάνεια. Αλλά αυτή την ώρα η προσήλωσή µας πρέπει να
είναι στην ενότητα των θεµάτων που περιέγραψα. 

Η σύσταση της εξεταστικής επιτροπής δεν διερευνά περιό-
δους, διερευνά υποθέσεις: Υπόθεση Ανδρουλάκη, υπόθεση Κου-
κάκη, άλλων πιθανώς παρακολουθούµενων την ίδια περίοδο και
υπόθεση ΚΚΕ. Αυτή είναι η πρόταση του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής. 

Σας ευχαριστώ πολύ και ελπίζω όλοι να συµβάλουµε.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του Κινήµατος Αλλαγής

και του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Λίγο πριν λάβει τον

λόγο ο κ. Καιρίδης, ο δεύτερος κατά προτεραιότητα οµιλητής,

θα µου επιτρέψετε να σας κάνω δύο ανακοινώσεις, ενδιαφέρου-
σες ελπίζω, για διαφορετικό λόγο η καθεµία. 

Η πρώτη είναι ότι την Τετάρτη και την Πέµπτη 10.00’-14.00’,
επειδή έχουµε επιστρέψει πλέον και εµείς και οι υπάλληλοι, θα
γίνει rapid τεστ στο έξω ιατρείο της Βουλής. 

Η δεύτερη ενηµέρωση που θέλω να σας κάνω σε συνέχεια της
συζήτησης που είχαµε κάνει την προηγούµενη εβδοµάδα στη
Διάσκεψη των Προέδρων, εν σχέσει µε όλες τις θεσµικές διαδι-
κασίες οι οποίες προβλέπονται για τη διερεύνηση αυτής της υπό-
θεσης, είναι ότι η Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας θα συνε-
δριάσει αυτή την εβδοµάδα την Πέµπτη το πρωί 1-9-2022, µε
βάση τη διάταξη του άρθρου 41α παράγραφος 4 του Κανονισµού
της Βουλής και όπως είχαµε συζητήσει στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων. 

Διάσκεψη των Προέδρων θα κάνουµε την προηγούµενη µέρα,
δηλαδή την Τετάρτη, όπου θα εξετάσουµε τον προγραµµατισµό
µας. Και νοµίζω πως θα καταλήξουµε εµπράκτως και όχι λεκτικά
στο πώς να διαφυλάξουµε τόσο σοβαρές συνεδριάσεις από φαι-
νόµενα τα οποία παρατηρήθηκαν την προηγούµενη φορά και τα
οποία αποδοκιµάστηκαν. 

Κύριε Καιρίδη, έχετε τον λόγο, και συµπαθάτε µε, για τη µικρή
καθυστέρηση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε προσοχή την οµιλία

του γενικού εισηγητή του ΠΑΣΟΚ υπέρ της πρότασης που κατέ-
θεσε η Κοινοβουλευτική του Οµάδα για τη σύσταση εξεταστικής
επιτροπής. 

Επιτρέψτε µου προκαταρκτικά να επισηµάνω ότι η δυνατότητα
σύστασης τέτοιων επιτροπών δόθηκε για πρώτη φορά στην Αν-
τιπολίτευση από την Κυβέρνησή µας µε τη συνταγµατική Αναθε-
ώρηση του 2019. Μέχρι τότε η ακολουθούµενη ερµηνεία του
Συντάγµατος έδινε αυτό το δικαίωµα µόνο στην πλειοψηφία, µε
αποτέλεσµα οι εξεταστικές να αφορούν τα πεπραγµένα προ-
ηγούµενων κοινοβουλευτικών περιόδων και ποτέ τρεχουσών.
Διότι προφανώς καµµία πλειοψηφία δεν ήταν διατεθειµένη να
προβεί σε έλεγχο του εαυτού της. Τώρα αυτό γίνεται και µάλιστα
για δεύτερη φορά. 

Ακριβώς επειδή η σηµερινή διαδικασία αποτελεί δική µας και-
νοτοµία υπέρ του αποτελεσµατικότερου κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου, η κοινοβουλευτική µας Πλειοψηφία, όχι µόνο δεν θα
αντιταχθεί στη σύσταση, αλλά και θα εγγυηθεί τον µη ευτελισµό
της διαδικασίας και δεν θα προτείνει και δεύτερη επιτροπή. Άρα
εµείς θα ψηφίσουµε «παρών», διευκολύνοντας τη σύσταση της
επιτροπής που προτείνει το ΠΑΣΟΚ, χωρίς να αποδεχόµαστε φυ-
σικά το σκεπτικό της πρότασης του ΠΑΣΟΚ. 

Σηµειώνουµε ωστόσο εξαρχής ότι θεωρούµε χρήσιµο να επε-
κταθεί η διάρκεια του χρόνου διερεύνησης στο παρελθόν, όχι για
να αναζητηθούν συµψηφισµοί ή να παραγκωνιστεί το µείζον, που
είναι η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη, αλλά προκειµένου
να εξάγουµε πληρέστερα συµπεράσµατα και να σχηµατίσουµε
καλύτερη εικόνα για τις όποιες διαχρονικές αδυναµίες της ΕΥΠ,
όπως άλλωστε ζητούν και άλλοι, για παράδειγµα το Κοµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. Και χαίροµαι που ο κ. Καστανίδης το συµπεριέ-
λαβε εν τέλει στην καταληκτική πρόταση που µόλις ακούσαµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα που συζητάµε σή-
µερα εδώ είναι µείζον, καθώς άπτεται της λειτουργίας του κρά-
τους δικαίου. Πρόκειται για ένα βαρύ ατόπηµα που έχει
δικαιολογηµένα ερεθίσει τις δηµοκρατικές ευαισθησίες του ελ-
ληνικού λαού. 

Ο κ. Ανδρουλάκης υπήρξε θύµα µιας βάναυσης παραβίασης
της ιδιωτικότητάς του και έχει κάθε δικαίωµα να αισθάνεται ορ-
γισµένος. Ωστόσο το ζήτηµα προφανώς δεν είναι προσωπικό,
αλλά πολιτικό και θεσµικό. Ποιος είναι και ποιος πρέπει να είναι
ο στόχος µας στη σύσταση αυτής της επιτροπής; Τι θέλουµε και
τι πρέπει να πετύχουµε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο δικό µου το µυαλό δεν
υπάρχει αµφιβολία για το τι πρέπει να γίνει. Πρέπει να υπάρξει
πλήρης διερεύνηση του τι συνέβη, αλλά ταυτόχρονα πρέπει να
αξιοποιήσουµε την ευκαιρία που η θλιβερή υπόθεση της παρα-
κολούθησης Ανδρουλάκη µας προσφέρει για να βελτιώσουµε τη
θεσµική λειτουργία της ΕΥΠ. 
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Αλίµονο αν το σοβαρό αυτό θέµα αποτελέσει την αφορµή και
το πεδίο για µια ακόµα άγονη αντιπαράθεση για την ικανοποίηση
των µικροκοµµατικών στοχεύσεων κάποιων οι οποίοι έχοντας
αποτύχει επί χρόνια να ανακάµψουν, στερούµενοι ιδεών και προ-
τάσεων για το µέλλον της Ελλάδας, θεωρούν ότι αυτή είναι η ευ-
καιρία τους. Αλίµονο αν όλοι µας οχυρωθούµε στο
µικροκοµµατικό συµφέρον και αγνοήσουµε το µεγάλο και το
εθνικό. 

Και αλίµονο, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, αν επιτρέψουµε στους υπο-
κριτές που δεν δίστασαν το 2016, όχι απλώς να υποκλέψουν,
αλλά και να δηµοσιοποιήσουν στην κοµµατική τους εφηµερίδα,
την «ΑΥΓΗ», τα e-mail του Αντιπροέδρου του Συµβουλίου της
Επικρατείας την παραµονή της έκδοσης για τις τηλεοπτικές
άδειες, να «καπελώσουν» τη διαδικασία. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ). 

Καταθέτω το πρωτοσέλιδο της εφηµερίδας στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καιρίδης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ως προς το τι έγινε, γνωρίζουµε ότι η παρακολούθηση Αν-
δρουλάκη από την ΕΥΠ δηµοσιοποιήθηκε, όπως ήδη µας είπε και
ο κ. Καστανίδης, µε πρωτοβουλία του ίδιου του Πρωθυπουργού
αµέσως µόλις έλαβε γνώση της, χωρίς καµµία καθυστέρηση.
Γνωρίζουµε ότι ο Πρωθυπουργός αντικατέστησε πάραυτα τόσο
τον διοικητή της ΕΥΠ όσο και τον διευθυντή του γραφείου του.
Γνωρίζουµε ότι νέος διοικητής της ΕΥΠ ανέλαβε ένας έµπειρος
διπλωµάτης εγνωσµένου κύρους που σηµατοδοτεί την προσπά-
θεια για περισσότερη λογοδοσία στην υπηρεσία. Γνωρίζουµε,
επίσης, ότι η Κυβέρνηση εισήγαγε πάραυτα µια σειρά από πρό-
σθετες ασφαλιστικές δικλείδες στο σύστηµα των παρακολουθή-
σεων µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και φυσικά συναίνεσε
σε όλες τις διαδικασίες κοινοβουλευτικού ελέγχου που προβλέ-
πονται είτε είναι η σύγκληση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφά-
νειας, είτε της Ολοµέλειας σε προ ηµερησίας διατάξεως
συζήτηση σε επίπεδο Αρχηγών, είτε η σύσταση της υπό συζή-
τηση επιτροπής. 

Τα αναφέρω όλα αυτά ως ένδειξη της καλής πίστης και των ει-
λικρινών προθέσεών µας για πλήρη διερεύνηση, αλλά και θε-
σµική αναβάθµιση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε βάση τους δύο αυτούς άξο-
νες, διερεύνηση και θεσµική θωράκιση, γίνεται πολλή συζήτηση
για δύο κρίσιµα θέµατα, για το νόµιµο της παρακολούθησης και
για τους λόγους της παρακολούθησης. 

Προσέξτε: Η επίκληση του νόµιµου της παρακολούθησης δεν
έγινε για να υποβαθµιστεί το θέµα, αλλά για το ακριβώς αντίθετο.
Υπό µία έννοια, αν η παρακολούθηση ήταν παράνοµη, όπως ισχυ-
ρίστηκε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης την Παρα-
σκευή, τα πράγµατα θα ήταν πιο απλά. Θα έπρεπε να βρεθούν
και να τιµωρηθούν οι ένοχοι χωρίς ενδεχοµένως επικρίσεις για
το θεσµικό πλαίσιο. 

Κατά την άποψη αυτή, το πρόβληµα δεν είναι το πλαίσιο, αλλά
η παραβίασή του. Προφανώς το αν η παρακολούθηση είναι πα-
ράνοµη ή όχι δεν το αποφασίζουν ούτε οι συνταγµατολόγοι, των
οποίων τη γνώµη σέβοµαι και πάντα ακούω µε προσοχή, ούτε
εµείς οι πολιτικοί ούτε κανένας άλλος παρά µόνον η δικαιοσύνη.
Άρα η όλη συζήτηση από ένα σηµείο και µετά είναι θεωρητική.
Επί του πρακτέου η δικαιοσύνη δεν έχει κινήσει καµµία ποινική
διαδικασία ούτε αυτεπάγγελτα ούτε κατ’ έγκληση και σε διόρ-
θωση όσων ανέφερε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
την περασµένη Παρασκευή ως αυτόκλητος υπερασπιστής του κ.
Ανδρουλάκη, ο τελευταίος δεν έχει κινηθεί δικαστικά για την υπό-
θεση της ΕΥΠ. Είναι άλλο πράγµα η ΕΥΠ και άλλο η υπόθεση
«Predator», για την οποία θα επανέλθω στη συνέχεια. 

Άρα ό,τι και αν λέµε, ό,τι και αν πιστεύουµε εµείς ή εσείς, η
παρακολούθηση, σύµφωνα µε τη δικαιοσύνη, έγινε εντός και όχι
εκτός ενός συγκεκριµένου νοµικού πλαισίου. Ο καθένας µπορεί
να χρησιµοποιεί όποιο επίθετο θέλει, «νόµιµη», «νοµότυπη» ή «νο-
µιµοφανής». Το συµπέρασµα στο οποίο θέλω να καταλήξω δεν
επηρεάζεται από την όποια επιλογή, γιατί εδώ έγκειται και το

πρόβληµα και η µεγάλη δυσκολία πέρα από τις υπεραπλουστεύ-
σεις του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι καίτοι
σύµφωνα µε τις προβλέψεις του νόµου, ιδίως αφού η απόφαση
της παρακολούθησης είναι κατά βάση δικαστική, καθώς στηρί-
ζεται σε διάταξη ανεξάρτητου δικαστικού λειτουργού, του εισαγ-
γελέα της ΕΥΠ, ήταν ενδεχοµένως λάθος. Λέω «ενδεχοµένως»,
γιατί δεν γνωρίζω τίποτα επί της ουσίας. Δεν ξέρω τι είδους
στάθµιση ανάµεσα στα αντικρουόµενα αγαθά της προστασίας
της εθνικής ασφάλειας και της ιδιωτικότητας έγινε, αν έγινε, και
δεν θέλω να αδικήσω κανέναν. Κατά την προσωπική µου επιθυµία
-υπογραµµίζω κατά την προσωπική µου επιθυµία- ήταν σίγουρα
λάθος, γιατί δεν µπορώ να φανταστώ -και το λέω τελείως ειλι-
κρινά- ότι µπορεί να υπάρχουν υπόνοιες για αντεθνική συµπερι-
φορά του µέλλοντος Αρχηγού του τρίτου κόµµατος και, µάλιστα,
ενός κόµµατος όπως το ΠΑΣΟΚ που κυβέρνησε επί χρόνια τη
χώρα. 

Άρα το πρόβληµα δεν είναι απλό. Δεν αφορά, κατ’ αρχάς, µια
παρανοµία αλλά µια σοβαρή δυσλειτουργία που το ίδιο το θε-
σµικό πλαίσιο επέτρεψε. Άλλωστε, αν ήταν το απλό, θα έπρεπε
να δεχθούµε ότι στη χώρα µας έχουµε δικαστικούς λειτουργούς,
όπως η εισαγγελέας της ΕΥΠ, που δρουν παράνοµα και ακόµα
περισσότερο αντισυνταγµατικά. 

Στη βάση αυτή το ζητούµενο είναι πώς θα αντιµετωπίσουµε τη
σοβαρή αυτή δυσλειτουργία και προφανώς ο µόνος τρόπος είναι
προσθέτοντας φίλτρα που δεν θα την επιτρέπουν στο µέλλον και
που θα ενισχύσουν τη λογοδοσία χωρίς να βλάπτουν την αποτε-
λεσµατικότητα της ΕΥΠ. 

Η ΠΝΠ που εκδώσαµε κινείται προς αυτή την κατεύθυνση,
αλλά θέλω να σας είµαι απολύτως ειλικρινής. Αρκεί; Δεν είµαι
βέβαιος και είµαστε έτοιµοι να συζητήσουµε εξαντλητικά καθετί
που θα µπορούσε να αντιµετωπίσει ακόµα καλύτερα το πρό-
βληµα. Σε άλλες χώρες, όπως στη Μεγάλη Βρετανία, η παρακο-
λούθηση πολιτικών προσώπων απαιτεί πολιτική έγκριση και
νοµιµοποίηση. Υπάρχει πλούσια διεθνής εµπειρία που µπορεί να
µας φανεί χρήσιµη στη συζήτηση που θα κάνουµε στην επιτροπή
και στο τελικό πόρισµα που θα κληθεί αυτή να συντάξει. 

Έρχοµαι τώρα στους λόγους της παρακολούθησης. Ποιος δεν
θα ήθελε να τους µάθει; Όµως η πραγµατικότητα είναι ότι η δη-
µοσιοποίησή τους θα ήταν παράνοµη. Κατά συνέπεια, η ερώτηση
µπορεί να είναι εύλογη και ενίοτε να προσφέρεται για κρεσέντο
θεατρινισµού, όπως αυτό του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης την περασµένη Παρασκευή όταν ρωτούσε µε επιµονή
τον Πρωθυπουργό, αλλά η αλήθεια είναι ότι ο Πρωθυπουργός
και δεν µπορεί και δεν πρέπει να µπορεί να απαντήσει σύµφωνα
µε το ισχύον θεσµικό πλαίσιο, το οποίο στο σηµείο αυτό αξίζει
να σηµειωθεί ότι µας το κληροδότησε ο ΣΥΡΙΖΑ το 2019 γιατί φυ-
σικά ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ που κατήργησε την έγκριση και δεύτερου ει-
σαγγελέα το 2018, την οποία εµείς τώρα επαναφέρουµε. 

Αυτός που δικαιούται να µάθει και στη συνέχεια να δηµοσιο-
ποιήσει ο ίδιος, αν το επιθυµεί, ό,τι έµαθε είναι ο ίδιος ο κ. Αν-
δρουλάκης, ο οποίος εκλήθη για τον σκοπό αυτό να ενηµερωθεί
από τον διοικητή της ΕΥΠ, αλλά αρνήθηκε. Εκλήθη από τον κ.
Γεραπετρίτη να ενηµερωθεί από τον διοικητή της ΕΥΠ για να το
ξεκαθαρίσουµε. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Ναι, κύριε Καστανίδη, έτσι είναι. Και

αρνήθηκε. Εν πάση περιπτώσει, ας πάει. 
Τα υπόλοιπα για τον διορισµό του πρώην διοικητή της ΕΥΠ και

τα ακαδηµαϊκά προσόντα του εκάστοτε διοικητή έχουν το ενδια-
φέρον τους, αλλά δεν αφορούν αυτό καθαυτό το θεσµικό πλαί-
σιο της παρακολούθησης. 

Ως προς δε το πού πρέπει να υπάγεται η ΕΥΠ, σε πάρα πολλές
ευρωπαϊκές χώρες η Κεντρική Υπηρεσία Πληροφοριών υπάγεται
στον Αρχηγό της Κυβέρνησης ακριβώς επειδή η δράση της
αφορά πολλά Υπουργεία ταυτόχρονα. 

Υπάρχουν και άλλες δύο βασικές αιτιάσεις που εκτοξεύονται
και διακινούνται κατά κόρον. Γιατί έχουµε χιλιάδες επισυνδέσεις;
Κατ’ αρχάς, πολλές εισαγγελικές διατάξεις επισυνδέσεων µπορεί
να αφορούν το ίδιο πρόσωπο είτε γιατί έχει πολλά τηλέφωνα είτε
γιατί αυτές ανανεώνονται ανά δίµηνο είτε και για τα δύο. Άρα ο
πραγµατικός αριθµός των παρακολουθούµενων είναι υποπολλα-
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πλάσιος και, βέβαια, αν υπάρχει αύξηση, αυτή είναι σταδιακή στο
πέρασµα του χρόνου. 

Η δεύτερη αιτίαση αφορά µη ενηµέρωση του παρακολουθού-
µενου για λόγους εθνικής ασφάλειας ότι παρακολουθήθηκε.
Πριν το 2021 η ΑΔΑΕ διατηρούσε τη διακριτική ευχέρεια να τον
ενηµερώνει. Δεν είχε γίνει ποτέ. Με τη σύµφωνη γνώµη του
ΠΑΣΟΚ την επαύριο της κρίσης στον Έβρο και της υπόθεσης της
Ρόδου, για την οποία υπήρξε δικαστική καταδίκη, για λόγους κα-
λύτερης προστασίας της εθνικής ασφάλειας αφαιρέσαµε αυτή
τη δυνατότητα. Σε κάθε περίπτωση αν ίσχυε, σε τίποτα δεν θα
επηρέαζε την υπόθεση Ανδρουλάκη, αφού για την παρακολού-
θησή του ενηµερώθηκε έτσι κι αλλιώς µε κυβερνητική πρωτοβου-
λία χωρίς καθυστέρηση. 

Τέλος, επιχειρείται µια σύγχυση της υπόθεσης της ΕΥΠ µε
αυτή του «Predator». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα της χρήσης παράνο-
µων λογισµικών παρακολούθησης είναι πανευρωπαϊκό και απα-
σχολεί πολλές ευρωπαϊκές χώρες. Απ’ ό,τι φαίνεται -αλλά
προφανώς θα είναι µέρος και αυτό της διερεύνησης της υπό σύ-
σταση επιτροπής, καθώς και της Επιτροπής Θεσµών και Διαφά-
νειας- η σχετική έκθεση της ΑΔΑΕ, όχι µόνο οι κυβερνητικές
ανακοινώσεις, η έκθεση της ΑΔΑΕ, από ό,τι φαίνεται, πιστοποιεί
ότι ούτε αγοράστηκε ούτε νοικιάστηκε ούτε χρησιµοποιήθηκε
από κρατικές αρχές στην Ελλάδα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Ναι, µε συγχωρείτε, της Αρχής Δια-

σφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών. 
Για το ζήτηµα αυτό του «Predator» ο κ. Ανδρουλάκης έχει κα-

ταθέσει µήνυση και άρα διεξάγεται δικαστική έρευνα, στην οποία
όλοι και πρώτη η Κυβέρνηση θα πρέπει να συνδράµουµε µε όλες
µας τις δυνάµεις. Άρα για την υπόθεση της ΕΥΠ ο κ. Ανδρουλά-
κης έχει επιλέξει την πολιτική οδό, συµπεριλαµβανοµένης της
πρότασης σύστασης εξεταστικής, για δε την υπόθεση «Predator»
επιπροσθέτως και την ποινική. 

Κλείνοντας επιτρέψτε µου ένα γενικό σχόλιο, κύριε Πρόεδρε.
Το ζήτηµα του κράτους δικαίου και του σεβασµού των ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων είναι θεµελιώδες. Ιδίως για εµάς, τη µεγάλη φι-
λελεύθερη, δηµοκρατική και ευρωπαϊκή παράταξη της Νέας
Δηµοκρατίας, είναι και ταυτοτικό. Είµαστε οι θεµελιωτές της Γ’
Ελληνικής Δηµοκρατίας, της καλύτερης και συµπεριληπτικότε-
ρης που γνώρισε ο τόπος, αλλά και οι εγγυητές της έκτοτε, όπως
φάνηκε από τον αγώνα που δώσαµε το καλοκαίρι του 2015, για
να κρατήσουµε τη χώρα στην Ευρώπη, αλλά και αργότερα απέ-
ναντι σε όσους απεργάζονταν θεσµικές εκτροπές.

Αποτελεί µείζονα πρόκληση το γεγονός ότι οι ίδιοι που επιχεί-
ρησαν να υπονοµεύσουν τη δηµοκρατία, τόσο µέσα από την καλ-
λιέργεια του πιο χυδαίου λαϊκισµού που γνώρισε ο τόπος όσο και
από µια σειρά από εξωθεσµικές παρεµβάσεις, για τις οποίες δύο
κορυφαίοι Υπουργοί τους έχουν παραπεµφθεί στο ειδικό δικα-
στήριο, διαδίδουν ότι η δηµοκρατία κινδυνεύει σήµερα στη χώρα
µας. Ακόµα περισσότερο αυτοί που πολιτεύτηκαν στοχοποιών-
τας δηµοσιογράφους και µέσα ενηµέρωσης, εµφανίζονται ως τι-
µητές της ελευθεροτυπίας. 

Κι αν κάποιοι από εµάς µπήκαν στον πειρασµό της αντιπαρά-
θεσης µε εκπροσώπους του Τύπου, γρήγορα παραδέχθηκαν το
λάθος, σε αντίθεση µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση που επιµέ-
νει να µιλά για µίντια της λίστας Πέτσα, θαρρείς και σε µια δια-
φηµιστική αγορά εκατοντάδων εκατοµµυρίων τον χρόνο µια
κρατική διαφηµιστική καµπάνια που έτσι κι αλλιώς ακολούθησε
λίγο πολύ την κατανοµή της αγοράς –εντός εισαγωγικών- «εξα-
γόρασε» τον Τύπο και ακύρωσε την ελευθεροτυπία στην πατρίδα
µας. 

Ας το ξεκαθαρίσουµε λοιπόν. Η δηµοκρατία στην πατρίδα µας
πέρασε µια µεγάλη δοκιµασία στη δεκαετία της κρίσης, αλλά άν-
τεξε και σήµερα σταδιακά αναβαθµίζεται. Αυτό αποδεικνύουν οι
δείκτες περί δηµοκρατίας και του «ECONOMIST» και του «FREE-
DOM HOUSE», που είναι οι πιο αξιόπιστοι και γι’ αυτό τους επι-
καλούνται διεθνώς το περισσότερο.

Καταθέτω και τους δύο πίνακες για να δείτε την αναβάθµιση. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καιρίδης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντες πίνακες, οι οποίοι

βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προβλήµατα υπάρχουν και πρέπει να επιµείνουµε στη λύση
τους, αλλά συνολικά συγκρινόµαστε και είµαστε στο επίπεδο των
άλλων νοτιοευρωπαϊκών χωρών, όπως η Ιταλία και η Γαλλία. 

Το πρόβληµα δεν είναι οι πολιτικές ελευθερίες και ό,τι αυτές
συµπεριλαµβάνουν, τον πολιτικό πλουραλισµό, τον εκλογικό αν-
ταγωνισµό, το αδιάβλητο των εκλογών, την ελευθεροτυπία. Το
µείζον πρόβληµα αφορά την πληρέστερη προστασία των ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων εξαιτίας κυρίως της εξαιρετικά βραδείας απο-
νοµής της δικαιοσύνης στην πατρίδα µας. 

Και εκεί θα πρέπει να επικεντρώσουµε, κύριε Υφυπουργέ της
Δικαιοσύνης, και εκεί θα πρέπει να επικεντρώσουµε τις δυνάµεις
µας στο µέλλον, πώς θα επιταχύνουµε την απονοµή της δικαιο-
σύνης. Μη δηµιουργούµε λοιπόν εντυπώσεις περί καθεστώτος
και εκτροπής, που δεν έχουν σχέση µε την πραγµατικότητα και
που συσκοτίζουν τα υπαρκτά προβλήµατα και δυσκολεύουν τη
λύση τους. Οι αστήρικτες γενικόλογες καταγγελίες δεν µπορούν
να κρύψουν την οκνηρία όσων δεν µπορούν να είναι συγκεκριµέ-
νοι και ουσιαστικοί. 

Κλείνω. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύσταση της εξετα-
στικής είναι µια ευκαιρία όχι για να διχαστούµε ή για να αποστα-
θεροποιήσουµε πολιτικά τη χώρα -την ώρα που καραδοκούν
τόσοι εξωτερικοί κίνδυνοι και τεράστιες προκλήσεις-, αλλά για
να ενώσουµε δυνάµεις και για να λύσουµε µια διαχρονική παθο-
γένεια, καθώς η ΕΥΠ δεν είναι η πρώτη φορά που απασχολεί τον
δηµόσιο βίο της πατρίδας µας. Ας µην τη σπαταλήσουµε αυτή
την ευκαιρία. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλείται στο Βήµα ο
συνάδελφος από τον ΣΥΡΙΖΑ κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Για «ελληνικό Γουότεργκεϊτ» έγραψε η εφηµερίδα που αποκά-
λυψε το πραγµατικό, το αρχετυπικό Γουότεργκεϊτ, η «WASHING-
TON POST». Αν ξέρουµε κάτι από αυτές τις εκτροπές, που
συνιστούν οι παρακολουθήσεις µε ευθύνη και καθοδήγηση των
κυβερνήσεων, είναι ότι το τέλος όσων τις επιχείρησαν δεν έρχε-
ται µόνο ως κάθαρση για αυτή καθεαυτή την παράνοµη παρακο-
λούθηση, αλλά ως το αναπόδραστο αποτέλεσµα της εξανέµισης
της αξιοπιστίας τους από τα διαδοχικά ψεύδη και τις υπεκφυγές,
στις οποίες καταλήγουν για να καλύψουν την αρχική πολιτική ευ-
θύνη. 

Δεν ξέφυγε από τον κανόνα αυτόν ο κ. Μητσοτάκης. Αναφέ-
ροµαι απολύτως σε όσα είπε ο κ. Καστανίδης, για την αµηχανία
του, που προφανώς είναι οµολογία ενοχής, να δηλώσει στην
Εθνική Αντιπροσωπεία ποιος ήταν ο λόγος εθνικής ασφάλειας
για τον οποίο παρακολουθείτο ο κ. Ανδρουλάκης. 

Δεν είναι παράδοξο ότι εδώ, για πρώτη φορά –είναι πράγµατι
η πρώτη φορά- είχαµε οµοφωνία των συνταγµατολόγων για την
παρανοµία της παρακολούθησης; Γιατί, προσέξτε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι –ειδικά της Νέας Δηµοκρατίας-, για να είναι νόµιµη µια
παρακολούθηση και όχι απλώς νοµότυπη, δεν αρκεί απλώς να
υπάρχει ο τύπος της υπογραφής του αρµόδιου εισαγγελέα. Πρέ-
πει να υπάρχει και νόµιµος ουσιαστικός λόγος. 

Άρα, στην περίπτωση Ανδρουλάκη εκ δύο πραγµάτων ένα: Ή
υπήρχε λόγος εθνικής ασφάλειας –ήταν κατάσκοπος, δηλαδή, ο
κ. Ανδρουλάκης- και ήταν νόµιµη η παρακολούθηση, άρα δεν
µπορεί να ήταν λάθος, είτε δεν υπήρχε εξ αρχής κανένας λόγος
εθνικής ασφάλειας, άρα η παρακολούθηση δεν ήταν νόµιµη,
ήταν εξ αρχής παράνοµη. 

Όµως, εκεί που κυρίως αποκαλύπτεται η υποκρισία του Πρω-
θυπουργού και ουσιαστικά η σιωπηρή του οµολογία ενοχής, ήταν
στο άλλο ερώτηµα που τέθηκε επανειληµµένα και από τον Αρ-
χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά και από τους άλλους
εκπροσώπους των αντιπολιτευτικών κοµµάτων: Παρακολουθούν-
ται άλλοι πολιτικοί; Εκεί απάντησε ο Πρωθυπουργός –το διαβάζω
ακριβώς όπως είναι στα Πρακτικά- το εξής: «Θεωρώ ότι δεν είναι
χρέος να γνωρίζω ποιους παρακολουθεί η Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών παρά µόνο ενδεχοµένως ex post».
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Η πρώτη του παρατήρηση είναι σαφώς αντίθετη στο Σύν-
ταγµα. Ο Πρωθυπουργός βάσει του άρθρου 82 παράγραφος 2
του Συντάγµατος έχει τη γενική ευθύνη της πολιτικής για τη
χώρα. Εάν δεχθούµε ότι υπάρχουν στεγανά, ειδικά στις µυστικές
υπηρεσίες, στα οποία δεν έχει πρόσβαση ο Πρωθυπουργός, γυ-
ρίζουµε στην εποχή όπου ο Κωνσταντίνος Καραµανλής αναρω-
τιόταν ποιος κυβερνά αυτή τη χώρα. Αλλά ας έρθουµε στη
δήλωσή του ότι ex post, εκ των υστέρων, ίσως –ενδεχοµένως
είπε στην τοποθέτησή του- θα έπρεπε να έχει γνώση. 

Πιστεύετε, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, ότι
δεν έθεσε αυτό το ερώτηµα, εάν παρακολουθούνται άλλοι πολι-
τικοί; 

Ας υποθέσω εγώ, λοιπόν, επειδή θέλω να είµαι καλόπιστος –
προφανώς, είναι αντίθετο στα πραγµατικά δεδοµένα και εντελώς
απίθανο- ότι δεν είχε ενηµέρωση για τον κ. Ανδρουλάκη ο Πρω-
θυπουργός. Όταν έσκασε αυτό το σκάνδαλο, όταν η «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ» –όχι φιλοσυριζαϊκή εφηµερίδα- γράφει ότι παρακολου-
θούνται επτά έως οκτώ Υπουργοί της Κυβέρνησης, δεν ρώτησε ο
Πρωθυπουργός τον απερχόµενο και τον νυν διοικητή της ΕΥΠ εάν
παρακολουθούνται πολιτικοί; 

Δεν είναι προφανές ότι η άρνησή του να πει «ναι, παρακολου-
θούνται» και να πάρει την πολιτική ευθύνη ή «ναι, παρακολουθούν-
ταν και το σταµάτησα» ή να πει «όχι, ποτέ δεν παρακολουθούσαµε
εµείς πολιτικούς», όπως το είπε ευθαρσώς και χωρίς καµµία σκιά
αµφιβολίας ο Αλέξης Τσίπρας, έχετε καµµία αµφιβολία ότι αυτό
συνιστά οµολογία ότι και παρακολουθούνταν και παρακολουθούν-
ται πολιτικοί, ενδεχοµένως και µερικοί από εσάς, και απλώς ο
Πρωθυπουργός θέλει να αναβάλει τον χρόνο που θα καταβάλει
το πολιτικό κόστος; 

Θα αναφερθώ συγκεκριµένα στα στοιχεία τα οποία µας οδη-
γούν στο συµπέρασµα ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης είναι ο ιθύνων
νους και πίσω από τις παρακολουθήσεις και πίσω από την προ-
σπάθεια συγκάλυψής τους, που υπονοµεύει εξίσου τη δηµοκρα-
τία και τον κοινοβουλευτισµό. 

Αντιπαρέρχοµαι µερικές ανακρίβειες του φίλου εισηγητή της
Νέας Δηµοκρατίας, ακριβώς γιατί είναι πταίσµατα µπροστά στα
τερατώδη ψεύδη που έχει πει ο Πρωθυπουργός. Απλώς, όµως, εν
τάχει να πω στον αγαπητό συνάδελφο ότι δεν έχει συµµετοχή η
Κυβέρνηση στην αναθεώρηση. Γι’ αυτό και οι αναθεωρηµένες δια-
τάξεις δηµοσιεύονται µε ψήφισµα που υπογράφει ο Πρόεδρος της
Βουλής. Η Βουλή αλλάζει το Σύνταγµα. Να του πω, επίσης, ότι δεν
υπάρχει έκθεση της ΑΔΑΕ, αλλά έκθεση της ΕΑΔ, της Εθνικής
Αρχής Διαφάνειας, όπου Πρόεδρος ήταν ο άλλος εκλεκτός του
Πρωθυπουργού, ο κ. Μπίνης, την οποία έχουµε ζητήσει και ελπί-
ζουµε να κατατεθεί. Και, τέλος, να του πω ότι η συµπεριφορά της
κυβερνητικής Πλειοψηφίας, στην πρώτη εφαρµογή της αναθεω-
ρηµένης διάταξης για τις εξεταστικές επιτροπές, στην επιτροπή
Πέτσα, κάθε άλλο παρά δείχνει τη δηµοκρατικότητα και τον κοι-
νοβουλευτισµό σας. Σε µία επιτροπή που είχε ως σκοπό να εξετά-
σει πως µοιράστηκαν µε αδιαφανή τρόπο -κάτι που είχε
απασχολήσει πολλά ευρωπαϊκά φόρα- το δηµόσιο χρήµα, σε µία
επιτροπή, λοιπόν, για τη λίστα Πέτσα, αποφασίσατε -η πλειοψηφία
στην επιτροπή- ότι δεν πρέπει να κληθεί ο ίδιος ο κ. Πέτσας. Έτσι
αντιλαµβάνεστε τον κοινοβουλευτισµό και την έρευνα.

Fake news είναι και ότι το 2018 καταργήθηκαν τάχα οι δύο
υπογραφές που προβλέπονταν µέχρι τότε, µε τη νοµοθετική πρό-
βλεψη του ΣΥΡΙΖΑ. Η αλήθεια είναι ότι µέχρι το 2018 προβλεπό-
ταν γενική αρµοδιότητα του αρµόδιου κατά τόπο εισαγγελέα
Εφετών για την έγκριση της παρακολούθησης για λόγους εθνι-
κής ασφάλειας και προστέθηκε το 2018 η εναλλακτική δυνατό-
τητα, αντί για την υπογραφή του εισαγγελέα Εφετών, να τίθεται
η υπογραφή του αρµόδιου εισαγγελέα που είναι αποσπασµένος
στην ΕΥΠ, πρόβλεψη που δεν οφείλεται στη δική µας κυβέρνηση,
η απόσπαση, δηλαδή, του εισαγγελέα, αλλά σε περίοδο δικής
σας διακυβέρνησης. 

Τα νοµικά, όµως, λίγο ενδιαφέρουν. Ας πάµε τώρα στα πολι-
τικά στοιχεία που δείχνουν γιατί ο Κυριάκος Μητσοτάκης πιά-
στηκε µε τη γίδα στην πλάτη ή καλύτερα µε τον κοριό στα αυτιά. 

Ξέραµε ότι υπήρχαν παρακολουθήσεις δηµοσιογράφων, ακτι-
βιστών, δικηγόρων, πολύ πριν την έκρηξη του σκανδάλου πριν
από δύο µήνες. Και η απάντηση τάχα στα γρήγορα θεσµικά αν-

τανακλαστικά της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας είναι το γεγο-
νός ότι εµείς από τις 15 Νοεµβρίου του 2021, όταν µε σειρά δη-
µοσιευµάτων της «Εφηµερίδας των Συντακτών», τα οποία θα
καταθέσω στα Πρακτικά, είχαµε γίνει κοινωνοί αποκαλύψεων γι’
αυτές τις παράνοµες και αντίθετες στα δικαιώµατα και στο Σύν-
ταγµα παρακολουθήσεις, είχαµε ζητήσει σύγκληση της Επιτρο-
πής Θεσµών και Διαφάνειας στις 15 Νοεµβρίου του 2021,
αγαπητοί συνάδελφοι. 

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Στις ελληνικές καλένδες παραπέµφθηκε από τον Πρόεδρο και
την κοινοβουλευτική Πλειοψηφία το αίτηµα αυτό, µολονότι εί-
χαµε σωρεία δηµοσιευµάτων, τα οποία καταθέτω στα Πρακτικά,
για παρακολουθήσεις δικηγόρων, ακτιβιστών µέχρι και ενός δω-
δεκάχρονου προσφυγόπουλου. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Δεν είναι καν το πλήθος των παρακολουθήσεων που δείχνει
Κυριάκο Μητσοτάκη, αν και είναι και αυτές ενδεικτικές. Είχαµε
δεκαπέντε χιλιάδες παρακολουθήσεις για το τελευταίο έτος που
υπάρχουν στοιχεία της ΑΔΑΕ, πάνω από 30%, δηλαδή, περισσό-
τερες από το 2018, το τελευταίο πλήρες έτος της δικής µας δια-
κυβέρνησης. Απ’ αυτές, το 80% αφορούν σε λόγους εθνικής
ασφάλειας. 

Το νέο στοιχείο από τις πρόσφατες αποκαλύψεις για τις πα-
ρακολουθήσεις Ανδρουλάκη και Κουκάκη είναι η άµεση εµπλοκή
του Πρωθυπουργού. Αυτή δεν προκύπτει γενικά από την αντικει-
µενική του ευθύνη, το γεγονός ότι είναι ο προϊστάµενος της υπη-
ρεσίας µε δική του απόφαση, ούτε καν από τις θεσµικές
µεταβολές που επέφερε για να ενισχύσει τον πλήρη και προσω-
πικό του έλεγχο στην ΕΥΠ, όπως διορισµός διοικητή που δεν έχει
τα νοµικά προσόντα, αναδροµική νοµιµοποίηση του διορισµού,
θέσπιση µιας ΕΥΠ µέσα στην ΕΥΠ, του διαβόητου ΚΕΤΥΑΚ, µε
δικό της προϋπολογισµό, δικό της ΑΦΜ, αλλαγή του τρόπου
πρόσληψης στην ΕΥΠ. 

Δεν θα αναφερόµουν καν σε αυτά, µολονότι και αυτά δείχνουν
συστηµατική προσπάθεια να υπάρχει ένα προσωπικό σύστηµα
ελέγχου. Τα στοιχεία, τα οποία θα σας αναφέρω στη συνέχεια,
δείχνουν πραγµατικά µια ύπαρξη ενός ιδιόµορφου ιδιωτικο-δη-
µόσιου κονσόρτσιουµ παρακολουθήσεων, οργανωµένου από το
σύστηµα Μαξίµου, ένα σύστηµα ΣΔΙΤ, που συνδυάζει νοµότυπες
επισυνδέσεις της πρωθυπουργικής ΕΥΠ, παράνοµες κατ’ ουσία,
γιατί ελλείπει το στοιχείο της εθνικής ασφάλειας και εντελώς πα-
ράνοµες παρακολουθήσεις µέσω του «Predator». 

Το ότι το «Predator» το χρησιµοποιεί η ελληνική Κυβέρνηση
προκύπτει από την έκθεση της οµάδας του Google για την προ-
στασία από τις κυβερνοαπειλές του Μαΐου του 2022, που σαφώς
αναφέρεται σε χρήση και λειτουργία του «Predator» από «κυβερ-
νητικά υποστηριζόµενους φορείς στην Ελλάδα».

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ξέρουµε από µια σειρά δηµοσιευµάτων ερευνητικής δηµοσιο-
γραφίας, στα χνάρια του Μπερνστάιν και του Γούντγουορντ, των
δηµοσιογράφων της «WASHINGTON POST», που αποκάλυψαν
το αρχικό Γουότεργκεϊτ, τι ακριβώς συνέβη στην προποµπό υπό-
θεση Κουκάκη.

Τα καταθέτω στα Πρακτικά και αυτά τα ρεπορτάζ των οµάδων
του «Inside Story» και των «Reporters United», κυρίως ως ένδειξη
τιµής στο ερευνητικό τους έργο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)
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Δείτε τα µε ηµεροµηνίες. Ο κ. Κουκάκης τι διερευνά; Διερευνά
πως επωφελήθηκαν µεγάλοι οικονοµικοί παράγοντες της χώρας,
τραπεζίτες και εφοπλιστές, από τις ευεργετικές γι’ αυτούς δια-
τάξεις της Νέας Δηµοκρατίας, όπως παραδείγµατος χάριν για
την πλήρη ασυλία στα τραπεζικά στελέχη. Τι σχέση έχει αυτό µε
την εθνική ασφάλεια; Το καταλαβαίνετε. Προφανώς, είναι ρου-
σφετάκι στα ιδιωτικά συµφέροντα που βρίσκεται στον πυρήνα
της πολιτικής υποστήριξης που είχε ο κ. Μητσοτάκης. 

Όταν, λοιπόν, ο κ. Κουκάκης αντιλαµβάνεται ότι κάτι δεν πάει
καλά µε το τηλέφωνό του, απευθύνεται στην αρµόδια αρχή, την
ΑΔΑΕ, στις 12 Αυγούστου του 2020. Την ίδια µέρα, η ΕΥΠ ζητά
διακοπή της νοµότυπης παρακολούθησης και λίγο µετά ξεκινάει
η παράνοµη από το «Predator». Εκκρεµεί το ερώτηµα της ΑΔΑΕ
προς τον αρµόδιο εισαγγελέα, για το εάν θεωρεί ότι υπάρχει κά-
ποιος λόγος να µην πληροφορηθεί ο κ. Κουκάκης ότι παρακο-
λουθείτο. Γιατί µέχρι τότε ο νόµος αυτό το επέτρεπε.
Εσπευσµένα, λοιπόν, έρχεται η Κυβέρνηση µε τροπολογία, που
τι υπογραφή έχει; Του κ. Πικραµµένου, του Αντιπροέδρου της
Κυβέρνησης. 

Την καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Έρχεται, λοιπόν, µε τροπολογία είκοσι ηµέρες µετά το αίτηµα
της ΑΔΑΕ προς την εισαγγελέα και τι κάνει; Τροποποιεί αναδρο-
µικά τον νόµο, ώστε να καταλάβει και την περίπτωση Κουκάκη.
Καµµία σχέση µε τον Έβρο. Εάν την ενδιέφερε η εθνική ασφά-
λεια, δεν θα είχε λόγο να δώσει αναδροµικότητα στην απόφαση
αυτή. Με τροπολογία καταργεί τη δυνατότητα της ανεξάρτητης
αρχής να ενηµερώνει τον παρακολουθούµενο. 

Και γίνεται αυτό, ενώ ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ έχει επισηµάνει
στην Κυβέρνηση µε άρθρο του σε επιστηµονικό ιστότοπο ότι
αυτό είναι αντισυνταγµατικό και αντίθετο στην Ευρωπαϊκή Σύµ-
βαση Δικαιωµάτων του Ανθρώπου, µε άρθρο του επιστηµονικό. 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ανάµεσα στα άλλα, ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ και πρώην Αντιπρό-
εδρος του Συµβουλίου της Επικρατείας επικαλείται για την αντί-
θεση στην τροπολογία αυτή -προφανώς συγκάλυψης των
ευθυνών σας- την απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Szabo
and Vissy εναντίον της Ουγγαρίας, που αφορά ακριβώς σε ανά-
λογες πρακτικές του κ. Όρµπαν. Άλλη περίπτωση που ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης εζήλωσε τη δόξα του κ. Όρµπαν και ένα ακόµα
στοιχείο που αποδεικνύει πόσο φιλελεύθερος είναι.

Καταθέτω την απόφαση στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προσέξτε τώρα το εξής λεπτό σηµείο: Ποια είναι η άµεση ανα-
λογία µεταξύ των παρακολουθήσεων Κουκάκη και Ανδρουλάκη;
Δεν είναι απλώς ότι και στις δύο υπάρχει συνέχεια και συµπλη-
ρωµατικότητα της νοµότυπης –κατ’ ουσία παράνοµης- παρακο-
λούθησης ΕΥΠ και της παρακολούθησης από το «Predator». Τι
γίνεται στον Κουκάκη; Μόλις διακόπτεται η νοµότυπη παρακο-
λούθηση, ακολουθεί η παρακολούθηση της ΕΥΠ. Τι γίνεται στην
περίπτωση Ανδρουλάκη; Όταν αποτυγχάνει η προσπάθεια παγί-
δευσης µε το «Predator» που δεν αφήνει ίχνη, ξεκινά η παρακο-
λούθηση της ΕΥΠ. 

Προσέξτε όµως, γιατί ο Θεός αγαπάει τον κλέφτη, αγαπάει και
τον νοικοκύρη. Αποδεικνύεται ότι όποιος παγίδευσε το τηλέφωνο
Κουκάκη ήταν ο ίδιος που ήθελε να παγιδεύσει και το τηλέφωνο
Ανδρουλάκη, γιατί το «δόλωµα» που στάλθηκε στα κινητά και των
δύο τους και που αν το πατήσει κάποιος στο τηλέφωνό του γίνε-
ται όµηρος αυτού που παρακολουθεί, ήταν το ίδιο. Το ίδιο! Δεν
µπορεί εποµένως να υπάρχει αµφιβολία για το ποιος ήταν από
πίσω. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Επειδή έχω περάσει τον χρόνο, καταλήγω. Υπάρχει συνταγµα-

τική εκτροπή. Η σήψη στην καρδιά της Ελλάδας, στην οποία ανα-
φέρθηκε το άρθρο γνώµης που φιλοξένησαν οι «New York
Times», έχει υπογραφή «Κυριάκος Μητσοτάκης». Ευθύνεται και
για τις παρακολουθήσεις καθαυτές, αλλά και για την έκπτωση
του κοινοβουλευτικού πολιτεύµατος και του κράτους δικαίου που
συνεπάγεται όλο αυτό το πλέγµα των προσπαθειών συγκάλυψης. 

Εµείς, λοιπόν, υποστηρίζουµε και θα ψηφίσουµε την πρόταση
του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής. Καλούµε τη Νέα Δηµοκρατία,
αν θέλει, να καταθέσει δική της πρόταση για εξεταστική επιτροπή
για οποιαδήποτε περίοδο της δικής µας ή άλλης διακυβέρνησης
θέλει, γιατί ακριβώς εµείς δεν έχουµε λόγο να κρυφτούµε όπως
ο Κυριάκος Μητσοτάκης µε τα «Δεν ξέρω» ή «Δεν είναι αρµοδιό-
τητά µας». 

Καθαρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται, αγαπητοί κύριοι συ-
νάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας. Απλώς, όµως, αναλογιστείτε
και εσείς τις ευθύνες σας και κατά πόσο γίνεστε και εσείς συνερ-
γοί µιας συνταγµατικής εκτροπής και µιας έκπτωσης του κοινο-
βουλευτισµού στον βαθµό που δεν ασκείτε κριτική σε προφανή
πράγµατα και που δεν ανησυχείτε µήπως και τα δικά σας τα τη-
λέφωνα παρακολουθούνται. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλείται τώρα στο
Βήµα ο κ. Νίκος Καραθανασόπουλος εκ µέρους του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας.

Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Η σηµερινή συζήτηση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής

γίνεται µε αφορµή το γεγονός της παρακολούθησης του τηλε-
φώνου του κ. Ανδρουλάκη. Βεβαίως, εκτός αυτής της υπόθεσης,
υπάρχουν και µια σειρά άλλες υποθέσεις. Έχουµε τις αλλεπάλ-
ληλες συνακροάσεις στο τηλεφωνικό κέντρο της Κεντρικής Επι-
τροπής του ΚΚΕ από τον Νοέµβριο του 2016, τον Απρίλη του
2017, τον Γενάρη του 2019, το 2020 και την τελευταία τον Απρί-
λιο του 2022, µε τις κυβερνήσεις του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δη-
µοκρατίας να σφυρίζουν αδιάφορα, την ΑΔΑΕ και τους άλλους
εντεταλµένους φορείς είτε να αρνούνται να δώσουν απαντήσεις
είτε να προσπαθούν να κουκουλώσουν την υπόθεση, η οποία,
όµως, ερευνάται από τις εισαγγελικές αρχές χάριν στην επιµονή
του ΚΚΕ. Βεβαίως, έχουµε και τις παρακολουθήσεις δηµοσιο-
γράφων. 

Κατά συνέπεια, το έργο της εξεταστικής επιτροπής πρέπει να
περιλαµβάνει αυτά τα γεγονότα και όσα προκύψουν κατά τη
διάρκεια των εργασιών της επιτροπής. Επιλεκτική ευαισθησία σε
αυτά τα ζητήµατα δεν χωράει. Ούτε µπορούµε να τα παρακάµ-
ψουµε στη συγκρότηση άλλων εξεταστικών επιτροπών γιατί έτσι
βλέπουµε το δέντρο και χάνουµε το δάσος ούτε µπορούµε απλά
και µόνο να ζητήσουµε τη χρονική διεύρυνση της περιόδου εξέ-
τασης του θέµατος, όπως λέει η Νέα Δηµοκρατία γιατί έτσι πε-
τάµε την µπάλα στην εξέδρα. 

Το ΚΚΕ, λοιπόν, στηρίζει τη συγκρότηση εξεταστικής επιτρο-
πής και καλεί και τα άλλα κόµµατα διά των εκπροσώπων τους να
δεσµευτούν κατά τη διάρκεια της σηµερινής συζήτησης ότι οι
εργασίες της επιτροπής θα ασχοληθούν µε τα συγκεκριµένα πε-
ριστατικά, χωρίς αστερίσκους και υποσηµειώσεις. Ο κ. Καστανί-
δης µε την παρέµβασή του πήρε σαφή και ξεκάθαρη θέση εκ
µέρους του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής. 

Εδώ πρέπει να σηµειώσουµε την αφωνία του ΣΥΡΙΖΑ. Μάλιστα,
στα 18,3 δευτερόλεπτα που µίλησε ο κατά τα άλλα λαλίστατος
κ. Κατρούγκαλος δεν έκανε την παραµικρή λεκτική αναφορά
στην υπόθεση υποκλοπών του ΚΚΕ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ: Αναφέρθηκα στην πρόταση.
Συµφωνούµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως.
Με αφορµή την παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη η Κυβέρ-

νηση προσπαθεί ανεπιτυχώς να διασκεδάσει τις σοβαρές ευθύ-
νες της για τις υποκλοπές, η δε «συγγνώµη» του κυρίου
Πρωθυπουργού είναι υποκριτική, γιατί µιλάει για κάποιες δήθεν
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αστοχίες και υπερασπίζεται το αντιδραστικό πλαίσιο το οποίο
έχει διαµορφωθεί για τις υποκλοπές, µε βάση το οποίο εν δυνά-
µει όλοι µπορούν να παρακολουθούνται. 

Από την άλλη µεριά έχουµε τα άσφαιρα πυρά των άλλων κοµ-
µάτων της Αντιπολίτευσης και ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ που θεω-
ρούν το γεγονός ως κεραυνό εν αιθρία, είτε ως αποτέλεσµα του
επιτελικού κράτους του Μητσοτάκη είτε ως αντισυνταγµατική
εκτροπή. Η αντιπαράθεση αυτού του επιπέδου είναι προσχηµα-
τική. Είναι άσφαιρη γιατί αφήνει στο απυρόβλητο το σκοτεινό θε-
σµικό πλαίσιο που διαχρονικά έχει διαµορφωθεί και για το οποίο
ευθύνονται όλες οι µέχρι σήµερα κυβερνήσεις. Μιλάµε για ένα
θεσµικό πλαίσιο το οποίο έχει ενσωµατώσει το σύνολο των αντί-
στοιχων ευρωενωσιακών οδηγιών, τις κοινοτικές οδηγίες οι
οποίες διασφαλίζουν την προληπτική και µαζική παρακολούθηση
όλων των πολιτών και τη διευκόλυνση στην άρση του απορρήτου
µετατρέποντάς το απλά και µόνο σε µια τυπική διαδικασία. Διευ-
κολύνουν την εµπορία και διακίνηση των διαφόρων κατασκοπευ-
τικών λογισµικών, µε αποτέλεσµα µια σειρά κυβερνήσεις της
Ευρωπαϊκής Ένωσης να έχουν προµηθευτεί αυτά τα κατασκο-
πευτικά λογισµικά. Δεν είναι τυχαίο ότι έχει αποκαλυφθεί ότι στην
Ισπανία η σοσιαλδηµοκρατική κυβέρνηση του κ. Σάντσες, που
είναι πρότυπο για τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και για το ΠΑΣΟΚ, παρακο-
λουθούσε µέσω τέτοιων λογισµικών εξήντα πέντε πολιτικούς και
ακαδηµαϊκούς από την Καταλονία.

Βεβαίως, αυτές οι οδηγίες διευκολύνουν τη νοµιµοποίηση της
πλατιάς επεξεργασίας προσωπικών δεδοµένων είτε από κρατι-
κές αρχές είτε από διακρατικές είτε από επιχειρηµατικούς οµί-
λους. Είναι οδηγίες τις οποίες εφάρµοσαν όλες οι κυβερνήσεις
και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ. 

Έχουµε να κάνουµε, δηλαδή, µε ένα θεσµικό πλαίσιο το οποίο
βάζει στην «προκρούστεια κλίνη» το σύνολο των λαϊκών δικαιω-
µάτων είτε αυτά είναι ατοµικά είτε είναι συλλογικά. Έχουµε, δη-
λαδή, ένα σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο µε το οποίο επιδιώκεται να
θωρακιστεί, µαζί µε την ενίσχυση των δυνάµεων καταστολής και
την αξιοποίηση των µαζικών και προληπτικών παρακολουθή-
σεων, το αστικό κράτος το οποίο σταθερά υπηρετεί τα συµφέ-
ροντα της άρχουσας τάξης και του κεφαλαίου σε βάρος των
δικαιωµάτων και των αναγκών του λαού. Έχουµε, δηλαδή, ένα
κράτος εχθρικό για τον λαό. Αυτό, άλλωστε, είναι η πραγµατική
αποστολή του αστικού κράτους, το οποίο στρέφεται ενάντια
στον εχθρό-λαό στο όνοµα της προστασίας της λεγόµενης «εθνι-
κής και δηµόσιας ασφάλειας», στοχοποιώντας τον ριζοσπαστι-
σµό του λαϊκού κινήµατος στη βάση των αντιδραστικών,
αντιτροµοκρατικών κατευθύνσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γι’ αυτόν, ακριβώς, τον λόγο και δεν αποτελεί τυχαίο γεγονός
η αλµατώδης αύξηση των εισαγγελικών παραγγελιών για την
άρση του απορρήτου. Από χίλιες διακόσιες που ήταν το 2008, το
2010 φτάσαµε στις πέντε χιλιάδες πεντακόσιες, το 2018 στις έν-
τεκα χιλιάδες πεντακόσιες και το 2021 στις δεκαπέντε χιλιάδες
πεντακόσιες. Το 2021, δηλαδή, έγιναν κατά µέσο όρο σαράντα
δύο εισαγγελικές παραγγελίες την ηµέρα, δηλαδή µια κανονική
βιοµηχανία, µια υπόθεση ρουτίνας µε άλλα λόγια.

Σε αυτόν τον βούρκο των παρακολουθήσεων δραστηριοποιεί-
ται ένα πολυπλόκαµο δίκτυο κρατικών και παρακρατικών υπηρε-
σιών, ξένων µυστικών υπηρεσιών, αλλά και επιχειρηµατικών
οµίλων, οι οποίοι και αλληλοδιαπλέκονται, αλλά και αλληλοσυγ-
κρούονται. 

Στην Ελλάδα έξι κρατικές υπηρεσίες έχουν τη δυνατότητα να
κάνουν υποκλοπές. Το 2014 µε τη συνδροµή της αµερικανικής
και της βρετανικής κυβέρνησης δηµιουργήθηκε το συντονιστικό
κέντρο των κοριών, δηλαδή η ΔΙΔΑΠ, η οποία αποτελεί και τον
κεντρικό κόµβο ενός πανελλαδικού δικτύου συλλογής και επε-
ξεργασίας πληροφοριών µε δυνατότητα, µάλιστα, πολλών χιλιά-
δων υποκλοπών ταυτόχρονα. Αξιοποιούν τις δυνατότητες που
παρέχει η νέα τεχνολογία για νοµιµοφανείς και µη παρακολου-
θήσεις. Χρησιµοποιούν τα διάφορα λογισµικά συστήµατα τύπου
«Pegasus», «Predator» κ.ά.. Τα µέσα κοινωνικής δικτύωσης, επί-
σης, αποτελούν την ανεξάντλητη δεξαµενή υποκλοπής προσω-
πικών δεδοµένων από επιχειρηµατικούς οµίλους, από κρατικές
υπηρεσίες και ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς. 

Μάλιστα, στις σηµερινές συνθήκες όξυνσης των ιµπεριαλιστι-

κών ανταγωνισµών και µετατροπής της Ελλάδας σε προκεχωρη-
µένο φυλάκιο των αµερικανονατοϊκών ιµπεριαλιστικών σχεδια-
σµών, η χώρα µας έχει µετατραπεί σε ξέφραγο αµπέλι, στο οποίο
αλωνίζουν οι ξένες µυστικές υπηρεσίες, όπως άλλωστε γινόταν
και στο παρελθόν, µε αποδεδειγµένη την παγίδευση από την αµε-
ρικανική υπηρεσία ασφαλείας, την NSA, του τότε Πρωθυπουρ-
γού Κώστα Καραµανλή, αλλά και δεκάδων κρατικών
αξιωµατούχων, µε την κ. Μέρκελ να ζητάει εξηγήσεις από τον
πρόεδρο Οµπάµα για τις παρακολουθήσεις εκατόν είκοσι δύο
ξένων ηγετών που έγιναν από την αµερικανική υπηρεσία ασφα-
λείας.

Και, βεβαίως, αυτές οι παρακολουθήσεις που αποκαλύφθηκαν,
δεν αποτελούν ελληνική ιδιοµορφία, σε µία στιγµή που είναι αλ-
λεπάλληλες οι καταγγελίες για παρακολουθήσεις Ευρωπαίων
αξιωµατούχων, Ευρωπαίων επιτρόπων, Πρωθυπουργών, αλλά
και Προέδρων κρατών - µελών. Δηλαδή, σαν να λέµε «του Κου-
τρούλη ο γάµος» γίνεται σε παγκόσµιο επίπεδο, στην υπόθεση
των υποκλοπών. Οι συγκεκριµένες, λοιπόν, υποθέσεις παρακο-
λούθησης αποτελούν απλά και µόνο την κορυφή του παγόβου-
νου. Είναι το αποτέλεσµα των σφοδρότατων συγκρούσεων και
του ανταγωνισµού µεγάλων συµφερόντων. 

Είναι φανερό ότι η υπόθεση της απαράδεκτης παρακολούθη-
σης του κ. Ανδρουλάκη αξιοποιείται στο πλαίσιο των διεργασιών
του αστικού πολιτικού συστήµατος για την επόµενη ηµέρα, µία
αξιοποίηση η οποία έχει πολλαπλές στοχεύσεις: Στοχεύει στη δρο-
µολόγηση συγκλίσεων για τη δηµιουργία κυβέρνησης συνεργα-
σίας, που θα εξασφαλίζει µε καλύτερους όρους τη σταθερότητα
του συστήµατος για τον εγκλωβισµό της λαϊκής δυσαρέσκειας
στην παγίδα της κυβερνητικής εναλλαγής, για την αναδιανοµή της
πίτας των κοινοτικών κονδυλίων ανάµεσα στους επιχειρηµατικούς
οµίλους -είναι γνωστές οι καταγγελίες «ριγµένων» επιχειρηµατικών
οµίλων από το φαγοπότι των ευρωπαϊκών κονδυλίων-, για την αξιο-
ποίηση στο πλαίσιο των σφοδρών ιµπεριαλιστικών ανταγωνισµών. 

Έτσι, λοιπόν, αποτελούν παγίδα για τον λαό αυτά τα οποία λέ-
γονται περί δηµοκρατικού πλαισίου λειτουργίας των µυστικών
υπηρεσιών ή περί διαφάνειας στη λειτουργία τους. Όλα αυτά δεν
στοχεύουν σε τίποτα άλλο παρά στο να νοµιµοποιήσουν στη
λαϊκή συνείδηση τη δράση αυτών των υπηρεσιών και ταυτόχρονα
το µαζικό γενικευµένο κύµα παρακολουθήσεων. 

Κατά τη γνώµη του ΚΚΕ δεν πρέπει και δεν µπορούµε να ασχο-
ληθούµε απλά και µόνο µε κάποια «δέντρα» παράνοµων παρα-
κολουθήσεων και στο όνοµα αυτών να ξεχάσουµε το «δάσος»
των νοµιµοφανών παρακολουθήσεων για όλον τον λαό από το
κράτος του κεφαλαίου. Στα χέρια του λαού βρίσκεται, τόσο η
υπόθεση της προστασίας των δικαιωµάτων του, τόσο των ατοµι-
κών, όσο και των συλλογικών, η υπόθεση της ικανοποίησης των
σύγχρονων και διευρυµένων αναγκών. Στο στόχαστρο της πάλης
του πρέπει να µπει ο πραγµατικός αντίπαλος, που είναι τα µονο-
πώλια και το κράτος τους. Γι’ αυτό, ακριβώς, και αποτελεί µονό-
δροµο η συµπόρευση και ισχυροποίηση του ΚΚΕ, που αποτελεί
το αντίπαλο δέος σε όλα αυτά. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο τώρα έχει

ο κ. Αντώνιος Μυλωνάκης από την Ελληνική Λύση.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε ένα θέµα σήµερα το

οποίο είναι πολύ σοβαρό και άπτεται του πυρήνα της δηµοκρα-
τίας µας. Το ερώτηµα το οποίο πρέπει να θέσουµε ευθύς εξαρ-
χής είναι ένα: Θέλουµε να µάθουµε πραγµατικά τι συµβαίνει µε
την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών της χώρας µας ή να δούµε
εάν παρακολουθείτο -που παρακολουθείτο νόµιµα, αλλά εσφαλ-
µένα κατά τον κύριο Πρωθυπουργό- ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο
κ. Ανδρουλάκης;

Ξέρετε, λείπει η λογική. Την ερώτηση αυτή που θέτω τώρα,
την έθεσε και ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κατά τη συζή-
τηση των πολιτικών Αρχηγών την Παρασκευή: Ποιος είναι ο
λόγος που επέβαλε στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών νόµιµα,
µε την υπογραφή, δηλαδή, εισαγγελέως, να παρακολουθεί, να
υποκλέπτει τις συνοµιλίες του κ. Ανδρουλάκη και µέσω του κ. Αν-
δρουλάκη όλων των υπολοίπων που συζητούσαν µαζί του είτε
ήταν αυτοί συγγενείς του είτε ήταν παιδιά του, η γυναίκα του ή
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τα αδέρφια του, τα αδελφοξαδέρφια του, φίλοι κ.λπ.. 
Το ερώτηµα πιστεύετε ότι θα απαντηθεί; Ευθύς εξαρχής, σας

λέω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «όχι». Όχι µία εξεταστική να
κάνουµε, δέκα εξεταστικές να κάνουµε, το ερώτηµα αυτό δεν θα
απαντηθεί.

Μου κάνει, όµως, εντύπωση ένα θέµα που φέρνει τον κ. Αν-
δρουλάκη προ των ευθυνών του. 

Πήγε στον Άρειο Πάγο, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, και κατέθεσε µία
µηνυτήρια αναφορά για την είσοδο ή την τυχόν είσοδο ή τη
δήθεν είσοδο ή την παρ’ ολίγον είσοδο του «Predator», ενός λο-
γισµικού αρπακτικού στο κινητό του τηλέφωνο όταν το αποκά-
λυψε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Πήγε στον κύριο εισαγγελέα να
υποβάλει µηνυτήρια αναφορά, όταν -προσέξτε- έγινε γνωστό ότι
η ΕΥΠ µε νόµιµη επισύνδεση παρακολουθούσε τον κ. Ανδρου-
λάκη; Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Ερώτηση: Γιατί δεν πήγε; Θέλετε να σας πω γιατί δεν πήγε;
Διότι δεν θέλει ούτε ο ίδιος να ακούσει τον λόγο προφανώς που
η ΕΥΠ αποφάσισε να τον παρακολουθεί. Δεν υπάρχει άλλη λύση.
Εάν πιστεύετε ότι πίσω από το απόρρητο των επικοινωνιών, πίσω
από το απόρρητο της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, µπορεί
να απαντηθεί ανοιχτά στο Κοινοβούλιο είτε στον κόσµο αυτή η
ερώτηση, τότε κάνετε ένα µεγάλο λάθος. Μάλλον δεν έχετε κα-
ταλάβει τι συµβαίνει στις εθνικές υπηρεσίες πληροφοριών όλου
του κόσµου. 

Οι υπηρεσίες πληροφοριών είναι πιο ισχυρές και από τις
εκλεγµένες κυβερνήσεις. Πράκτορες εσωτερικοί, εξωτερικοί, ψι-
λορουφιάνοι και µεγαλορουφιάνοι, αυτονοµούνται πολλές
φορές. Αυτά τα οποία γίνονται στις υπηρεσίες πληροφοριών µα-
θεύονται µόνο από τους ίδιους. 

Και να σας πω κάτι; Κανείς δεν έφερε εδώ, στο Κοινοβούλιο,
την επιστολή-φωτιά από µια υπάλληλο της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών, η οποία ούτε λίγο ούτε πολύ, µετά από δεκαπέντε
χρόνια υπηρεσίας, λέει ότι κανένας νόµος δεν εφαρµόζεται στην
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Είναι η αλήθεια. Εάν διαβάσει
κάποιος µε προσοχή το τι λέει η πράκτορας αυτή της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών, τότε θα καταλάβει. 

Καταθέτω στα Πρακτικά αυτό το οποίο κανείς εδώ πέρα δεν
έφερε να συζητηθεί. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Μυλωνάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής) 

Ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος Βελόπουλος
έθεσε ορισµένα ερωτήµατα την Παρασκευή στον ίδιο τον Πρω-
θυπουργό. Όµως, δεν απαντήθηκε κανένα από αυτά. Θα το ξα-
ναθέσω. 

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Προς ποιον;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Η αναφορά αυτή, κύριε Χατζη-

δάκη, πήγε προς τον Πρόεδρο της Βουλής, πήγε προς τα πολι-
τικά κόµµατα, πήγε σε αυτούς που έπρεπε να πάει. Μπορείτε να
τη διαβάσετε, αν θέλετε, από τα Πρακτικά, για να καταλάβετε τι
λέει αυτή η υπάλληλος, η οποία εργαζόταν επί πολλά χρόνια
στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, για να δείτε τότε τι συζη-
τάµε εδώ σήµερα. 

Ο Κυριάκος Βελόπουλος, λοιπόν, µπήκε στην ουσία του θέµα-
τος, γιατί κανείς από όλους σας δεν µπήκε στην ουσία του θέµα-
τος και µίλησε µε ονόµατα. Εδώ έχουµε δύο στοιχεία. Τα είπε
πολύ καθαρά ο κ. Καστανίδης. Από τη µια, έχουµε τη νόµιµη επι-
σύνδεση, αλλά εσφαλµένη. Παρένθεση τώρα για ερώτηση: Τι ση-
µαίνει «νόµιµη επισύνδεση, αλλά εσφαλµένη»; Ή είναι νόµιµη η
επισύνδεση και σωστά έγινε ή είναι παράνοµη και εσφαλµένα
έγινε. Νόµιµη, αλλά εσφαλµένη δεν υπάρχει. 

Δεύτερον, το γνώριζε ο κύριος Πρωθυπουργός; Προφανώς το
γνώριζε. Και εάν δεν το γνώριζε, θα έπρεπε να το γνωρίζει. Ξέ-
ρετε, ο ηγέτης παντού πρέπει να µπαίνει µπροστά, να αναλαµ-
βάνει την ευθύνη των πράξεών του. 

Κύριε Πρωθυπουργέ, δυστυχώς, λιγοψυχήσατε. Δεν αναλά-
βατε την ευθύνη των πράξεών σας. Έπρεπε να πει «ναι, το γνώ-
ριζα». Δεν υπάρχει «δεν γνωρίζω» στον ηγέτη. Αν δεν µπορεί να
γνωρίζει, τότε αποποιείται των ευθυνών του και λέει: «Εγώ δεν
παίρνω στη µασχάλη µου την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,

την αφήνω στο Υπουργείο Δικαιοσύνης, στο Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη, αλλού».

Αυτό είναι το ένα κοµµάτι, η ΕΥΠ, η οποία οµολογήθηκε πλέον,
καθαρά και µετά από την παρέµβαση της Επιτροπής Θεσµών και
Διαφάνειας, που, κύριοι της Κυβέρνησης, θέλετε να την κάνετε
επιτροπή διεκπεραιωτική, η οποία θα µπορούσε να αναλάβει
ευθύς εξαρχής το έργο της διερευνητικής εξεταστικής επιτρο-
πής µε την προσθήκη νοµικών, η ίδια η επιτροπή. 

Δεύτερον, είναι το «Predator», το «Pegasus» και όλα τα άλλα
τα λογισµικά, τα οποία είναι ιδιωτικά. Ποιος τα έχει αυτά τα ιδιω-
τικά λογισµικά; Ρώτησε ο κ. Βελόπουλος και απάντηση δεν πήρε
από τον κύριο Πρωθυπουργό: Γνωρίζει κάποιος την εταιρεία «IN-
TELLEXA»; Ας πάει µέχρι το Ελληνικό να τη γνωρίσει. Γνωρίζει
κάποιος τον επιχειρηµατία κ. Γιάννη Λαβράνο; Γιατί δεν µιλάει
κάποιος; Δεν απάντησε ο Πρωθυπουργός αν τον γνωρίζει ή όχι,
-ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, βέβαια- αν στο Μαξίµου µπαινόβγαινε και µπαι-
νοβγαίνει ο εν λόγω επιχειρηµατίας; Ο Φέλιξ Μπίτζιος και ο Πα-
ναγιώτης Μπίτζιος;

Απαντήθηκαν αυτά τα ερωτήµατα του Κυριάκου Βελόπουλου;
Προφανώς, όχι. Διότι δεν µπορούν να απαντηθούν. Διότι αν βά-
λετε στο κάδρο τους επιχειρηµατίες αυτούς, θα βγουν πράγµατα
τα οποία δεν τα φαντάζεται κανείς. Και ήρθαµε εδώ, τώρα, να
δούµε αν πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή, γιατί παρακολου-
θήθηκε το τηλέφωνο µε νόµιµη επισύνδεση, αλλά εσφαλµένη –
θα το λέω συνέχεια, ο πλήρης παραλογισµός, µην τρελαθούµε
τελείως, κιόλας - του κ. Ανδρουλάκη. 

Μέχρι τώρα, κύριοι του ΠΑΣΟΚ και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µέχρι
να εµφανιστεί ο κ. Ανδρουλάκης, ο Θανάσης Κουκάκης, ο δηµο-
σιογράφος, έψαχνε τόσον καιρό, ο άνθρωπος, µέσω της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής και µέσω της αµερικανικής εταιρείας κ.λπ.,
όµως, κανείς δεν ασχολιόταν µε το θέµα αυτό. Μόλις µπήκε το
πολιτικό πρόσωπο, αµέσως κάποιοι αγχώθηκαν. 

Και επαναλαµβάνω: Καλώ τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ ευθέως,
να πάει ο ίδιος να µάθει για ποιον λόγο παρακολουθείτο. Διότι
αν περιµένει κάποιος να βγει ο λόγος αυτός στον «αέρα», θα πε-
ριµένει πολύ. Δεν θα βγει ποτέ. Αν είναι νόµιµη η επισύνδεση και
έπρεπε να παρακολουθηθεί, θα του το πουν του ίδιου του κ. Αν-
δρουλάκη. 

Βέβαια, στο ΠΑΣΟΚ -τώρα που στεναχωριούνται- τον Μάρτιο
του 2021 ψηφίσατε κι εσείς έναν νόµο που έφερε µια τροπολογία
που έφερε την τελευταία στιγµή η Νέα Δηµοκρατία. Γιατί την ψη-
φίσατε; Είχατε κανέναν λόγο να ταυτιστείτε µε τη Νέα Δηµοκρα-
τία, ενώ όλη η άλλη Αντιπολίτευση είπε «όχι»; Όχι. Διότι τα ίδια
κάνατε και εσείς, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, όταν ήσασταν στην κυβέρ-
νηση. Τα ίδια κάνουν όλες οι κυβερνήσεις. 

Μόνο που δεν καταλαβαίνετε ότι οι υπηρεσίες πληροφοριών
ανήκουν στον ελληνικό λαό, το εθνικό συµφέρον -και στο όνοµα
των δύο αυτών λέξεων ανά τον κόσµο οι εθνικές υπηρεσίες
έχουν διαπράξει τα φοβερότερα εγκλήµατα-, και δεν καταλαβαί-
νετε ότι σήµερα είναι Κυβέρνηση η Νέα Δηµοκρατία και χρησι-
µοποιεί κατά το δοκούν την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,
αύριο θα είναι ένα άλλο κόµµα, µεθαύριο ένα άλλο. Και έτσι αδυ-
νατίζει η εθνική ασφάλεια. Οι υπηρεσίες πληροφοριών ανά τον
κόσµο πρέπει να υπάρχουν και να κάνουν καλά τη δουλειά τους,
να κάνουν τη δουλειά τους όπως πρέπει. 

Η Ελληνική Λύση από την πρώτη στιγµή είπε «να χυθεί άπλετο
φως», όσο άπλετο φως µπορεί να χυθεί µέσα από την Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών. Θα πρέπει να γίνει η εξεταστική. Η εξε-
ταστική, λοιπόν, δεν θα περιοριστεί µόνο στον κ. Ανδρουλάκη.
Θα πάµε και στον κ. Κουκάκη, που έχουµε στοιχεία, θα πάµε –
προφανώς- και στις υποκλοπές, τρεις φορές, των τηλεφωνικών
αριθµών του τηλεφωνικού κέντρου του Περισσού, του ΚΚΕ. Πρέ-
πει οπωσδήποτε να κοιτάξουµε αυτό το θέµα µε τις υποκλοπές
Βουλευτών το 2015 και 2016, δεκαεπτά Βουλευτών. Γνωρίζει ο
Πρόεδρος της Βουλής, γνωρίζει ο Πρόεδρος της Επιτροπής Θε-
σµών και Διαφάνειας για τις υποκλοπές αυτές. Το FBI ήδη έχει
τα ονόµατα, ήδη έχουν σταλεί τα ονόµατα και στην Εισαγγελία,
µεταξύ των οποίων -θα πω ένα όνοµα- και ο σηµερινός Πρόεδρος
της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας.

Και οι δεκαεπτά αυτοί Βουλευτές, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δεν ήταν τυχαίοι, έπαιρναν µέρος σε ευαίσθητες επιτροπές.
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Ποιες είναι οι ευαίσθητες επιτροπές, κύριε Καιρίδη; Η Επιτροπή
Εξωτερικών και Άµυνας, Εξοπλιστικών, Θεσµών και Διαφάνειας. 

Αυτό το οποίο έκανε η Νέα Δηµοκρατία, αυτό έκανε και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αυτό έκανε και το ΠΑΣΟΚ. Δεν είναι καινούργιο. Όλοι τώρα
διαρρηγνύετε τα ιµάτιά σας, «πώς έγινε;».

Έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα και µε αυτό θα κλείσω. Πρέπει θε-
σµικά εκτός από την εξεταστική επιτροπή, η οποία θα γίνει και
πρέπει να γίνει και καλώ και τη Νέα Δηµοκρατία να αφήσει τα
«παρών» και τα της παρούσης. Δεν υπάρχει «παρών», δεν υπάρ-
χει λίγο έγκυος. Δεν υπάρχει, κύριε Καιρίδη. Σας εκτιµώ και το
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. Όµως, σήµερα ήσασταν πάρα πολύ
απροετοίµαστος, ήσασταν πανικοβληµένος. Για ποιον λόγο; 

Έγινε; Τότε, ναι, να πάµε σε εξεταστική επιτροπή. Αυτό πρέπει
να πει η Νέα Δηµοκρατία. Να δούµε για ποιο λόγο παρακολου-
θείτο ο Ευρωβουλευτής, προτού γίνει Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Και
καλώ και τον κ. Ανδρουλάκη να πάει στην ΕΥΠ να ενηµερωθεί,
αλλιώς δεν πρόκειται να µάθει ποτέ. Εκτός αν γνωρίζει και δεν
το ξέρουµε εµείς. Και αν θέλει, ιδία του ευθύνη, να έρθει εδώ και
να πει µε παρακολουθούσαν γι’ αυτόν και γι’ αυτόν τον λόγο.
Είναι δυνατόν να πάµε σε εκλογές και να αιωρείται ότι ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ µπορεί να ήταν κατάσκοπος; 

Ποια είναι η εθνική ασφάλεια που επικαλείται η Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών; Με ρωτάνε στον δρόµο «γιατί παρακολουθού-
σαν, Μυλωνάκη, τον Ανδρουλάκη;» Τι να τους πω εγώ; Ποιος
είναι ο λόγος που τον παρακολουθούσαν;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γιατί είναι παρακράτος. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Εσείς δεν θέλετε, κύριε Πρόεδρε,

κύριε Βούτση, να µάθετε; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Γιατί είναι παρακράτος, αυτό να τους

πείτε. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Αυτό είναι µια γενική έκφραση, το

παρακράτος. Και το επιτελικό κράτος ένα παρακράτος είναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλά, µην κάνετε

τώρα διάλογο µε τον κ. Βούτση. Τελειώνετε παρακαλώ. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Δεν κατάλαβα. Τι σηµαίνει αυτή η

δικαιολογία; Όµως  θέλετε να δικαιολογήσετε κι εσείς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αυτά τα οποία κάνει η σηµερινή ΕΥΠ, γιατί τα ίδια κάνατε
και εσείς. 

Και πρέπει να µάθουµε και για τον κ. Λαβράνο και για τον κ.
Μπίτζιο. Τι σηµαίνουν αυτοί οι επιχειρηµατίες, τι σχέση έχουν µε
την ΕΥΠ; Τι σηµαίνει το λογισµικό «Predator»; Πού ενοικιάζεται;
Από ποιους χρησιµοποιείται; Πρέπει, λοιπόν, να σταµατήσουµε
τα «δεν ξέρω, δεν απαντώ» και «παρών». «Ναι», από τη Νέα Δη-
µοκρατία, αγαπητέ κύριε Καιρίδη. «Ναι» πρέπει να πει η Νέα Δη-
µοκρατία αν θέλει να είναι καθαρή. Να δούµε τι έγινε. «Ναι» από
όλα τα άλλα κόµµατα. Να περιλάβει δύο περιόδους και την προ-
ηγούµενη περίοδο και αυτή. Διότι και στην προηγούµενη έγιναν
οι υποκλοπές στον Περισσό, στην προηγούµενη έγιναν οι υπο-
κλοπές από δεκαεπτά Βουλευτές ευαίσθητων επιτροπών. Στην
προηγούµενη έγιναν διάφορα άλλα, όπως είπε ο κ. Κούλογλου
για παρακολουθήσεις, για τον κ. Μητσοτάκη κ.λπ.. Άρα, λοιπόν,
και σε αυτήν και στην προηγούµενη έχουµε δεδοµένα. 

Η Ελληνική Λύση θα ψηφίσει «ναι» σε εξεταστική και όλα στο
φως! 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλείται στο Βήµα η
τελευταία συνάδελφος από τους έξι κατά προτεραιότητα, η κ.
Σοφία Σακοράφα από το ΜέΡΑ25. 

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συγχαρητήρια και
στον ΣΕΓΑΣ, υπό άλλη ιδιότητα, για τις τελευταίες επιτυχίες των
αθλητών των εθνικών µας οµάδων. 

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ πολύ. Τα συγχαρητήρια είναι για τα παιδιά µας, για τους
προπονητές τους και για τα σωµατεία και τους προέδρους. 

Ευχαριστώ πολύ από καρδιάς. 
Κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση για την εξεταστική

επιτροπή είναι συνέχεια της προηγούµενης για τη διαβόητη ιστο-
ρία των τηλεφωνικών επισυνδέσεων. Αυτά που ακούστηκαν σε

αυτή την Αίθουσα είναι όχι απλώς ανησυχητικά αλλά θα µου επι-
τρέψετε να πω, τροµακτικά. 

Ο κύριος Πρωθυπουργός µίλησε για πενήντα πέντε χιλιάδες
εντολές παρακολουθήσεων επί ΣΥΡΙΖΑ. Αντίστοιχα είναι και τα
δεδοµένα για τις δικές του µέρες. Από τα στοιχεία της έκθεσης
πεπραγµένων της ΑΔΑΕ για το 2021 µάθαµε ότι υπήρξαν περί-
που τρεις χιλιάδες εισαγγελικές διατάξεις για άρση απορρήτου
για εγκληµατικές δραστηριότητες και είχαµε δεκαπέντε χιλιάδες
τετρακόσιες εβδοµήντα πέντε για λόγους εθνικής ασφάλειας
µέσα σε ένα µόνο χρόνο. Από µόνος του ο αριθµός είναι τροµα-
κτικός και οπωσδήποτε δεν µπορεί να δικαιολογηθεί βάσιµα. 

Ας δούµε κάποιες συγκρίσεις για να καταλάβουµε το µέτρο,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Στη Γερµανία τα δηµοσιοποιηµένα
στοιχεία του Ινστιτούτου Πολιτικών Δικαιωµάτων λένε ότι το 2019
σε εθνικό επίπεδο από όλες τις υπηρεσίες και οµοσπονδιακές
και όλων των κρατιδίων για θέµατα εθνικής ασφάλειας διατάχ-
θηκαν χίλιες τετρακόσιες είκοσι τρεις εντολές επιτήρησης τηλε-
πικοινωνιών. Η Ελλάδα του κ. Μητσοτάκη δεκαπέντε χιλιάδες
τετρακόσιες εβδοµήντα πέντε και η Γερµανία χίλιες τετρακόσιες
είκοσι τρεις σε ετήσια βάση. 

Μπορείτε να εξηγήσετε γιατί στην συγκριτικά µικρή Ελλάδα
γίνονται οι υπερδεκαπλάσιες παρακολουθήσεις από την σχεδόν
δέκα φορές µεγαλύτερη Γερµανία; Για να µιλήσουµε µόνο για
πληθυσµό και όχι για διεθνή ρόλο για οικονοµική παραγωγική
δύναµη και για αντίστοιχους κινδύνους και συµφέροντα. 

Με βάση, λοιπόν, τα στοιχεία του γερµανικού Υπουργείου Δι-
καιοσύνης αν στην εθνική ασφάλεια προσθέσουµε και τις εγκλη-
µατικές δραστηριότητες, είχαν το 2019 συνολικά πέντε χιλιάδες
διακόσιες τριάντα τέσσερις τέτοιες εντολές και το 2020 πέντε χι-
λιάδες διακόσιες είκοσι δύο. Ανάλογα είναι και τα µεγέθη στη Με-
γάλη Βρετανία, σύµφωνα µε την πιο πρόσφατη έκθεση του
Επιτρόπου Ερευνητικών Αρχών και του Γραφείου Αρχών Επικοι-
νωνιακών Δεδοµένων. Εκεί τα εντάλµατα στοχευµένης παρακο-
λούθησης και για εθνική ασφάλεια και για εγκληµατικές δραστη-
ριότητες ανήλθαν συνολικά το 2020 σε µόλις τρεις χιλιάδες εξα-
κόσιες σαράντα εννέα. 

Μπορείτε να το εξηγήσετε αυτό; Γιατί στην συγκριτικά µικρή
Ελλάδα γίνονται πέντε φορές περισσότερες παρακολουθήσεις
από ό,τι στη Μεγάλη Βρετανία, η οποία στο πλαίσιο της κοινο-
πολιτείας έχει και πλανητικά συµφέροντα; Και για να σας προ-
λάβω. Θα ήταν εντελώς άστοχο να προσπαθήσει η αλαζονική
κυβερνητική επικοινωνία να µας πείσει ότι ειδικά σε εµάς ο τε-
ράστιος αριθµός οφείλεται στον εξ Ανατολών κίνδυνο. Φαντα-
στείτε να είχαµε για πρόσχηµα και τον παλιό κίνδυνο από Βορρά,
πού θα είχαν φτάσει τα νούµερα. 

Τα αποδεικτικά στοιχεία, πραγµατικά, συνάδελφοι µας τροµο-
κρατούν. Από το ένα µεµονωµένο περιστατικό, όπως θέλει να το
παρουσιάζει ο κ. Μητσοτάκης, αποδεικνύονται ήδη αριθµοί δε-
κάδων χιλιάδων ανεξέλεγκτης δράσης παρακολουθήσεων. Όσοι
δεν µπορούν από µόνοι τους να συνειδητοποιήσουν το βάρος
και το µέγεθος του προβλήµατος, πρέπει εµείς να τους βοηθή-
σουµε.

Είναι προφανές ότι για την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών η
επίκληση λόγων εθνικής ασφάλειας είναι µόνο ένα πρόσχηµα
που χρησιµοποιείται από κρατική υπηρεσία για την ανάπτυξη πα-
ρακρατικής δραστηριότητας ακόµα και για την εξυπηρέτηση αλ-
λότριων συµφερόντων, όπως παραδείγµατος χάριν φαίνεται ότι
συνέβη στην παρακολούθηση του δηµοσιογράφου κ. Κουκάκη.
Ήδη έχουν χτυπήσει τα καµπανάκια για το έλλειµµα κράτους δι-
καίου στην Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακόµα και από
επίσηµα όργανα της διεθνούς κοινότητας και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Ξεκινήσαµε µε τον Τύπο και τα pushback. Τώρα προστέθηκε
και το αίσχος των παρακολουθήσεων. Ξέρουµε ήδη ότι καταβάλ-
λετε µεγάλη προσπάθεια, κυρίως µέσω του Ευρωπαϊκού Λαϊκού
Κόµµατος, για να αποφύγετε πάση θυσία την επίσκεψη της ευ-
ρωπαϊκής εξεταστικής επιτροπής του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
στη χώρα µας, της επιτροπής για τη διερεύνηση της χρήσης του
λογισµικού «Pegasus», καθώς και αντίστοιχου κατασκοπικού λο-
γισµικού παρακολούθησης. 

Διαβάζουµε µάλιστα ότι δέχεστε σχετική βοήθεια και από Ευ-
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ρωβουλευτή άλλου ελληνικού κόµµατος και µάλιστα αυτού, που
η παρακολούθηση του Προέδρου του κίνησε όλη αυτή τη διαδι-
κασία και εννοώ την επικοινωνία του συντάκτη µε τον Γερµανό
δηµοσιογράφο Ματίας Μονρόι που συνεργάζεται µε την Ευρω-
βουλευτή του κόµµατος της Αριστεράς στη Γερµανία και µέλος
της συγκεκριµένης εξεταστικής επιτροπής, κ. Κορνέλια Έρνστ. 

Δυστυχώς καταφέρατε να αναβαθµίσετε δραµατικά το διακύ-
βευµα της πολιτικής σας συµπεριφοράς και πρακτικής. Αυτό που
διακυβεύεται, όµως, δεν είναι πια η παραµονή σας στη διακυβέρ-
νηση της χώρας αλλά το ίδιο το κύρος της χώρας. Εσείς επιµέ-
νετε στον βασικό σας στόχο, αδιαφορώντας για τα υπόλοιπα. 

Ο µόνος σας στόχος είναι αυτή η κλειστή οµάδα ιδιοτελών
συµφερόντων να παρατείνει όσο µπορεί την επωφελή, γι’ αυτή,
βεβαίως, νοµή της εξουσίας εκµεταλλευόµενη καταχρηστικά µια
ολόκληρη παράταξη. Επειδή, λοιπόν, δεν θέλετε να δείτε την
πραγµατικότητα, δεν έχετε και καµµία πιθανότητα ορθής διαχεί-
ρισης των πραγµάτων µε κίνδυνο όµως ακόµα και για τα εθνικά
συµφέροντα. 

Και βλέπουµε ήδη τα αποτελέσµατα. Μια «άσφαιρη βολή» µε
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, δηλαδή ένα ακόµα επικοι-
νωνιακό τέχνασµα που προστίθεται στις κουτοπόνηρες δικαιο-
λογίες της υπεκφυγής. 

Όµως οι κίνδυνοι είναι πολύ µεγαλύτεροι. Υπάρχουν στη διε-
θνή σκηνή πολλοί υστερόβουλοι τρίτοι, που καραδοκούν να εκ-
µεταλλευτούν τις ευκαιρίες που τους προσφέρει η οµολογού-
µενη ανευθυνότητα της σηµερινής ελληνικής Κυβέρνησης. Οι
σύµβουλοι επικοινωνίας έπεισαν τον κύριο Πρωθυπουργό -εύ-
κολα φαντάζοµαι- ότι πρέπει να εµφανιστεί ανίδεος, ανέπαφος
και αφελής. Να µη φανεί υπεύθυνος, όχι µε την έννοια της ευθύ-
νης αλλά ούτε καν µε την έννοια της υπευθυνότητας. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι πιθανότητες επιτυ-
χίας νοµίζετε ότι έχει η κυβερνητική απόπειρα να αποφύγετε τις
όποιες επιπτώσεις, κραδαίνοντας την προσωπική ανευθυνότητα
του κυρίου Πρωθυπουργού; Δεν θα µας ενδιέφερε το ότι ο κ. Μη-
τσοτάκης, κατειληµµένος από το άγχος της παραµονής στην
εξουσία, αποδέχεται τέτοια προσωπική µείωση. Μας απασχολεί,
όµως, επειδή είναι απολύτως επικίνδυνο για την ίδια τη χώρα.

Όµως, η κατολίσθηση της πραγµατικής ανευθυνότητας δεν τε-
λείωσε εκεί. Ο κ. Μητσοτάκης, έφτασε να µας πει από αυτό εδώ
το Βήµα της Βουλής ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, που
ο ίδιος έθεσε υπό την άµεση αρµοδιότητά του, όχι µόνο δεν ελέγ-
χεται αλλά ούτε καν έχει υποχρέωση ενηµέρωσης για τη δράση
της. Ένα κράτος εν κράτει, δηλαδή, που λειτουργεί εκτός δηµο-
κρατικών θεσµών.

Αυτά είναι ανεπίτρεπτα ατοπήµατα, κύριοι της Συµπολίτευσης,
και ελπίζω, τουλάχιστον, αυτό να το καταλαβαίνετε από µόνοι
σας, ακόµα και αν σιωπάτε, που δεν θα έπρεπε. Η θρασύτατη
πρακτική των παρακολουθήσεων δηµοσιογράφων και πολιτικών
αντιπάλων αποτελεί ακραία προσβολή του δηµοκρατικού πολι-
τεύµατος και µάλιστα, στον πυρήνα του.

Εδώ θα µου επιτρέψετε να πω ότι η κυβερνητική ή η πρωθυ-
πουργική, αν προτιµάτε, απόπειρα εξουδετέρωσης του Τύπου
και των αντιπολιτευόµενων κοµµάτων, συνιστά από µόνη της
υπονόµευση του συστήµατος ελέγχου και ισορροπιών του δηµο-
κρατικού πολιτεύµατος που είναι και ουσιώδες συστατικό του.
Δεν υπάρχει αρχή της δηµόσιας διοίκησης που να µην προσβάλ-
λεται µε τις κυβερνητικές µεθοδεύσεις. Όλα αυτά πολύ επιεικώς
αποτελούν απλώς πλήρη ευτελισµό της δηµοκρατίας. Εδώ δεν
πρόκειται για µια διαµάχη µεταξύ κοµµάτων. Εδώ είναι µάχη
όλων των κοµµάτων απέναντι σε ένα νέο παρακράτος.

Δεν πρέπει να διαφεύγει από κανέναν ότι υπάρχει και άλλη
ακόµα σοβαρότερη πτυχή. Σήµερα συζητάµε µόνο για τις στο-
χευµένες παρακολουθήσεις µιας κλίκας εξουσίας µέσω κρατικών
υπηρεσιών και µε την ψευδή επίκληση της εθνικής ασφάλειας.
Υπάρχουν, όµως και τα περίφηµα µεγάλα κέντρα δεδοµένων, τα
Big Data, που ενεργοποιούνται από διεθνείς επικοινωνιακούς κο-
λοσσούς, κατ’ εντολή προφανώς των Ηνωµένων Πολιτειών και
µε τη συνεργασία αυταρχικών καθεστώτων, όπως το Ισραήλ, τα
Εµιράτα, το Κατάρ και η Σαουδική Αραβία.

Οι συνεργάτες επιλέγονται στοχευµένα, ακριβώς λόγω της αυ-
ταρχικής φύσης των καθεστώτων, που αποκλείει τον κίνδυνο εµ-

πλοκής από δηµοκρατικό ή οποιονδήποτε άλλο θεσµικό έλεγχο.
Από την επίσκεψη του Προέδρου Μπάιντεν στη Τζέντα προέκυψε
στις 15 Ιουλίου το σχετικό κοινό ανακοινωθέν µε τον Πρίγκιπα
της Σαουδικής Αραβίας.

Στη συνέχεια, παρουσιάστηκε στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης
σαν δήθεν πρωτοβουλία Μητσοτάκη, κατά την επίσκεψη στην
Αθήνα του Σαουδάραβα Πρίγκιπα στις 26 Ιουλίου, η υλοποίηση
του EMC. Μιλάµε για την εγκατάσταση ενός υποθαλάσσιου και
επίγειου καλωδιακού συστήµατος µεταφοράς δεδοµένων, που
θα συνδέει την Ευρώπη µε την Ασία µέσω Ελλάδας και Σαουδι-
κής Αραβίας και θα καταστήσει την Ελλάδα πύλη εισόδου δεδο-
µένων προς την Ευρωπαϊκή Ένωση. Άλλη µια πρωτοπορία της
Κυβέρνησης Μητσοτάκη.

Μιλάµε, βέβαια, πάντα για δήθεν πρωτοβουλίες, οι οποίες λαµ-
βάνονται µόνο κατ’ εντολή. Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και το
εντεταλµένο ενδιαφέρον των υποτελών χωρών και κυβερνήσεων
για δήθεν επενδύσεις κολοσσών, που εκφράζεται και δηµόσια,
όπως του κυρίου Πρωθυπουργού για τη «MICROSOFT». Με τα
Big Data είναι δυνατόν µεταξύ άλλων να ανασύρονται επικοινω-
νίες χρηστών όχι µόνο σε πραγµατικό χρόνο αλλά και σε παρελ-
θόντα. Και, βέβαια, ούτε λόγος για οποιαδήποτε προστασία των
χρηστών. Οι επικοινωνίες θα µπορούν από αυτά τα κέντρα συλ-
λογής δεδοµένων να ανευρεθούν από οποιονδήποτε ενδιαφερό-
µενο, οποτεδήποτε και σε δεύτερο χρόνο. Εξάλλου, οι χώρες
αυτές δεν δεσµεύονται και από κανέναν περιορισµό ούτε και από
τον Γενικό Κανονισµό Προσωπικών Δεδοµένων, ο οποίος, όπως
είναι γνωστό, δεν δεσµεύει ούτε τις αµερικανικές υπηρεσίες.

Οι κίνδυνοι, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τη δη-
µοκρατία είναι και πολύπλευροι και πολλοί. Η εξεταστική αυτή
αφορά µία µόνο πτυχή του όλου προβλήµατος που είναι όµως
πολύ σηµαντική, ακριβώς γιατί αφορά επίθεση κατά του δηµο-
κρατικού πολιτεύµατος από τον συνήθη ύποπτο, την ίδια την Κυ-
βέρνηση της χώρας.

Θα υπερψηφίσουµε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για την εξετα-
στική, αφού ο κ. Ανδρουλάκης ήταν ένα από τα θύµατα του πα-
ρακράτους της κλειστής πρωθυπουργικής οµάδας που νέµεται
την εξουσία. Ο κ. Μητσοτάκης, δεν έχει κανένα περιθώριο να
συµψηφίσει την κατάφωρα αντιδηµοκρατική πρακτική του, επι-
καλούµενος οποιοδήποτε αµαρτωλό παρελθόν. Είναι ευθύνη
όλων µας να προχωρήσουµε ένα βήµα µπροστά και να ξεκολλή-
σουµε από το µαύρο παρελθόν. Χρειάζεται σύνεση και υπευθυ-
νότητα από όλους, µακριά από λαϊκισµούς και επικοινωνιακές
τακτικές και έξω από τις στρεβλώσεις του προεκλογικού χρόνου.

Όπως είπε και ο Γραµµατέας µας, ο κ. Γιάνης Βαρουφάκης,
εµείς θα απαιτήσουµε να διερευνηθούν πρόσθετα τρία συγκε-
κριµένα σηµεία: Πρώτον, η παρακολούθηση των τηλεφώνων
ενός κοινοβουλευτικού κόµµατος, του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. Δεύτερον, οι ενέργειες της Εθνικής Υπηρεσίας Πληρο-
φοριών όλα αυτά τα χρόνια, µετά το 2005, για την αποτροπή της
παρακολούθησης Ελλήνων και ελληνικών υπηρεσιών και θεσµών
από ξένες υπηρεσίες και ιδίως από την NSA. Θέτουµε σαν όριο
το 2005, γιατί από τότε υπάρχει και τεκµηριωµένη δηµοσιοποί-
ηση της παρακολούθησης του ίδιου του τότε Πρωθυπουργού
της Ελλάδας, του κ. Κωνσταντίνου Καραµανλή. Και τρίτον, ο
ρόλος και η αναγκαία ενίσχυση της Αρχής Διασφάλισης του
Απορρήτου Τηλεπικοινωνιών.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θα προχωρήσουµε
ως εξής. Έχει ζητήσει τον λόγο ο εκπροσωπών την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής -δεν ξέρω πώς είναι
ο τίτλος, κύριε Κατρίνη, µην πω και κάτι και δηµιουργήσω πρό-
βληµα- ο κ. Κατρίνης. Μετά έχει ζητήσει να πάρει τον λόγο ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος, ο κ. Κουτσούµπας και µε τη σειρά, βέβαια, οι Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι, ο κ. Ραγκούσης, ο κ. Σκανδαλίδης, ο
κ. Χήτας. Το λέω για τους συναδέλφους που είναι ως οµιλητές
γραµµένοι, να ξέρουν χοντρικά πότε θα αρχίσει ο δωδεκαµελής
κατάλογος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά τον κ. Χήτα, λοι-
πόν!
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ούτως ή άλλως,
όποτε θέλετε παίρνετε τον λόγο µετά από τον κ. Χήτα.

Κύριε Κατρίνη, έχετε τον λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, η αναζήτηση της αλήθειας για τη δυσώδη, όπως αποδεικνύε-
ται, υπόθεση των υποκλοπών αποτελεί µέγιστο καθήκον και
υποχρέωση του ελληνικού Κοινοβουλίου. Και η ανάγκη για κά-
θαρση -και το τονίζω, για κάθαρση- έγινε ακόµα πιο επιτακτική
µετά την κυνική εµφάνιση του Πρωθυπουργού στη συζήτηση
τρεις µέρες πριν, εµφάνιση η οποία κατέδειξε όχι µόνο στον πο-
λιτικό κόσµο αλλά και στο σύνολο του ελληνικού λαού το τι έγινε
µε τις υποκλοπές και ποιος, πραγµατικά, ευθύνεται. Αλλά παράλ-
ληλα έδειξε ξεκάθαρα και πόσο επικίνδυνα µπορούν να γίνουν
τα πράγµατα για το πολίτευµά µας και για την ίδια τη δηµοκρα-
τία, όταν η ηγεσία της χώρας, ο Πρωθυπουργός και η στενή επι-
τελική του οµάδα εκτρέπονται από αυτά που το Σύνταγµα, οι
νόµοι, αλλά και η πολιτική ηθική ορίζουν.

Και τις επιπτώσεις τις βλέπουµε καθηµερινά, τις βλέπουµε
παντού, στη µεγέθυνση της κρίσης εµπιστοσύνης απέναντι και
στο κυβερνητικό κόµµα και στον ίδιο τον Πρωθυπουργό, στη διε-
θνή εικόνα της χώρας, στο πολιτικό σύστηµα, ακόµα και στην οι-
κονοµία, στην αύξηση της ανασφάλειας, στην όξυνση της
πόλωσης και, βεβαίως, στην αποµάκρυνση των απαραίτητων, ιδι-
αίτερα αυτή τη στιγµή, αναγκαίων προσπαθειών συναινέσεων για
αντιµετώπιση των πολύ σηµαντικών ζητηµάτων που αντιµετωπίζει
η χώρα.

Τι έχουµε, λοιπόν, στην πραγµατικότητα; Έχουµε δύο, πραγ-
µατικά, περιστατικά παρακολούθησης από την ΕΥΠ ενός εκλεγ-
µένου Ευρωβουλευτή και ενός δηµοσιογράφου υποτίθεται για
λόγους εθνικής ασφαλείας, που η Κυβέρνηση όµως έχει προ-
φανή αδυναµία να δικαιολογήσει. Έχουµε σε ταυτόσηµο και πα-
ράλληλο χρόνο -και το τονίζω αυτό- απόπειρα παρακολούθησης
του τηλεφώνου του Νίκου Ανδρουλάκη µε το κακόβουλο λογι-
σµικό «Predator». Έχουµε µια σηπτική ατµόσφαιρα παρακρατι-
κής λειτουργίας που συνιστά πραγµατικά ζήτηµα δηµοκρατίας
για τη χώρα µας, και έχουµε και έναν Πρωθυπουργό ο οποίος
δεν ήξερε, δεν ρώτησε, δεν ενδιαφέρεται µετά από όλα αυτά να
µάθει και, κυρίως, δεν απαντά σε κανένα από τα ερωτήµατα που
του έχουν τεθεί.

Έχουµε έναν Πρωθυπουργό που αρνείται να αναλάβει την πο-
λιτική ευθύνη. Έχουµε έναν Πρωθυπουργό που επικαλείται το
ευρωπαϊκό κεκτηµένο, αλλά ξεχνά ότι σε ανάλογες υποθέσεις,
που έχουν γίνει όχι µόνο στην Ευρώπη αλλά παγκοσµίως, υπήρ-
χαν άλλες διαδικασίες ανάληψης πολιτικής ευθύνης. Έχουµε
έναν Πρωθυπουργό που πιστεύει ότι µπορεί να παρακολουθεί
τους πολιτικούς του αντιπάλους και όταν αυτό αποκαλύπτεται
να µεταθέτει την ευθύνη σε άλλους ή να επικαλείται γενικά «λό-
γους εθνικής ασφαλείας», γενικά και αόριστα. Έχουµε έναν Πρω-
θυπουργό που είναι ξεκάθαρο ότι από την πρώτη στιγµή είχε και
έχει στο νου του τη συγκάλυψη αυτής της πολύ σκοτεινής υπό-
θεσης, και ευθύνεται αποκλειστικά για αυτό.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες υπάρχει µόνο ένας δρόµος, η
αναζήτηση και η αποκάλυψη της αλήθειας. Βεβαίως, εµείς δεν
τρέφουµε ψευδαισθήσεις για το ποια θα είναι η στάση και η λει-
τουργία της κυβερνητικής παράταξης στην υπό σύσταση εξετα-
στική επιτροπή. Και είναι βέβαιο ότι η Νέα Δηµοκρατία θα κάνει
ό,τι περνά από το χέρι της για να εµποδίσει την αποκάλυψη της
αλήθειας, γιατί µαζί µε την αποκάλυψη της αλήθειας θα αποκα-
λυφθεί και αυτός ο παρακρατικός µηχανισµός που κινείται και
λειτουργεί στα όρια της εκτροπής.

Όπως δείχνουν τα γεγονότα, η ιστορία επαναλαµβάνεται. Η
Ελλάδα επέστρεψε στην εποχή των κοριών, στη θλιβερή περίοδο
1990 - 1993, πάλι µε κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και πάλι µε
πρωθυπουργό έναν Μητσοτάκη. Τότε το ΠΑΣΟΚ είχε καταγγείλει
την κυβέρνηση του αείµνηστου Κωνσταντίνου Μητσοτάκη ότι εν-
σωµάτωσε το παρακράτος στο κράτος. Σήµερα το ΠΑΣΟΚ κα-
ταγγέλλει την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη ότι
χρησιµοποιεί το, δήθεν, επιτελικό κράτος µετατρέποντάς το σε
επιτελικό παρακράτος. 

Και δεν είναι τυχαίο ότι από την πρώτη στιγµή που ο Νίκος Αν-

δρουλάκης κατέθεσε µηνυτήρια αναφορά στην εισαγγελία του
Αρείου Πάγου µε τα πραγµατικά περιστατικά και την απόπειρα
παγίδευσης του κινητού τηλεφώνου από το λογισµικό «Predator»,
η γραµµή άµυνας της Κυβέρνησης ήταν η υποβάθµιση και η συ-
σκότιση όλης αυτής της υπόθεσης. Θυµηθείτε τι έγινε στην Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας που συγκλήθηκε µε πρωτοβουλία
του ΠΑΣΟΚ. Εκεί είχαµε τον τότε Διοικητή της ΕΥΠ -ο οποίος,
βεβαίως, δεν «καθάρισε», και δεν αποποιείται των ευθυνών του
και δεν είναι στο απυρόβλητο µε την παραίτησή του- να λέει -και
το τονίζω- ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών ούτε έχει ούτε
χρησιµοποιεί το κακόβουλο λογισµικό «Predator», και να µην απο-
καλύπτει, βεβαίως, όσα ήδη γνώριζε για την παρακολούθηση του
Προέδρου του ΠΑΣΟΚ. Και αυτό έγινε παρουσία δύο Υπουργών,
του κ. Γεραπετρίτη και του κ. Πιερρακάκη, που σιωπούσαν και
απλά κοίταζαν τον τέως Διοικητή της ΕΥΠ να λέει αυτά που είπε
ή µάλλον αυτά που δεν είπε. Βεβαίως, εκ των υστέρων και αυτοί
θα µπορούσαν να υιοθετήσουν τη γραµµή του κ. Μητσοτάκη και
να πουν ότι δεν ήξεραν. Θα µπορούσε να το πει ο κ. Δηµητριά-
δης, θα µπορούσε και αυτός να πει ότι δεν ήξερε τι έγινε, αλλά
αυτός επέλεξε να παραιτηθεί, ή µάλλον τον παραίτησαν. Γιατί
άραγε παραιτήθηκε ο Δηµητριάδης;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Στη συνέχεια έχουµε την αποκάλυψη ότι η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών παρακολουθούσε τον Νίκο Ανδρουλάκη την πε-
ρίοδο που ήταν υποψήφιος για την προεδρία του ΠΑΣΟΚ. Και η
παρακολούθηση από την ΕΥΠ γίνεται το ίδιο χρονικό διάστηµα
που επιχειρείται η παγίδευση του κινητού του µε το κακόβουλο
λογισµικό «Predator». Έχει σηµασία το γεγονός ότι η αποκάλυψη
της παρακολούθησης δεν έγινε φυσικά από την Κυβέρνηση,
όπως είπε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας αλλά έγινε από την
Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου Επικοινωνιών, η οποία δεν
απευθύνθηκε στην ΕΥΠ αλλά απευθύνθηκε στον πάροχο τον τη-
λεπικοινωνιακό του κ. Ανδρουλάκη. Και τότε κατέλαβε πανικός
το Μέγαρο Μαξίµου, ένας πανικός που εκδηλώθηκε µε δύο «αν-
θρωποθυσίες», µε δύο παραιτήσεις για να διασωθεί και να επι-
χειρηθεί να µείνει στο απυρόβλητο ο κ. Μητσοτάκης. Έτσι
νόµιζαν και έτσι πιστεύουν. Κάνουν όµως λάθος. 

Ένας Πρωθυπουργός που η πρώτη του δουλειά µόλις εγκαθί-
σταται στο Μαξίµου είναι να πάρει υπό τη δική του ευθύνη και
υπό τη δική του αρµοδιότητα την ΕΥΠ, δεν µπορεί να µείνει στο
απυρόβλητο. Ένας Πρωθυπουργός που καταθέτει φωτογραφική
τροπολογία για να οριστεί στη θέση του Διοικητή της ΕΥΠ ο κ.
Κοντολέων, δεν µπορεί να µείνει στο απυρόβλητο. Και γιατί το-
ποθέτησε ο κ. Μητσοτάκης τον κ. Κοντολέοντα σε αυτή τη θέση;
Και το λέµε αυτό, διότι προφανώς ο κ. Κοντολέων ήταν διακο-
σµητικός σε αυτή τη θέση, ήταν ο τυπικός Αρχηγός της ΕΥΠ. Με
αυτό, νοµίζω, δεν υπάρχει κανείς σε αυτή εδώ την Αίθουσα που
δεν συµφωνεί. Άλλος ή άλλοι ήταν αυτοί που κινούσαν τα νή-
µατα. Και αυτό είναι ένα από τα βασικά σηµεία τα οποία θα κλη-
θεί να διαλευκάνει η υπό σύσταση εξεταστική επιτροπή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Πρωθυπουργός την
Παρασκευή που µας πέρασε όχι µόνο αρνήθηκε να απαντήσει
στα ερωτήµατα που του τέθηκαν αλλά επιχείρησε να εµφανιστεί
και ως τιµητής. Έφτασε µάλιστα στο σηµείο να ζητάει εξηγήσεις
από τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ τον οποίο παρακολουθούσε! Ξε-
πέρασε κάθε όριο κυνισµού, θρασύτητας και περιφρόνησης των
δηµοκρατικών κανόνων. Τα ερωτήµατα, όµως, που πρέπει να
απαντηθούν για να αποκαλυφθεί η αλήθεια και να ξεσκεπαστούν
οι πρωταγωνιστές αυτού του νοσηρού και παρακρατικού µηχα-
νισµού είναι συγκεκριµένα.

Ερώτηµα πρώτο: Ποιος ήταν ο εθνικός λόγος µε τον οποίον ο
κ. Μητσοτάκης δικαιολογεί την παρακολούθηση του Νίκου Αν-
δρουλάκη; Διότι προφανώς οι προσωπικοί λόγοι, που στερούνται
κάθε ίχνος πολιτικής και ηθικής και δηµοκρατικής νοµιµοποί-
ησης, δεν µπορούν να βαφτίζονται αλά καρτ εθνικοί. Είναι µήπως
ύποπτος κατασκοπείας εις βάρος της χώρας ένας εκλεγµένος
Ευρωβουλευτής; Είναι ύποπτος για τέλεση εγκληµατικής πρά-
ξης;

Καλούµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση να καταθέσει, σήµερα, στην
Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας τον φάκελο και τα στοιχεία της
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υπόθεσης παρακολούθησης του Νίκο Ανδρουλάκη. Το κάναµε
και την Παρασκευή και ο Πρωθυπουργός δεν απάντησε. Και µά-
λιστα σήµερα ο Υπουργός Επικρατείας λέει ότι αυτό µπορεί να
µην είναι εφικτό. Γιατί φοβούνται; Γιατί δεν καταθέτετε τον φά-
κελο για να δούµε ποιος είναι ο πραγµατικός λόγος, τον οποίον
εσείς βαφτίζατε και ως νόµιµη επισύνδεση; 

Ερώτηµα δεύτερο: Ποιος επιχείρησε να παγιδεύσει το κινητό
τηλέφωνο του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ µε το κακόβουλο και πα-
ράνοµο λογισµικό «Predator»; Για την Κυβέρνηση τόσο το
«Predator», όσο και η εταιρεία που το εµπορεύεται δεν υπάρχει.
Εδώ εφηµερίδες γράφουν ότι έχει ήδη τριάντα τέσσερις πελά-
τες, και η Κυβέρνηση συµπεριφέρεται σαν να µην υπάρχει. Κα-
νένας έλεγχος για τις συναλλαγές της εταιρείας. Καµµία έρευνα
στις εγκαταστάσεις της εταιρείας από εισαγγελέα. Ενώ η Κυβέρ-
νηση σε άλλες περιπτώσεις έσπευδε να ζητήσει την παρέµβαση
εισαγγελέα. Και όλα αυτά συµβαίνουν έναν µήνα µετά τη µηνυ-
τήρια αναφορά που κατέθεσε ο Νίκος Ανδρουλάκης στη δικαιο-
σύνη. Τι είναι αυτό; Είναι αδράνεια; Θα το πω ξεκάθαρα, η
προσπάθεια να µείνει στο απυρόβλητο η εταιρεία που έχει και
εµπορεύεται το παράνοµο και κακόβουλο λογισµικό «Predator»
ενδέχεται να κρύβει πολλά, πάρα πολλά. Ποιοι και για ποιον λόγο
θέλουν να εξαφανίσουν και να καταστρέψουν αρχεία;

Ερώτηµα τρίτο: Προκύπτει και µια σειρά πολλών ζητηµάτων
που αφορούν τη διαδικασία και την εσωτερική λειτουργία των
µηχανισµών της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Το Κέντρο
Τεχνολογικής Υποστήριξης, Ανάπτυξης και Καινοτοµίας αποτελεί
έναν υβριδικό, κυρίως, όµως αποτελεί έναν ανεξέλεγκτο οργανι-
σµό που κανείς δεν µπορεί να γνωρίζει και φοβάµαι ότι κανείς
δεν µπορεί να µάθει ούτε µέσα από διαδικασίες κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου, από την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, ποιες
συµβάσεις έχει συνάψει, µε ποιους και για ποιον σκοπό. Τι γνω-
ρίζουµε όµως; Γνωρίζουµε ότι αυτό το κέντρο δηµιουργήθηκε
από αυτή την Κυβέρνηση και µάλιστα µετά την υπαγωγή της ΕΥΠ
στη δικαιοδοσία του Έλληνα Πρωθυπουργού. 

Ερώτηµα τέταρτο: Είναι σαφές ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης και
ο κ. Κουκάκης δεν είναι οι µοναδικοί που παρακολουθούνται από
την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών. Και σίγουρα δεν είναι οι µο-
ναδικοί που έχουν µπει στο στόχαστρο του «Predator». Έχουµε
τις σοβαρές και τεκµηριωµένες καταγγελίες του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος για συνακρόαση στο τηλεφωνικό του κέντρο. Έχουµε
αποκαλύψεις όχι από µία αλλά από πολλές έγκριτες εφηµερίδες
ότι σήµερα στη χώρα στο διάστηµα αυτής της διακυβέρνησης
παρακολουθούνται και άλλα πολιτικά πρόσωπα. 

Εµείς θέσαµε το ερώτηµα στον Πρωθυπουργό για να µας πει
ποιοι άλλοι πολιτικοί, δηµοσιογράφοι, παράγοντες του δηµόσιου
βίου, επιχειρηµατίες παρακολουθούνται. 

Ο Πρωθυπουργός δήλωσε άγνοια. Ο Πρωθυπουργός, ο άν-
θρωπος που έχει την ευθύνη και την αρµοδιότητα για τη λειτουρ-
γία της ΕΥΠ, δήλωσε άγνοια, ακόµα και όταν ανακάλυψε, αφού
δεν ήξερε, όπως µας λέει, ότι η ΕΥΠ παρακολουθούσε τον Νίκο
Ανδρουλάκη. Ακόµα, λοιπόν, και όταν το ανακάλυψε αυτό και
είπε ότι αν το γνώριζε δεν θα το επέτρεπε, δεν ενδιαφέρθηκε να
µάθει, να ενηµερωθεί ποια άλλα πολιτικά πρόσωπα πιθανόν πα-
ρακολουθούνται; Όταν και αν αποκαλυφθούν αυτά τα πρόσωπα,
τι θα πει και πάλι ο κ. Μητσοτάκης; Θα πει ότι δεν το ήξερε και
ότι αν το ήξερε δεν θα το επέτρεπε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής, όπως προτείνει το ΠΑΣΟΚ, είναι µονόδροµος. Το σκάνδαλο
αυτό έχει πάρει ήδη διαστάσεις σε διεθνές επίπεδο και στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο υπάρχουν γενικευµένες πρωτοβουλίες για
να διεξαχθεί έρευνα, όσο κι αν κάποιοι από τη συντηρητική πα-
ράταξη προσπαθούν περί του αντιθέτου. Η Κυβέρνηση, ενώ αν-
τιλαµβάνεται τη σοβαρότητα της κατάστασης µε διαστάσεις για
το κύρος και την εικόνα της χώρας και όχι το κύρος και την ει-
κόνα της Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη, πιστεύει ότι θα συγκα-
λύψει την υπόθεση η οποία έχει εκ των πραγµάτων πολύ µεγάλες
διαστάσεις. 

Όσον αφορά τη συζήτηση για το περιεχόµενο και το χρονικό
όριο της διερεύνησης της εξεταστικής, η πρότασή µας είναι
σαφής: Να διερευνηθεί η υπόθεση της παρακολούθησης του τη-
λεφώνου του Νίκου Ανδρουλάκη από την ΕΥΠ και, βεβαίως, οι

υπόλοιπες υποθέσεις που έχουν συγκεκριµένα αποκαλυφθεί, η
τεκµηρίωση, ο τρόπος µε τον οποίον αποφασίστηκε και, βεβαίως,
η επιχείρηση παγίδευσης του Νίκου Ανδρουλάκη, του κ. Κουκάκη
και κανείς δεν ξέρει πόσων άλλων προσώπων από το παράνοµο
λογισµικό «Predator», καθώς και οι σχέσεις των εταιρειών ή όλων
αυτών που εµπορεύονται και διαθέτουν το «Predator» µε κεν-
τρικά στελέχη του συστήµατος του Μεγάρου Μαξίµου. 

Έχουµε από την αρχή ξεκαθαρίσει ότι και πρέπει και µπορούν
να εξεταστούν και άλλες καταγγελίες που βασίζονται σε συγκε-
κριµένα στοιχεία και µία τέτοια είναι η καταγγελία που αφορά τη
συνακρόαση του τηλεφωνικού κέντρου του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι θα δεχτούµε συµ-
ψηφιστικές λογικές, γενικές και αόριστες διερευνήσεις σε βάθος
δεκαετίας, όπως αυτές που επικαλείται η Νέα Δηµοκρατία ακρι-
βώς όπως έγινε τον Μάιο του 1993. Οι σχετικοί ισχυρισµοί του κ.
Μητσοτάκη στη συζήτηση που έγινε την Παρασκευή διαψεύστη-
καν από τα ίδια τα πρόσωπα τα οποία επικαλέστηκε, το οποίο,
πραγµατικά, εξέθεσε ανεπανόρθωτα τον κύριο Πρωθυπουργό. 

Η εξεταστική επιτροπή δεν πρέπει και στον βαθµό που µας ανα-
λογεί δεν θα επιτρέψουµε να µετατραπεί από χώρος αποκάλυψης
της αλήθειας σε πεδίο συγκάλυψης αυτής της πολύ σκοτεινής
υπόθεσης. Και αν η Νέα Δηµοκρατία είχε ή έχει συγκεκριµένα
στοιχεία, να καταθέσει και εδώ και στη δικαιοσύνη και να διερευ-
νηθούν. Όσον αφορά εµάς δεν έχουµε τίποτα να κρύψουµε και τί-
ποτα να φοβηθούµε, γιατί στόχος µας είναι να αποκαλυφθεί η
αλήθεια και να αποκατασταθεί το κύρος της δηµοκρατίας. 

Δεν αντιλαµβάνεστε -και θέλω να απευθυνθώ στους συναδέλ-
φους της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί ξέρω ότι πολλοί, οι πιο πολλοί
από αυτούς διακατέχονται από τις αρχές µιας φιλελεύθερης δη-
µοκρατίας- δεν αντιλαµβάνεστε ότι αυτό καθαυτό το γεγονός
αποτελεί µέγιστη απειλή για τη δηµοκρατία και προσανατολίζε-
στε να ψηφίσετε «παρών» µετά τα όσα έχουν συντελεστεί; Έχετε
αναρωτηθεί άραγε αν εκτός από τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ πα-
ρακολουθούνται και τα τηλέφωνα άλλων που βρίσκονται σε αυτή
την Αίθουσα, πιθανότατα και µερικών στελεχών της δικής σας
παράταξης; Αυτό δεν σας αφορά; Δεν σας ενδιαφέρει; Δεν σας
αφορά το γεγονός ότι ένας παρακρατικός µηχανισµός µπορεί να
ελέγχει τους πάντες και τα πάντα, να παρακολουθεί ανεξέλεγ-
κτα, χωρίς επαρκείς λόγους και τεκµηρίωση και χωρίς προφανώς
να υφίστανται εθνικοί λόγοι πολιτικά πρόσωπα; Και δεν είναι τυ-
χαίο ότι αρκετά στελέχη που ανήκουν στη δική σας παράταξη
και αποστασιοποιούνται αλλά είναι και βαθύτατα προβληµατι-
σµένα για την εξέλιξη που έχει αυτή η υπόθεση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε καµµία περίπτωση δεν είναι
κανονικότητα οι παρακολουθήσεις πολιτικών προσώπων παρα-
γόντων δηµοσίου βίου, δηµοσιογράφων ή επιχειρηµατιών. Δεν
είναι και δεν µπορεί να είναι κανονικότητα οι παρακολουθήσεις
µε ένα απλό αίτηµα της ΕΥΠ απλώς µε έναν αριθµό, χωρίς να
υπάρχει το όνοµα, χωρίς να τεκµηριώνονται οι λόγοι για τους
οποίους γίνεται αυτό, µε την υπογραφή µίας ή δύο εισαγγελέων
χωρίς να έχει γίνει ουσιαστική αξιολόγηση. Δεν είναι κανονικό-
τητα να καταργείται στην πράξη η αρχή διασφάλισης απορρήτου
επικοινωνιών, αφού της αφαιρείται το δικαίωµα να ελέγξει αν υφί-
στανται πραγµατικοί λόγοι για την παρακολούθηση, αλλά και το
ποιοι και µε ποιους όρους τελικά παρακολουθούνται. 

Αυτό δεν είναι κανονικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Κυ-
ρίως όµως αυτό δεν είναι δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ αναλαµβάνει
πρωτοβουλία για την αποκάλυψη της αλήθειας. Ο αυτόνοµος πο-
λιτικός ρόλος και η αυτοδύναµη πορεία του αποτελούν µία πρό-
σθετη δηµοκρατική εγγύηση για τη λειτουργία της επιτροπής. 

Η πρωτοβουλία µας όµως δεν θα εξαντληθεί µόνο στη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής. Θα υπάρξουν παράλληλες πρω-
τοβουλίες τόσο σε επίπεδο λειτουργίας της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας όσο σε ευρωπαϊκό επίπεδο στη δικαιοσύνη αλλά
και στην κοινωνία. Και η δυστοπική εικόνα που ανέδειξε µε την
παρουσία του αλλά και µε τη ρητορική του ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός σε αυτή εδώ την Αίθουσα τρεις µέρες πριν δεν µπορεί να
είναι η εικόνα της σύγχρονης Ελλάδας. Δεν είναι η εικόνα της
δηµοκρατίας µας, γιατί η Ελλάδα δεν ταυτίζεται µε τον κ. Μητσο-
τάκη, ακόµα κι αν η αλαζονεία και η κρίση µεγαλείου του Έλληνα
Πρωθυπουργού χτύπησαν κόκκινο, όπως δεν ταυτίζεται πλέον ο
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κ. Μητσοτάκης µε την πολιτική σταθερότητα και τις οµαλές πο-
λιτικές εξελίξεις.

Είναι σε όλους προφανές ότι από τις αποκαλύψεις και µετά
έχουµε µπει σε ένα νέο, εντελώς διαφορετικό πολιτικό περιβάλ-
λον. Και σε αυτό το νέο πολιτικό περιβάλλον, µαζί µε όλα τα µε-
γάλα που ζητούν λύσεις στην οικονοµία, στα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν τα νοικοκυριά τον δύσκολο χειµώνα που έρχεται,
στην πανδηµία και στις επιπτώσεις της, στην ενεργειακή κρίση
και την κλιµατική διακινδύνευση, στην ανεργία, στην παιδεία,
στην υγεία, πριν και πάνω από όλα αυτά, είναι η Ελλάδα, είναι τα
εθνικά συµφέροντα, είναι η δηµοκρατία. Και δυστυχώς για τη
χώρα, αυτή η Κυβέρνηση, αυτός ο Πρωθυπουργός έχουν κατα-
στεί πρόβληµα και για τα δύο, και για την Ελλάδα αλλά και για
τη δηµοκρατία. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε Κατρίνη. 

Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας. 

Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Η
Βουλή αποφασίζει σήµερα τη συγκρότηση εξεταστικής επιτρο-
πής για τις παρακολουθήσεις- υποκλοπές, ενώ ήδη έχει προηγη-
θεί η συζήτηση της Παρασκευής γι’ αυτό το θέµα, συζήτηση η
οποία µε ευθύνη πρώτα απ’ όλα του Πρωθυπουργού δεν βοή-
θησε ιδιαίτερα να φωτιστεί η υπόθεση παρακολούθησης του
Νίκου Ανδρουλάκη. Το αντίθετο θα λέγαµε. Τα ερωτήµατα πα-
ραµένουν και µεγαλώνουν.

Τι έχουµε σήµερα; Μία από τα ίδια. Η Κυβέρνηση συνεχίζει στο
ίδιο τροπάρι του Πρωθυπουργού να µιλάει για κάποιο λάθος και
για µια υπηρεσιακή αστοχία. Και όλα αυτά για την παρακολού-
θηση του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ από µια κρατική υπηρεσία πλη-
ροφοριών, όπως είναι η ΕΥΠ, η οποία υπάγεται και δίνει
προσωπικά λόγο στον ίδιο τον κ. Μητσοτάκη. Συνεχίζετε το ίδιο
τροπάρι για να βγει λάδι όχι µόνο η ΕΥΠ αλλά ένα ολόκληρο νο-
µοθετικό πλαίσιο το οποίο τώρα δήθεν µπορεί και να διορθωθεί. 

Πού τα πουλάτε αυτά, κύριοι της Κυβέρνησης; Οι νόµοι, οι
οδηγίες, οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης που στο όνοµα
της εθνικής ασφάλειας, του δηµόσιου συµφέροντος και άλλα τέ-
τοια βάζουν στο στόχαστρο τις ελευθερίες και τα δικαιώµατα του
ελληνικού λαού. Δεν διορθώνεται, µόνο καταργείται. Συνεχίζετε
το ίδιο τροπάρι για να καλυφθεί µε ένα πέπλο δήθεν νοµιµότητας
η παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη, αλλά και η παρακο-
λούθηση ενός ολόκληρου πολιτικού κόµµατος όπως το ΚΚΕ,
όπως προφανώς και κάθε παρακολούθηση, αφού, όπως είπε και
ο νέος διοικητής της ΕΥΠ και συµφωνείτε και εσείς, κύριοι της
Κυβέρνησης, κανείς δεν εξαιρείται. Μάλιστα, τώρα πάτε να το
δικαιολογήσετε, ότι αυτό γίνεται χάριν και της ισοτιµίας όλων των
πολιτών, δηλαδή ισότιµη παρακολούθηση όλων για να µη µένει
κανένας παραπονούµενος. Μαντζουράνα στο κατώι, γάιδαρος
στα κεραµίδια!

Το είπαµε και θα το ξαναπούµε. Απαράδεκτες, άθλιες, παρά-
νοµες, από τη σκοπιά των συµφερόντων και δικαιωµάτων του
λαού µας είναι όλες οι παρακολουθήσεις και δεν εξαιρούνται
εδώ και αυτές που έχουν την τυπική νοµιµότητα και στηρίζονται
σε αυτό το σκοτεινό, ζοφερό θεσµικό πλαίσιο που έχετε ψηφίσει. 

Η σηµερινή συζήτηση για τη σύσταση εξεταστικής επιβεβαιώνει
αυτό που το ΚΚΕ είπε από την πρώτη στιγµή ότι ούτε η Κυβέρνηση
ούτε και τα άλλα κόµµατα, δυστυχώς, πέρα από κάποιες µικρές
γενικόλογες αναφορές, ακούµπησαν το σάπιο, αντιδραστικό, συ-
νολικό θεσµικό πλαίσιο µε το οποίο αλωνίζουν µυστικές υπηρε-
σίες, υπηρεσίες ασφαλείας, ιδιωτικοί στρατοί και κρατικοί κατα-
σταλτικοί µηχανισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όλων των κρα-
τών-µελών της. 

Πρόκειται για νόµους, για κατευθύνσεις και πρακτικές της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης που υπηρετούν και θωρακίζουν πολύπλευρα
την εξουσία του µεγάλου κεφαλαίου σε βάρος του λαού µας και
των δικαιωµάτων του. Ταυτόχρονα, µεριµνούν προληπτικά για να
µη βρεθούν µπροστά σε ένα ογκούµενο εργατικό λαϊκό κίνηµα

ανατροπής της οικονοµικής κυριαρχίας και εξουσίας του κεφα-
λαίου και των διεθνών συµµαχιών του. 

Αυτό το πλαίσιο που έχετε όλοι συνδιαµορφώσει δίνει το πρά-
σινο φως για την παρακολούθηση των πάντων. Μάλιστα, στη συ-
ζήτηση της Παρασκευής θέσαµε συγκεκριµένα ερωτήµατα στην
προσπάθειά µας να αποκαλύψουµε αυτό το σάπιο αντιδραστικό
θεσµικό πλαίσιο. Απάντηση καµµία, ούτε φυσικά από την Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας που έχει την πρώτη ευθύνη και είναι
υποχρεωµένη να δίνει απαντήσεις ούτε από άλλα κόµµατα που
έχουν κυβερνήσει τα προηγούµενα χρόνια, όπως είναι ο ΣΥΡΙΖΑ,
όπως είναι το ΠΑΣΟΚ και γνωρίζουν πολύ καλά τι ψήφισαν στα
χρόνια τους αλλά και τι ήδη ήταν σε ισχύ πριν και δεν το άλλαξαν,
άσχετα αν θέλουν τώρα όλα αυτά να τα ξεχάσουν. Απάντηση
καµµία ούτε για τα φανερά, δηλαδή για τους νόµους, τις οδηγίες,
τους κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης που όλοι έχετε ψη-
φίσει ούτε για τα κρυφά, γι’ αυτά δηλαδή που οι κυβερνήσεις
δροµολογούσαν µέσω των µηχανισµών και των αχυρανθρώπων
τους, που εκτός των άλλων όλοι αυτοί παίζουν και το ρόλο του
«αυτοφωράκια». Απάντηση, επίσης, καµµία για το ποιες άλλες
υπηρεσίες εκτός από την ΕΥΠ που διενεργούν παρακολουθή-
σεις. Απάντηση καµµία και για το ποια κυβέρνηση και πότε άρ-
χισε να ψάχνει για παράδειγµα στην αγορά για τα διάφορα
λογισµικά τύπου «Predator» και ποια κυβέρνηση τελικά δροµο-
λόγησε και ολοκλήρωσε την προµήθεια αυτών. 

Πάρα πολλά ζητήµατα έµειναν αναπάντητα τα οποία θα
έχουµε την ευκαιρία να τα αναδείξουµε και στην εξεταστική επι-
τροπή που θα δηµιουργηθεί για να ενηµερωθεί ο ελληνικός λαός
τι, πραγµατικά, συµβαίνει και ποιο είναι το πραγµατικό πρό-
βληµα. Θα έλεγε κανείς, µάλιστα, πως είστε συνεννοηµένοι.
Όπως ο διάολος το λιβάνι αποφύγατε να θίξετε αυτό το απαρά-
δεκτο νοµοθετικό πλαίσιο. Γιατί; Γιατί όλοι είτε το ψηφίσατε είτε
το ανεχθήκατε και πάντως όλοι, βήµα το βήµα, το διαµορφώσατε
και το ενισχύσατε. Μιλάµε για έναν πραγµατικό βούρκο. Και σε
αυτόν τον βούρκο είστε όλοι βουτηγµένοι στο λαιµό. Πείτε µας,
δυο µέρες συζήτηση ποιος, είτε από την Κυβέρνηση είτε από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µίλησε για την κατάργηση αυτού του
σάπιου θεσµικού πλαισίου; Κανείς. Ο βούρκος πρέπει να παρα-
µείνει βούρκος γιατί αυτό έχει ανάγκη η εξουσία του µεγάλου κε-
φαλαίου την οποία υπηρετείτε. 

Κι ερχόµαστε τώρα στην εξεταστική. Το µεγάλο θέµα που
ανοίγει µε την εξεταστική επιτροπή, όπως το θέτει και το ΠΑΣΟΚ
- ΚΙΝΑΛ στην πρότασή του, είναι η ελεύθερη εσωτερική λειτουρ-
γία των πολιτικών κοµµάτων και η προστασία πολιτικών ελευθε-
ριών, κρίσιµων για τον λαό µας, για κάθε εργαζόµενο, για κάθε
νέο και νέα. 

Το κόµµα µας θα κάνει προσπάθεια στην εξεταστική επιτροπή
να γίνει πραγµατική έρευνα των υποθέσεων και πάνω απ’ όλα να
αναδειχθούν οι ευθύνες που υπάρχουν για τις υποκλοπές. Προ-
φανώς, όπως έχουµε δηλώσει, εµείς συµφωνούµε πως πρέπει
να διερευνηθεί η πολύ σοβαρή υπόθεση των παρακολουθήσεων
σε βάρος του κ. Ανδρουλάκη. Δεν µπορεί, όµως, παρά να ενταχ-
θεί στην εξεταστική επιτροπή και κάθε υπόθεση για το απόρρητο
των επικοινωνιών, όπου υπάρχουν όµως ενδείξεις συγκεκριµέ-
νες, στοιχεία συγκεκριµένα, όπως σε βάρος δηµοσιογράφων,
άλλων προσώπων και αυτονόητα σε βάρος του ΚΚΕ.

Ειδικά, η υπόθεση των συνακροάσεων-υποκλοπών στο ΚΚΕ
είναι µια υπόθεση που συνίσταται σε συνακροάσεις-υποκλοπές
στο τηλεφωνικό κέντρο της έδρας της Κεντρικής Επιτροπής του
ΚΚΕ. Αφορά, δηλαδή, παρακολούθηση ολόκληρου κόµµατος,
των γραφείων, των στελεχών του, στην ουσία των οργανώσεών
του και, βέβαια, όλης του της Κοινοβουλευτικής Οµάδας. Είναι
µια υπόθεση που έχει καταγγελθεί και κρατάει εδώ και έξι χρόνια
από το 2016 µε επαναλαµβανόµενα κρούσµατα. Είναι µια υπό-
θεση για την οποία παρενέβη τόσες φορές η εισαγγελία του
Αρείου Πάγου και γίνεται ακόµα έρευνα από τη δικαιοσύνη. Είναι
µια υπόθεση η οποία συνεχίζεται, αφού ξανά µόλις πριν λίγους
µήνες, τον Απρίλιο του 2022, σηµειώθηκαν νέες συνακροάσεις-
υποκλοπές, ψευδείς κλήσεις στο τηλεφωνικό κέντρο της έδρας
της Κεντρικής Επιτροπής όπως καταγγείλαµε. Μιλάµε για συγ-
κεκριµένες καταγγελίες και δεν θα µπορούσε αυτή η εξεταστική
επιτροπή να µην αγγίξει τα πολύ σοβαρά ερωτήµατα που εγείρει
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η υπόθεση των υποκλοπών σε βάρος του ΚΚΕ. 
Τι έκαναν οι κυβερνήσεις και οι άλλες αρµόδιες αρχές απέ-

ναντι στις καταγγελίες του ΚΚΕ για όλες τις συνακροάσεις, το
2016, το 2017, το 2019, το 2020, το 2022; Ποιο θεσµικό πλαίσιο
επιτρέπει να γίνονται τέτοιες υποκλοπές, τέτοιες παρεµβάσεις
σε βάρος πολιτικού κόµµατος; Ποιοι έχουν ευθύνη για τη δια-
µόρφωσή του; Ποιοι είναι οι φυσικοί αυτουργοί της εντολής συ-
νακροάσεων, παρακολουθήσεων σε βάρος ενός ολόκληρου
πολιτικού κόµµατος; Φυσικά, εµείς έχουµε ξεκάθαρο ότι αυτό το
θεσµικό πλαίσιο δεν είναι ζήτηµα απλά κάποιων προσώπων ή
µόνο κάποιας κυβέρνησης, αφού αυτό θωρακίζεται και από το
Σύνταγµα και από τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
τα οποία όλοι σας συµφωνείτε. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, σε αυτή τη βάση αντιµετω-
πίζει και την αποτελεσµατικότητα των εξεταστικών επιτροπών
της Βουλής γι’ αυτό και θέτουµε επιπλέον ερωτήµατα: Ποιοι και
πώς επέτρεψαν τις υποκλοπές στην περίπτωση του ΚΚΕ για λο-
γαριασµό είτε ελληνικών υπηρεσιών είτε άλλων ξένων µηχανι-
σµών; Και τι γίνεται όταν ένα πολιτικό κόµµα κάνει δηµόσια
καταγγελία για υποκλοπές, όταν διατάσσεται κατεπείγουσα
έρευνα από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου; Τι ακριβώς συ-
νέβη στην περίπτωση του ΚΚΕ κι αυτές οι έρευνες έξι χρόνια
µετά ακόµα δεν έχουν αποφέρει καρπούς; Ποιοι έχουν εµπλοκή
και πώς; Και, τελικά, η έρευνα πήγε να τεθεί στο αρχείο άρον
άρον για να µη διερευνηθεί και τίποτα; 

Οπωσδήποτε, εµείς ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν
έχουµε κάτσει µε σταυρωµένα χέρια. Έχουµε συγκεντρώσει
στοιχεία γι’ αυτή την πολύχρονη και πολύ σοβαρή υπόθεση που
µέχρι σήµερα δεν είχε απασχολήσει, βέβαια, όπως έπρεπε τις
κυβερνήσεις και της Νέας Δηµοκρατίας τώρα και του ΣΥΡΙΖΑ
πριν, αλλά ούτε και τις συζητήσεις στη Βουλή. Πρέπει να πούµε,
βέβαια, ότι είναι απορίας άξιο ότι ακόµα και στην πρόσφατη συ-
ζήτηση σε επίπεδο πολιτικών Αρχηγών στη Βουλή δεν ακούστηκε
το παραµικρό ούτε από τον κ. Μητσοτάκη ούτε από τον κ. Τσί-
πρα. Ούτε συνεννοηµένοι να ήταν. 

Επειδή, λοιπόν, πολλοί µπορεί να µην ξέρουν ή να µην είδαν,
ή να µην άκουσαν και να χρειάζονται ενηµέρωση, εµείς καταθέ-
τουµε στα Πρακτικά ορισµένα από αυτά τα κρίσιµα στοιχεία και
µε το ιστορικό των υποκλοπών σε βάρος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας.

(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας της Κεντρικής Επι-
τροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος
Κουτσούµπας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επιµένουµε. Είναι τόσα τα στοιχεία συγκεντρωµένα και από τη
δικαιοσύνη που δεν επιτρέπουν σε κανέναν να ισχυριστεί ότι για
να είµαστε γρήγοροι στην εξέταση να µην συµπεριλάβουµε και
άλλες πολλές υποθέσεις, αφού πρόκειται για ένα φαιδρό επιχεί-
ρηµα µε το οποίο γίνεται προσπάθεια να πεταχτεί εκτός εξετα-
στικής επιτροπής της Βουλής η παρακολούθηση του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

Τι λένε αυτά τα στοιχεία; Ότι οι συνακροάσεις - υποκλοπές στο
τηλεφωνικό κέντρο εµφανίζονταν από διάφορες χώρες στην Ευ-
ρώπη και άλλες. Χρειαζόταν να ζητηθεί δικαστική συνδροµή, δη-
λαδή η συνδροµή των αρχών και άλλων κρατών, για να
διερευνηθούν οι κλήσεις στο ΚΚΕ. Αυτό δεν είχε γίνει για καιρό
και η υπόθεση πήγαινε για το αρχείο. 

Ρωτάµε «γιατί;». Υπάρχουν στοιχεία -το έχουµε ξαναπεί και
εδώ- πως κάποιοι εµφανίστηκαν µε ηλεκτρονικά µηνύµατα να δη-
λώνουν πως είναι οι αυτουργοί των υποκλοπών σε βάρος του
ΚΚΕ. Και πήγαινε να κλείσει η έρευνα χωρίς να γίνει καµµία προ-
σπάθεια να βρεθούν αυτοί οι αυτοαποκαλούµενοι «αυτουργοί».
Μέχρι που έκανε παρεµβάσεις το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
και στην εισαγγελία µε υπόµνηµά του για να µην κλείσει η υπό-
θεση, να συνεχιστεί η έρευνα και από τις άλλες εµπλεκόµενες
χώρες. 

Ακόµη και σήµερα, να ξέρετε, συγκεντρώνονται απαντήσεις
και νέα αξιοποιήσιµα στοιχεία, σε αντίθεση µε τις διάφορες προ-
κλητικές δηλώσεις ότι στοιχεία δεν υπάρχουν ή δεν υπήρχαν. Για
παράδειγµα, υπάρχουν ευρωπαϊκές αρχές που έχουν δώσει

απαντήσεις, έχουν καταλήξει και σε συγκεκριµένα πρόσωπα που
βρίσκονται πίσω από τις τηλεφωνικές γραµµές. Υπάρχουν, όµως,
ακόµα και ύποπτα κενά, ερωτήµατα για το αν και πώς εκτέλεσαν
το έργο τους οι ελληνικές αρχές, βοηθώντας τις αρχές του εξω-
τερικού να προχωρήσουν στο έργο τους. 

Γενικά, στην υπόθεση του ΚΚΕ υπάρχουν πολλά στοιχεία για
το τι έκαναν, αλλά και τι δεν έκαναν οι αρµόδιες αρχές. Αυτά πρέ-
πει να διερευνηθούν, να δοθούν απαντήσεις και τελικά να πάµε
ένα βήµα παρακάτω. Μήπως κάποιος δεν ήθελε καθόλου να δια-
λευκανθεί η υπόθεση των υποκλοπών στο ΚΚΕ; Γι’ αυτό την πή-
γαιναν για «θάψιµο»; 

Αυτά και άλλα, όπως αυτά που αναφέραµε στη Βουλή στην
προχθεσινή συζήτηση, γεννούν σοβαρά ερωτηµατικά που πρέπει
η εξεταστική επιτροπή να διερευνήσει. Ερωτηµατικά για τις ευ-
θύνες: Πρώτον, των κυβερνήσεων του ΣΥΡΙΖΑ από το 2016 έως
το 2019 και της Νέας Δηµοκρατίας από το 2019 έως και σήµερα,
το 2022. Δεύτερον, τις ευθύνες όλων των εµπλεκοµένων συναρ-
µόδιων αρχών, από την κρατική ασφάλεια ως την εισαγγελία και
την ανεξάρτητη αρχή, τη γνωστή ΑΔΑΕ. 

Γι’ αυτό ζητάµε σήµερα να εξεταστεί και να διερευνηθεί από
την εξεταστική επιτροπή, που συµφωνούµε να συσταθεί µε βάση
την πρόταση του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, και κάθε περίπτωση συνακρό-
ασης και υποκλοπής σε βάρος του ΚΚΕ, µε βάση και τα στοιχεία
που έχουν συγκεντρωθεί από τη δικαιοσύνη. Να αποκαλυφθούν
οι υπαίτιοι που βρίσκονται πίσω από τις συνακροάσεις-υποκλο-
πές που έχει καταγγείλει το ΚΚΕ για τα έτη 2016, 2017, 2019,
2020 και 2022. Πρόκειται για συγκεκριµένες καταγγελίες, που
αναφέρονται και στην πρόταση του ΠΑΣΟΚ. 

Γι’ αυτό και επισηµαίνουµε ότι η πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας για χρονική διεύρυνση από το 2012, δηλαδή σε βάθος δε-
καετίας, γενικόλογα, χωρίς συγκεκριµένες υποθέσεις και
στοιχεία, είναι περισσότερο ένα φτηνιάρικο, θα έλεγα, κόλπο που
επιδιώκει να πετάξει την «µπάλα στην εξέδρα» και γι’ αυτό την
απορρίψαµε. 

Και στην εξεταστική επιτροπή και σε όλες τις κοινοβουλευτικές
διαδικασίες το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα κάνει ό,τι
περνά από το χέρι του για να αποκαλυφθούν, όσο φυσικά αυτό
είναι δυνατό, -γιατί εµείς, όπως έχουµε ξαναπεί, δεν τρέφουµε
αυταπάτες- οι πτυχές όλων αυτών των υποθέσεων. Κυρίως,
όµως, θα αποκαλύψουµε αυτό το σάπιο θεσµικό πλαίσιο, το
οποίο φυσικά και πρέπει να καταργηθεί. Και αυτό µπορεί βέβαια
να το επιβάλει ο ίδιος ο λαός µόνο µε τη δράση του, µε τις πολι-
τικές του επιλογές, γυρίζοντας την πλάτη σε όλους όσους υπο-
νοµεύουν τα εργατικά λαϊκά συµφέροντα. 

Ο ελληνικός λαός να µην επιτρέψει στα αστικά κόµµατα και
τους µηχανισµούς τους να εγκλωβίσουν τη µεγάλη λαϊκή δυσα-
ρέσκεια αναµένοντας κάποιον δήθεν σωτήρα από κάποια παγίδα
κυβερνητικής εναλλαγής κοµµάτων που έχουν ήδη δοκιµαστεί.
Πρέπει να γυρίσει την πλάτη στο κυοφορούµενο σενάριο µιας
κυβέρνησης συνεργασίας, προκειµένου, όµως, να διασφαλιστεί
µε καλύτερους όρους από ό,τι µε µονοκοµµατική κυβέρνηση η
σταθερότητα του σάπιου αυτού καπιταλιστικού συστήµατος. 

Συνολικά, δεν αφορά τον ελληνικό λαό και την υπεράσπιση των
δικαιωµάτων του το αλισβερίσι που γίνεται, το ξεκαθάρισµα λο-
γαριασµών µεταξύ διαφορετικών συµφερόντων του µεγάλου κε-
φαλαίου, των µονοπωλιακών οµίλων, για το ποιος έχει λαµβάνειν,
για παράδειγµα, περισσότερα από την πίτα της ευρωενωσιακής
χρηµατοδότησης και των διαφόρων πακέτων. Ακριβώς γιατί
πάντα συνεχώς ο λαός είναι που µένει στην απ’ έξω, για να θη-
σαυρίζουν ξεζουµίζοντάς τον λίγοι κηφήνες, µε καθηλωµένους
και µειωµένους µισθούς, µε υποαπασχόληση ή ανεργία, να πλη-
ρώνει το πανάκριβο ρεύµα, το φυσικό αέριο, να εξαντλείται από
τις ανατιµήσεις και την ακρίβεια, από τη φορολογία, από την ανα-
σφάλεια για το αύριο, από τα χρέη και τα δυσβάσταχτα έξοδα
για να σπουδάσει τα παιδιά του, για να πληρώσει τα φάρµακα
και τις ασθένειες, για τις φυσικές καταστροφές, γιατί δεν υπάρ-
χουν µέτρα πρόληψης, γιατί δεν δίνεται χρηµατοδότηση για έργα
αναγκαία και επείγοντα. 

Η συµπόρευση µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µπορεί
να ανοίξει τον µοναδικό, πιστεύουµε, ελπιδοφόρο δρόµο για να
γίνει ο εργαζόµενος λαός πρωταγωνιστής των εξελίξεων, χαλών-
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τας όλα τα σκοτεινά και αντιλαϊκά σενάρια µιας διεφθαρµένης
άρχουσας τάξης και του πολιτικού της προσωπικού που ευθύ-
νονται και για όλα όσα εκθέσαµε παραπάνω και για άλλα τόσα
ακόµα για τα οποία πρέπει τελικά να µπουν όλοι αυτοί στο χρο-
νοντούλαπο της ιστορίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, ο κ. Γιάννης Ραγκούσης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Νοµίζω ότι δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, ότι η απόφαση, µε βάση το αναθεωρηµένο άρθρο
του Συντάγµατος για τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής, θα
ληφθεί απόψε το απόγευµα από την ψηφοφορία που θα διεξαχ-
θεί ανάµεσά µας. 

Ωστόσο, θα σηµειώσω κατ’ αρχάς -και το οφείλω αυτό γιατί
έκανε µια τοποθέτηση ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, που έθεσε εν αµφιβόλω την
τοποθέτησή µας σε σχέση και µε το αν θέλουµε ή όχι να διερευ-
νηθεί η υπόθεση των υποκλοπών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας- ότι έχουµε διευκρινίσει ότι εµείς υπερψηφίζουµε την
πρόταση του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής, εντός της οποίας
ρητώς περιλαµβάνεται και η υπόθεση των υποκλοπών που έχουν
καταγγελθεί ότι έχουν πραγµατοποιηθεί στην έδρα του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

Στην πραγµατικότητα, για να µην γελιόµαστε και να µην κοροϊ-
δευόµαστε πια, -δεν ξέρω πόσοι το αντέχετε από εσάς- η ουσία
δεν είναι αν θα συσταθεί εξεταστική επιτροπή, αλλά αν θα αφεθεί
από τη Νέα Δηµοκρατία να λειτουργήσει όπως πρέπει να λει-
τουργήσει. Κουνάει το κεφάλι η κ. Γκαρά, γιατί κατάλαβε αµέσως
τι έχω στο µυαλό µου ξεκινώντας µε αυτή την εισαγωγική παρα-
τήρηση. 

Εσείς επαίρεστε, κύριε Καιρίδη, αλλά, όπως σωστά σας διευ-
κρίνισε ο κ. Κατρούγκαλος, όχι η Κυβέρνηση, αλλά η Βουλή κα-
θιέρωσε αυτή τη νέα δυνατότητα για την εκάστοτε αντιπολίτευση
να συστήνει µέχρι δύο εξεταστικές επιτροπές στο πλαίσιο µιας
κοινοβουλευτικής τετραετίας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Ναι, αλλά ποια κοινοβουλευτική πλει-
οψηφία; Εµείς το κάναµε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τι, όµως, απεδείχθη από την υπό-
θεση της εξεταστικής για τη λίστα Πέτσα που συστάθηκε στη
βάση αυτού του άρθρου; Ότι δεν την αφήσατε να λειτουργήσει.
Και δεν την αφήσατε να λειτουργήσει, όχι µόνο γιατί δεν δεχτή-
κατε να υπάρξει διακοµµατικό προεδρείο -θα προκληθείτε ξανά
και να δούµε αν θα το δεχτείτε αυτή τη φορά τουλάχιστον- ούτε
µόνο γιατί δεν δεχτήκατε για την εξεταστική της λίστας Πέτσα
να προσκληθεί και να έρθει να καταθέσει στην εξεταστική επι-
τροπή ο πρωταγωνιστής του σκανδάλου της λίστας Πέτσα, που
ήταν ο Υφυπουργός, ο κ. Πέτσας. Αλλά για κάτι που, κατά τη
γνώµη µου, είναι αξεπέραστο και πάνω απ’ όλα αυτά. Αρνηθή-
κατε να έρθουν στην εξεταστική επιτροπή καθοριστικής κρίσιµης
σηµασίας έγγραφα που ζητούσε η εξεταστική επιτροπή κατ’ επα-
νάληψη κατά τη διάρκεια των συνεδριάσεών της. 

Άρα, η ουσία είναι µία: Θα υπάρχει εξεταστική επιτροπή που
θα λειτουργήσει, όπως ορίζει το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της
Βουλής, δηλαδή, θα µπορέσει να ασκήσει τα καθήκοντα του ει-
σαγγελέα πληµµελειοδικών, ή θα την ακρωτηριάσετε και αυτή,
όπως είναι πολύ πιθανό και λογικό να υποθέτει ο καθένας και η
καθεµία από εµάς ότι θα κάνετε, γιατί, δυστυχώς, αυτό είναι το
δείγµα γραφής που αφήσατε πίσω από τη λειτουργία της εξετα-
στικής για τη λίστα Πέτσα;

Δεύτερο, θα σας πω κάτι, επειδή το λέτε και το ξαναλέτε. Λέτε
και ξαναλέτε το επιχείρηµα ότι ήταν ασθενές το θεσµικό πλαίσιο
διότι το καθιέρωσε έτσι ασθενώς ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη ρύθµιση που
έκανε το 2018 - 2019 και αφαίρεσε τον δεύτερο εισαγγελέα κ.λπ..
Σε αυτό σας το εντελώς αίολο επιχείρηµα έχετε οι ίδιοι απαντή-
σει. Ο ίδιος ο κ. Γεραπετρίτης -για τον οποίο θα πούµε και για
την αξιοπιστία του σε άλλη φάση όχι τώρα- έχει τοποθετηθεί και
έχει καταρρίψει το δικό σας επιχείρηµα. Προσωπικά του κατέ-
θεσα -όχι ως δική µου, αλλά εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ- επίκαιρη ερώτηση. Πότε; Στις 17 Ιουνίου
συζητήθηκε επίκαιρη ερώτηση µε θέµα το «Predator», τη χρήση
αυτού του κακόβουλου λογισµικού µέσα από το Μαξίµου και τον
κ. Δηµητριάδη. Ξέρετε τι µας απάντησε ο κ. Γεραπετρίτης στις
17 Ιουνίου του 2022; Και έχει σηµασία το 17 Ιουνίου. Είναι ένας
µήνας και πλέον από την υποβολή µήνυσης του κ. Ανδρουλάκη.
Ο κ. Ανδρουλάκης υπέβαλε µήνυση για το «Predator» στις 28 Ιου-
λίου, µόλις πήρε τα στοιχεία. Εµείς έχουµε καταθέσει επίκαιρη
ερώτηση στις 17 Ιουνίου, ένα µήνα πριν, κατά τη διάρκεια της
οποίας όταν συζητήθηκε τι είπε ο κ. Γεραπετρίτης; Θα το κατα-
θέσω και στα Πρακτικά. 

Ακούστε, καθώς είναι πάρα πολύ χρήσιµο, συνάδελφοι όλων
των Κοµµάτων. Απαντώντας, λοιπόν, ο κ. Γεραπετρίτης µάς λέει:
«Δεν αποτελεί αντικείµενο της επίκαιρης ερώτησης, αλλά θα σας
απαντήσω, κύριε εκπρόσωπε. Σε ό,τι αφορά το θεσµικό πλαίσιο
των επισυνδέσεων η Ελλάδα -και αυτό το λέω µετά λόγου γνώ-
σεως και αν θέλετε, µπορώ να σας προσκοµίσω περαιτέρω στοι-
χεία- έχει το αυστηρότερο πλαίσιο για τη νόµιµη επισύνδεση που
υπάρχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση». Γιώργος Γεραπετρίτης στις
17 Ιουνίου του 2022, πριν τη µήνυση του κ. Ανδρουλάκη, πριν ξε-
σπάσει, πριν αποκαλυφθεί το σκάνδαλο της παράνοµης επισύν-
δεσης του κινητού του κ. Ανδρουλάκη και του κ. Κουκάκη. Και
συνεχίζει: «Είναι η µόνη χώρα η οποία για να υπάρξει νόµιµη επι-
σύνδεση, πρέπει να υπάρχει ειδική άδεια του εισαγγελέα. Είναι
η µόνη χώρα η οποία αναθέτει σε δύο ανεξάρτητες αρχές µε λει-
τουργική και οργανική ανεξαρτησία απόλυτη απέναντι στην κυ-
βερνητική λειτουργία τον έλεγχο των ζητηµάτων επισυνδέσεων,
στην Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου και στην ΕΑΔ. Όλες
αυτές οι εγγυήσεις καθιστούν τη χώρα µας την πλέον αυστηρή
σε ό,τι αφορά τις νόµιµες επισυνδέσεις».

Σας τα καταθέτω στα Πρακτικά, γιατί νοµίζω είναι πάρα πολύ
χρήσιµα για να τελειώσει αυτή η νέου τύπου προπαγάνδα της
Νέας Δηµοκρατίας περί του ότι υπήρχε ένα ατελές θεσµικό πλαί-
σιο, που δήθεν σε αυτό οφειλόταν το γεγονός των παράνοµων
αυτών παρακολουθήσεων που έχουν σκανδαλωδώς έρθει στην
επιφάνεια της δηµοσιότητας και για τις οποίες έχει ενηµερωθεί
το σύνολο του ελληνικού λαού.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι υπάρχει πάντα
σε αυτές τις µεγάλες υποθέσεις ένα όριο για το πόσο κανείς
αποδέχεται να του υποτιµούν τη νοηµοσύνη. Τώρα, αν κανείς
θέλει να του υποτιµούν τη νοηµοσύνη και να κάθεται να ακούει
τον καθέναν ο οποίος προσπαθεί να δικαιολογήσει αυτό το απα-
ράδεκτο που έχει συµβεί και έχει αποκαλυφθεί στη χώρα ή που
προσπαθεί να συγκαλύψει αυτό το σκάνδαλο µε γειά του µε
χαρά του. Όµως, εµείς επιτρέψτε µας να µην ανήκουµε σε αυτή
την κατηγορία. 

Εδώ πέρα είναι προφανές ότι η χώρα, το πολίτευµα και η δη-
µοκρατία δεν είναι αντιµέτωπη µε µια υπόθεση µεµονωµένης πα-
ρακολούθησης που αφορά είτε τον κ. Ανδρουλάκη είτε τον κ.
Κουκάκη. Δεν είναι αυτό. Είναι κάτι, δυστυχώς, συνολικότερο,
είναι κάτι πολύ σοβαρότερο. Είναι στην πραγµατικότητα η
ύπαρξη και η δηµιουργία αυτού που έχουµε πει από τον Ιούνιο
κιόλας, ενός επιτελικού παρακράτους στη χώρα, ενός, δηλαδή,
ολοκληρωµένου συστήµατος σύνδεσης και διαπλοκής νόµιµων
ή νοµότυπων παρακολουθήσεων µε παράνοµες που είτε διεξάγει
η ίδια η ΕΥΠ είτε διεξάγουν εκ µέρους της ΕΥΠ ιδιώτες η άλλοι
που κυκλοφορούν ή όχι στη χώρα ως εγχώριες δυνάµεις ή όχι
εγχώριες δυνάµεις µε τη χρήση λογισµικών κακόβουλων, όπως
είναι το «Predator» κ.λπ.. Και για να στηθεί αυτό το παρακράτος
-να το πούµε µε πάρα πολύ καθαρό τρόπο, µε πάρα πολύ απλό
και καθαρό τρόπο- υπάρχει διαδροµή, υπάρχει χρονολόγιο,
υπάρχει ηµερολόγιο. 

Πώς ξεκινάει αυτό το χρονολόγιο; Το 2019. Τι έγινε το 2019;
Πρώτη πράξη: Ο κ. Μητσοτάκης παίρνει την ΕΥΠ υπό την ευθύνη
του. Δεν υπάρχει άλλο µέλος της Κυβέρνησης που να έχει ευ-
θύνη για την ΕΥΠ. Την έχει ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης. Τι άλλο γί-
νεται το 2019; Ο κ. Μητσοτάκης ορίζει τον εκλεκτό του επικε-
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φαλής της ΕΥΠ, ο οποίος, µάλιστα, στερείτο και τα τυπικά προ-
σόντα, όπως προέβλεπε µέχρι τότε ο νόµος. Αυτό είναι η πρώτη
σκηνή το 2019. 

Τι συµβαίνει στις αρχές του 2020; Για να δούµε πώς στήθηκε
αυτό το επιτελικό παρακράτος. Έρχεται στην Ελλάδα και εγκα-
θίσταται η «INTELLEXA», διωκόµενη ουσιαστικά µε έναν τρόπο -
µε ή χωρίς εισαγωγικά- από την Κύπρο. Ο επικεφαλής της,
λοιπόν, έρχεται και ιδρύει στις αρχές του 2020 γραφεία και µε-
ταφέρει την έδρα της εταιρείας «INTELLEXA» από την Κύπρο
στην Ελλάδα. Ποια είναι η εταιρεία «INTELLEXA»; Είναι αυτή η
οποία εµπορεύεται και χρησιµοποιεί και γνωρίζει, έχει την τεχνο-
γνωσία για το πώς λειτουργεί και διαθέτει το «Predator».

Τι γίνεται στα τέλη του 2020; Η σκηνή τρίτη, µέσα από την
οποία περιγράφεται ανάγλυφα το στήσιµο του επιτελικού κρά-
τους. Τι γίνεται στο τέλος του 2020; Ιδρύεται το KETYAK, αυτό
που λέτε πολλοί από εσάς η ΕΥΠ µέσα στην ΕΥΠ. Δηλαδή, µε
άλλα λόγια -να το πω εγώ, επιτρέψτε µου- η παρακρατική ΕΥΠ.
Από τα τέλη του 2020 η χώρα έχει την ΕΥΠ, όπως την ξέραµε και
έχει και µια παρακρατική ΕΥΠ που στήνεται µε έδρα την Αγία Πα-
ρασκευή και η οποία λειτουργεί σε καθεστώς πλήρους µυστικό-
τητας, πλήρους πέπλου που δεν επιτρέπει κανείς να γνωρίζει
τίποτα για τις λειτουργίες της, για το πώς δαπανά χρήµατα, τι
αγοράζει, πώς το λειτουργεί, ποιος έχει την ευθύνη, πώς το χρη-
σιµοποιεί, µε ποιον στόχο κ.ο.κ..

Άρα, έχουµε 2019 Μητσοτάκης και Κοντολέων στην ΕΥΠ, 2020
έρχεται η «INTELLEXA» που εµπορεύεται το «Predator» στις
αρχές του 2020 στην Ελλάδα από την Κύπρο, στα τέλη του 2020
έχουµε την ίδρυση της παρακρατικής ΕΥΠ και το 2021 τι έχουµε;
Έχουµε την περιβόητη τροπολογία µε την οποία για πρώτη φορά
απαγορεύεται στην ανεξάρτητη αρχή να ενηµερώνει όποιον πα-
ρακολουθείτο για λόγους εθνικής ασφάλειας να µπορεί να το
κάνει αυτό, δηλαδή να κάνει αυτή την ενηµέρωση η ανεξάρτητη
αρχή σε όποιον πολίτη, πολιτικό ή δηµοσιογράφο, µπορεί να ζη-
τήσει αυτή την υπηρεσία από την ανεξάρτητη αρχή. 

Άρα, έχουµε 2019 Μητσοτάκης - Κοντολέων, 2020 «IN-
TELLEXA» που εµπορεύεται το «Predator» στην Ελλάδα, τέλη του
2020, τέλη της χρονιάς,  ιδρύεται η παρακρατική ΕΥΠ και Μάρτιο
του 2021 να θεσπίζεται ότι δεν µπορεί η ανεξάρτητη αρχή να ενη-
µερώνει κανέναν.

Και τι έχουµε στη συνέχεια που µάθαµε το 2022, αλλά συνέβη
στη διάρκεια του 2021; Οι παρακολουθήσεις Κουκάκη και Αν-
δρουλάκη. 

Άρα, αυτό είναι που στην πραγµατικότητα περιγράφει µε πολύ
νοµίζω απλό τρόπο, γιατί οι λεπτοµέρειες είναι πολλές, οι πλη-
ροφορίες είναι πολλές και η αλήθεια είναι ότι αν δεν τις παρακο-
λουθεί κανείς, κάπου µπορεί να αρχίσει να χάνεται. Είναι πάρα
πολύ καθαρή εικόνα τι έχει συµβεί στη χώρα και από την ώρα
που, βεβαίως, ήρθε στην επικαιρότητα η αποκάλυψη αυτών των
παράνοµων παρακολουθήσεων των δύο αυτών προσώπων, του
Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής και του δηµοσιογρά-
φου κ. Κουκάκη, έχουµε την ενεργοποίηση της επόµενης φάσης,
που είναι η φάση της προσπάθειας συγκάλυψης µε βασικό επι-
χείρηµα ότι η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη ήταν νόµιµη. 

Υπάρχει η άποψη -δεν θα επεκταθώ γιατί περνάει και ο χρόνος,
αναφέρθηκαν και σήµερα ο κ. Καστανίδης και άλλοι έχουν ανα-
φερθεί- τι ισχύει και τι δεν ισχύει µε το άρθρο 62 του Συντάγµα-
τος για τη δυνατότητα κάποιος να παρακολουθεί ή όχι έναν
πολιτικό εν ενεργεία. Υπάρχει, όµως, και η άποψη -να πάµε στην
άποψη που χρησιµοποιεί ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνηση- ότι
µε βάση τον ν.2225 είναι νόµιµο η ΕΥΠ να παρακολουθεί και πο-
λιτικούς, είναι νόµιµο να παρακολουθεί και Βουλευτές και Ευρω-
βουλευτές. Και µέχρι τώρα είχαµε αυτή την αντιπαράθεση, εµείς
να ισχυριζόµαστε ότι αυτή η παρακολούθηση ήταν παράνοµη,
από κάθε άποψη παράνοµη και τον κ. Μητσοτάκη να λέει ότι αυτή
η παρακολούθηση ήταν νόµιµη. 

Ο κ. Μητσοτάκης έχει από το διάγγελµα που έκανε πριν έρθει
στη Βουλή και από την τοποθέτησή του στη Βουλή ρητή και κα-
τηγορηµατική τοποθέτηση ότι η παρακολούθηση Ανδρουλάκη
ήταν νόµιµη µε βάση τον ν.2225, δηλαδή ότι ναι, υπήρχαν λόγοι
εθνικής ασφάλειας που επέβαλαν στην ΕΥΠ να προχωρήσει σε
αυτή την παρακολούθηση.

Και τι έχουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα; Τι
έχουµε; Αυτό που είπε ο κ. Καστανίδης στην εισαγωγή του. Τι
έχουµε; Έχουµε τον κ. Γεραπετρίτη, τον Υπουργό Επικρατείας,
τον αντ’ αυτού του κ. Μητσοτάκη, να δηλώνει ότι κανείς δεν γνω-
ρίζει τους λόγους για τους οποίους παρακολουθήθηκε ο κ. Αν-
δρουλάκης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Κανείς από
τους πολιτικούς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ναι, είπε, λοιπόν, ο κ. Γεραπετρίτης.
Εγώ έχω τις δηλώσεις του, όπως µεταδίδονται από τον «ΣΚΑΪ»
αν έχετε κάποια αντίρρηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεχίστε, κύριε

Ραγκούση. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Είπε λοιπόν ο κ. Γεραπετρίτης ότι κα-

νείς δεν γνωρίζει τους λόγους παρακολούθησης του κ. Ανδρου-
λάκη από την Κυβέρνηση και από οπουδήποτε αλλού. Αυτό είπε
σήµερα ο κ. Γεραπετρίτης. 

Και εύλογα ο κ. Καστανίδης είπε: Τότε πώς τον καλούσατε να
τον ενηµερώσετε; 

Πολύ σωστό ερώτηµα, πάρα πολύ εύλογο. Ένα βαθύτερο
ερώτηµα, πιο σοβαρό: Τότε πώς δηλώνετε ότι η παρακολούθηση
Ανδρουλάκη είναι νόµιµη, όταν δεν ξέρετε τους λόγους -σήµερα
λέει ο Γεραπετρίτης- για τους οποίους παρακολουθήθηκε ο Αν-
δρουλάκης;

Και προσέξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ο κ. Μητσοτάκης
-είτε στο διάγγελµα είτε προχθές στη Βουλή- δεν είπε ότι είναι
νόµιµη η παρακολούθηση του Ανδρουλάκη, σύµφωνα µε την ει-
σαγγελέα. Δεν είπε ότι είναι νόµιµη η παρακολούθηση Ανδρου-
λάκη, σύµφωνα µε την ΕΥΠ. Είπε ότι είναι νόµιµη η παρακο-
λούθηση. Το είπε ο Πρωθυπουργός, το πήρε πάνω του. Βεβαί-
ωσε τον ελληνικό λαό λέγοντας ότι είναι νόµιµη. Και έρχεται σή-
µερα ο κ. Γεραπετρίτης και λέει «µα, δεν ξέρει κανείς τους
λόγους». 

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ πέρα τι εξελίσσεται
µπροστά στα µάτια µας; Εξελίσσεται µπροστά στα µάτια µας κάτι
που είµαι βέβαιος ότι θα δούµε αν το επιτρέψει η πλειοψηφία της
παρούσας Βουλής στο πλαίσιο της λειτουργίας της εξεταστικής
επιτροπής, το εξής πάρα πολύ απλό, ότι αποδεικνύεται -και το
ξέρουν πολύ καλά ότι θα αποδειχτεί, αν αφήσουν την εξεταστική
να λειτουργήσει- ότι είχε πει ψέµατα και σε αυτό το σηµείο ο κ.
Μητσοτάκης. Γιατί δεν υπάρχουν πραγµατικοί λόγοι εθνικής
ασφάλειας, για τους οποίους παρακολουθήθηκε ο κ. Ανδρουλά-
κης. Και γι’ αυτό τον λόγο τώρα προσπαθεί από πριν να κάνει
προκαταβολική διαχείριση κρίσης ο κ. Γεραπετρίτης σήµερα, να
το µπαλώσει λέγοντας «κανείς δεν ξέρει». 

Μα, αν δεν ξέρει κανείς -επαναλαµβάνω-, τότε πώς λέει ο κ.
Μητσοτάκης ότι είναι νόµιµη η παρακολούθηση Ανδρουλάκη και
το λέει και το ξαναλέει ο ίδιος ως δικό του ούτε επικαλούµενος
την εισαγγελέα ούτε επικαλούµενος την ΕΥΠ; 

Και είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και µε αυτό τε-
λειώνω- ότι µπροστά µας είναι ένα πολύ σοβαρό, πάρα πολύ σο-
βαρό καθήκον και να έρθει η απόλυτη αλήθεια στην επιφάνεια,
αλλά βεβαίως, µε βάση αυτή, το πολιτικό σύστηµα, το κοµµατικό
σύστηµα να αποφασίσει πώς θα πορευτεί στο µέλλον. 

Το βέβαιο είναι ότι αυτό για το οποίο µιλάει ο κ. Μητσοτάκης
και λέει ότι ήδη κάναµε την ΠΝΠ γιατί θέλουµε να βρούµε θεσµι-
κές λύσεις σε αυτά τα προβλήµατα που επισηµαίνονται και
επειδή είµαστε υπεύθυνη και σοβαρή πολιτική δύναµη  αυτό ψά-
χνουµε, δεν µπορεί να γίνει µε τους όρους που ήδη έχει καθορί-
σει ως αντίδραση -λέω τώρα- σε αυτά που αποκαλύφθηκαν, ο κ.
Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του. 

Γιατί; Για τον απλούστατο λόγο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Ραγκούση. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Για να φύγουµε από αυτή την παθογόνο, τη νοσηρή, εντελώς

νοσηρή κατάσταση που έβαλε τη χώρα ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης
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προσωπικά, υπάρχουν δύο προϋποθέσεις: Πρώτον, να πάψει η
ΕΥΠ να ανήκει στην ευθύνη του και στη δικαιοδοσία του και στην
αποκλειστική του αρµοδιότητα και, δεύτερον, να καταργηθεί η
απαγόρευση που επέβαλε στην ανεξάρτητη αρχή να ενηµερώνει
για τις παράνοµες ή νόµιµες παρακολουθήσεις που µπορεί να γί-
νονται σε οποιονδήποτε πολίτη ή πολιτικό. Χωρίς αυτές τις δύο
προϋποθέσεις, η χώρα δεν µπορεί να πάει µπροστά, δεν µπορεί
να κάνει το επόµενο βήµα αντιµετώπισης αυτής της πολύ σοβα-
ρής, πολύ νοσογόνου, πολύ ρυπογόνου δυστυχώς κατάστασης
που έχει δηµιουργηθεί, µε αποκλειστική προσωπική ευθύνη του
Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε Ραγκούση.

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κι-
νήµατος Αλλαγής κ. Κώστας Σκανδαλίδης. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, την Παρασκευή στη Βουλή για µια ακόµη φορά έπεσαν οι
µάσκες της υποκρισίας. Ο Πρωθυπουργός αρνούµενος να πει
την αλήθεια και να απαντήσει στα ερωτήµατα που του έθεσε όχι
µόνο ο Νίκος Ανδρουλάκης, αλλά σχεδόν οι πάντες στον δηµό-
σιο λόγο εδώ και τέσσερις ολόκληρες εβδοµάδες, µετέτρεψε τη
Βουλή σε θέατρο σκιών, σε µια πολιτική αρένα µε θύµα τη δια-
φάνεια και τη δηµοκρατία. 

Η στάση του, από την πρώτη στιγµή που ξετυλίχθηκε το νήµα
της παρακολούθησης του κινητού του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ µε
τη µηνυτήρια αναφορά του στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου,
υπήρξε όχι µόνο αµυντική, αλλά κυριολεκτικά ενοχική. Οχυρώ-
θηκε πίσω από το αδιανόητο «δεν γνώριζα» και το «ήταν λάθος».
Δεν γνώριζε, ενώ η ΕΥΠ ήταν στην εποπτεία του. Δεν γνώριζε,
ενώ ο πολιτικός της προϊστάµενος ήταν ο πανταχού παρών άν-
θρωπός του που κυριολεκτικά συγκυβερνούσε µαζί του. Δεν γνώ-
ριζε, ενώ εντεταλµένος να διοικεί την ΕΥΠ ήταν αυτός που ο ίδιος
επέβαλε ως τον δικό του άνθρωπο και νοµοθέτησε για να µπορεί
να τον διορίσει. 

Προφανώς, γνώριζε και, αν δεν υπήρξε ο ιθύνων νους, ήταν
αυτός που επέτρεψε να εκτυλιχθεί το νήµα της παρακολούθη-
σης. Δεν µπορεί να νίπτει τας χείρας του ως άλλος Πόντιος Πι-
λάτος. 

Όταν το κουβάρι των αποκαλύψεων άρχισε να ξετυλίγεται και
δεν ήταν δυνατόν να ξαναµαζευτεί, το χαρακτήρισε απλά ένα
λάθος και έσπευσε να το µπαλώσει µε δήθεν θεσµικό τρόπο, δια-
τηρώντας βέβαια αλώβητες όλες τις δυνατότητες που δίνει το
θεσµικό πλαίσιο στην πολιτική εξουσία να συνεχίσει απρόσκοπτα
το θεάρεστο έργο της παρακολούθησης των πολιτικών του αντι-
πάλων, µε ένα φύλλο συκής. 

Όµως, την αλήθεια, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν θα την αποφύ-
γετε γιατί εµείς θα τη βγάλουµε από τη σκιά και οι πολίτες θα
κρίνουν το µέγεθος της θεσµικής εκτροπής. 

Επίσης, ο Πρωθυπουργός εµφάνισε την πρωτόγνωρη θεωρία
του δυισµού της εξουσίας, µιας πλήρως εξωθεσµικής λειτουργίας
που νοµιµοποιεί τους κλειστούς µηχανισµούς που ανεξέλεγκτα
καταργούν τη δηµοκρατία και τις συνταγµατικά κατοχυρωµένες
εξουσίες της. Είπε, ούτε λίγο ούτε πολύ, ότι δεν γνώριζε, ήταν
σφάλµα, αλλά και δεν µπορούσε, δεν επιτρέπεται να γνωρίζει. Ο
Πρωθυπουργός εποπτεύει µεν, δεν δικαιούται να γνωρίζει δε. Ο
διαπρύσιος κήρυκας του φιλελευθερισµού αναιτιολόγητα στάθηκε
µε αυτόν τον τρόπο απέναντι σε ένα τόσο µεγάλο ζήτηµα που
αφορά τη φιλελεύθερη δηµοκρατία και τα δικαιώµατα των πολι-
τών. 

Έρχοµαι τώρα, κύριοι συνάδελφοι, στην απαράδεκτη διαδικα-
σία που η Κυβέρνηση επέλεξε να αντιµετωπίσει το τεράστιο ζή-
τηµα που προέκυψε. Αρχικά, στην Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας, την οποία ζητήσαµε, υπήρχαν µόνο κλειστά στό-
µατα, ακόµη και από τον ανεκδιήγητο προϊστάµενο των Υπηρε-
σιών εθνικής ασφάλειας, ο οποίος ενώ γνώριζε ότι ο ίδιος έδωσε
εντολή την ίδια εποχή µε το κακόβουλο λογισµικό να παρακο-
λουθεί η ΕΥΠ τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ εποίησε την νήσσαν. 

Στη συνέχεια, στον ορυµαγδό των αποκαλύψεων και ενώ η κοι-
νωνία και τα µέσα ενηµέρωσης βοούν, αντί να συγκληθεί εκ νέου

η αρµόδια επιτροπή της Βουλής και να συγκροτηθεί εξεταστική
επιτροπή, κάνατε την επιλογή να προηγηθεί συζήτηση εκτός ηµε-
ρήσιας διάταξης των Αρχηγών. Με κραυγαλέα την αντικειµενική
απουσία του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ και χωρίς να υπάρξουν κά-
ποια στοιχεία καινούργια εκτυλίχθηκε ένα πολιτικό παίγνιο για
δύο, όπως κάθε φορά προς άγρα ψήφων από το µικρό και αδιέ-
ξοδο δικοµµατισµό, και φυσικά µετετράπη η συζήτηση, από τη
στιγµή που η Κυβέρνηση αποφάσισε να κλείσει άρον άρον το
θέµα και να µην οµολογήσει τα αυτονόητα, σε προεκλογική
αρένα. 

Τα αυτονόητα ερωτήµατα που µόλις την προηγούµενη µέρα
έθεσε ο Νίκος Ανδρουλάκης στον Πρωθυπουργό και του ζη-
τούσε να απαντήσει, ο κ. Μητσοτάκης τα αγνόησε επιδεικτικά
προδίδοντας την ενοχή του και την επόµενη µέρα το Μαξίµου
απεφάνθη µε πηχυαίους τίτλους στις εφηµερίδες: «Τέρµα οι πα-
ρακολουθήσεις, πάµε παρακάτω». Μια µάχη εντυπώσεων σε συν-
θήκες πόλωσης και διαξιφισµών, όπου ο Πρωθυπουργός και πάλι
για την ταµπακιέρα τήρησε σιγήν ιχθύος. 

Τι προσέφερε στη δηµοκρατία µας και την αντιµετώπιση της
θεσµικής εκτροπής η συζήτηση της Παρασκευής; Τίποτα απολύ-
τως. Ήταν απλώς µια πρόβα του κλίµατος, µέσα στο οποίο η
χώρα θα πορευτεί τους επόµενους κρίσιµους µήνες. Τι και αν η
δική µας φωνή, φωνή της λογικής, φωνή υπεράσπισης αξιών,
φωνή της αλήθειας επιχείρησε να προσανατολίσει τη συζήτηση
στο πραγµατικό της αντικείµενο; Οι δύο µονοµάχοι κατέθεσαν
όλα τα προεκλογικά τους όπλα επιδιώκοντας να αλώσουν για
άλλη µια φορά το χώρο της προοδευτικής και δηµοκρατικής πα-
ράταξης. 

Εµείς δεν πρόκειται να πάµε παρακάτω. Θα µείνουµε εδώ και
θα αγωνιστούµε να βγουν όλα στο φως. Εµείς θα αναζητήσουµε
την αλήθεια και θα αποκαλύψουµε το δάκτυλο που µεσολάβησε
για την ανοίκεια πράξη. Η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα, µε τη ση-
µερινή της πρόταση, νηφάλια αλλά εµπεριστατωµένα θέτει τις
συνταγµατικές, νοµικές, πολιτικές και θεσµικές όψεις του ζητή-
µατος και ζητά από την εξεταστική επιτροπή που θα συγκροτηθεί
την πλήρη τεκµηρίωση και διαλεύκανση. 

Πολλοί επαναλαµβάνουν την επωδό: Πότε η εξεταστική επι-
τροπή κατέληξε σε πόρισµα; Όλα είναι για το θεαθήναι. 

Πρώτον, αυτό ισχύει πράγµατι τις περισσότερες φορές.
Όµως, υπάρχουν περιπτώσεις που δροµολόγησαν λύσεις. 

Δεύτερον, η δικαιοσύνη κινείται παράλληλα να διαλευκάνει
ποινικά το ζήτηµα µετά την προσφυγή του Νίκου Ανδρουλάκη
και προφανώς θα επεκταθεί η έρευνά της και στα θέµατα της
ΕΥΠ. 

Τρίτον, θα κληθούν όλοι και θα αναγκαστούν να πάρουν θέση
κρινόµενοι θεσµικά και πολιτικά και πρώτος ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός να τοποθετηθεί επιτέλους επί της ουσίας. 

Τέλος, εµείς δεν µπαίνουµε στην παγίδα για επεκτάσεις, χρονι-
κές περιόδους και γενικεύσεις. Ζητούµε διαλεύκανση συγκεκρι-
µένων υποθέσεων που είδαν το φως και αποτέλεσαν αντικείµενο
σοβαρής καταγγελίας. Ζητούµε να διαλευκανθούν και οι περιπτώ-
σεις του δηµοσιογράφου Θανάση Κουκάκη και των τηλεφώνων
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Αυτή τη φορά ελπίζουµε ότι όλα θα είναι διαφορετικά. Πρώτα
απ’ όλα, θα καταθέσουµε αίτηµα στην Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας να έρθει ο φάκελος της ΕΥΠ που αφορά τον Πρόεδρο
του ΠΑΣΟΚ. Δεν µπορεί ο κ. Μητσοτάκης να κρύβεται πίσω από
το απόρρητο. Η επιτροπή της Βουλής από τον Κανονισµό και τον
κοινοβουλευτικό έλεγχο έχει τη δυνατότητα να ενηµερωθεί µε
τον πιο επίσηµο τρόπο τόσο για την αιτιολογία της πρότασης
προς τον αρµόδιο εισαγγελέα όσο και για την αιτιολογία της από-
φασής του, του αρµόδιου εισαγγελέα δηλαδή, να εγκρίνει την
παρακολούθηση. Το φάκελο θα τον φέρετε στη Βουλή είτε θέ-
λετε είτε δεν το θέλετε.

Τέλος, αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να κάνω ένα ευρύτερο πο-
λιτικό σχόλιο. Άκουσα τον Πρωθυπουργό να προβαίνει στον αφο-
ρισµό «ψηφίζοντας ΠΑΣΟΚ, ψηφίζετε τον Αλέξη Τσίπρα ως
Πρωθυπουργό» και άκουσα τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης να επιµένει ότι η δική του διακυβέρνηση ήταν υπό-
δειγµα θεσµικής προσήλωσης. Προδίδουν τον πραγµατικό τους
στόχο, να εµποδίσουν το ΠΑΣΟΚ να γίνει ξανά πρωταγωνιστής
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των πολιτικών εξελίξεων µε τη διαφαινόµενη ήδη σηµαντική εκλο-
γική νίκη. Μας εγκαλούν είτε στο όνοµα της πολιτικής σταθερό-
τητας στη χώρα είτε της ανάγκης για προοδευτική κυβέρνηση
µε ποιους θα πάµε. Επιχειρούν µε αυτόν τον τρόπο ο µεν πρώτος
να εγκλωβίσει ξανά τους δηµοκράτες και προοδευτικούς πολίτες
στο δίληµµα του αντι-ΣΥΡΙΖΑ µετώπου και ο δεύτερος να ανα-
δείξει τη γραµµή του αντιδεξιού µετώπου. 

Ούτε το ένα ούτε το άλλο αποτελούν λύση για τη χώρα. Τα γε-
γονότα που ζούµε αυτές τις ηµέρες δίνουν αποστοµωτική απάν-
τηση. Διαφωνούµε ριζικά µε τον τρόπο που κυβερνάτε τη χώρα,
κύριε Μητσοτάκη, γιατί µένετε πιστοί στις καλύτερες παραδόσεις
της παλιάς Δεξιάς, µε την καταπάτηση δικαιωµάτων, µε την οι-
κειοποίηση για κοµµατικούς σκοπούς των θεσµών διαφάνειας και
δηµοκρατίας, µε συγκεντρωτική αντίληψη και πρακτική στην
άσκηση της εξουσίας, µε αδιαφανή και επιλεκτική χρησιµοποί-
ηση των διαθέσιµων πόρων. Επίσης, διαφωνούµε ριζικά και για
τον τρόπο µε τον οποίο κυβέρνησε πρόσφατα τη χώρα ο κ. Τσί-
πρας και ο ΣΥΡΙΖΑ, µε την εργαλειοποίηση των θεσµών, µε την
κατάργηση της διάκρισης των εξουσιών, µε την προσδοκία επα-
νάκτησης και κοµµατικοποίησης του κράτους.

Τα γεγονότα που ζούµε αυτές τις ηµέρες δικαιώνουν, αλλά και
επιβάλλουν ως µονόδροµο για το ΠΑΣΟΚ και τη δηµοκρατική πα-
ράταξη την πολιτική της αυτονοµία, την αυτοδύναµη πορεία και
στρατηγική της.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, καταφέρατε πλάι στην
ακρίβεια, τον στασιµοπληθωρισµό, την πανδηµική και οικολογική
κρίση, την πολιτική κατευνασµού απέναντι στην εξωτερική
απειλή, να ανεβάσετε στην προεκλογική ατζέντα και ως µείζον
πρόβληµα τη λειτουργία της δηµοκρατίας και των θεσµών. Οφεί-
λετε να λογοδοτήσετε για τις πράξεις σας, τις παραλείψεις σας,
τόσο έκνοµες, αντιδηµοκρατικές και απαράδεκτες. Εµείς ανα-
λαµβάνουµε την ευθύνη να προτείνουµε έναν άλλο δρόµο για τη
χώρα, έναν άλλον τύπο διακυβέρνησης και θα ζητήσουµε την έγ-
κριση από τις Ελληνίδες και τους Έλληνες στις εκλογές όποτε
και αν γίνουν και είµαστε σίγουροι ότι θα µας δικαιώσουν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Σκανδαλίδη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης, ο κ.
Κωνσταντίνος Χήτας, έχει τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Ραγκούση, κατ’ αρχάς, χαιρόµαστε γιατί µετά από τέσ-

σερις ηµέρες, εκτός από την Ελληνική Λύση, τόλµησε και ένα
άλλο κόµµα εδώ πέρα να πει ονόµατα. Γιατί στη συζήτηση της
περασµένης Παρασκευής, σε επίπεδο πολιτικών Αρχηγών, ο
µόνος Πρόεδρος - Αρχηγός κόµµατος που είπε ονόµατα, διευ-
θύνσεις και προχώρησε σε αποκαλύψεις, ήταν ο Κυριάκος Βελό-
πουλος. Εσείς γενικά, τίποτα!

«INTELLEXA», Λαβράνος. Πείτε το, σας ενηµερώνω εγώ ότι ο
άνθρωπος που κρύβεται πίσω από την εταιρεία που είπατε και
εσείς σήµερα, που τολµήσατε ως ΣΥΡΙΖΑ να το πείτε, είναι ο κ.
Λαβράνος. Σηµειώστε το. Από την Παρασκευή µε χρονοκαθυστέ-
ρηση το είπατε σήµερα. Αφοί Μπίτζιου. Γράψτε το. 

Να πάµε στην ουσία, γιατί για αυτούς η Ελληνική Λύση θα ζη-
τήσει να κληθούν στην εξεταστική επιτροπή και να ερωτηθούν.
Ξεκάθαρα πράγµατα! Τί να λέµε τώρα; Αυτοί οι κύριοι εδώ δειγ-
µάτιζαν σαν πλασιέ το «Predator» και την πρώτη µέρα που αυτό
δοκιµάστηκε, όπως κατήγγειλε Πρόεδρος κόµµατος, ο Κυριάκος
Βελόπουλος, την Παρασκευή εδώ, το δικό του νούµερο έβαλαν
για δοκιµαστικό, «6948…, γράφε, του λέει». Και εννοείται ότι του
ήρθε ειδοποίηση, γιατί προφανώς και ο Πρόεδρος παίρνει τις
προφυλάξεις του. Το κατήγγειλε. Δεν κουνήθηκε άνθρωπος εδώ,
δεν ίδρωσε το αυτί κανενός!

Βγήκε, λοιπόν, Πρόεδρος κόµµατος και είπε ότι το δικό του κι-
νητό είναι το πρώτο νούµερο που χρησιµοποιήθηκε για το
«Predator». Το είπε προχθές ο άνθρωπος. Εσείς όµως εδώ τα
δικά σας, εσωκοµµατικά, µικροκοµµατικά, µάχη εντυπώσεων
κ.λπ., µεταξύ τριών κοµµάτων που είναι ίδια. Θα το αποδείξουµε
σε λίγο γιατί είναι ίδια.

Ο κ. Σκανδαλίδης έφυγε. Θέλω να του πω, στα αλήθεια, περι-

µένετε να ζητήσετε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας να
πάει ο φάκελος του κ. Ανδρουλάκη; Τι εννοείτε ακριβώς; Υπάρ-
χουν στοιχεία; Έχουν καεί, έχουν καταστραφεί. Τι περιµένετε, οι
µυστικές υπηρεσίες ή η ΕΥΠ να κρατάνε τους φακέλους; Σοβαρά
µιλάτε; Έτσι νοµίζετε ότι λειτουργούν αυτές οι υπηρεσίες; Δεν
υπάρχουν στοιχεία. Έχουν καταστραφεί τα στοιχεία. Θα πείτε
την αλήθεια στον κόσµο; Τι είναι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφο-
ριών ΚΕΠ, για να αρχειοθετεί τις υποθέσεις; Καλά, σοβαρά µι-
λάτε; Δεν ξέρετε πώς δουλεύουν αυτά; Δεν υπάρχει φάκελος.
Καταστράφηκαν τα στοιχεία…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσύ πού το ξέρεις και το λες µε τέτοια
βεβαιότητα; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Κύριε Πολάκη, δεν θα µπω σε διά-
λογο. Περιµένετε και αν δείτε φάκελο, εγώ θα σας ζητήσω συγ-
γνώµη. 

Από την πρώτη στιγµή είπαµε ότι και σε αυτή την υπόθεση θέ-
λουµε να συνεισφέρουµε και είπαµε «ναι» στην εξεταστική. Εί-
παµε όλα στο φως. Το ζητήσαµε και για την υπόθεση των
δεκαεπτά βουλευτών του 2016. Δηλαδή, τι; Είναι µία υπόθεση ότι
παρακολουθούντο δεκαεπτά Βουλευτές το 2016. Έλληνες Βου-
λευτές σε επιτροπές - φωτιά, Θεσµών και Διαφάνειας, Εθνικής
Άµυνας και Εξωτερικών, Εξοπλιστικά. Δεν ασχολήθηκε κανείς.
Να είναι, λοιπόν, και αυτό µέσα και του ΚΚΕ και του κ. Κουκάκη. 

Εµείς εδώ -ο Πρόεδρός µας κατέθεσε ΦΕΚ στα Πρακτικά της
Βουλής- αποκαλύψαµε την Παρασκευή ότι ο κ. Κουκάκης προ-
σελήφθη στο Υπουργείο Παιδείας. Πάρτε να το δείτε. Δεν το ξέ-
ρατε. Κοιταζόσασταν µεταξύ σας και λέγατε, µήπως είναι
συνωνυµία; Πριν, όµως, αλέκτωρα φωνήσαι, ο κ. Κουκάκης έκανε
ένα tweet και λέει, «ναι, αλλά µόνο για δύο µήνες». Δηλαδή, δεν
µετράει αυτό για δύο µήνες. Εντάξει, λίγο, δεν είναι πολύ έγ-
κληµα, είναι λίγο έγκληµα. Προσελήφθη στο Υπουργείο Παι-
δείας. Καταθέσαµε το ΦΕΚ στα Πρακτικά µε στοιχεία, ονόµατα,
«Predator», Μπίτζιος, Λαβράνος, «INTERLLEXA». Τα είπαµε όλα,
δεν ακούγατε. Αυτά θα πούµε και στην εξεταστική. Ελάτε να την
κάνουµε, δεν έχουµε κανένα πρόβληµα εµείς. Κανένα απολύτως
πρόβληµα! 

Ασχολείται όλη η Ελλάδα µε τις υποκλοπές. Κατ’ αρχάς, να
πούµε ότι είναι υποκλοπές και όχι επισύνδεση. Τι θα πει επισύν-
δεση; Υποκλοπή κανονικότατη, για να µην πω κάτι άλλο. Μην φο-
βόµαστε τις λέξεις. 

Είναι σοβαρό το θέµα; Προφανώς, και είναι σοβαρό το θέµα.
Είναι πάρα πολύ σοβαρό θέµα. Προσπαθεί η Κυβέρνηση να αλ-
λάξει την ατζέντα, να το µαλακώσει, είναι σε αµηχανία; Βεβαίως
και είναι, λογικό είναι. 

Εµείς θεωρούµε ότι αυτό το θέµα είναι σοβαρό, γιατί καταδει-
κνύει κάτι, ότι η ΕΥΠ δεν είναι ΚΕΠ, είναι η Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών. Η ΕΥΠ, λοιπόν, έχει γίνει ένα κοµµατικό εργαλείο και
αυτό είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα. Επίσης, µας ενοχλεί που
τα τρία κόµµατα που έχουν κυβερνήσει, πέφτουν ξαφνικά από
ένα συννεφάκι στο οποίο ανέβηκαν και εκπλήσσονται, όταν τα
ίδια αυτά κόµµατα χρησιµοποιούσαν την ΕΥΠ τόσα χρόνια για
δικά τους συµφέροντα. 

Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, λοιπόν, έχει ένα σηµαντικό
ρόλο σε µία σηµαντική χώρα. Σε µία ασόβαρη χώρα, όµως, δυ-
στυχώς είναι ένα εργαλείο για να παρακολουθούνται οι αντίπα-
λοι. Σε ένα κράτος η ΕΥΠ υπηρετεί τους πολίτες, την ασφάλειά
τους. Εδώ εσείς φτιάχνετε ΕΥΠ, για να εξυπηρετεί τα δικά σας
συµφέροντα ή τα συµφέροντα της Κυβέρνησης. 

Υπάρχει κάτι, το οποίο σηµείωσα από την οµιλία του Προ-
έδρου µας και θα το χρησιµοποιήσω εδώ σήµερα. Η υπόθεση
των υποκλοπών -και αυτό πρέπει να περάσει στον κόσµο, είναι
ένα ξεκάθαρο µήνυµα- δείχνει µε τον πλέον εµφατικό τρόπο τη
νοοτροπία των κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ, ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ.λπ., που θεωρούν το κράτος λάφυρο, ότι είναι το δικό σας
µαγαζί, είναι του παππού σας το χωράφι και θα το κάνετε εσείς
ό,τι θέλετε. Όποιος κερδίζει στις εκλογές σχηµατίζει µία κυβέρ-
νηση και θεωρεί ότι το κράτος του ανήκει.

Είναι λάθος, λοιπόν, το πολιτικό προσωπικό της χώρας να
κάνει το κράτος λάφυρο, γιατί αυτό κάνει. Και σήµερα εκπλήσ-
σεστε, δηλαδή να βγάλουµε µια ΠΝΠ, να διορθώσουµε τα κακώς
κείµενα, «Μα, πώς συνέβη αυτό;», «Τι έκπληξη ήταν αυτή;», ενώ
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εσείς οι ίδιοι, τα κόµµατα αυτά, είστε οι ενορχηστρωτές όλης
αυτής της ιστορίας. Εσείς τη δηµιουργήσατε έτσι την ΕΥΠ. Εσείς
την καταντήσατε έτσι. Έτσι είναι η ΜΙΤ; Έτσι είναι η CIA; Έτσι
είναι η Μοσάντ; Έτσι λειτουργούν; Αυτά συζητάνε στο Κοινοβού-
λιο του Ισραήλ; Βγάζουν τα άπλυτα στη φόρα και περιµένουν φα-
κέλους; Καλά, είναι ποτέ δυνατόν; Έτσι λειτουργούν οι µυστικές
υπηρεσίες; Εµάς περιµένουν;

Εγώ θέλω να ρωτήσω κάτι το ΠΑΣΟΚ. Εµάς όλους στον δρόµο
µας ρωτάνε τι γίνεται µε τον Ανδρουλάκη. Λέω «Παιδιά, τι να σας
πω; Ξέρω εγώ; Ό,τι ξέρετε ξέρω». Ε, δεν µπορεί. Αφού, λέει, είναι
νόµιµη η επισύνδεση, η υποκλοπή. Εδώ είναι θέµα εθνικής ασφά-
λειας. Του ΠΑΣΟΚ τους Βουλευτές τους ρωτάνε. Τι λένε; Δεν
σας λένε «Παιδιά, ο Αρχηγός τι γίνεται;»; Τι τους λέτε εσείς; Τους
λέτε «Δεν ξέρουµε»; Τι απαντάνε οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ σε
αυτούς που τους ρωτάνε εκεί έξω; Ο κόσµος ρωτάει, βρε παιδιά.
Πηγαίνετε σε εκλογές. Τι θα λέτε; Λόγοι εθνικής ασφάλειας, νό-
µιµη επισύνδεση, νόµιµη υποκλοπή. Τι γίνεται τώρα; Δεν σας
απασχολεί ούτε αυτό. Εντάξει!

Στις 21 Μαρτίου, λοιπόν, του 2021, άλλο ΠΑΣΟΚ -γιατί αλλά-
ζετε και ονόµατα συχνά εσείς- είχε ψηφίσει την τροπολογία για
τις παρακολουθήσεις και την άρση του απορρήτου; Δεν είναι το
ίδιο ΠΑΣΟΚ; Εσείς το ψηφίσατε. Όλοι είπαν «όχι», εσείς είπατε
«ναι». 

Μα, τι να πω, βρε παιδιά; Θα τρελαθούµε σε αυτήν την κοινω-
νία. Ψήφισαν «ναι», δηλαδή να µην ανακοινώνονται τα ονόµατα
και τώρα φωνάζουν! Εντάξει! Αν εσείς το θεωρείτε λογικό, σε
µας περισσεύει. Κρίνεστε. Ακούγεστε και κρίνεστε.

Στις 5 Απριλίου του 2018, άλλος ΣΥΡΙΖΑ ψήφισε νόµο που
πήρε την αρµοδιότητα έγκρισης παρακολούθησης συνοµιλιών
από την Εισαγγελία Εφετών και την ανέθεσε στα χέρια της ΕΥΠ;
Δεν ήταν ο ίδιος ΣΥΡΙΖΑ; Άλλος ΣΥΡΙΖΑ ήταν εκείνος; Τι µετάλ-
λαξη είναι αυτή, βρε παιδιά; 

Κοιτάξτε, στην πολιτική είµαι πολύ νέος, όχι στην ηλικία. Πε-
νηνταρίζω. Στην πολιτική έχω µόλις τρία, τριάµισι χρόνια, αλλά
πρέπει να υπάρχει µια σοβαρή ακολουθία. Τι είναι αυτά που κά-
νετε εδώ πέρα; Είναι σοβαρά; 

Σήµερα, λοιπόν, προσπαθεί το ΠΑΣΟΚ να δείξει ότι βγαίνει -
και καλά- απέναντι στη Νέα Δηµοκρατία. Συγγνώµη, να ρωτήσω
κάτι εγώ ο αφελής; Επί συγκυβέρνησης Σαµαρά - Βενιζέλου δεν
ήταν ο κ. Ανδρουλάκης Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής
του ΠΑΣΟΚ; Άλλος Ανδρουλάκης ήταν; Και εκεί άλλος; Κι εκεί
άλλος!

Γι’ αυτό, λοιπόν, φωνάζουµε και λέµε ότι είστε ίδιοι. Είστε ίδιοι!
Λίγα είναι αυτά που σας διαφοροποιούν. Ίσα-ίσα, λίγο το κοµµα-
τικό ακροατήριο. Στα υπόλοιπα είστε ίδιοι. 

Είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα. Μιλάµε για εθνική ασφάλεια.
Αλήθεια τώρα, ποια εθνική ασφάλεια; Εσείς δεν είστε αυτοί που
δεν πήρατε είδηση, χαµπάρι, το τουρκολιβυκό µνηµόνιο; Τίποτα!
Δεν πήρατε είδηση το σχέδιο αποκλεισµού του ελληνικού ερευ-
νητικού σκάφους στη Σητεία. Τίποτα! Για ποια εθνική ασφάλεια
µιλάµε; Δεν πήρατε είδηση τους σαράντα παράνοµους µετανά-
στες που ήρθαν στη νησίδα του Έβρου. Πού είναι οι πληροφο-
ρίες; Πού είναι η ΕΥΠ; Δεν πήρατε είδηση ότι οι Τούρκοι
καταχώρισαν για δέκα χρόνια το «τουρκικό Aιγαίο», το
«Turkaegean». Ούτε αυτό! Δεν πήρατε χαµπάρι τι γίνεται κάτω
από τη µύτη σας, δυστυχώς! Λυπούµαστε που τα λέµε.

Για ποια εθνική ασφάλεια µιλάµε; Όλα αυτά που συµβαίνουν
τον τελευταίο καιρό -και σωστά το είπε ο Πρόεδρος την Παρα-
σκευή- δεν συνάδουν µε τη δηµοκρατία. Όχι. Όλα αυτά θυµίζουν
άλλες εποχές, όπως είπε χαρακτηριστικά εποχές «Στάζι». Λυπού-
µαστε που το λέµε.

Κύριε Πρόεδρε, επειδή είναι όντως ένα σοβαρό θέµα και θα
µας απασχολήσει στην εξεταστική επιτροπή, ξέρετε, εκεί έξω ο
κόσµος δεν είναι καλά. Αυτό δεν είναι λαϊκισµός, είναι ένα γεγο-
νός. Δεν περνάει καλά. Δυσκολεύεται. Δεν είναι καλά. Ξεφυσάει,
αγχώνεται και προσπαθεί να επιβιώσει. Δεν τον ενδιαφέρει το «ευ
ζην», αλλά το «ζην», πώς θα ζήσει. Αυτό τον ενδιαφέρει πλέον. 

Εσείς, λοιπόν, που τα έχετε προβλέψει και τα προβλέπετε όλα,
δεν προβλέψατε την ενεργειακή κρίση; Εγώ θα σας φέρω τα
Πρακτικά εδώ από την οµιλία όχι του κ. Μητσοτάκη, αλλά του κ.
Βελόπουλου, τον Φεβρουάριο του 2020. Έλεγε ο Πρόεδρος της

Ελληνικής Λύσης τα εξής: «Μετά από κάθε πανδηµία…» -η ιστο-
ρία µας οδηγεί, κύριοι συνάδελφοι- «…έρχεται µεγάλο οικονο-
µικό πρόβληµα. Μετά έρχεται η επισιτιστική κρίση και µετά
έρχεται πόλεµος». Χτύπα ξύλο! Έτσι είπε εκείνη τη µέρα. Το 2020
τα είπε αυτά! Όµως, εσείς ξέρω χασκογελούσατε, κηραλοιφές,
κ.λπ.. Εντάξει. Όταν σας έλεγε ότι έρχεται επισιτιστική κρίση, γε-
λούσατε όλοι, µηδενός εξαιρουµένου, από την Κυβέρνηση και τα
υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Όλοι! Τα έλεγε! Τίποτα!

Ο κόσµος τρέµει. Τώρα µου ήρθε ειδοποίηση από την τράπεζα
-το έστειλα στον κ. Σκρέκα- 470 ευρώ ρεύµα, 372 ευρώ ρήτρα
αναπροσαρµογής. Το έστειλα στον Υπουργό. Λέω: «Τι γίνεται;».
Λέει: «Αυτά είναι παλιά. Από τον Αύγουστο και µετά θα αλλάξει». 

Δεν θα φαίνεται, όχι ότι θα καταργηθεί, ναύαρχε. Δεν θα φαί-
νεται. Θα υπάρχει, αλλά δεν θα φαίνεται. Όµως, θα είναι εκεί
µέσα η ρήτρα. Θα πληρώνουµε εµείς.

Πού είναι, λοιπόν, ο κ. Χατζηδάκης που έλεγε ότι θα σπάσει
αυγά µε την ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ και ότι θα πέσουν οι τιµές;
Πόσο πήραµε; Πόσα εισέπραξε το κράτος από το ξεπούληµα της
ΔΕΗ; Πόσα πήρε; Πήρε περίπου 2 δισεκατοµµύρια; Είναι όσα
δώσαµε για επιδότηση για ένα µήνα. Φοβερό deal! Τον Ιούνιο του
2019 ο κ. Χατζηδάκης έλεγε ότι θα έρθουν λογαριασµοί και οι
Έλληνες πολίτες θα πληρώσουν λιγότερα. Και σήµερα ο κόσµος
δεινοπαθεί. 

Τι λέτε, λοιπόν, για όλα αυτά; Αντί να λύσετε το πρόβληµα -και
κλείνω, κύριε Πρόεδρε- επιδοτείτε τα καρτέλ. Επιδοτείτε την αι-
σχροκέρδεια µε χρήµατα που µαζεύετε από την υπερφορολό-
γηση των Ελλήνων και τα δίνετε. Δεν το λύνετε το πρόβληµα, το
διατηρείτε. Έχω ένα βουνό ποτήρια και επειδή είµαι τρελός, τα
πουλάω δέκα χιλιάδες το ένα. Και αντί να µου βάλεις πλαφόν, να
µου κρατικοποιήσεις τη ΔΕΗ πάλι, εσύ µε αφήνεις να το πουλάω
δέκα χιλιάδες και επιδοτείς στον υποψήφιο αγοραστή 9.900
ευρώ! Το πληρώνεις εσύ για να το αγοράσεις! Φοβερά πράγ-
µατα! Αυτά κάνετε! Λεφτά του κόσµου, φόροι και δανεικά!

Εµείς λοιπόν -και κλείνω- ζητάµε τώρα την επανακρατικοποί-
ηση της ΔΕΗ, προκειµένου να είναι πάλι ο ισχυρός πυλώνας.
Εµείς λέµε «ναι» στην εξυπηρέτηση του ελληνικού λαού, των Ελ-
λήνων πολιτών και όχι στην εξυπηρέτηση των ολιγαρχών. 

Ζητάµε τώρα, κύριε Πρόεδρε -και τελειώνω- να ανοίξετε
άµεσα τους λιγνίτες. Ακούστε, κύριε Πρόεδρε, µέχρι το 2020 από
τις πενήντα τεραβατώρες ρεύµατος, η Ελλάδα παρήγαγε τις εί-
κοσι οκτώ µε λιγνίτη και τώρα µόλις τις οκτώ. 

Κάνατε πολλά λάθη, τα οποία θα τα βρείτε µπροστά σας, δυ-
στυχώς. Όµως, δεν µας ενδιαφέρει το πολιτικό κόστος που θα
έχετε εσείς. Μας ενδιαφέρει ότι αφήνετε πίσω καµένη γη. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τώρα εισερχόµα-
στε στον δεύτερο κύκλο των οµιλητών, µε πρώτη οµιλήτρια την
κ. Άννα Μάνη - Παπαδηµητρίου από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Αµέσως µετά, τον λόγο θα πάρει ο κ. Χρήστος Σπίρτζης από
τον ΣΥΡΙΖΑ.

Παρακαλώ να τηρείται ο χρόνος γιατί είναι πάρα πολλοί οι
Βουλευτές οι οποίοι θα µιλήσουν .

Ορίστε, κυρία Παπαδηµητρίου, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ - ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα στοιχείο που χαρακτηρίζει

έναν πραγµατικό ηγέτη είναι η πολιτική γενναιότητα, το να επι-
λέγει δηλαδή το δίκαιο και το ωφέλιµο για τη χώρα του και όχι
αυτό που συµφέρει τον ίδιο και την παράταξή του. Και εκτιµώ ότι
κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει την πολιτική γενναιότητα του
Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος θέτοντας το
συµφέρον του τόπου πάνω από το προσωπικό του και το πολι-
τικό, απευθύνθηκε δηµόσια και µε απόλυτη ειλικρίνεια ενώπιον
του ελληνικού λαού, διαβεβαιώνοντας ότι θα χυθεί άπλετο φως
στην υπόθεση της νόµιµης επισύνδεσης του κινητού του κ. Νίκου
Ανδρουλάκη και έλαβε µάλιστα άµεσα πρωτοβουλίες, όπως η
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µε την οποία τέθηκαν πρόσθε-
τες εγγυήσεις στη λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών.

Και ας µην παραβλέπουµε, φυσικά, ότι σήµερα συζητούµε την
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πρόταση του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής για σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής, επειδή η Νέα Δηµοκρατία κατά την πρόσφατη
συνταγµατική Αναθεώρηση έδωσε στην κοινοβουλευτική µειοψη-
φία αυτή τη δυνατότητα. Είναι παραδοχή που καταδεικνύει δη-
µοκρατική ευαισθησία, η οποία δεν είναι αποσπασµατική ή
επιλεκτική, αλλά καθολική και αδιαπραγµάτευτη. Μένοντας πιστή
απαρέγκλιτα σε αυτή την κατεύθυνση, θα γίνει διερεύνηση της
νόµιµης επισύνδεσης του τηλεφώνου του κ. Ανδρουλάκη στο
πλαίσιο που προβλέπεται από το Σύνταγµα, τον νόµο και τον Κα-
νονισµό της Βουλής. 

Ωστόσο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διερεύνηση αυτή δεν
µπορεί και δεν πρέπει να περιοριστεί µόνο στο σήµερα, όχι διότι
η Κυβέρνηση επιδιώκει τον οποιονδήποτε συµψηφισµό, αλλά
διότι είναι σηµαντικό µέσα από τις εργασίες της εξεταστικής επι-
τροπής να προκύψει ένα χρήσιµο αποτέλεσµα, µια ουσιαστική
ωφέλεια για τη χώρα µας. 

Θα πρέπει, λοιπόν, να αναζητηθούν σε βάθος χρόνου τα προ-
βλήµατα και οι όποιες παθογένειες της Εθνικής Υπηρεσίας Πλη-
ροφοριών και να διατυπωθούν προτάσεις, που θα αφορούν, τόσο
τη βελτίωση της λειτουργίας της πιο νευραλγικής υπηρεσίας του
κράτους για την εθνική ασφάλεια, την τροµοκρατία και την εξι-
χνίαση σοβαρών ποινικών αδικηµάτων, όσο και το ρυθµιστικό
πλαίσιο των νόµιµων επισυνδέσεων, ιδίως όταν αυτές αφορούν
πολιτικά πρόσωπα. 

Αξίζει βέβαια να σηµειωθεί ότι το πλαίσιο αυτό είναι ήδη ένα
από τα πλέον αυστηρά στην Ευρώπη, καθώς περιβάλλεται από
ισχυρή και ανέλεγκτη δικαστική κρίση, την οποία η Κυβέρνησή
µας ενίσχυσε ακόµη περισσότερο µε την πρόσφατη πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου, που προέβλεψε την έγκριση των νόµι-
µων επισυνδέσεων και από δεύτερο εισαγγελέα, εισαγγελέα
Εφετών, µια ρύθµιση την οποία να θυµίσω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είχε κα-
ταργήσει το 2018.

Πέραν των παραπάνω, άξια αναφοράς φυσικά είναι και η
στάση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και του κ. Τσίπρα ο
οποίος στην προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση ως άλλος εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και του κ. Ανδρουλάκη προσπάθησε να
εργαλειοποιήσει το θέµα και να επενδύσει σε µια ακραία τοξική
πόλωση. Σε καµµία περίπτωση, όµως, το ζήτηµα της διαφύλαξης
των θεσµών δεν αφορά µόνο τη Νέα Δηµοκρατία ή µόνο τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Είναι ένα ζήτηµα υψίστης σηµασίας, που αφορά όλα τα
κόµµατα και πρέπει να αναδειχθεί και να διερευνηθεί µάλιστα
στις διαχρονικές του διαστάσεις. 

Αναρωτιέµαι και αναρωτιέται ο κάθε Έλληνας πολίτης: Επί
προηγούµενων κυβερνήσεων, επί ΣΥΡΙΖΑ δεν γίνονταν παρακο-
λουθήσεις; Όπως είναι ήδη γνωστό, πενήντα τέσσερις χιλιάδες
έγιναν επί ηµερών ΣΥΡΙΖΑ. Και ας µην ξεχνάµε ότι και συνεργά-
τες του κ. Τσίπρα είχαν καταγγείλει στο παρελθόν παρακολου-
θήσεις. Επίσης, να θυµίσω την υποκλοπή των e-mails του
Αντιπροέδρου του Συµβουλίου Επικρατείας µία µέρα πριν εξε-
ταστεί η αντισυνταγµατικότητα του νόµου Παππά για τις τηλεο-
πτικές άδειες. 

Με αφορµή την τελευταία αναφορά να πω ότι δικοί σας Υπουρ-
γοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, έχουν παραπεµφθεί στο Ειδικό Δικαστήριο, παραβιάζοντας
απ’ ό,τι διαφαίνεται, τη θεµελιώδη συνταγµατική αρχή της διά-
κρισης των εξουσιών, στην προσπάθειά τους να παρέµβουν στον
χώρο της δικαιοσύνης. Αυτή είναι η δική σας κανονικότητα; Έτσι
αντιλαµβάνεστε δηλαδή εσείς τη δηµοκρατία; Σε κάθε περί-
πτωση θα πρέπει να σέβεστε το ειδικό βάρος της λέξεως δηµο-
κρατία.

Κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας και απευθυνόµενη προς τους συ-
ναδέλφους όλων των κοµµάτων, θέλω να τονίσω ότι η προσπά-
θεια για την προάσπιση των δηµοκρατικών θεσµών και του
κράτους δικαίου είναι κοινή και µάς αφορά όλους. Στη δηµοκρα-
τία µας δεν χωρά καµµία σκιά για κανένα ζήτηµα και για τον λόγο
αυτόν πρέπει να διορθώσουµε τις όποιες παθογένειες του σή-
µερα, αλλά και του χθες. Αυτό απαιτούν οι προκλήσεις που αντι-
µετωπίζει η χώρα µας. Αυτό οφείλουµε στους Έλληνες πολίτες.
Οφείλουµε να συνεχίσουµε να πηγαίνουµε την πατρίδα µας
µπροστά. Ας συµβάλλουµε, λοιπόν, όλοι µαζί σε αυτήν την προ-
σπάθεια. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ ευχαρι-
στώ, κυρία Παπαδηµητρίου. 

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Σπίρτζης και ακολουθεί ο κ. Στάθης
Κωνσταντινίδης από τη Νέα Δηµοκρατία.

Κύριε Σπίρτζη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις πρώτες µέρες της

Κυβέρνησης Μητσοτάκη, στις 29 Ιουλίου, ο κ. Γεραπετρίτης ει-
σηγήθηκε και ψηφίσατε τον νόµο του επιτελικού κράτους. Ήταν
τότε που η προπαγάνδα Μητσοτάκη έδειχνε µια κυβέρνηση σί-
γουρη, µε σχέδιο, µε έτοιµους νόµους, µε προεπιλεγµένα πρό-
σωπα και πολιτικές, µία Κυβέρνηση η οποία ήταν έτοιµη σε όλα. 

Σε εκείνη τη συνεδρίαση της Ολοµέλειας για το επιτελικό κρά-
τος του ενός ανδρός, χάρισα ένα βιβλίο στον κ. Γεραπετρίτη από
το Βήµα του Κοινοβουλίου, το «Λάθος» του Αντώνη Σαµαράκη.

Δεν φανταζόµουν -και κανείς δεν φανταζόταν- ότι ακριβώς
τρία χρόνια µετά όλες οι κυπατζίδικες µέθοδοι, όλες οι ασφαλί-
τικες πρακτικές που περιέγραφε ο Αντώνης Σαµαράκης στο βι-
βλίο του για τα µαύρα χρόνια της πολιτικής ιστορίας του τόπου
θα ήταν τα πεπραγµένα της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Κανείς δεν
φανταζόταν ότι ο κ. Μητσοτάκης και οι πρακτικές του θα είχαν
φέρει τη χώρα µας στην 108η θέση για την ελευθεροτυπία. 

Κανείς δεν φανταζόταν ότι αυτό ήταν το σχέδιό του, αυτό που
έλεγε ότι θα µας κερδίσει γι’ αυτά που πιστεύουµε. 

Και βέβαια κανείς δεν φανταζόταν ότι µέσα σε τρία χρόνια θα
έχουν διαλυθεί διαφανείς διαδικασίες, το Ευρωπαϊκό Δίκαιο για
τις δηµόσιες συµβάσεις, η Ευρωπαϊκή Σύµβαση για τα Ανθρώ-
πινα Δικαιώµατα, ο Χάρτης Θεµελιωδών Δικαιωµάτων, το Σύν-
ταγµα και η λειτουργία της δηµοκρατίας. 

Κανείς δεν φανταζόταν ότι σε συνεχείς καταγγελίες για παρα-
κολουθήσεις δωδεκάχρονου παιδιού, δηµοσιογράφου, του δικη-
γόρου του, η ΕΥΠ θα είχε επίσηµα σήµατα για την καταγραφή
του ιδεολογικού υπόβαθρου Ελλήνων πολιτών και να µην απαν-
τάει κανείς ούτε στον κοινοβουλευτικό έλεγχο ούτε στον τύπο
ούτε σε συνεχείς ερωτήσεις από όλες τις πτέρυγες Αντιπολίτευ-
σης.

Κανείς δεν φανταζόταν ότι θα φτάσετε στην παρακολούθηση
του κ. Ανδρουλάκη, στην εσχατιά της αντιδηµοκρατικής πρακτι-
κής, να παρακολουθεί ο κ. Μητσοτάκης έναν Ευρωβουλευτή,
υποψήφιο πρόεδρο του τρίτου κόµµατος του Κοινοβουλίου και
να µην έχει το θάρρος, το πολιτικό ανάστηµα να αναλάβει τις ευ-
θύνες του. Φτάσατε να λέτε ψέµατα ακόµη και στην Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας και η εικόνα στα κυβερνητικά έδρανα το
δείχνει αυτό. 

Η ψεύτικη εικόνα, το περίβληµα ενός Πρωθυπουργού µεταρ-
ρυθµιστή, άριστου, σύγχρονης δυτικής αντίληψης, που υπηρετεί
τον νόµο, την τάξη, τη διαφάνεια, τις διεθνείς συνθήκες έχει κα-
ταρρεύσει σε όλο τον κόσµο. 

Και όλα αυτά τα κάνατε, µας λέτε, για εθνικούς λόγους. 
Έτυχε από φοιτητής να γνωρίζω τον Νίκο Ανδρουλάκη. Μπο-

ρεί να διαφωνώ µε πάρα πολλά µαζί του, αλλά ο άνθρωπος δεν
έχει δώσει δικαίωµα όλα αυτά τα χρόνια να τον θεωρεί κανείς
ούτε κατάσκοπο, ούτε πράκτορα, ούτε τροµοκράτη, ούτε συνερ-
γάτη του οργανωµένου εγκλήµατος. 

Και µας λέτε ότι έγινε για εθνικούς λόγους νόµιµα, αλλά ήταν
λάθος. Γιατί ήταν λάθος αφού ήταν νόµιµο; Εσείς τα λέτε. Τι ήταν
λάθος; Η τοποθέτηση του κ. Κοντολέοντος στην ΕΥΠ; Και ρω-
τάµε: Είναι µόνο ο κ. Κοντολέων; Ο υποδιοικητής, που είναι και
σήµερα, και όλη η οµάδα που βάλατε στην ΕΥΠ, δεν ήταν στενοί
συνεργάτες και στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας; Ο υποδιοικητής
της ΕΥΠ δεν ήταν διευθυντής του κ. Μητσοτάκη στο Υπουργείο
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και διευθυντής της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας; Οι υπόλοιποι που στείλατε
εκεί, σε διακριτές θέσεις, ακόµη και υπηρεσιακά στελέχη, πήγαι-
ναν στην ΕΥΠ; Ρωτάµε. Τους εξαφανίσατε µετά την παραίτηση
Κοντολέοντος;

Και βλέπουµε, κύριε Πρόεδρε, για να µην ξεχνιόµαστε, τι έδιναν
στον τύπο το 2020 για την ΕΥΠ: «"Υπερκοριός”. Αγορά σύγχρονου
«υπερκοριού». Ίδρυση Κέντρου Τεχνολογικής Υποστήριξης, Ανά-
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πτυξης και Καινοτοµίας, µε συνεργασία πρακτόρων µε πανεπιστή-
µια». Αυτές ήταν οι συνεργασίες µε πανεπιστήµια; 

Τέλος, επειδή διαβάζουµε για εθνικούς λόγους, να πω ότι για
«εθνικούς λόγους» έγιναν εγκλήµατα στη χώρα µας. Και επειδή
το µήλο κάτω από τη µηλιά θα πέσει, να σας θυµίσω ότι σε προ-
ανακριτική επιτροπή στη Μεταπολίτευση προέκυψε ότι παρακο-
λουθούνταν ο κ. Έβερτ, ο κ. Γεράσιµος Κουρής, ο Ανδρέας
Παπανδρέου, ο Γεώργιος Ράλλης, από την κυβέρνηση Κωνσταν-
τίνου Μητσοτάκη. Στοιχεία -το «ΒΗΜΑ» τα γράφει- αποδεικνύουν
ότι ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης έφτιαξε µία ιδιωτική ΕΥΠ πριν
αναλάβει και προκειµένου να αναλάβει την κυβέρνηση. Το ίδιο
κάνατε και εσείς; Από πότε παρακολουθείτε τους πολιτικούς σας
αντιπάλους;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν τις αποκαλύψεις αν σας
ρωτούσαν εσάς, που είστε άριστοι, αν σας έβαζαν το πρότζεκτ
να κάνετε έναν κατάλογο νόµιµων παρακολουθήσεων για εθνι-
κούς λόγους για δηµοσιογράφους και πολιτικούς, σε τι θέση θα
είχατε τον κ. Κουκάκη; Σε τι θέση τον κ. Ανδρουλάκη; Πριν τις
αποκαλύψεις. 

Αυτό δείχνει ότι όλοι µας µες στην Αίθουσα και έξω από την
Αίθουσα, όλοι οι πολίτες, οι πολιτικοί, οι δηµοσιογράφοι, οι επι-
χειρηµατίες, αισθάνονται ότι παρακολουθούνται από το καθε-
στώς Μητσοτάκη, αισθάνονται ότι αυτό που κάνετε σε όλα τα
µέτωπα, να σκορπάτε τον φόβο, να καλλιεργείτε τον φόβο και να
διασπείρετε τον τρόµο, γίνεται κι εδώ. Ρωτάµε, µιας και την Πα-
ρασκευή ο κ. Μητσοτάκης δεν απάντησε σε τίποτα: Ποιους άλ-
λους παρακολουθείτε; Ποιους άλλους πολιτικούς, ποιους
δηµοσιογράφους, ποιους επιχειρηµατίες, ποια γραφεία, ποιες
κατοικίες, ποια κλιµακοστάσια, ποια e-mail;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Στηρίζουµε την πρόταση για εξεταστική επιτροπή για την αλ-

ληλουχία των πράξεων που έχετε κάνει. Διότι για εθνικούς λό-
γους, αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, -κι έδωσαν µάχη
κάποια στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας στη Μεταπολίτευση για
να µην αναπαραγάγουν το µαύρο παρελθόν της πολιτικής ιστο-
ρίας της παράταξής σας και να µπει η δηµοκρατία- για εθνικούς
λόγους λοιπόν είχαµε στο παρελθόν την εκτέλεση για κοµµουνι-
στική κατασκοπία του Μπελογιάννη και των υπόλοιπων αγωνι-
στών. Είχαµε ό,τι κάνατε κι εσείς. «ΒΡΑΔΥΝΗ»: «Πρόκληση
ταραχών η σηµερινή παράνοµος συγκέντρωση». Απαγορεύατε
τις συγκεντρώσεις. «Απεκαλύφθη τέλεια συνεργασία της Ένω-
σης Κέντρου και των κοµµουνιστών». Είχαµε την υπόθεση
Ασπίδα, ναύαρχε. Είχαµε τους φακέλους. Θα τα καταθέσω, να
υπάρχουν και στα Πρακτικά, για να µην ξεχνιόµαστε. Δεν υπάρ-
χουν εκπτώσεις στους φακέλους, δεν υπάρχουν εκπτώσεις στη
δηµοκρατία σε τέτοια ζητήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε, έχετε φτάσει τα οκτώ λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Και επειδή το µήλο κάτω από τη µηλιά θα πέσει, όχι µόνο για

τον κ. Μητσοτάκη και την παράταξή σας αλλά και για τη δική µας
παράταξη, εµάς οι γονείς µας, οι παππούδες µας, µας µεγάλω-
σαν µε τα βιώµατά τους για παρακολουθήσεις, χαφιέδες, διώξεις
και εκφοβισµούς. Δεν φοβόµαστε και δεν εκβιαζόµαστε!

Τελειώνω µε το εξής. Στηρίζουµε την πρόταση για εξεταστική
επιτροπή για τις παρακολουθήσεις, που έκανε η Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη, γιατί η αλαζονεία σας, η έπαρση, το αίσθηµα ότι τίποτα
και κανείς δεν σας αγγίζει, σας οδήγησαν σε αντιδηµοκρατική
εκτροπή. Τουλάχιστον µιλήστε κι εσείς, αγαπητοί συνάδελφοι και
συναδέλφισσες της Νέας Δηµοκρατίας. Καταργήστε τον νόµο
του επιτελικού κράτους, καταργήστε τον νόµο της ΑΔΑΕ, φέρτε
πίσω τα στελέχη της ΕΥΠ που εκδιώξατε, διακόσια πενήντα στε-
λέχη, µαζέψτε τους δοτούς που έχετε βάλει στην ΕΥΠ, για να µην
έχετε κι εσείς ευθύνη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ πολύ,
κύριε Σπίρτζη, έχουµε πολλούς οµιλητές και θα πάµε µεσάνυχτα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχόµαστε στον κ. Μητσοτάκη γρήγορη αναχώρηση. Δεν θα

αφήσουµε κανέναν να ανατρέψει τη δηµοκρατία, το κράτος δι-
καίου και τα ανθρώπινα δικαιώµατα.

Ευχαριστώ πολύ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Σπίρτζης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µιλήσω κι εγώ δέκα λεπτά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριοι συνάδελ-

φοι, τι να κάνω, να κλείσω το µικρόφωνο; Δεν διευθύνετε εσείς
τη συζήτηση εν πάση περιπτώσει. Έχετε δίκιο µεν για τον χρόνο,
αλλά σας παρακαλώ πολύ. Είπα στην αρχή, πριν µπούµε στον
δεύτερο κύκλο οµιλητών, ότι παρακαλώ όλους να τηρείται ο χρό-
νος γιατί έχουµε πολλούς οµιλητές. Η λύση η άλλη, όταν κανείς
δεν σέβεται και τους υπόλοιπους από τους συναδέλφους που θα
έρθουν, τι είναι; Να κλείσω το µικρόφωνο. Ε, δεν είναι σωστό.

Τον λόγο έχει ο κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης από τη Νέα Δη-
µοκρατία και αµέσως µετά ακολουθεί η κ. Ευαγγελία Λιακούλη
από το Κίνηµα Αλλαγής. 

Κύριε Κωνσταντινίδη, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιδιαιτερό-

τητα της εξεταζόµενης υπόθεσης, διαστάσεις της οποίας εµπί-
πτουν πιθανότατα σε πεδία µε ευαίσθητες και διαβαθµισµένες
πληροφορίες, επιβάλλει την επίδειξη από όλους µας της µέγι-
στης σοβαρότητας και υπευθυνότητας. Δυστυχώς όµως, για µια
ακόµα φορά, δεν βλέπουµε από την αντιπολίτευση την ψύχραιµη
και απροκατάληπτη προσέγγιση που αρµόζει στις περιστάσεις. 

Το λέω αυτό διότι κάποια κόµµατα, ενώ δήθεν κόπτονται για
τη θεσµικότητα και τη νοµιµότητα, την ίδια ώρα προκαλούν ωµά
για την παραβίασή τους. Γιατί πρακτικά αυτό που ζητάτε, κυρίες
και κύριοι του ΚΙΝΑΛ και του ΣΥΡΙΖΑ, να δηµοσιοποιηθούν δη-
λαδή απόρρητα στοιχεία, είναι άτοπο, ανεδαφικό και παράνοµο. 

Έχουν ακουστεί πολλά σε αυτή τη διαδικασία. Επιτρέπεται η
επισύνδεση; Δεν επιτρέπεται; Σε βάρος Βουλευτών; Ας δούµε
όµως τελικά τι λέει ο νόµος. Να τα κάνουµε λιανά, να τα καταλά-
βει και ο κόσµος. Πρώτα από όλα, ποια στοιχεία προϋποθέτει η
διάταξη του ν.2225/1994 για την άρση του απορρήτου για εθνι-
κούς λόγους; Το όργανο που τη διατάσσει, τη δηµόσια αρχή που
τη ζητάει, τον σκοπό, τα µέσα επικοινωνίας στα οποία επιβάλλε-
ται, τον χώρο και τη διάρκεια εφαρµογής της και τον χρόνο που
αυτή αποφασίζεται. 

Τι δεν περιέχει, σε αντίθεση µε τη διάταξη για την άρση των
κοινών ποινικών εγκληµάτων; Ονόµατα και αιτιολογία. Πώς, συ-
νεπώς, ζητάτε να αναφερθούν στοιχεία τα οποία δεν προβλέπον-
ται από τον νόµο; 

Όµως γιατί δεν γίνονται γνωστά θα διερωτηθεί κάποιος;
Μήπως τα αφαίρεσε από τον νόµο η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας; Όχι βέβαια. Τόσο στην αρχική του µορφή, του 1994,
όσο και στις τέσσερις τροποποιήσεις που ακολούθησαν στο
άρθρο 5, το 2003, το 2007, το 2016 και το 2021, τα στοιχεία της
εισαγγελικής διάταξης για την άρση του απορρήτου για εθνικούς
λόγους, για λόγους ασφαλείας, έµειναν τα ίδια κι απαράλλαχτα.

Θέλατε να περιλαµβάνει ονόµατα, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Γιατί δεν το προβλέψατε; Θέλατε ειδική αιτιολόγηση, κυ-
ρίες και κύριοι του ΚΙΝΑΛ; Γιατί δεν την επιβάλατε; Θέλατε
πρόσθετες εγγυήσεις ή µήπως και γνωστοποίηση της πηγής;
Γιατί δεν την καθιερώσατε;

Ξέρετε όµως γιατί ο νοµοθέτης δεν διανοήθηκε ποτέ να συµ-
περιλάβει στον νόµο -και ορθώς- τέτοια στοιχεία; Διότι θα προ-
σέκρουαν στην απόρρητη και επείγουσα διαδικασία. Διότι ο
νόµος και η πραγµατικότητα επιβάλλουν έγκριση εντός εικοσιτε-
τραώρου. Μιλάµε για εθνική ασφάλεια, για διεθνή τροµοκρατία,
για υβριδικές απειλές, για κυβερνοεπιθέσεις, καταστάσεις που
χρήζουν άµεσης αντιµετώπισης. 

«Εντάξει, αλλά και κατά Βουλευτών;» διερωτήθηκαν κάποιοι.
Ναι, γιατί το Σύνταγµα και ο νόµος δεν µας εξαιρούν ρητά, όπως
θα απαιτούσε µια τέτοια διάκριση, κι αν ακόµα αυτή θα µπο-
ρούσε να γίνει ανεκτή. 

Και µετά, ποιος το λέει ότι τα πολιτικά και πολιτειακά ακόµα
πρόσωπα δεν µπορούν να εµπλακούν σε πράξεις κατά της εθνι-
κής ασφάλειας, εν γνώσει ή εν αγνοία τους; Το αντίθετο µάλιστα.
Δείτε το άρθρο 49 του Συντάγµατος, που αναφέρεται στο έγ-
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κληµα της εσχάτης προδοσίας από Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. 
Εκεί ακριβώς όµως έγκειται η ανάγκη για πρόσθετες δικλείδες

και εχέγγυα, τα οποία ζήτησε ο κύριος Πρωθυπουργός, προκει-
µένου ακριβώς να αποφευχθεί κάθε κίνδυνος κατάχρησης αλλά
και να προστατευθεί το κύρος και η αξιοπιστία της Εθνικής Υπη-
ρεσίας. 

Όµως, ξέρετε κάτι; Απόλυτη προστασία της επικοινωνίας των
Βουλευτών δεν νοείται και για έναν άλλο πολύ απλό λόγο: Διότι
οι επικοινωνίες προϋποθέτουν δύο, και µπορεί µεν να προστα-
τεύεται το δικό µου το τηλέφωνο αλλά δεν προστατεύεται το τη-
λέφωνο του συνοµιλητή µου. Ουσιαστικά λοιπόν οδηγείται σε
άτοπο αυτή η πρόβλεψη.

Για να επιστρέψουµε όµως στον νόµο και στις αιτιάσεις που
έχουν ακουστεί, λέει πουθενά αυτός ότι στη διαδικασία άρσης
λαµβάνει γνώση των στοιχείων του ελέγχου κάποιο πολιτικό πρό-
σωπο, είτε η υπηρεσία υπάγεται στον υπουργό είτε υπάγεται
στον πρωθυπουργό; Και πάλι η απάντηση είναι «όχι». Συνεπώς,
πώς αξιώνετε να γνωρίζει ο σηµερινός Πρωθυπουργός; Ξέρετε
κάτι που δεν ξέρουµε; Όχι. Υποθέτετε, αυθαιρετείτε. 

Αλλά να προσχωρήσω. Κι αν ακόµα υποτεθεί ότι µια τέτοια
υπόθεση είχε τεθεί υπ’ όψιν ενός πολιτικού προσώπου, θα είχε
αυτός το δικαίωµα να αποκαλύψει ή να δηµοσιοποιήσει τα στοι-
χεία της; Εδώ η απάντηση είναι ακόµα πιο κατηγορηµατική, δύο
φορές «όχι»: Θα διέπραττε βαρύτατο πληµµέληµα ή και κακούρ-
γηµα. 

Στην πράξη αυτό ζητάτε. Το κάνετε όµως εκ του πονηρού και
εκ του ασφαλούς. Ξέρετε ότι αυτά τα ερωτήµατα δεν µπορούν
να απαντηθούν για λόγους πραγµατικούς, αντικειµενικούς και νο-
µικούς και γι’ αυτό τα ξεφουρνίζετε µε περισσή ευκολία. Διότι
στην πραγµατικότητα δεν αναζητάτε απαντήσεις, κυρίες και κύ-
ριοι του ΚΙΝΑΛ. Νοµίζετε ότι βρήκατε την πηγή για πολιτικά
οφέλη και το κάνετε α λα ΣΥΡΙΖΑ. Αισθάνεστε, φαίνεται, ότι για
να τους ανταγωνιστείτε πρέπει να τους αντιγράψετε. Να ξέρετε
όµως ότι ο κόσµος, και σε αυτές τις περιπτώσεις, προτιµά το
πρωτότυπο από το αντίγραφο.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλουµε να ελέγ-
ξουµε τους αρµούς της εξουσίας. Δεν νιώθουµε την ανάγκη να
τελειώσουµε τους πολιτικούς µας αντιπάλους. Δεν κατασκευά-
ζουµε ενοχοποιητικά στοιχεία. Δεν πιστεύουµε ότι δεν αρκεί η
απλή εναλλαγή στην εξουσία. Παρά την κακοπιστία που έχει επι-
δειχθεί, προσερχόµαστε µε αληθή διάθεση για τη διερεύνηση
των αιτιών και την αναζήτηση των θεσµικών κενών αλλά και µε
προτάσεις για τη βελτίωση της λειτουργίας της Εθνικής Υπηρε-
σίας, ταυτόχρονα µε τη θωράκιση του κράτους δικαίου. 

Δεν µπορούµε, όµως, φυσικά να υπερψηφίσουµε το κατηγο-
ρητήριο αντί αιτήµατος που καταθέσατε για τη διενέργεια εξε-
ταστικής επιτροπής. Να ξέρετε πάντως, ότι η προσπάθεια
υπερδιόγκωσης αυτής της υπόθεσης, όχι µόνο αφήνει ασυγκί-
νητους τους συµπολίτες µας, αλλά δεν ωφελεί και τη χώρα σε
µια περίοδο που βρίσκεται αντιµέτωπη µε πολλές και ποικίλες
προκλήσεις. 

Τούτη την ώρα, η Ελλάδα χρειάζεται ασφάλεια και σταθερό-
τητα. Όποιος ελπίζει για το αντίθετο µαταιοπονεί. Η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη εγγυάται και τα δύο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ. 

Η κ. Ευαγγελία Λιακούλη από το Κίνηµα Αλλαγής έχει τον λόγο
και αµέσως µετά η κ. Μαρία Κεφάλα από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε ξεχάσατε, έχω ζη-
τήσει τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συγγνώµη, έχει
ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας πριν από λίγο. Συγγνώµη, κύριε Βρούτση, δεν σας ση-
µείωσα, θα λάβετε τον λόγο αµέσως µετά. 

Κυρία Λιακούλη, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Την ανοχή σας γιατί είµαστε και επι-

σπεύδοντες της συζήτησης. Έτσι δεν είναι; Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µοναχικέ κύριε Υφυπουργέ, σή-

µερα, θλιβερή η εικόνα που παρουσιάζει η Κυβέρνηση στην προ-
σπάθειά της, στην εναγώνια προσπάθεια να υποβαθµίσει ένα
θέµα που βοά ο τόπος.

Όταν χάνετε τη µάχη του καφενείου, όταν αυτό που κυριαρχεί
στις παρέες των χωριών που επισκεπτόµαστε το καλοκαίρι και
τώρα, είναι αυτό, τι να κάνετε; Και µόνος σας να µείνετε, όσα και
να ακούσετε, καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουργός είστε, τίποτα κι
εσείς δεν κάνατε, ενώ είστε στη δικαιοσύνη και θα έπρεπε τώρα
να έχετε πάρει πρωτοβουλίες και να έχετε αναδείξει το θέµα. Ο
κόσµος βοά µε πάνω από τριάντα περιπτώσεις παρακολουθή-
σεων από το «Predator» κι εσείς τον ύπνο του δικαίου. Απολύτως
τίποτα. 

Αυτό είναι το σύστηµα που έχουµε σήµερα εδώ και το γεγονός
ότι στην Ολοµέλεια του ελληνικού Κοινοβουλίου φέρνουµε θέµα
σύστασης εξεταστικής επιτροπής για την παρακολούθηση του
Ανδρουλάκη, είναι µια βαθιά πληγή για το πολιτειακό σύστηµα
και το κράτος δικαίου. Είναι ήττα, κύριοι της Κυβέρνησης, για τη
χώρα, για τους θεσµούς και για την πρόοδο. Είναι καθαρά χτύ-
πηµα στο µαλακό υπογάστριο της δικαιοσύνης και της δηµοκρα-
τίας που πληγωµένη και ρακένδυτη ανάµεσά µας περπατάει και
λέει «για ποιο λόγο τόση υποκρισία, ασέβεια, ανηθικότητα,
έχθρα, διχασµός και µίσος στο βωµό της εµµονικής εξουσίας και
της άµετρης αλαζονείας της Κυβέρνησης;». 

Σας πείραξε που σας τα είπε, κύριε Πρωθυπουργέ ο Κλαπ
στους «New York Times», τους είχατε δικούς σας. Όµως τι είπε;
Είπε ότι είναι ακριβώς αυτή η ίδια η δηµοκρατία για την οποία
εσείς, κύριε Μητσοτάκη, µόλις τον Μάιο αναλύατε µε στόµφο το
νόηµά της στο Αµερικάνικο Κογκρέσο, µιλώντας για τη σηµασία
της διατήρησης των δηµοκρατικών αξιών και της καταπολέµησης
της αυταρχικής υπερβολής, τονίζοντας επί σαράντα -παρακαλώ-
ολόκληρα λεπτά την αναγκαιότητα της κοινωνικής εµπιστοσύνης
και των ισχυρών θεσµών, επικαλούµενος µάλιστα τους αρχαίους
και επισηµαίνοντας, ανάµεσα σε θερµά τότε χειροκροτήµατα, ότι
θεωρούσαν την αλαζονεία -προσέξτε κύριε Υπουργέ, την αλαζο-
νεία- τον εξτρεµισµό -προσέξτε, τον εξτρεµισµό- και την υπερ-
βολή τις χειρότερες απειλές για τη δηµοκρατία. 

Και αναρωτιούνται τώρα οι «New York Times» -και σας πειρά-
ζει- για εσάς προσωπικά, κύριε Μητσοτάκη, γιατί δεν νιώθετε το
ίδιο. Διότι, όπως επαναλάµβανε διαρκώς ο Ισοκράτης, «δεν αρκεί
να επικαλείστε τους ενάρετους αλλά να τους µιµείσθε  κιόλας». 

Κι εµείς που και τότε δεν σταθήκαµε σαν άλλους µικρόψυχοι,
αλλά αναφερθήκαµε µε εθνικό πρόσηµο στη στιγµή σας στο Κογ-
κρέσο, τώρα που το λούστρο έφυγε οριστικά και τα λόγια απο-
δείχθηκαν έωλα, σας ρωτάµε λοιπόν: Για ποιο λόγο κουρελιάσατε
την δηµοκρατία, για ποιον λόγο ευτελίσατε τους θεσµούς, δηλη-
τηριάσατε τον τόπο και διχάσατε τους πολίτες; 

Μετά από τόσο µεγάλες περιπέτειες για τον λαό και τη χώρα,
µετά από τόσες θυσίες, µετά από τόσο δύσκολη καθηµερινότητα
για τους πολλούς, αντί να σφυρηλατήσετε εσείς την πολιτική
ενότητα, να ενώσετε και να συνθέσετε, να αναδηµιουργήσετε την
Ελλάδα του µέλλοντος, των ανοιχτών οριζόντων και των µεγάλων
προοπτικών, τι επιλέξατε; Επιλέξατε να στοχοποιήσετε τους αν-
τιπάλους, να τους καταστήσετε οµήρους, να τους έχετε του χε-
ριού σας. Με άλλα λόγια, γι’ αυτό τον παρακολουθούσατε. Να
τους έχετε χωρίς επιχειρήµατα και γόνιµη αντιπαράθεση µαζί
σας, µε σκοτεινές µεθόδους που ξεκινούσαν από τα καφάο και
φτάνουν µέχρι τα παπλώµατα. 

Για ποιο λόγο επιλέξατε συγκεκριµένα να ισοπεδώσετε πολι-
τικά και ηθικά τον Νίκο Ανδρουλάκη, έναν νέο και φέρελπι πολι-
τικό ηγέτη που γνωρίζει τα διεθνή δεδοµένα, που έχει µελετήσει
σε βάθος τα ευρωπαϊκά και που προφανέστατα σας φοβίζει η δυ-
σκολία που σας δηµιουργεί, όταν εσείς για όλα τα µεγάλα ζητή-
µατα του τόπου αναφέρεστε πολύπλοκα γενικώς και αορίστως,
την ώρα που εκείνος µιλάει απλά, ειδικώς όµως και συγκεκρι-
µένα, ζητώντας απαντήσεις τις οποίες ποτέ δεν έχετε; 

Είναι σαφές και προφανές ότι η µεγάλη ανησυχία έρχεται από
το µέλλον, από αυτό που βλέπετε να έρχεται µπροστά σας. Ούτε
το όνοµά του, λοιπόν, θυµίζει τίποτα από το παρελθόν ούτε κα-
νένας γόνος τζακιού είναι, κανείς δεν του χάρισε τίποτα ούτε
έκανε πολιτική µοιρασιά και συµφωνία για να είναι Πρωθυπουρ-
γός. Παλεύει µε αρχές και αξίες στο στίβο της πολιτικής και της
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ζωής, αυτή τη ζωή που υπονοµεύσατε µε τον πιο βάρβαρο
τρόπο, σκορπίζοντας, βέβαια, και ένα µαύρο σύννεφο πάνω από
το πολιτικό σκηνικό. Καταλάβατε και εσείς και εµείς ότι τίποτα
πια δεν είναι ίδιο. 

Ποιος µπορεί να είναι πια ανυποψίαστος µαζί σας; Ποιος µπο-
ρεί να πιστέψει λέξη από εσάς; Ποιος µπορεί να δικαιολογήσει
τις αντιφάσεις, τα οξύµωρα, τα παράλογα, τα ανήκουστα, τα
πρωτοφανή αλλά και τα κοινότυπα ακόµα; 

Νόµιµη, λέτε, η παρακολούθηση του Ανδρουλάκη. Παρ’ όλα
αυτά θα τη σταµάταγε αν την ήξερε ο Πρωθυπουργός. Ο κ. Γε-
ραπετρίτης δηλώνει σήµερα ότι δεν γνωρίζει απολύτως τίποτα
ούτε για τους εθνικούς λόγους που έγινε αυτό, αλλά ο Πρωθυ-
πουργός χθες είπε ότι κανένας πρωθυπουργός δεν µπορεί να
γνωρίζει τι κάνει η ΕΥΠ. Τότε γιατί την πήρε ως πολιτικός προ-
ϊστάµενος στα χέρια του την ΕΥΠ; Για να µην την γνωρίζει;

Και ο κ. Γεραπετρίτης µας έσκασε και το καλό το µυστικό σή-
µερα, λέγοντας ότι ουδέν βγήκε από την παρακολούθηση αυτή
για τον πολιτικό Αρχηγό. Εµένα, κύριε Μητσοτάκη, γιατί µε πα-
ρακολουθούσατε, προσωπικά; Εγώ ήµουν από αυτούς που συ-
νοµιλούσα µε τον κ. Ανδρουλάκη κατά τη διάρκεια της
προεκλογικής περιόδου, όπως και οι συνάδελφοί µου Βουλευτές,
όπως και πολλοί φίλοι, πολλά µέλη του κόµµατος, δηµοσιογρά-
φοι ίσως. Εµείς; Και εµείς για λόγους εθνικής ασφαλείας; Και οι
χιλιάδες άνθρωποι τους οποίους παρακολουθούσατε µαζί µε τις
επισυνδέσεις του κ. Ανδρουλάκη; Και µετά τολµάτε να λέτε από
αυτό το Βήµα ότι δεν είναι µεγάλο σκάνδαλο, σκάνδαλο ολκής,
το οποίο πλέον υπονοµεύει τους θεσµούς, τη δικαιοσύνη, αλλά
και την ίδια σας την ύπαρξη; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Σιγήν ιχθύος, όµως, και για ένα πολύ µεγάλο άλλο θέµα, για
το «Predator», για το οποίο βοά η Ευρωπαϊκή Ένωση και θα πάρει
τις πρωτοβουλίες σε λίγο και θα τις βρείτε µπροστά σας, γιατί
εσείς, κύριε Υφυπουργέ της Δικαιοσύνης, δεν τις παίρνετε τις
πρωτοβουλίες. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης δεν τις παίρνει τις
πρωτοβουλίες, το Υπουργείο Εξωτερικών δεν τις παίρνει τις πρω-
τοβουλίες, ο Πρωθυπουργός δεν τις παίρνει τις πρωτοβουλίες
και όλοι γνωρίζουµε ότι ο διευθύνων της Google, όχι εµείς, όχι
το ΠΑΣΟΚ, βγαίνει δηµόσια, σε ανύποπτο παρακαλώ χρόνο, το
Μάη και το Γενάρη του 2021 και 2022 και λέει ότι βεβαίως και κα-
τοικοεδρεύει στην Ελλάδα και βεβαίως, παρακολουθεί πληθώρα
προσώπων και βεβαίως δεν γνωρίζουµε κατά ποιο τρόπο µισθώ-
νονται οι υπηρεσίες και µε ποιους συνδέεται, σε ό,τι αφορά του-
λάχιστον την ΕΥΠ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Λιακούλη,
ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ τον
µέσο όρο και των υπολοίπων οµιλητών, µε την ανοχή και την ευ-
γένειά σας πάντα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Γύρω στα έξι
λεπτά µιλάνε όλοι, µόνο ο κ. Σπίρτζης πήγε στα οχτώ. Μιλήστε
κι εσείς οχτώ, εντάξει.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ. 
Κύριε Πρωθυπουργέ, γιατί µας κλείσατε προχθές το µάτι λοξά

και µας είπατε ότι ξέρει ο κ. Ανδρουλάκης ότι δεν µπορώ να δη-
µοσιοποιήσω τους εθνικούς λόγους, να έρθει να τους µάθει; Από
ποιους να τους µάθει; Από εσάς που δεν έχετε επικοινωνία µε
την ΕΥΠ; Από τον κ. Γεραπετρίτη που δεν έχει κανένα θεσµικό
ρόλο να πληροφορηθεί από την ΕΥΠ; Να γίνει συµµέτοχος µιας
παράνοµης διαδικασίας; Να µάθει αυτό που µας είπε σήµερα ο
κ. Γεραπετρίτης, ότι δεν υπάρχει; Τι µας λέτε τελικά; Τι µας λέτε; 

Και κοιτάξτε να δείτε, αυτά που λέτε κλείνοντας τα µάτια, δεν
µπορείτε να τα λέτε εσαεί, διότι τα λέτε σε Βουλευτές του ελλη-
νικού Κοινοβουλίου της Ελληνικής Δηµοκρατίας, που υπηρε-
τούµε ένα κόµµα, έναν πυλώνα δηλαδή της δηµοκρατίας, µε έναν
αρχηγό που πρέπει κι εµείς να ξέρουµε αν είναι τροµοκράτης,
αν είναι κατάσκοπος, που δεν είναι, µας είπε ο κ. Γεραπετρίτης,
αλλά και που µπορεί να είναι µας είπε ο κ. Μητσοτάκης. 

Αποφασίστε µεταξύ σας πόσο πολύ χαµένα τα έχετε, λοιπόν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Λιακούλη.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Αυτό που θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε
-µία φράση µόνο να πω, σας παρακαλώ πολύ- είναι ότι αποκαλύ-
φθηκε µέσω της ιστορίας του κ. Ανδρουλάκη ότι έχουµε ζητήµατα
µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, που το συµπεριλάβαµε στην
πρότασή µας, θέµατα µε τον δηµοσιογράφο Κουκάκη και άλλες
υποθέσεις, οι οποίες πρέπει να διαλευκανθούν πλήρως.

Αυτό που λέµε εµείς, κύριε Πρόεδρε, σε όλους τους τόνους
είναι ότι ποτέ δεν πρόκειται να έρθει η λύτρωση σε αυτή την υπό-
θεση, αν δεν υπάρχει πρώτα η κάθαρση. Είναι µονόδροµος. Όσο
να κλείσετε τα µάτια, όσο να κλείσετε τα αυτιά, η πορεία είναι
δεδοµένη και δεν έχει επιστροφή µέχρι το τέλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Γιάννης Βρούτσης. Δεν ξέρω αν έρθει ο
πρώην Πρωθυπουργός, ο κ. Παπανδρέου. Αν έρθει ο κ. Παπαν-
δρέου, θα µιλήσει αµέσως µετά τον κ. Βρούτση.

Ορίστε, κύριε Βρούτση, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακολουθώ από το πρωί τη διεξαγωγή της συζήτη-
σης και επιτρέψτε µου, ως ένα πολιτικό στέλεχος της
κυβερνώσας παράταξης, της Νέας Δηµοκρατίας, που ανήκω σε
αυτή την παράταξη από τότε που αισθάνοµαι την πολιτική ζωή
του τόπου, να απευθυνθώ προς όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης και προς τους Βουλευτές οι οποίοι µίλησαν ή και θα µιλή-
σουν και να πω αυτό που αυθόρµητα από τον κόσµο που
παρακολουθεί εδώ και χρόνια την πολιτική ζωή του τόπου βγαί-
νει: Την τιµή, την υπόληψη και το κύρος της Νέας Δηµοκρατίας
ούτε κανείς µπορεί να το θίξει ούτε να το αµαυρώσει. Και το λέω
αυτό, γιατί ειπώθηκαν πράγµατα ανυπόστατα.

Ειπώθηκαν πράγµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα οποία
δεν έχουν να κάνουν µε τη συζήτηση, που διεξάγεται σήµερα και
το περιεχόµενο της ηµερήσιας διάταξης. Κρατώ στα χέρια µου
την πρόταση για σύσταση της εξεταστικής επιτροπής, όπως την
κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ. Είναι πρόταση για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής; Δεν είναι πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής. Είναι πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής. Αυτά τα οποία
αναγράφει εδώ µέσα, σε αυτό το πολυσέλιδο υπόµνηµα η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ εµπεριέχουν και αποτελέ-
σµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Όχι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Έχουν δικάσει, έχουν προδικάσει και

έχουν βγάλει τα δικά τους συµπεράσµατα πριν γίνει η διεξαγωγή
της εξεταστικής επιτροπής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Όχι, δεν είναι έτσι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Έτσι είναι, κύριοι συνάδελφοι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Δεν είναι έτσι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Και γι’ αυτό, η Νέα Δηµοκρατία µε από-

λυτη ευθύνη στους δηµοκρατικούς θεσµούς και επειδή δεν σηκώ-
νουµε ούτε µύγα στο σπαθί µας και επειδή από τον
Πρωθυπουργό, τον Κυριάκο Μητσοτάκη, µέχρι όλη την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα έχουµε πει «όλα στο φως, τίποτα στη σκιά» και
επειδή αυτό το θεσµικό πλαίσιο η Νέα Δηµοκρατία, ως Κυβέρ-
νηση, δηµιούργησε στη συνταγµατική Αναθεώρηση, δηλαδή να
µπορεί και η Μειοψηφία να δηµιουργεί εξεταστική επιτροπή -δεν
υπήρχε αυτό, κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία µε τη δηµο-
κρατική της ευαισθησία το έφερε στο Σύνταγµα, η Κυβέρνηση
αυτή- είπαµε ότι δεν θα εµποδίσουµε τη διεξαγωγή της εξεταστι-
κής επιτροπής. Και το «παρών» ακριβώς αυτό το στοιχείο εµπε-
ριέχει. Δεν την εµποδίζουµε, αλλά δεν µπορεί να συµβαδίσουµε
µε πόρισµα εξεταστικής επιτροπής.

Διότι αυτά τα οποία λέγονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, ουσιαστικά βγάζουν και το πόρισµα και καταδικά-
ζουν και βγάζουν και το αποτέλεσµα.

Σήµερα η συζήτηση η οποία διεξάγεται είναι εάν και κατά πόσο
πρέπει να πάµε σε µια εξεταστική επιτροπή και εκεί έπρεπε να
είναι οι τοποθετήσεις. Εκεί έπρεπε να βρίσκεται το επίκεντρο των
εισηγήσεων στο γιατί ή όχι πρέπει να πάµε στην εξεταστική επι-
τροπή.

Άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να το-
ποθετείται απέναντι στη Νέα Δηµοκρατία, στην Κυβέρνηση και
να λέει ότι υπάρχει πρόβληµα στη λειτουργία της δηµοκρατίας
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και των θεσµών. Αλήθεια, πιστεύετε ότι υπάρχει πρόβληµα στη
δηµοκρατία και στη λειτουργία των θεσµών της δηµοκρατίας;
Αυτό πιστεύετε; Με αυτό το επιχείρηµα έρχεστε να κάνουµε την
εξεταστική επιτροπή;

Ως προς την εξεταστική επιτροπή, θα συµφωνήσω µε τον ει-
σηγητή σας, τον κ. Καστανίδη, σε αυτά τα οποία είπε στην αρχή,
σε ένα περιεχόµενο το οποίο έρχεται συγκεκριµένα πράγµατα
να εξετάσει, όχι όµως όπως έχει ειπωθεί κατά κόρον από τους
συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, ότι έχουµε πρόβληµα στη λειτουργία
των δηµοκρατικών θεσµών και από τους συναδέλφους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Αλήθεια, έχουµε πρόβληµα; Και απαντώ, ρητορικά και εγώ:
Δεν έγινε συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως σε επίπεδο Αρχη-
γών για το συγκεκριµένο ζήτηµα; Αυτό είναι πρόβληµα λειτουρ-
γίας των δηµοκρατικών θεσµών, της δηµοκρατίας; Δεν έγινε η
συζήτηση στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας; Δεν θα υπάρ-
ξει, όπως ανακοίνωσε ο Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Τασούλας,
τη βδοµάδα αυτή που έρχεται συνέχιση της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας; Αυτό σηµαίνει ότι έχουµε πρόβληµα στη λειτουρ-
γία των θεσµών της δηµοκρατίας; Δεν συζητάµε σήµερα για την
εξεταστική επιτροπή;

Εκ προοιµίου, σας λέω ότι µε τη στάση της Νέας Δηµοκρατίας,
που δεν εµποδίζει τη λειτουργία της εξεταστικής επιτροπής, θα
γίνει εξεταστική επιτροπή για να εξετάσει τα συγκεκριµένα αυτά
ζητήµατα. Αυτό είναι πρόβληµα στη λειτουργία των θεσµών της
δηµοκρατίας; Σαφέστατα, όχι.

Αυτή, λοιπόν, είναι η Νέα Δηµοκρατία. Αυτή είναι η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη και αυτή είναι η πολιτική στάση της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί η συζή-
τηση κατ’ εξοχήν σήµερα είναι κοινοβουλευτική. Προχωράµε για
να χυθεί φως σε κάθε σκιά η οποία υπάρχει.

Είναι η πρώτη φορά που γίνεται αυτό το πρόβληµα στη λει-
τουργία των κοινοβουλευτικών θεσµών; Όχι, αλλά η Νέα Δηµο-
κρατία έχει κάθε λόγο να υπερασπίζεται τους δηµοκρατικούς
θεσµούς, γιατί είναι η παράταξη που το 1974 αποκατέστησε τη
δηµοκρατία και το Σύνταγµα, γιατί είναι η παράταξη που κυβερ-
νάει διαχρονικά σε περιόδους κρίσιµες για τον τόπο και έχει
δώσει εξετάσεις για τη δηµοκρατία. Και συνεχίζει να δίνει και θα
δίνει στο µέλλον, γιατί αισθανόµαστε µια πολιτική ευθύνη απέ-
ναντι στον τόπο, απέναντι στους πολίτες, απέναντι στη δηµοκρα-
τία που η παράταξή µας το 1974 αποκατέστησε. Και αυτή η
Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας είναι Βουλευτές
εκλεγµένοι οι οποίοι είναι γαλουχηµένοι µέσα σε αυτό το πολι-
τικό περιβάλλον και την πολιτική αντίληψη. Στηρίζουµε τη δηµο-
κρατία, στηρίζουµε τους δηµοκρατικούς θεσµούς και όπου
συναντάµε προβλήµατα ανοίγουµε δρόµους και δεν σταµατάµε.
Δεν υπάρχουν αδιέξοδα.

Υπήρχαν στο παρελθόν προβλήµατα; Βεβαίως και υπήρχαν.
Τα αντιµετωπίσαµε; Βεβαίως και το πολιτικό σύστηµα της χώρας
διαχρονικά, µε συναινέσεις ή χωρίς συναινέσεις, άνοιγε δρόµους
σε θεσµικά ελλείµµατα και προβλήµατα, επούλωνε πληγές και
προχωρούσε.

Αντιµετωπίσαµε στο πρόσφατο παρελθόν ανάλογα ζητήµατα.
Πάρα πολλά, από την πανδηµία, µε τεράστια θέµατα τα οποία
προέκυπταν σε ένα πρωτόγνωρο περιβάλλον, µέχρι την ενεργει-
ακή κρίση, αλλά και στο παρελθόν, στα ζητήµατα εξωτερικής πο-
λιτικής, θεσµικά προβλήµατα-ελλείµµατα, τα οποία όµως το
πολιτικό σύστηµα αντιµετώπιζε και έλυνε.

Σήµερα αξίζει να αντιµετωπίσουµε το συγκεκριµένο ζήτηµα;
Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω προς την

πλευρά του ΠΑΣΟΚ, το οποίο κάνει και τη συγκεκριµένη πρόταση
µε τα χαρακτηριστικά τα οποία καταγράφει στο κείµενο της ει-
σήγησής του, το εξής. Το θεσµικό πλαίσιο για το οποίο συζητάµε
έχει προβλήµατα; Βεβαίως και έχει. Τα αναγνώρισε πρώτα ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός. Είναι θεσµικό πλαίσιο καινούργιο ή είναι
θεσµικό πλαίσιο που προϋπήρχε πολλών-πολλών ετών πίσω;
Είναι ένα θεσµικό πλαίσιο που προϋπήρχε. Λειτούργησε µε αυτό
το θεσµικό πλαίσιο και ο ΣΥΡΙΖΑ. Λειτούργησε µε αυτό το θε-
σµικό πλαίσιο και η συγκυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε το
ΠΑΣΟΚ. Λειτούργησε και η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στο παρελ-
θόν.

Άρα, λοιπόν, µέσα σε αυτό το υφιστάµενο θεσµικό πλαίσιο, σε
µια κρίσιµη στιγµή, καθώς έχουµε τεχνολογικές εξελίξεις σε διά-
φορα πράγµατα τα οποία δεν προλαβαίνει να παρακολουθήσει
η ίδια η ζωή, έρχεται και εµφανίζεται ένα ζήτηµα που δείχνει ότι
υπάρχει µια προβληµατική κατάσταση στο υφιστάµενο θεσµικό
πλαίσιο.

Και τι έκανε ο Πρωθυπουργός; Ο Πρωθυπουργός έκανε τα αυ-
τονόητα, αυτά που θα έκανε ο καθένας στη θέση του, για να µην
πω ότι έκανε αυτά τα οποία εκείνος πίστευε και ήταν στη σωστή
κατεύθυνση. Πρώτον, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δηµοσιοποίησε
και πήρε πάνω του το θέµα και µε την προσωπική ανακοίνωση
την οποία έκανε, αλλά και µε τη δηµοσιοποίηση του θέµατος κεν-
τρικά, ως Κυβέρνηση.

Δεύτερον, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός απέπεµψε, για να µετατο-
πιστεί και να δειχθεί µια τυπική πολιτική ευθύνη στον γενικό του
γραµµατέα και στον διοικητή της ΕΥΠ.

Και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είπε: µε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου φέρνω µία πρώτη θεσµική δέσµη µέτρων, έτσι ώστε
να το αντιµετωπίσουµε, και δείχνουµε την πολιτική µας βούληση
για να επιλύσουµε αυτά τα θεσµικά ελλείµµατα, αλλά είµαι ανοι-
χτός, και είµαστε ανοιχτοί ως Κυβέρνηση, να ακούσουµε προτά-
σεις, να ακούσουµε ιδέες, να ακούσουµε σκέψεις, οι οποίες θα
έρθουν να γίνουν ένα πλαίσιο νέου νόµου, το οποίο θα θωρακίσει
ακόµα περισσότερο τη λειτουργία της ΕΥΠ. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Άρα, σας ρωτώ το εξής. Υπήρξε
λειτουργία η οποία δεν συνάδει µε τους δηµοκρατικούς θε-
σµούς; Δεν λειτουργήσαµε ως Κυβέρνηση και δεν αντιµετωπί-
σαµε αµέσως το ζήτηµα; 

Υπάρχει ένα µεγάλο ερώτηµα το οποίο εγείρεται αυτήν τη
στιγµή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά σε ένα πρό-
βληµα, που πράγµατι είναι πρόβληµα. Και θα συµφωνήσω, όπως
το είπε και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ότι αυτό που έγινε µε τον
Αρχηγό του ΠΑΣΟΚ, τον Νίκο τον Ανδρουλάκη, δεν ήταν σωστό,
ήταν λάθος. Πρέπει να αντιµετωπιστεί. Πρέπει να θωρακιστεί όλο
το θεσµικό πλαίσιο ακόµη περισσότερο, έτσι ώστε στο µέλλον
να µην έχουµε ανάλογα φαινόµενα. Το ερώτηµα είναι: Υπάρχει
πεδίο µέσα στο οποίο µπορούµε να αναζητήσουµε λύσεις κοινές
και προτάσεις; Διότι δεν πρέπει να είναι µια µονοµερής ενέργεια
της Κυβέρνησης ή του κόµµατος που έχει την πλειοψηφία, πρέ-
πει να δοθεί η ευκαιρία σε όλα τα κόµµατα. 

Εγώ άκουσα µε χαρά και την πλευρά του ΠΑΣΟΚ και την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, διαµέσου των Αρχηγών τους ή διαµέσου
των εκπροσώπων του Αρχηγού τους, να καταθέτουν µερικές
προτάσεις. Σε κάποιες προτάσεις µπορούµε να συµφωνήσουµε.
Σε κάποιες προτάσεις µπορεί να διαφωνήσουµε. Αυτό είναι το
ουσιαστικό κοµµάτι του δηµοκρατικού διαλόγου. Και υπάρχει το
πεδίο και ο χώρος να υπάρξει συνεννόηση. Πού µπορεί να υπάρ-
ξει αυτή η συνεννόηση; Στην εξεταστική επιτροπή. 

Για την εξεταστική επιτροπή αυτή ήταν λάθος, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ, που την προδικάσατε και βγάλατε πόρισµα σήµερα, κα-
ταδικάζοντας την Κυβέρνηση, µε αυτά που είπατε. Η εξεταστική
επιτροπή έχει να κάνει δύο βασικά πράγµατα. Πρώτον, να ρίξει
άπλετο φως σε όλα αυτά τα ερωτήµατα τα οποία εγείρονται και
τα οποία θέσατε όλες οι πλευρές του Κοινοβουλίου, µέσα στο
πλαίσιο των δυνατοτήτων που δίνει το Σύνταγµα και οι νόµοι. Και
δεύτερον, να θωρακίσουµε περισσότερο ακόµα τη δηµοκρατία
στο κρίσιµο αυτό ζήτηµα της περιφρούρησης των δηµοκρατικών
θεσµών για το συγκεκριµένο ζήτηµα. Αυτή είναι η γραµµή που
πρέπει να ακολουθήσουµε. Η εξεταστική επιτροπή είναι πεδίο
δόξης λαµπρό να ακουστούν προτάσεις, ιδέες, να χυθεί άπλετο
φως. 

Και όσον αφορά τη Νέα Δηµοκρατία και την Κυβέρνηση, πρέ-
πει να σας πω αυτό που διαχρονικά ισχύει και πιστεύουµε, καθα-
ρός ουρανός δεν φοβάται! Γιατί αν φοβόµασταν κάτι, τίποτα από
όλα αυτά τα οποία συζητάµε αυτή τη στιγµή δεν θα γινόταν στην
πραγµατικότητα. Θα είχαµε αποφύγει και τη στάση µας για την
εξεταστική επιτροπή και τη συζήτηση των Αρχηγών των κοµµά-
των. Θα είχαµε αποφύγει και τη συζήτηση στην Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας. Θα µπορούσαµε µε κάποιους τρόπους να
την αποφύγουµε. Τα κάναµε όλα. Όλα τα εργαλεία, τα οποία
δίνει η δηµοκρατική δυνατότητα και του Κοινοβουλίου και της
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ίδιας της πολιτικής διαδικασίας, εξαντλήθηκαν. Υπάρχει κάτι
άλλο που ζήτησε η Αντιπολίτευση, η Μείζων και η Ελάσσων, που
δεν το κάναµε; Όλα έγιναν. Και θα γίνει και το έσχατο, το τελευ-
ταίο, η εξεταστική επιτροπή, για να αντιµετωπίσει τα δύο αυτά
ζητήµατα και να βρούµε κοινές θέσεις, προτάσεις, σε µια δέσµη,
έτσι ώστε να κλείσουµε παθογένειες και ελλείµµατα που πιθανόν
υπάρχουν και που η ίδια η εξέλιξη τα έχει φέρει, και να χυθεί
άπλετο φως στα ερωτήµατα τα οποία εγείρονται και τα οποία
είναι κοινά ερωτήµατα για όλους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να κλείσω µε κάτι το οποίο θεωρώ ση-
µαντικό για τη συζήτηση. Διότι ένα από τα κρίσιµα ζητήµατα τα
οποία ακούστηκαν και δόθηκε έµφαση από όλες τις πλευρές
ήταν: Τι γίνεται στη διεθνή εµπειρία; Δηλαδή στη διεθνή εµπειρία
οι Πρωθυπουργοί παίρνουν πάνω τους την ευθύνη των αντίστοι-
χων υπηρεσιών, των κρατικών υπηρεσιών; Και ποια είναι η πρα-
κτική που ακολουθήθηκε στην Ελλάδα;

Θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να διαβάσω κάποια στοι-
χεία τα οποία είναι πολύ σηµαντικά και κρίσιµα για τη συζήτησή
µας. Τι λέει η διεθνής εµπειρία; Στη Γερµανία η οµοσπονδιακή
Υπηρεσία Πληροφοριών που είναι υπεύθυνη για την προστασία
της εθνικής ασφάλειας της χώρας υπάγεται απευθείας στο γρα-
φείο του Καγκελάριου, η εσωτερική οµοσπονδιακή Υπηρεσία
Πληροφοριών υπάγεται στο οµοσπονδιακό Υπουργείο Εσωτερι-
κών. Στην Ιταλία η υπεύθυνη υπηρεσία για την προστασία της
εθνικής ασφάλειας υπάγεται στον πρόεδρο του υπουργικού συµ-
βουλίου, στον οποίο ανήκει η διοίκηση και η γενική πολιτική ευ-
θύνη. Στην Πορτογαλία η υπεύθυνη υπηρεσία για την προστασία
της εθνικής ασφάλειας λειτουργεί υπό την εποπτεία του υπουρ-
γικού συµβουλίου και υπάγεται στο γραφείο του Πρωθυπουρ-
γού. Στην Τσεχία η υπεύθυνη υπηρεσία για την προστασία της
εθνικής ασφάλειας υπάγεται στο γραφείο του Πρωθυπουργού
και στο υπουργικό συµβούλιο. Στην Πολωνία η υπεύθυνη υπηρε-
σία για την προστασία της εθνικής ασφάλειας υπάγεται απευ-
θείας στο γραφείο του Πρωθυπουργού. Στη Ρωσία η υπηρεσία
υπάγεται απευθείας στον Πρόεδρο. Στη Νέα Ζηλανδία η Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών αναφέρεται στον αρµόδιο Υπουργό
Ασφαλείας. Στον Καναδά ο Πρωθυπουργός διατηρεί αυξηµένη
εποπτεία σε οµοσπονδιακό επίπεδο. Στη Μεγάλη Βρετανία αντί-
στοιχα. Στις Ηνωµένες Πολιτείες ο πρόεδρος, υποστηριζόµενος
από το συµβούλιο εθνικής ασφάλειας, έχει την ευθύνη για τον
συντονισµό των διαφορετικών υπηρεσιών πληροφοριών. 

Δηλαδή σε πολλά κράτη οι υπηρεσίες ασφαλείας εποπτεύον-
ται απευθείας από τον Πρωθυπουργό ως επικεφαλής της εκτε-
λεστικής λειτουργίας, όπως Γερµανία, Ιταλία, Πορτογαλία,
Τσεχία, Πολωνία, αλλά και Ηνωµένες Πολιτείες και Ρωσία. Και σε
άλλες χώρες οι υπηρεσίες εποπτεύονται από Υπουργούς, στο
πλαίσιο και πάλι της εκτελεστικής λειτουργίας, όπως Μεγάλη
Βρετανία, Νέα Ζηλανδία και Καναδάς. Να, λοιπόν, που η διεθνής
εµπειρία λέει ότι αυτό που γίνεται στην Ελλάδα δεν είναι κάτι ξε-
χωριστό, γίνεται σε όλο τον κόσµο. 

Για να δούµε τώρα τι ισχύει στην Ελλάδα, όσον αφορά την αρ-
µοδιότητα του Πρωθυπουργού. Θυµίζω: Νοµοθετικό διάταγµα
75 του ’74, η ΚΥΠ τότε -ΕΥΠ σήµερα- υπάγεται κατευθείαν στον
Πρωθυπουργό. Νόµος 1415 του ’84, υπάγεται στον Πρωθυ-
πουργό. Νόµος 1645 του ’86, υπάγεται στον Πρωθυπουργό και
µετονοµάζεται η ΚΥΠ σε ΕΥΠ. Προεδρικό διάταγµα 395 του
2001, υπάγεται στον Υπουργό Δηµοσίας Τάξης. Νόµος 3649 του
’08, υπάγεται στον Υπουργό Εσωτερικών. Πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, κυρώθηκε µε τον νόµο 3817 του ’10, υπάγεται
στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη. Προεδρικό διάταγµα 81
του 2019 υπάγεται στον Πρωθυπουργό. 

Άρα, ούτε το ότι υπάγεται σήµερα στον Πρωθυπουργό η αρ-
µοδιότητα της ΕΥΠ είναι κάτι καινούργιο για τα ελληνικά πολιτικά
πράγµατα. Είναι κάτι το οποίο έχει ιστορία και ακολουθείται µε
την περιγραφή που σας έκανα και τους νόµους τους συγκεκρι-
µένους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έκανα αυτές τις αναφορές γιατί
είµαι και εγώ σε αυτούς που πιστεύουν βαθιά στους δηµοκρατι-
κούς θεσµούς. Δεν πιστεύει µόνο η Αντιπολίτευση, δεν πιστεύει
µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, το ΚΚΕ, το ΠΑΣΟΚ. Όλοι εδώ µέσα υπηρετούµε
το Κοινοβούλιο και τους δηµοκρατικούς θεσµούς. Και όποτε και
εφόσον συναντήσουµε ένα πρόβληµα, δεν είναι για να δείχνουµε
µε το δάχτυλο ο ένας τον άλλο, είναι για να µπορέσουµε να
βρούµε κοινές λύσεις σε προβλήµατα που υπήρχαν στο παρελ-
θόν, υπήρξε σήµερα το συγκεκριµένο, και µε µαθηµατική βεβαι-
ότητα στη λειτουργία των δηµοκρατικών θεσµών θα υπάρξουν
και στο µέλλον. 

Όµως, εµείς ως εκλεγµένοι Βουλευτές έχουµε µια κυρίαρχη
ευθύνη, µε όρους ουσιαστικού και ειλικρινούς διαλόγου, να αν-
τιµετωπίζουµε όποτε υπάρχουν τέτοιου είδους ζητήµατα για το
καλό της δηµοκρατίας και της πατρίδας µας, της Ελλάδας, που
είναι πάνω από όλα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει
τώρα η κ. Κεφάλα Μαρία από τη Νέα Δηµοκρατία. Και αµέσως
µετά τον λόγο θα πάρει ο κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος από τον
ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρία Κεφάλα, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ - ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική ευ-

θύνη και η σοβαρότητα αποτελούν βασικές θεµελιώδεις αρχές
που θα πρέπει να διέπουν το πολιτικό µας σύστηµα. Η ευθύνη δε
αυτή µετατρέπεται σε εθνική όταν αναφερόµαστε σε ζητήµατα
εθνικής ασφάλειας της χώρας. Δεν χωρούν, λοιπόν, κοµµατικοί
ανταγωνισµοί και τοξικότητα. Απαιτείται ελάχιστη εθνική συνεν-
νόηση.

Για να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους και να αξιολογή-
σουµε γεγονότα και δεδοµένα υπό το σωστό πρίσµα, οφείλουµε
να παραδεχτούµε όλοι πως η υπόθεση Ανδρουλάκη ήρθε να ανα-
δείξει τις διαχρονικές παραλείψεις όλων των κυβερνήσεων. Η πο-
λιτική τους διάσταση υποτιµήθηκε. Το λάθος αναγνωρίστηκε και
η πολιτική ευθύνη αναλήφθηκε άµεσα και έµπρακτα. Από εκεί και
πέρα, είναι ξεκάθαρη η πρόθεση της Κυβέρνησης να διερευνηθεί
η υπόθεση σε βάθος, θεσµικά, ώστε να µην µείνει ούτε µία σκιά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Η προσφορά της ΕΥΠ στην ασφάλεια της χώρας υπήρξε κατά
το παρελθόν και συνεχίζει και σήµερα να είναι πολύ σηµαντική.
Δεν µπορούµε σε καµµία περίπτωση να υποβαθµίσουν το έργο
και τον ρόλο της στην προάσπιση των εθνικών µας δικαίων στο
σύνθετο γεωπολιτικό περιβάλλον που ζούµε, στη θωράκιση της
πατρίδας µας από συµβατικές και υβριδικές απειλές. Είναι ένας
πολύτιµος επιχειρησιακός βραχίονας του κράτους.

Η λειτουργία και η φύση των δοµών αυτών ωστόσο είναι ιδιαί-
τερα ευαίσθητη, για αυτό ας µείνουµε µακριά από εύκολα αφη-
γήµατα, αντιπολιτευτικές κορώνες και ευφάνταστα σενάρια
κατασκοπείας. Θα ήταν λάθος να αποδυναµώσουµε τις µυστικές
µας υπηρεσίες. Αυτό που χρειάζονται είναι θωράκιση, βελτίωση
της επιχειρησιακής τους επάρκειας, επαναξιολόγηση και επανα-
προσδιορισµό του πλαισίου, µέσα στο οποίο λειτουργούν και
εποπτεύονται. 

H λειτουργία των υπηρεσιών πληροφοριών απαιτεί επιπρό-
σθετα φίλτρα και δικλίδες. Ελάτε να συµφωνήσουµε σε αυτό. Στη
χώρα µας υφίσταται ήδη ένα αυστηρό ρυθµιστικό πλαίσιο που
αφορά την άρση του απορρήτου των επικοινωνιών και περιλαµ-
βάνει τεκµηριωµένη εισήγηση της υπηρεσίας, περιλαµβάνει έγ-
κριση µε εισαγγελική διάταξη σήµερα και έγκριση δεύτερου
εισαγγελέα, το οποίο είχατε καταργήσει το 2018, κύριοι συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, και περιλαµβάνει κοινοποίηση στην ΑΔΑΕ. 

Για ποιους λόγους συντελείται άρση; Για δύο. Για λόγους εθνι-
κής ασφάλειας και για τη διακρίβωση ιδιαιτέρως σοβαρών εγ-
κληµάτων. Ποιος εποπτεύει την υπηρεσία; Πολύς λόγος έγινε για
το γεγονός ότι η ΕΥΠ υπάγεται στον ίδιο τον Πρωθυπουργό. Ας
δούµε, λοιπόν, τι ισχύει επιγραµµατικά στον υπόλοιπο κόσµο. Σε
πολλά κράτη οι υπηρεσίες πληροφοριών εποπτεύονται από τον
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Πρωθυπουργό ή τον αντίστοιχο επικεφαλής του κράτους. Σας
αναφέρω χαρακτηριστικά τη Γερµανία, την Ιταλία, την Πορτογα-
λία, την Τσεχία, την Πολωνία και τις Ηνωµένες Πολιτείες. Η υπα-
γωγή της ΕΥΠ στον Πρωθυπουργό έχει ξεκάθαρη λογική, καθώς
τα ζητήµατα εθνικής ασφάλειας και καταπολέµησης εγκλήµατος
δεν αφορούν µόνο ένα Υπουργείο, αλλά απασχολούν περισσό-
τερα, οπότε και δικαίως υπάγεται στο υψηλότερο κυβερνητικό
επίπεδο, στον ίδιο τον Πρωθυπουργό. Είναι η πρώτη φορά που
η ΕΥΠ υπάγεται στον Πρωθυπουργό; Όχι. Έγινε πάλι το 1953,
το 1969, το ’74, το ’84 µε τον Ανδρέα Παπανδρέου, το ’86, το
2001, το 2008. 

Ποιος εγκρίνει την άρση; Σε ορισµένες χώρες η άρση για λό-
γους εθνικής ασφάλειας δίνεται από πολιτικό πρόσωπο, είτε τον
Πρωθυπουργό είτε τον αρµόδιο Υπουργό. Σε ελάχιστες περιπτώ-
σεις µεσολαβεί δικαστική κρίση. Στην Ελλάδα, µετά την πρό-
σφατη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της Κυβέρνησης
Μητσοτάκη, µεσολαβεί η έγκριση από δύο εισαγγελείς. Επανα-
λαµβάνω, εσείς κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, το είχατε µειώσει στο ένα.
Μας κατηγορείτε γιατί καταργήθηκε τον Μάρτιο του 2021 η δυ-
νατότητα εκ των υστέρων ενηµέρωσης του υποκειµένου για
άρση απορρήτου για λόγους εθνικής ασφάλειας. Σκεφτείτε. Το
2020 είχαµε τα γεγονότα του Έβρου. Λίγο αργότερα την αποδε-
δειγµένη περίπτωση κατασκοπείας στη Ρόδο. Φαντάζεστε τι θα
γινόταν αν δεν υπήρχε η συγκεκριµένη διάταξη;

Σε δύσκολους καιρούς έχουµε χρέος να διασφαλίσουµε την
αποτελεσµατικότητα της υπηρεσίας µε απόλυτη στεγανότητα και
το τονίζουµε αυτό σε όλους τους τόνους. Η διάταξη αυτή ισχύει
µόνο για θέµατα εθνικής ασφάλειας. Η δυνατότητα ενηµέρωσης
για διακρίβωση εγκληµάτων παραµένει. Τη συγκεκριµένη διά-
ταξη υπερψηφίσατε και εσείς, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ. 

Και για να κλείνει αυτό το θέµα, είναι γνωστές και οι επιφυλά-
ξεις που έχουν εκφράσει ο Πρόεδρος και δύο µέλη της ΑΔΑΕ για
τη σχετική διάταξη και κάθε άποψη είναι σεβαστή. Όµως, για νο-
µοθετικά θέµατα αποφασίζει κυρίαρχα η Βουλή και βεβαίως η
Αρχή είναι υποχρεωµένη να εφαρµόζει τον νόµο. Άλλωστε, ανά-
λογη διάταξη για δυνατότητα µη αποκάλυψης υφίσταται στις πε-
ρισσότερες ευρωπαϊκές χώρες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιµετωπίζουµε το όλο θέµα
µε σοβαρότητα, νηφαλιότητα και υπευθυνότητα. Είµαστε ανοι-
χτοί να συζητήσουµε αλλαγές που θα θωρακίσουν την υπηρεσία
και παράλληλα θα ενισχύσουν τη διαφάνεια στη δράση της. Θα
ρυθµίσουµε τις όποιες επιχειρησιακές αστοχίες, αλλά δεν θα επι-
τρέψουµε να µετατραπεί η ΕΥΠ σε τηλεοπτικό ριάλιτι. Δεν θα µε-
τατρέψουµε την ΕΥΠ σε µια άνευρη και αναποτελεσµατική
δηµόσια υπηρεσία, χωρίς εκπτώσεις στα θεµελιώδη δικαιώµατα
των πολιτών, αλλά και χωρίς εκπτώσεις στην προστασία της εθνι-
κής µας ασφάλειας. Έχουµε στα χέρια µας ένα πολύ ισχυρό
όπλο, τη δηµοκρατία, που έχει τη δύναµη να κοιτά κατάµατα τα
λάθη της και να τα διορθώνει και έχουµε την τύχη να έχουµε
Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη, που δεν διστάζει να µε-
τουσιώνει σε πράξη αυτήν τη δύναµη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κυρία συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Τζανακόπουλος εκ µέρους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όταν πριν από τρία χρόνια εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ είχαµε µι-
λήσει για µια επιχείρηση οικοδόµησης ολοκληρωτικού
καθεστώτος εκ µέρους του κ. Μητσοτάκη µε αφορµή µια σειρά
από νοµοθετήµατα της πρώτης περιόδου της Νέας Δηµοκρα-
τίας, από το επιτελικό κράτος µέχρι τις αλλαγές των τυπικών
προϋποθέσεων για τον διορισµό του διοικητή της ΕΥΠ και άλλα
πολλά, όταν στη συνέχεια µιλήσαµε για ολοκληρωτικό καθεστώς
Μητσοτάκη σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των µέσων ενηµέρωσης,
ασυλίας των τραπεζιτών, τις απευθείας αναθέσεις, σπεύδατε
διαρκώς να µας κατηγορείτε για προσβολή της Νέας Δηµοκρα-
τίας, για προσβολή της Κυβέρνησης, για προσβολή του ίδιου του
δηµοκρατικού πολιτεύµατος, σπεύδατε να µας κατηγορήσετε για
υπερβάλλοντα αντιπολιτευτικό ζήλο. Ξέρετε πού έχουµε φτάσει;

Τρία χρόνια µετά κανείς δεν αµφιβάλλει ότι πράγµατι έχουµε να
κάνουµε µε έναν ολοκληρωτικό τρόπο διακυβέρνησης µε όλη τη
σηµασία της λέξης, µε ένα καθεστώς που δεν διστάζει να χρησι-
µοποιεί παρακρατικές µεθόδους. Έχουµε να κάνουµε µε το πα-
ρακράτος Μητσοτάκη.

Παρά το προφανές αυτού του συµπεράσµατος, εγώ θα ήθελα
να προσπαθήσω να σταθώ σε δύο-τρία, θα έλεγε κάποιος, επιχει-
ρήµατα ή στην προσπάθεια οικοδόµησης ενός είδους επιχειρήµα-
τος από τη δική σας µεριά να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα
και να επισηµάνω, όχι απλώς τις αντιφάσεις σας, διότι οι αντιφά-
σεις σας είναι πρόδηλες, αλλά στην κυριολεξία την τρικυµία που
επικρατεί στο κρανίο. Τρικυµία στο κρανίο. Αυτά είναι τα επιχει-
ρήµατα και του κ. Μητσοτάκη την Παρασκευή και τα επιχειρήµατα
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας σήµερα.

Επιχείρηµα πρώτο. Λέτε «νόµιµη η παρακολούθηση». Με βάση
ποια ερµηνεία είναι νόµιµη η παρακολούθηση εν ενεργεία Βου-
λευτή ή Ευρωβουλευτή; Ακόµη κι αν δεχτούµε την αµφισβητή-
σιµη -το λιγότερο- ερµηνευτική εκδοχή, σύµφωνα µε την οποία
µπορεί επί της αρχής να αρθεί το απόρρητο των επικοινωνιών
Βουλευτή ή Ευρωβουλευτή, απαιτείται να υπάρχει και κάτι πα-
ραπάνω. Ποιο είναι αυτό το κάτι παραπάνω που απαιτείται να
υπάρχει; Λόγος εθνικής ασφάλειας. 

Και ρωτάµε εδώ και µέρες. Και ήρθε και ο κ. Τσίπρας την Πα-
ρασκευή και ρώτησε ευθέως τον κ. Μητσοτάκη. Για ποιον λόγο
δεν µας λέτε ποιος λόγος εθνικής ασφάλειας, υπό τη δική σας
ερµηνευτική εκδοχή, επέβαλε την παρακολούθηση του υποψή-
φιου τότε Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ και ποιος λόγος εθνι-
κής ασφάλειας επέβαλε την παρακολούθηση του κ. Κουκάκη; Τι
είναι αυτοί οι άνθρωποι; Επιβουλεύονται το πολίτευµα; Είναι κα-
τάσκοποι; Είναι πράκτορες ξένων δυνάµεων; Απεργάζονται
εσχάτη προδοσία; Ποιος είναι ο λόγος εθνικής ασφάλειας που
επέβαλε την παρακολούθηση αυτών των δύο προσώπων, για τα
οποία ξέρουµε; Γιατί υπάρχουν και κάποια για τα οποία δεν ξέ-
ρουµε, αλλά θα το δούµε παρακάτω αυτό. 

Τι απαντάτε; Λέει ο κ. Μητσοτάκης: «Ναι µεν έχω την εποπτεία
της ΕΥΠ, αλλά δεν ξέρω τους λόγους». Αν δεν ξέρει τους λόγους
ο κ. Μητσοτάκης, ποιος τους ξέρει; Ο διοικητής δηλαδή της ΕΥΠ
αποφάσισε µόνος του σε συνεργασία µε διάφορους επιχειρησια-
κούς να παρακολουθήσουν τον κ. Ανδρουλάκη και δεν ενηµέ-
ρωσε τον Πρωθυπουργό; Ποιον ενηµέρωσε; Δεν ενηµέρωσε τον
κ. Δηµητριάδη, τον ανιψιό του Πρωθυπουργού; Και ο κ. Δηµη-
τριάδης, αφού ενηµερώθηκε, δεν σκέφτηκε ότι, ξέρετε, είναι
κάπως σηµαντικό να παρακολουθείται από µια µυστική υπηρεσία
ένας εν ενεργεία Βουλευτής, Ευρωβουλευτής εν προκειµένω και
υποψήφιος Πρόεδρος του τρίτου σε δύναµη κοινοβουλευτικού
κόµµατος; Τη θεώρησε ήσσονος σηµασίας πληροφορία αυτή και
είπε «δεν βαριέσαι, ας µην του το πω»; Αν αυτό ισχύει, στην κυ-
ριολεξία θέλετε να µας τρελάνει όλους κανονικά. Δεν υπάρχει
άλλη εξήγηση. 

Απάντηση δεύτερη. «Τους ξέρουµε τους λόγους, αλλά δεν σας
τους λέµε». Γιατί δεν µας τους λέτε; Είναι, λέει, παράνοµο να σας
τους πούµε. Από πού προκύπτει ότι είναι παράνοµο, εφόσον δεν
εξακολουθεί να υφίσταται θέµα εθνικής ασφάλειας; Όπως λένε
αρµόδια κυβερνητικά στελέχη, δεν προέκυψε τίποτα από τις πα-
ρακολουθήσεις, δεν υπάρχει λοιπόν θέµα εθνικής ασφάλειας.
Ποια ήταν η πληροφορία που είχατε και δεν έχετε την υποχρέ-
ωση να ενηµερώσετε αρµοδίως την Επιτροπή Θεσµών και Δια-
φάνειας, τους πολιτικούς Αρχηγούς, το ελληνικό Κοινοβούλιο; Τι
θα πει «το ξέρουµε και δεν σας το λέµε»; Εδώ δεν είναι να παί-
ζουµε την κολοκυθιά. Εδώ τίθενται ζητήµατα για τις ίδιες τις βά-
σεις του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. 

Απάντηση τρίτη. Γιατί υπάρχει και τρίτη απάντηση. «Να έρθει
ο κ. Ανδρουλάκης, να του πούµε τους λόγους». Ο κ. Κουκάκης
να έρθει ή να µην έρθει; Να έρθει και ο κ. Κουκάκης. Στη βάση
ποιας διάταξης νόµου θα γίνει αυτό; Διότι τον Μάρτη του 2021
περάσατε µια διάταξη που λέει ότι η ΑΔΑΕ δεν επιτρέπεται να
ενηµερώνει όσους παρακολουθούνται, ακόµα κι αν έχει λήξει ο
συναγερµός, ακόµα κι αν δεν υπάρχει πια θέµα εθνικής ασφά-
λειας σε σχέση µε τα πρόσωπα αυτά. Άρα, λοιπόν, τι λέτε; Να
πάει ο κ. Ανδρουλάκης ή ο κ. Κουκάκης να πιούνε καφέ µε τον κ.
Μητσοτάκη να τους πει γιατί τους παρακολουθούσε. Και αυτό
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είναι θεσµική λειτουργία! Και αυτά είναι επιχειρήµατα τα οποία
δεν έχετε ντροπή να έρχεστε και να τα εκσφενδονίζετε ενώπιον
της Εθνικής Αντιπροσωπείας. Δεν έχετε ντροπή! Να έρθουν -
λέει- οι παρακολουθούµενοι να τους πούµε, να πιούµε καφέ.

Για να κλείνουµε, η παρακολούθηση είναι παράνοµη, καραµ-
πινάτα παράνοµη. Δεν υφίσταται κανένας λόγος εθνικής ασφά-
λειας. Υπάρχουν ποινικά αδικήµατα τετελεσµένα για τα οποία ο
εισαγγελέας πρέπει να κινηθεί άµεσα και σχετίζονται µε την πα-
ραβίαση του απορρήτου. Τα αδικήµατα αυτά εµπλέκουν και τον
κ. Δηµητριάδη και τον πρώην διοικητή της ΕΥΠ και ενδεχοµένως,
εµπλέκουν και τον νυν Πρωθυπουργό της χώρας. Το µόνο που
υπάρχει είναι αυτά τα αδικήµατα και η εξουσιαστική βουλιµία του
Κυριάκου Μητσοτάκη, οι παρακρατικές µέθοδοι και η λογική ολο-
κληρωτικού καθεστώτος. Αυτό υπάρχει. Αναλαµβάνετε την ευ-
θύνη, εσείς της Νέας Δηµοκρατίας, υπεράσπισης ακριβώς αυτού
του καθεστώτος, δηµιουργώντας τους όρους και τις προϋποθέ-
σεις για ένα στίγµα απαράγραπτο και αµετάθετο στο ίδιο σας το
κόµµα. 

Με αυτά τα επιχειρήµατα δεν βάζετε σε κίνδυνο απλώς και
µόνο, όµως, το ίδιο σας το κόµµα. Βάζετε σε κίνδυνο την ίδια την
Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία. Την υπονοµεύετε διαρκώς. Διότι
τι µας λέτε; Μας λέτε ότι αύριο το πρωί η ΕΥΠ έχει δικαίωµα,
χωρίς να ανακοινώνει σε κανέναν και χωρίς να είναι υποχρεω-
µένη στο µέλλον να ανακοινώσει σε κανέναν τους λόγους εθνικής
ασφάλειας που θα την οδηγήσουν σε αυτό, να παρακολουθήσει
το σύνολο των κινητών τηλεφώνων της εξεταστικής επιτροπής
που θα συγκροτηθεί. Αυτό µας λέτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ολοκληρώσω, κυρία
Πρόεδρε.

Μας λέτε ότι µπορεί η ΕΥΠ αύριο το πρωί στα ανακοινωµένα
ονόµατα των Βουλευτών που θα συγκροτήσουν εξεταστική επι-
τροπή να κάνει νόµιµη επισύνδεση, επικαλούµενη λόγους εθνι-
κής ασφαλείας που δεν θα ανακοινώσει ποτέ και σε κανέναν. Σε
αυτή την περιπέτεια βάζετε το κοινοβουλευτικό πολίτευµα και τη
δηµοκρατία. 

Θα απαντήσετε, λοιπόν, σε συγκεκριµένα ερωτήµατα στην εξε-
ταστική επιτροπή, αρκεί να µην ακολουθήσετε τη γνωστή λει-
τουργία που ακολουθήσατε και στην προηγούµενη όπου, στην
πραγµατικότητα αξιοποιώντας την πλειοψηφία σας, δεν αφήσατε
να κληθούν µάρτυρες. Για να δούµε τι θα κάνετε σε αυτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω µε τα ερωτήµατα,
κυρία Πρόεδρε. 

Ποιος έδωσε εντολή για την παρακολούθηση Ανδρουλάκη -
Κουκάκη. Ποιος ήταν ο λόγος εθνικής ασφάλειας. Ποια είναι η
σχέση της ΕΥΠ και του ΚΕΤΥΑΚ µε την «INTELLEXA» που εµπο-
ρεύεται το «Predator». Ποια άλλα πολιτικά πρόσωπα τέθηκαν σε
παρακολούθηση την προηγούµενη τριετία. Για ποιον λόγο απα-
γορεύτηκε στην ΑΔΑΕ να ενηµερώνει όσους έχουν παρακολου-
θηθεί εφόσον δεν υπάρχει πλέον λόγος εθνικής ασφάλειας µε τη
συγκεκριµένη τροπολογία που υπέγραψε ο κ. Πικραµµένος µε
τον κ. Τσιάρα.

Συµπέρασµα: Ο χρόνος του κ. Μητσοτάκη τελειώνει. Το που-
λόβερ του παρακράτους έχει αρχίσει να ξηλώνεται. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ. 
Κύριοι συνάδελφοι, σας υπενθυµίζω ότι ο χρόνος οµιλίας σας

είναι πέντε λεπτά µε την σχετική ανοχή. Παρακαλώ πολύ να τον
κρατάνε οι περισσότεροι. 

Τον λόγο τον έχει εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας ο κ. Τσα-
βδαρίδης.

ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Κυρία πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στην αρχή της οµιλίας µου θα ήθελα να απαντήσω
στα όσα είπε προηγουµένως ο συνάδελφος από τον ΣΥΡΙΖΑ και
να του πω ότι δεν θα πρέπει να ασχηµονεί χαρακτηρίζοντας τον
κ. Μητσοτάκη ψευδώς ως επικεφαλής µιας δήθεν σκοτεινής οµά-
δας παρακρατικής λειτουργίας. Γιατί, κύριε Τζανακόπουλε και

κύριε Πολάκη, η τελευταία παρακρατική οµάδα που λειτούργησε
στην Ελλάδα απ’ όσα γνωρίζουµε ήταν η οµάδα του Υπουργού
του ΣΥΡΙΖΑ του κ. Παπαγγελόπουλου που διαλύθηκε, ευτυχώς,
στα χρόνια της διακυβέρνησής µας. 

Προχωρώντας στην οµιλία µου θέλω να πω ότι έναν µήνα µετά
την αποκάλυψη της παραβίασης του απορρήτου των επικοινω-
νιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, του κ. Ανδρουλάκη, από
την ΕΥΠ ή και από άλλα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, η Βουλή των
Ελλήνων συζητά σήµερα την πρόταση της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ για τη σύσταση Εξεταστικής Επι-
τροπής. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και ο Πρωθυπουργός ο
ίδιος, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, υπογραµµίζοντας από την πρώτη
στιγµή την ανάγκη να διαλευκανθεί η υπόθεση, στηρίζει τη σύ-
σταση της εξεταστικής επιτροπής προκειµένου να µην µείνει
ούτε η παραµικρή σκιά στην πολιτική ζωή, αλλά και στους θε-
σµούς του τόπου µας. Όλα στο φως. Καµµιά δικαιολογία σε κα-
νέναν να µιλάει για κυβερνητικό εθελοτυφλισµό, για συγκαλύψεις
και άρνηση αυτοκριτικής πάνω σε ένα υπαρκτό ζήτηµα, όχι βέ-
βαια νοµιµότητας, αλλά οπωσδήποτε πολιτικής δεοντολογίας. 

Εξάλλου, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός αµέσως µόλις πληροφορή-
θηκε το ζήτηµα κατέστησε σαφές ότι παρότι η επισύνδεση στο τη-
λέφωνο του κ. Ανδρουλάκη έγινε απολύτως κατά τον νόµο, εν
τούτοις η υπόθεση δεν φιλτραρίστηκε πολιτικά πριν φτάσει στην
Εισαγγελέα που εποπτεύει τη λειτουργία της ΕΥΠ. Αυτή την πολι-
τική αστοχία, όµως, ακολούθησε η ανάληψη της αναλογούσας ευ-
θύνης, µε σαρωτικές αλλαγές στο Μέγαρο Μαξίµου και στην ΕΥΠ,
αλλά και η κατάθεση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου και συγ-
κεκριµένων προτάσεων που διασφαλίζουν τις αναγκαίες δικλίδες
για την εξάλειψη των παθογενειών στη λειτουργία της ΕΥΠ, αλλά
και δεν θα θέτουν σε κίνδυνο τον άκρως ευαίσθητο τρόπο λειτουρ-
γίας της υπηρεσίας. Έτσι κάνουν οι σοβαροί ηγέτες. 

Δυστυχώς, όµως, η υπεύθυνη στάση του κ. Μητσοτάκη ήδη µε
το καληµέρα συνάντησε την τοξικότητα του κ. Τσίπρα, ο οποίος
στην προ ηµερησίας διάταξης συζήτηση της προηγούµενης Πα-
ρασκευής από αυτό εδώ το Βήµα, σε µια βαθιά διχαστική και λαϊ-
κίστικη οµιλία, κατηγόρησε τον κ. Μητσοτάκη ως δήθεν γνώστη
και εντολέα των παρακολουθήσεων, αλλά και ως τον υπεύθυνο,
δήθεν, για τη θεσµική εκτροπή και υπονόµευση του δηµοκρατι-
κού µας πολιτεύµατος. Έτσι αντιλαµβάνεται ο Αρχηγός σας τον
ρόλο της εξεταστικής επιτροπής, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ως
ένα λαϊκό δικαστήριο που a priori θα καταδικάζει όσους φαντα-
σιώνεται ως ενόχους ο τιµητής κ. Τσίπρας;

Και να σας πω γιατί προκαταβολικά κάνει ο κ. Τσίπρας τον κήν-
σορα και τον δικαστή; Γιατί νιώθει στο φυσικό του πολιτικό περι-
βάλλον, όταν απαξιώνει και τορπιλίζει κάθε πρωτοβουλία του κ.
Μητσοτάκη που δεν πρόλαβε ως πρωθυπουργός να πράξει και
κάθε ενέργεια που δεν βολεύει στο δικό του κατά συνθήκη αφή-
γηµα. Γιατί ενώ ο Πρωθυπουργός ανέδειξε την ανάγκη ενίσχυσης
της λογοδοσίας της ΕΥΠ µέσω πιο σταθερής εποπτείας της από
τη Βουλή κι ενώ αµέσως κλήθηκε για ακρόαση στην Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας ο νέος Διοικητής της ΕΥΠ κ. Δεµίρης, ο κ.
Τσίπρας εν εξελίξει αυτής της απόρρητης συνεδρίασης έφτασε
στο σηµείο να επικαλεστεί ο ίδιος σε αυτήν εδώ την Αίθουσα µια
διαρροή της απόρρητης τοποθέτησης του νέου διοικητή, διαστρε-
βλώνοντας κιόλας τα λόγια του. 

Αποκαλύπτεται έτσι το πώς ο ίδιος αντιλαµβάνεται τις έννοιες
της εχεµύθειας και του απορρήτου για τις οποίες υποτίθεται
τώρα ότι κόπτεται. Διότι αν κόπτονταν πραγµατικά για διαφάνεια,
δεν θα είχε για διακόσµηση επί των ηµερών του την Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας, µε την τότε Προεδρεύουσά της κ. Τασία
Χριστοδουλοπούλου να αρνείται το 2016 να ελέγξει κατηγορίες
της Κριστίν Λαγκάρντ εναντίον της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
για υποκλοπές της τρόικας, πετώντας ειρωνείες για παιδιαρί-
σµατα. 

Αυτή είναι η υποκρισία σας! Μέµφεστε τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη που ενισχύει τη διαφάνεια στην ΕΥΠ εισάγοντας το διπλό
εισαγγελικό φίλτρο, ενώ εσείς, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε
τον τότε Ποινικό Κώδικα που είχατε ψηφίσει υποβαθµίσατε από
κακούργηµα σε πληµµέληµα την υποκλοπή των επικοινωνιών και
τη χρήση των προϊόντων της. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συναίνεσή µας για τη σύ-
σταση της εξεταστικής επιτροπής που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ -
ΚΙΝΑΛ είναι απολύτως συµβατή µε τη διαχρονική ευαισθησία µας
σε θέµατα δηµοκρατίας. Η Νέα Δηµοκρατία εξάλλου ήταν αυτή
που µε πρότασή της κατά την τελευταία συνταγµατική Αναθεώ-
ρηση έδωσε τη δυνατότητα στην κοινοβουλευτική µειοψηφία να
συστήνει εξεταστικές επιτροπές. 

Θα κληθούµε όλοι µας, λοιπόν, να βρούµε απαντήσεις µέσα
από τις συνεδριάσεις της, για να εκλείψει επιτέλους η εργαλει-
οποίηση της υπόθεσης από την Αντιπολίτευση, κυρίως από την
Αξιωµατική, που προσπαθεί απεγνωσµένα να βαφτίσει ένα επι-
χειρησιακό κενό και µια διοικητική αστοχία σε σκηνικό γενικευ-
µένης θεσµικής εκτροπής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, κρατήστε µικρό «κα-
λάθι». Και µέχρις ότου απαντηθούν όλα τα ερωτήµατα, σταµατή-
στε να κάνετε µε το στανιό τους υπερασπιστές του κ. Ανδρουλάκη,
προκειµένου να αλώσετε τους ψηφοφόρους του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ.
Δεν σας τιµά και δεν είναι αυτή η αποστολή σας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας έχει η κ. Κοµνηνάκα. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Μπορεί κάποιος να υποστηρίξει µε σοβαρότητα ότι για την

απαράδεκτη παρακολούθηση του κινητού του Νίκου Ανδρου-
λάκη δεν υπάρχουν αδιαµφισβήτητες, σοβαρότατες και αµετά-
κλητες ευθύνες στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και
προσωπικά στον ίδιο τον Πρωθυπουργό; Ευθύνες, όχι µόνο αν-
τικειµενικές ως άµεσου εποπτεύοντα της ΕΥΠ, αλλά και υποκει-
µενικές, αφού µόνο δικαιολογίες µαθητών δηµοτικού θυµίζουν
τα «δεν ήξερα, δεν ρώτησα» και τα άλλα φαιδρά περί υπηρεσια-
κών αστοχιών. Ούτε βέβαια µπαίνει σε διαπραγµάτευση το αν η
παρακολούθηση ενός Αρχηγού πολιτικού κόµµατος, ενός Βου-
λευτή, πόσω µάλλον ενός ολόκληρου πολιτικού κόµµατος είναι
πράξη παράνοµη και σαφέστατα καταδικαστέα. 

Σωστά η πρόταση του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ για τη σύσταση της εξε-
ταστικής επιτροπής επικαλείται τη διαφύλαξη της ελεύθερης
εσωτερικής λειτουργίας των πολιτικών κοµµάτων, την προστασία
σηµαντικών πολιτικών ελευθεριών για τον λαό, για τις οποίες
είναι δεδοµένη η ευθύνη του κράτους και των κυβερνήσεων να
τις εγγυώνται. 

Από αυτή την άποψη, είναι κάτι παραπάνω από αυτονόητο ότι
στο αντικείµενο της υπό σύσταση εξεταστικής επιτροπής οφεί-
λουν να συµπεριληφθούν, όπως και ήδη έγινε, και οι συγκεκρι-
µένες περιπτώσεις για τις καταγγελίες δηµοσιογράφων, πόσω
µάλλον οι συγκεκριµένες και επαναλαµβανόµενες καταγγελίες
που έχει κάνει το ΚΚΕ για πολλαπλά καταγεγραµµένα περιστα-
τικά ακρόασης στο τηλεφωνικό κέντρο της έδρας της Κεντρικής
Επιτροπής του ΚΚΕ τον Νοέµβρη του 2016, τον Απρίλη του 2017,
το 2019, το 2020, τελευταία τον Απρίλη του 2022. 

Δύο κυβερνήσεις άλλαξαν. Ούτε η Νέα Δηµοκρατία σήµερα
ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ πριν δέησαν να δώσουν απαντήσεις σε πολύ συγ-
κεκριµένα ερωτήµατα που επανέλαβε και προηγούµενα ο Γενι-
κός Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής. 

Δεν µπορούµε να µην επισηµάνουµε την επιλεκτική σας ευαι-
σθησία στις ελευθερίες και τα δικαιώµατα όταν επί έξι χρόνια
όλοι σας σφυρίζατε αδιάφορα στις καταγγελίες του ΚΚΕ για συγ-
κεκριµένα περιστατικά υποκλοπών, τα οποία µάλιστα θα είχατε
φροντίσει να ξεπετάξετε γρήγορα-γρήγορα προς αρχειοθέτηση,
κύριοι και κυρίες του ΣΥΡΙΖΑ, αν δεν προκαλούσαµε µε παρέµ-
βασή µας τη συνέχιση των ερευνών από τη δικαιοσύνη, οι οποίες
µέχρι και σήµερα συγκεντρώνουν νέα και αξιοποιήσιµα στοιχεία.
Πρόκειται γι’ αυτά τα στοιχεία που έσπευσε να δηλώσει ότι δεν
υπήρχαν για τη διεξαγωγή της έρευνας ο κ. Κατρούγκαλος, για
να απαλλάξει µε έναν σµπάρο αµφότερες τις κυβερνήσεις εκ των
ευθυνών τους για την προκλητική µέχρι σήµερα αδράνεια. 

Επιλεκτικές όµως είναι οι ευαισθησίες σας, και γι’ αυτό µάλλον
υποκριτικές, γιατί δεν βγάζετε τσιµουδιά κανένας από εσάς γι’
αυτό το τροµακτικό θεσµικό πλαίσιο που επιτρέπει ο κάθε ένας

να κρίνεται µε συνοπτικές διαδικασίες ύποπτος και να µπαίνει
στο στόχαστρο κρατικών, και όχι µόνο, µυστικών υπηρεσιών. 

Η όλη αντιπαράθεση εξαντλείται στο νόµιµο ή το παράνοµο
των παρακολουθήσεων, λες και αυτός ο «βούρκος» των υποκλο-
πών γίνεται λιγότερο άθλιος και επικίνδυνος για τον λαό, απο-
κτώντας µια κάποια τυπική νοµιµοποίηση. Πέσατε ξαφνικά όλοι
από τα σύννεφα µε αυτή την κυνική παραδοχή του νεοδιορι-
σθέντα διοικητή της ΕΥΠ ότι ουδείς εξαιρείται των παρακολου-
θήσεων. 

Δεν είναι, αλήθεια, κοινό σας δηµιούργηµα αυτό το πολυπλό-
καµο και άθλιο πλέγµα ευρω-ενωσιακών οδηγιών, νόµων, διακρα-
τικών συµφωνιών που επιτρέπει ο καθένας να βαφτίζεται ως εν
δυνάµει επικίνδυνος για ό,τι µπορεί να χωρέσει σε αυτά τα ευ-
ρύτατα όρια της έννοιας της εθνικής ασφάλειας ή ως εν δυνάµει
ύποπτος για τροµοκρατία και να συγχωρείται έτσι το σµπαράλια-
σµα των όποιων λαϊκών ελευθεριών και δικαιωµάτων κατοχυρώ-
νεται, έστω και υποτυπωδώς, από το Αστικό Δίκαιο; 

Πόσοι είναι, αλήθεια, αυτοί οι επιβουλευόµενοι την εθνική
ασφάλεια και επίδοξοι τροµοκράτες, ώστε να δικαιολογείται η
έκδοση δεκαπέντε χιλιάδων εισαγγελικών παραγγελιών κατ’
έτος; Τριακόσιοι οκτώ ήταν πριν µια εικοσαετία, κύριε Καιρίδη.
Σαν πολλά κινητά να απέκτησαν ξαφνικά οι ύποπτοι. Πάνω από
εκατό χιλιάδες την τελευταία δεκαετία. Αριθµοί που ζαλίζουν και
γιγαντώνουν τον αριθµό των παρακολουθούµενων προσώπων,
αν σκεφτεί κανείς και το εύρος των προσώπων που επικοινωνούν
µε τους διάφορους στόχους. 

Σε αυτά τα αποτελέσµατα οδηγούν οι τερατώδεις εξαιρέσεις
από το απόρρητο των τηλεπικοινωνιών που όλοι µαζί ψηφίσατε
και αποδέχεστε και στην ευρωπαϊκή, αλλά και στην ελληνική, νο-
µοθεσία, ακόµη και στο ίδιο το Σύνταγµα, µετατρέποντας τελικά
σε κανόνες τις παρακολουθήσεις και σε εξαίρεση την προστασία
του απορρήτου τους. 

Είναι ένα µόνο δείγµα αυτών, ο νόµος που πρόσφατα ψηφί-
σατε από κοινού Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ και ΜέΡΑ25,
ενσωµατώνοντας στην ελληνική νοµοθεσία την οδηγία για τα
προσωπικά δεδοµένα, µε την οποία καθιερώθηκε το νόµιµο, υπο-
τίθεται, γενικευµένο και συστηµατικό φακέλωµα. 

Για να µην µιλήσουµε για τον ευρωπαϊκό κανονισµό 2021/821,
που πάλι από κοινού ψηφίσατε πριν λίγους µήνες Νέα Δηµοκρα-
τία, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, που νοµιµοποιεί την εµπορία και διακί-
νηση κατασκοπευτικού λογισµικού, δηλαδή αυτά τα τύπου
«Predator», «Pegasus» κ.λπ., για τα οποία σήµερα παραπονιέστε. 

Και κάπως έτσι, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, πέσατε στον «λάκκο» που
µόνοι σας σκάψατε, όπως πάθατε το ίδιο και µε την κατάπτυστη
τροπολογία που ψηφίσατε µε την Νέα Δηµοκρατία, καταργώντας
ακόµα και αυτή την υποχρέωση ενηµέρωσης του στόχου µετά
την ολοκλήρωση της διαδικασίας παρακολουθήσεων όταν αυτή
η άρση γίνεται µε την επίκληση των περιβόητων λόγων εθνικής
ασφάλειας. 

Το θεσµικό, λοιπόν, πλαίσιο κάθε άλλο παρά ατελές είναι. Είναι
αποτελεσµατικότατο για τον λόγο για τον οποίο δηµιουργήθηκε,
δηλαδή για την προστασία του αστικού κράτους και του συστή-
µατος απ’ ό,τι µπορεί να θεωρηθεί επικίνδυνο για τη διαιώνισή
του. Είναι ένα θεσµικό πλαίσιο-«λάστιχο» που, πότε στο όνοµα
της εθνικής ασφάλειας, πότε στο όνοµα της καταπολέµησης της
τροµοκρατίας και του εξτρεµισµού ή της ριζοσπαστικής σκέψης,
που εξίσου επικίνδυνη βαφτίζεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση,
δίνει τη δυνατότητα στο κράτος και στις ουκ ολίγες µυστικές
υπηρεσίες, χωρίς καµµία αιτιολόγηση και µε συνοπτικές διαδι-
κασίες, να στοχοποιεί εργαζόµενους, συνδικαλιστές, δηµοσιο-
γράφους, επιτρέποντας µάλιστα άρσεις απορρήτου να γίνονται
µαζικά σε ολόκληρες περιοχές, ακόµα και προληπτικά. 

Είναι κατανοητό, λοιπόν, γιατί κανείς δεν βρίσκει να ψελλίσει
µια λέξη γι’ αυτό το επικίνδυνο για τις λαϊκές ελευθερίες σκο-
τεινό, θεσµικό πλαίσιο. Κατανοητό, αλλά όχι ανεκτό. 

Μπορεί εσείς να επιλέξατε να διαµορφώσετε αυτόν τον «δυ-
σώδη βούρκο» των υποκλοπών και της καταπάτησης κάθε έν-
νοιας ατοµικής και συλλογικής ελευθερίας, µην περιµένοντας
ίσως ότι κάποια στιγµή θα κυλιστείτε και εσείς µέσα σε αυτό τον
«βούρκο». Εµείς όµως σε ό,τι µας αφορά θα κάνουµε ό,τι περνάει
από το χέρι µας και µε τη συµµετοχή µας στην εξεταστική επι-
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τροπή, στο πλαίσιο βέβαια που αυτή επιτρέπει να γίνει αυτό,
ώστε να µην σας ακολουθήσει σε αυτόν τον «βούρκο» ο λαός,
και κυρίως να γνωρίζει, να προστατευτεί και να παλέψει για να
απαλλαγεί από αυτόν τον «βούρκο», απ’ αυτό το επικίνδυνο θε-
σµικό πλαίσιο που θέτει συνολικά σε κίνδυνο τις ελευθερίες του.
Γιατί είναι κυρίως υπόθεση του ίδιου του λαού να µην δείξει καµ-
µία ανοχή σε αυτό µε τη δράση του και τις πολιτικές επιλογές
του, να υπερασπιστεί τα δικαιώµατα και τις ελευθερίες του, «γυ-
ρίζοντας την πλάτη» σε όσους συστηµατικά τα υπονοµεύουν,
κόντρα σε αυτό που βαφτίζεται «νοµιµότητα» της καταστολής,
του αυταρχισµού, των παρακολουθήσεων και τελικά στην ίδια τη
δικτατορία του κεφαλαίου. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κυρία συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Λαζαρίδης εκ µέρους της Νέας Δηµο-

κρατίας. 
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δηµοκρατία

λειτουργεί καλά όταν οι εξουσίες λειτουργούν ανεξάρτητα, οι θε-
σµοί υπεύθυνα και οι κρατικές υπηρεσίες αποτελεσµατικά και
παραγωγικά προς όφελος των πολιτών και πάντα µέσα στο αυ-
στηρά επιγεγραµµένο όριο των αρµοδιοτήτων τους. Διαφωνεί
κανείς µε αυτό; Δεν νοµίζω. 

Και επειδή η δηµοκρατία είναι το ιδανικό που όλες και όλοι
υπηρετούµε, οφείλουµε µε τους λόγους και µε τις πράξεις µας
να την ενδυναµώνουµε. Αυτό ακριβώς που κάνει ο Πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος είχε την πολιτική παρρησία
να αναδείξει την αλήθεια, να παραδεχτεί τα ρυθµιστικά κενά και
να προτείνει λύσεις, λύσεις που τιµούν τη Δηµοκρατία και προ-
άγουν τη διαφάνεια. 

Τι έκανε ο Πρωθυπουργός άµεσα, αποφασιστικά, µα πάνω απ’
όλα θεσµικά και υπεύθυνα; Ζήτησε να ανοίξει άµεσα η Βουλή και
κατέθεσε τέσσερις τοµές για την ΕΥΠ µε στόχο την ενδυνάµωση
της λογοδοσίας και την αποφυγή στο µέλλον ανάλογων περιστα-
τικών. Αποδέχτηκε, επίσης, την παραίτηση του Γενικού του Γραµ-
µατέα και του Διοικητή της ΕΥΠ.

Επιτρέψτε µου εδώ µια παρένθεση για τον κ. Γρηγόρη Δηµη-
τριάδη. Απλά και σύντοµα θα πω ότι η επιτυχία στον τρόπο επι-
τέλεσης των καθηκόντων του τον έκανε στόχο και αποδέκτη µιας
νοσηρής τοξικότητας, η οποία δεν του πρέπει. Είναι κρίµα γιατί
η αρετή της ευθιξίας στερεί ένα συνειδητό λειτουργό, µε ακονι-
σµένα αντανακλαστικά, θεσµική υπευθυνότητα και περισσή ευαι-
σθησία για τους πιο ευάλωτους. Ο κ. Δηµητριάδης αποτέλεσε
αθόρυβο επιταχυντή και συνεκτικό κρίκο των επιτυχιών της Κυ-
βέρνησης σε όλα µα όλα τα επίπεδα, στο κοινωνικό, στο εθνικό,
στο υγειονοµικό. Εδώ κλείνει η παρένθεση. 

Και σε αυτό το πλαίσιο που έβαλε ο Πρωθυπουργός σας καλώ,
κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, να συνεισφέρετε παραγω-
γικά και να υποστηρίξετε δηµιουργικά αυτή τη διαδικασία. Οτι-
δήποτε άλλο θεωρώ ότι είναι εκ του πονηρού. Γιατί; Θα σας πω
αµέσως.

Στην αρχή της οµιλίας µου περιέγραψα πώς λειτουργεί σωστά
η Δηµοκρατία. Να σας πω τώρα πότε δεν λειτουργεί σωστά η Δη-
µοκρατία. Η Δηµοκρατία, λοιπόν, δεν λειτουργεί σωστά όταν οι
θεσµικοί της εκπρόσωποι επιλέγουν την πόλωση, τον λαϊκισµό,
την ισοπέδωση, τον µηδενισµό και την επένδυση στην τοξικότητα
και τα άκρα ως µέσα προσπορισµού κοµµατικών οφελών. Η επι-
λογή αυτού του δρόµου είναι ηθικά λανθασµένη, πολιτικά ανεύ-
θυνη και εθνικά επικίνδυνη. 

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, απορώ πραγµατικά γιατί
κάνετε ότι πέφτετε από τα σύννεφα µε το γεγονός ότι γίνονται
παρακολουθήσεις. Συγγνώµη που σας αναστατώσαµε, αλλά, ναι,
γίνονται παρακολουθήσεις παντού στον κόσµο. Οι πενήντα τέσ-
σερις χιλιάδες επισυνδέσεις επί ΣΥΡΙΖΑ µιλούν από µόνες τους.
Αυτές ήταν καλές παρακολουθήσεις; Ο κ. Τσίπρας φαντάζοµαι
ότι δεν γνωρίζει για ποιους πρόκειται, εκτός και αν γνωρίζει και
δεν µας λέει. 

Όλοι, λοιπόν, στο ίδιο καζάνι βράζουµε. Μην ξεχνάµε ότι και ο
ίδιος ο Κυριάκος Μητσοτάκης και µέλη της οικογένειάς του
υπήρξαν στόχος παρακολουθήσεων. 

Και µην προσυπογράφετε άκοπα θεωρίες συνωµοσίας, όπως
γιατί έχει υπαχθεί η ΕΥΠ στον Πρωθυπουργό, κάτι που είχαν
κάνει και άλλοι πρωθυπουργοί στο παρελθόν, συµπεριλαµβανο-
µένου του Ανδρέα Παπανδρέου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ. 

Αν δεν αντιληφθούµε ότι οφείλουµε όλοι µαζί να συνδράµουµε
στην περαιτέρω θεσµική θωράκιση του πλαισίου των παρακολου-
θήσεων και την εξεύρεση δικλείδων δηµοκρατικότητας, τότε
είναι βέβαιο ότι θα χάσουµε ακόµα µια ευκαιρία να καταπολεµή-
σουµε διαχρονικές παθογένειες.

Μην προσεγγίζετε, λοιπόν, το θέµα µε τρόπο ανεύθυνο, υπο-
κριτικό και παραπλανητικό για τον ελληνικό λαό. Ακούσαµε, για
παράδειγµα, την εξωφρενική πρόταση να κλείσει η ΕΥΠ. 

Είναι εξωφρενική γιατί κάθε κυβέρνηση πρέπει να βελτιώνει,
να συνεισφέρει και να προσθέτει, όχι να γκρεµίζει και να αφαιρεί,
εκτός και αν για εσάς, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, αυτός είναι
ο τρόπος να ελέγξετε τους αρµούς της εξουσίας, σύµφωνα µε
την εκπεφρασµένη σας επιθυµία, και, εν προκειµένω, για την
ΕΥΠ, που όλοι γνωρίζουµε ότι έχει καταγράψει εθνικές επιτυχίες
που δεν θα τις µάθουµε ποτέ καθώς είναι µυστική υπηρεσία µε
αποστολή την προάσπιση του εθνικού συµφέροντος. Η έµφαση
στο µυστική. Μην παίζετε, λοιπόν, µε την εθνική ασφάλεια και µη
δίνετε επιχειρήµατα στους εχθρούς της πατρίδας και της Δηµο-
κρατίας. Είναι πολλοί αυτοί. Κοιτάξτε τι γίνεται γύρω µας.

Σήµερα εδώ επιδιώκουµε να θωρακίσουµε την αξιοπιστία, να
ενισχύσουµε τη λογοδοσία, να ενδυναµώσουµε τη θεσµική λει-
τουργία και τελικά να θωρακίσουµε περαιτέρω την ήδη ισχυρή
Δηµοκρατία µας. Η διαφύλαξη των αρχών της φιλελεύθερης δη-
µοκρατίας δεν µπορεί και δεν επιτρέπεται να χρωµατιστεί κοµ-
µατικά από κανέναν. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε, που ήσασταν συνεπής και στον χρόνο
σας.

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Γεροβασίλη εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ. 
ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ: Κύριε Καιρίδη, µιας και είστε εδώ, να πω

ότι µε εκπλήξατε σήµερα από τη µία θετικά, διότι όντως κατεβά-
σατε τους τόνους. Υπάρχει και άλλο ένα θετικό, όµως. Ακούσαµε
για πρώτη φορά από αυτό το Βήµα από Βουλευτή της Νέας Δη-
µοκρατίας ότι «πιστεύω προσωπικά» και το είπατε µετ’ επιτά-
σεως. Το «πιστεύω προσωπικά» δεν έχει ακουστεί ξανά εδώ
µέσα, από την πλευρά σας εννοώ, διότι όλα ήταν ή κατ’ εντολήν
ή εξαιτίας αυτού του θαύµατος του κ. Μητσοτάκη. Και είναι η
πρώτη φορά που νοµίζω ότι αλλάζετε γραµµή και προσπαθείτε
να πείτε ότι δεν είναι του κ. Μητσοτάκη, διότι δεν βγαίνει η
ατζέντα και δεν συµφέρει και διότι ο Πρωθυπουργός δεν ήξερε
τι του γινόταν. Είναι εντυπωσιακή στροφή θα έλεγα. Θα παρα-
κολουθήσουµε αν θα κρατήσετε την ίδια γραµµή και παρακάτω
ή αν για όλα πάλι θα είναι εξαιτίας ή µε εντολή του κ. Μητσοτάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε οποιαδήποτε άλλη χώρα συ-
νέβαινε αυτό που συνέβη εδώ µε τις υποκλοπές και αποκαλύ-
πτονταν όλα αυτά που αποκαλύφθηκαν αυτό το διάστηµα, ο
Πρωθυπουργός αυτής της χώρας θα είχε παραιτηθεί ή το κόµµα
του, η παράταξή του θα του ζητούσε να παραιτηθεί και, βεβαίως,
όταν πρόκειται για παράνοµη παρακολούθηση, όπως αυτή του
κ. Ανδρουλάκη, εν ενεργεία Ευρωβουλευτή και τώρα Αρχηγού
του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ.

Μας είπε, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης στην αρχή ότι κανένας δεν
παρακολουθεί τον κ. Ανδρουλάκη, µετά είπε «νόµιµο, αλλά
λάθος», µετά «αν το ήξερα, δεν θα το επέτρεπα». Δηλαδή το νό-
µιµο δεν θα το επέτρεπε. Άρα, µε ποια λογική δεν θα το επέτρεπε
αφού ήταν νόµιµο; Μετά είπε: «Εγώ δεν ήξερα, φταίει ο Κοντο-
λέων, ο οποίος έκανε το λάθος». Νόµιµο το λάθος. Και, βεβαίως,
παραιτήθηκε για αυτόν τον λόγο, ενώ το νόµιµο έκανε ο κ. Κον-
τολέων. Και, βεβαίως, παραιτήθηκε ο κ. Δηµητριάδης, διότι δεν
άντεχε την τοξικότητα. Για πολιτική ευθύνη καµµία συζήτηση. 

Το µέτρο της νοµιµότητας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυ-
µίζω ξανά ότι δεν είναι εάν έδωσε την έγκριση µία εισαγγελέας,
η οποία, βεβαίως, και φέρει την ευθύνη της. Και εδώ είναι ένα
ζήτηµα βαθιά πολιτικό, βαθιά θεσµικό. Ακούσαµε πολλά από τον
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κύριο Πρωθυπουργό και την Παρασκευή. Ακούστηκαν και εδώ
σήµερα πολλά. Δεν ακούσαµε καµµία απάντηση στα ουσιαστικά
ερωτήµατα που τίθενται από ολόκληρη την Αντιπολίτευση. 

Και έχει άδικο η Αντιπολίτευση όταν λέει ότι εδώ πρόκειται για
συνταγµατική εκτροπή και ότι οφείλει ο κ. Μητσοτάκης να πα-
ραιτηθεί; Γιατί δεν ήταν άλλος, ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης ήταν που
άλλαξε τον νόµο για να χρίσει πολιτικό προϊστάµενο στην ΕΥΠ
τον κ. Κοντολέοντα. 

Σας θυµίζω, επίσης, το εξής: Αν ήταν Υπουργός και δεν είχε
µεταβιβαστεί αυτή η αρµοδιότητα και είχε συµβεί αυτό που συ-
νέβη, θα είχε παραιτηθεί ο Υπουργός της Κυβέρνησης; Νοµίζω
ότι θα είχε παραιτηθεί. Αλλά τώρα τον λένε Κυριάκο Μητσοτάκη,
η µέρα είναι Δευτέρα. 

Ο Πρωθυπουργός φέρνει στις πλάτες του το βάρος να απο-
δείξει -και η Νέα Δηµοκρατία µαζί, όχι µόνο ο Πρωθυπουργός-
ότι η Ελλάδα της ΚΥΠ και των ΚΥΠατζήδων δεν γίνεται σύγχρονη
πραγµατικότητα. Καλείται ο Πρωθυπουργός και η Νέα Δηµοκρα-
τία να αποδείξουν ότι το κράτος δεν είναι παρακράτος, ότι ολό-
κληρες πολιτικές παρατάξεις δεν βαφτίζονται προδότες για να
εκβιάζονται µε παράνοµα µέσα. 

Και βεβαίως γι’ αυτή την κρίση βοά ο διεθνής Τύπος -τα είπαν
και οι συνάδελφοι προηγουµένως-, αλλά σας θυµίζω ότι όταν ο
διεθνής Τύπος έλεγε καλά λόγια για τη Νέα Δηµοκρατία και την
Κυβέρνηση, τότε λέγατε ότι αυτοί δεν είναι στη λίστα Πέτσα και
δείτε τι καλά λόγια λένε. Τώρα που λένε κακά λόγια, σχεδόν τους
είπατε ότι είναι στον ΣΥΡΙΖΑ. Το στόρι δεν πέτυχε τώρα, αλλά
αλλάζει η ατζέντα. Ο διασυρµός λοιπόν της χώρας συνεχίζεται
µε διαρροές για ξένες χώρες, για ρωσικό δάκτυλο και τα λοιπά
και τα λοιπά. 

Επίσης, επιχειρήθηκε και άστοχος συµψηφισµός µε τη δίκη
της Χρυσής Αυγής και τα δεδοµένα τότε, διότι ο Πρωθυπουργός
δεν ήξερε ότι δεν παρακολουθήθηκαν οι Βουλευτές της Χρυσής
Αυγής. Αναρωτιέµαι µήπως δεν ξέρουµε ότι όταν σηκώνουµε ένα
τηλέφωνο, υπάρχει και κάποιος άλλος από την άλλη γραµµή.
Έχει δύο σηµεία το τηλέφωνο, δεν έχει ένα, αλλά µάλλον ούτε
αυτό το ήξερε ο Πρωθυπουργός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξέδρα έχει γεµίσει από µπά-
λες. Όσο για τις σαΐτες κατά του ΣΥΡΙΖΑ -διότι βέλη δεν τα λες-
, ο Πρόεδρος, ο Αλέξης Τσίπρας, είπε από αυτό το Βήµα
προχθές ότι ο ίδιος µε εντολή του ο κ. Ρουµπάτης, ο Διοικητής
τότε της ΕΥΠ, ενηµέρωνε ανά εξάµηνο τον Αρχηγό της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης τον κ. Μητσοτάκη. Από αυτό και µόνο µπο-
ρείτε να κρίνετε τις θεσµικές συµπεριφορές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Χρειάζοµαι λίγο ακόµη χρόνο. Ευχαριστώ. 
Και επειδή γράφτηκε αυτές τις ηµέρες, τι ακούστηκε και το

άκουσα και µου το ρώτησαν, ότι η προµήθεια των συστηµάτων
αυτών στην ΕΥΠ ήδη ξεκίνησε επί ΣΥΡΙΖΑ και µάλιστα επί των
ηµερών µου, έχω να πω τα εξής: Συστήµατα παρακολούθησης
κακοποιών, εγκληµατικών οργανώσεων και τα λοιπά υπήρχαν και
υπάρχουν και πρέπει να υπάρχουν και στην ΕΥΠ και στην Αστυ-
νοµία. Έχει η Αντιτροµοκρατική, έχει και η ΔΙΔΑΠ. Δεν είναι ένα
το σύστηµα. 

Κλήθηκα επί των ηµερών µου να υπογράψω και να εγκρίνω
κονδύλι καινούργιων συστηµάτων λόγω παλαιότητας, αντικατά-
στασης δηλαδή. Όντως εγκρίθηκε αυτό το κονδύλι. Συστήθηκε
ειδική επιτροπή, για να προτείνει προδιαγραφές, νόµιµες προ-
διαγραφές, για να συνεχίσουν οι υπηρεσίες τη δουλειά τους ως
οφείλαµε και βεβαίως στη συνέχεια να ακολουθήσει διαγωνι-
σµός. Αυτό υπάρχει εγγράφως στο Υπουργείο, µπορείτε να το
αναζητήσετε. 

Ο διαγωνισµός αυτός, µε την ανάληψη της διακυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας, σταµάτησε αυτοµάτως και στη συνέχεια έγι-
ναν άλλα -αυτά για τα οποία συζητάµε σήµερα ή που θα αποτε-
λέσουν αντικείµενο έρευνας στην εξεταστική επιτροπή- όπως
επίσης σταµάτησε αυτοµάτως ο διαγωνισµός για τις περίφηµες
ταυτότητες, διαβατήρια, έγγραφα ασφαλείας, προκειµένου η Κυ-
βέρνηση να συζητήσει µε τους αρεστούς της επιχειρηµατίες. Για
νόµιµα, για παράνοµα µέσα; Μένει να ερευνηθεί. 

Ο νόµος λοιπόν επιβάλλει σειρά εγγυήσεων και για τους τηλε-

πικοινωνιακούς παρόχους, για να είναι νόµιµες επισυνδέσεις και
όχι υποκλοπές. Οι εγγυήσεις αυτές προφανώς και εξ ορισµού
δεν µπορούν να τηρηθούν από κάποιο «Predator» ή όπως αλλιώς
λέγεται ή όποιο άλλο παράνοµο λογισµικό και γι’ αυτό όλα αυτά
είναι υποκλοπές και δεν µπορούν να έχουν καµµία επίφαση νο-
µιµότητας. 

Και βεβαίως η εξεταστική θα πρέπει να διερευνήσει και την
υπόθεση Ανδρουλάκη, αλλά και την υπόθεση Κουκάκη που εκτός
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών εµπλέκεται και το «Preda-
tor» και να βρεθεί και να ερευνηθεί και ποιούς άλλους παρακο-
λουθεί. Τους Βουλευτές, τους εν ενεργεία Βουλευτές, τους
Υπουργούς, τον ίδιο τον Πρωθυπουργό; Δεν ξέρω. Δεν ξέρω
ποιος παρακολουθεί ποιον. Αυτά θα έπρεπε σήµερα να ψάχνει η
ελληνική Κυβέρνηση και γι’ αυτά να ανησυχεί. 

Αντ’ αυτών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνεται µία µάχη
προσωπικής πολιτικής επιβίωσης του κ. Μητσοτάκη και όχι µάχη
για να τηρηθεί η θεσµική τάξη στη χώρα και όχι για να στηριχθεί
η δηµοκρατία. Τον ένοχο τον ξέρουµε. Θα ήταν θαυµάσιο να µην
υπάρχουν συνένοχοι. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κυρία συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Κωνσταντί-
νος Μπογδάνος. 

Στη συνέχεια είναι ο κ. Παπαδηµητρίου, ο κ. Βίτσας, ο κ. Δα-
βάκης, ο κ. Κεγκέρογλου. Μπαίνουµε στον τρίτο κύκλο των οµι-
λητών.

Ορίστε, κύριε Μπογδάνο, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, χθες κατέθεσα στον Γράµµο στεφάνι στη µνήµη των ηρώων
που έπεσαν κατά τις επιχειρήσεις 1947-1949 για την εθνική ακε-
ραιότητα και τη δηµοκρατία. Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι εάν οι
συµµορίτες-στασιαστές του ΔΣΕ και τα κοµµουνιστικά καθε-
στώτα που τους υποστήριζαν δεν είχαν τότε ηττηθεί, τώρα, κυρία
Πρόεδρε, η Μακεδονία θα ήταν εκτός ελληνικών συνόρων. 

Ντροπή λοιπόν, κατά κύριο λόγο στη Νέα Δηµοκρατία, διότι
δεν ήταν εκεί µε εκπρόσωπό της. 

Όσο για τον υµνητή της Συµφωνίας των Πρεσπών, τον πολέµιο
της εξόρυξης των ελληνικών υδρογονανθράκων, θαυµαστή του
Χο Τσι Μινχ και, κατά την κ. Έλενα Ακρίτα, φυσικό ηγέτη της
Νέας Δηµοκρατίας που προαλείφεται εξ αριστερών για Πρωθυ-
πουργός, ας φωνασκεί. Είναι τιµή να διαγράφεσαι, επειδή δίνεις
το παρόν στον Γράµµο. 

Μάλιστα, αν η Νέα Δηµοκρατία βρίσκεται σήµερα σε στενωπό,
είναι ακριβώς λόγω της αριστεροποίησής της µέσω της αριστε-
ροποίησης του Μαξίµου. Εγκατέλειψε τον συντηρητικό της ψη-
φοφόρο για προοδευτικές περιπέτειες. Εφαρµόζει αριστερές και
σοσιαλιστικές πολιτικές στην κοινωνία και την οικονοµία. Υιοθέ-
τησε –και απόδειξη είναι η σηµερινή µας συνεδρίαση- µέχρι και
τον αριστερό καθεστωτισµό. Και κάπως έτσι έχει χάσει περίπου
το 1/4 της εκλογικής επιρροής που είχε το 2019. 

Να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Η κατάσταση στη
χώρα είναι πολύ ρευστή, δυσώδης και κρίσιµη. Μια Κυβέρνηση
που µέχρι πρότινος απολάµβανε την εύνοια εγχώριων και διε-
θνών ελίτ, υπέπεσε σε βαρύ πολιτικό παράπτωµα και αντιµετω-
πίζει πλέον φαινόµενα απώλειας στήριξης, µέσα σε ένα
περιβάλλον πρωτοφανούς διεθνούς αστάθειας. 

Μέσα σε λίγες εβδοµάδες, η Κυβέρνηση απώλεσε τη συµπά-
θεια κεντρώων, κεντροαριστερών και φιλελεύθερων εγχώριων
κοινών αλλά και αυτή ενός προοδευτικού διεθνούς ακροατηρίου
που µέχρι τώρα ήταν στην καρδιά της πολιτικής στόχευσης του
κυρίου Πρωθυπουργού, έχοντας ήδη χάσει τους πραγµατικούς
δεξιούς. Αυτό σηµαίνει πως η Νέα Δηµοκρατία χάνει και την ελ-
πίδα µελλοντικής αυτοδυναµίας. 

Ματαίως, λοιπόν, στήθηκε από τον επικοινωνιακό µηχανισµό
της Κυβέρνησης, που εν τη απουσία Δηµητριάδη λειτουργεί µάλ-
λον σε τρικυµία εν κρανίω, ολόκληρη εκστρατεία για να ακυρωθεί
το δηµοσίευµα των «NEW YORK TIMES». Ματαίως επιστρατεύ-
τηκαν µέχρι ξεγυµνώσεως ακόµα και οι εξωκοινοβουλευτικοί πο-
λιτικοί χαβαλέδες που λειτουργούν ως κυβερνητικά εξαπτέρυγα.
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Γιατί; Διότι οι επιθέσεις έρχονται από παντού. 
Τα κείµενα των κ. Αλιβιζάτου, Παπαχελά, τα δηµοσιεύµατα του

«POLITICO», των «FINANCIAL TIMES», του «REUTERS», του «EU-
RONEWS», η δήλωση κόλαφος του Ευάγγελου Βενιζέλου, οι
οµοβροντίες του Σταύρου Θεοδωράκη από το δελτίο του ALPHA,
όλα αυτά δείχνουν προς µία συγκεκριµένη κατεύθυνση. Πληθαί-
νουν εκείνοι, εντός και εκτός Ελλάδος, που αίρουν την υποστή-
ριξή τους στον Πρωθυπουργό και στην Κυβέρνησή του.

Γιατί; Από τη µία, είναι η αλαζονεία, είναι ο συγκεντρωτισµός, η
έπαρση. Το µονοπρόσωπο µοντέλο διοίκησης, που εχθρεύεται και
κατασιγάζει την κριτική, αποκτά προφανώς µε τον καιρό περιορι-
σµένη απήχηση. Από την άλλη, ναι, είναι επίσης συµφέροντα. Εγ-
χώρια κέντρα αντιτίθενται σε πολιτικές και σχεδιασµούς της
Κυβέρνησης και µαζί µε διεθνή κέντρα θέλουν να επισπεύσουν τη
συνεκµετάλλευση της ελληνικής ΑΟΖ, που η επόµενη κυβέρνηση
-το ξέρετε όλες και όλοι εδώ µέσα- θα πιεστεί για να προωθήσει. 

Δεν τα λέω εγώ. Δεν ήταν καθόλου τυχαία η δήλωση του Αν-
τώνη Σαµαρά για τις επαπειλούµενες Πρέσπες του Αιγαίου, ούτε
βεβαίως ήταν τυχαία η προειδοποίηση του Κώστα Καραµανλή
ότι κάθε συνεκµετάλλευση είναι αδιανόητη. Αυτό είναι το πραγ-
µατικό προκείµενο, η επόµενη κυβέρνηση και η ατζέντα της και
αυτή την στιγµή κάθε πλευρά διαπραγµατεύεται και συναλλάσ-
σεται. 

Παρ’ όλη την κατάσταση µιας παράστασης που έχει στηθεί
εκατέρωθεν, παρά το βαρύ θεσµικό ατόπηµα, δηλαδή να παρα-
κολουθεί υπηρεσία υπαγόµενη στον Πρωθυπουργό εκλεγµένο
εκπρόσωπο του ελληνικού λαού, το πραγµατικό θέµα της συζή-
τησης δεν είναι οι υποκλοπές. Χρόνια τώρα, άλλωστε, είναι κοι-
νός τόπος ότι οι τηλεπικοινωνίες είναι διάτρητες. Κανένα
σηµαίνον πρόσωπο δεν µιλάει στο τηλέφωνο, εάν θέλει να πει
κάτι όντως ιδιωτικό. Μεγάλοι οικονοµικοί παράγοντες και ξένες
υπηρεσίες έχουν πρόσβαση σε συστήµατα που ακούν και κατα-
γράφουν. Η δε ΕΥΠ είναι παραδοσιακά το ακουστήριο κάθε κυ-
βέρνησης. 

Εάν όλες οι πλευρές, λοιπόν, επιθυµούν να λάµψει η αλήθεια,
ας κάνουν το εξής: Ο Πρωθυπουργός ας ανακοινώσει, εφόσον
ισχυρίζεται ότι είναι νόµιµες, όλες τις παρακολουθήσεις εκλεγ-
µένων και θεσµικών προσώπων. Ο κ. Ανδρουλάκης ας ζητήσει
πλήρη διαφάνεια και δηµοσιότητα για τα δεδοµένα που τον αφο-
ρούν. Ο κ. Τσίπρας ας δεχθεί κάθε έλεγχο στα σκοτεινά πεπραγ-
µένα της κυβέρνησής του. Δεν θα το κάνουν. Όπως και η
υπόθεση Τόµπρα, Μαυρίκη, «VODAFONE», έτσι και αυτή η υπό-
θεση θα παρέλθει σαν ένα Βατοπέδι. Στο µεταξύ, όµως, µέσα
από αυτή την υπόθεση διαµορφώνεται η επόµενη συγκυβέρνηση
και η ατζέντα της. 

Κυρίες και κύριοι, για τη νέα γενιά των Ελλήνων πατριωτών,
όπως και για κάθε συντηρητικό, εθνικόφρονα, πατριώτη και εν
τέλει λογικό Έλληνα που αντιλαµβάνεται ότι το έθνος σήµερα
αντιµετωπίζει υπαρξιακό κίνδυνο µέσα από το δηµογραφικό και
το λαθροµεταναστευτικό, που προσµένει κάποτε να λυτρωθεί
από τον βαρύ οικονοµικό ζυγό του κράτους, που απορρίπτει τις
αυταρχικές και άδικες υποχρεωτικότητες των δοκησίσοφων ελίτ,
που επιµένει ότι ο πατέρας είναι άνδρας, η µητέρα είναι γυναίκα
και οι γονείς ανδρόγυνο, που αγωνιά για την εθνική ταυτότητα,
την εθνική ακεραιότητα και τα εθνικά δίκαια και συµφέροντα, για
κάθε Ελληνίδα, κάθε Έλληνα, κάθε ελληνόπουλο, κάθε νοµοταγή
φορολογούµενο, χριστιανό, γηγενή, αυτόχθονα πολίτη αυτής της
χώρας, που βλέπει µέρα µε τη µέρα τον κόσµο του να καταρρέει
µέσα σε έναν εφιάλτη ισλαµικής εισβολής, ανοµίας, αποθρασυ-
µένης εγκληµατικότητας, επιδοµάτων και συσσιτίων, αυτό είναι
το κρίσιµο διακύβευµα: Ποιοι και πώς θα κυβερνήσουν την Ελ-
λάδα τα επόµενα καθοριστικά χρόνια, εάν θα σωθούµε ή θα χα-
θούµε.

Για να ανακοπεί, λοιπόν, η επερχόµενη λαίλαπα, στην επόµενη
Βουλή πρέπει να υπάρξει ένα κόµµα ξεκάθαρα δεξιό, αστικό,
απελευθερωµένα συντηρητικό, προσηλωµένο στις αρχές της πα-
τρίδας, της θρησκείας, της οικογένειας και της ελεύθερης οικο-
νοµίας και βέβαια ανεξάρτητο, όχι δεκανίκι του Μαξίµου.
Απευθυνόµαστε στο σύνολο του λεγόµενου πατριωτικού χώρου.
Είµαστε ιστορικά η τελευταία γραµµή άµυνας για την Ελλάδα και
τους Έλληνες. Καλούµαστε όλοι και όλες να αναλάβουµε τις ευ-

θύνες µας για την πατρίδα και για το µέλλον των παιδιών µας. 
Ευχαριστώ θερµά για την προσοχή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Έχουµε µπει τώρα στον τρίτο κύκλο των οµιλητών και τον λόγο

έχει ο κ. Παπαδηµητρίου εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επιδιώκει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση,

«καπελώνοντας» το ΠΑΣΟΚ ή τουλάχιστον επιδιώκοντας να το
«καπελώσει» -το οποίο παραµένει πιο προσεκτικό στις παρεµβά-
σεις του-, να δηµιουργήσει µια ψευδή εικόνα για τα γεγονότα
που θα κληθεί να εξετάσει, να φωτίσει και να αξιοποιήσει η Εξε-
ταστική Επιτροπή. 

Η σηµερινή συζήτηση, όµως, είναι η προσήκουσα απάντηση
της Βουλής σε µια δαιµονισµένη Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η
οποία στηριγµένη σε µισές αλήθειες, αλλά πραγµατικά ψέµατα,
σκοπεύει ανερυθρίαστα στο να υπάρξει ηθική έκπτωση της
χώρας και να αποσταθεροποιηθούν τελικά οι θετικές προοπτικές
της οικονοµίας και της κοινωνίας. 

Η σηµερινή συζήτηση είναι η δηµοκρατική και θεσµική απάν-
τηση στις πονηρές και καταστροφικές ενέργειες της µεγάλης
ανατροπής που ονειρεύονται ο κ. Τσίπρας και ο στενός κύκλος
της Κουµουνδούρου. Αρνούνται συνήθως ότι οι υπηρεσίες πλη-
ροφοριών -ενώ κατ’ ιδίαν δεν υπάρχουν και τόσες αντιρρήσεις-
χρησιµοποιήθηκαν µετά το 2015 κάθε φορά που εξυπηρετούσαν
σχεδιασµούς και σκοπιµότητες της παράδοξης συµµαχίας ΣΥ-
ΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Πώς αλλιώς κρεµάστηκε στα µανταλάκια αυστηρώς
προσωπική αλληλογραφία εξέχοντος δικαστή του Συµβουλίου
της Επικρατείας, µε σκοπό να ακυρωθεί η κρίση του για τις ενέρ-
γειες τού τότε Υπουργού Νίκου Παππά, ο οποίος σχεδίαζε τον
έλεγχο του κρίσιµου αρµού της εξουσίας µέσω των τηλεοπτικών
αδειών; Πιο σταλινική και πιο αποτρόπαιη ενέργεια δεν µπο-
ρούσε να έχει γίνει. Να γιατί µεταφέρθηκε, λοιπόν, η αρµοδιό-
τητα των µυστικών υπηρεσιών στο «δεξί χέρι» του κ. Τσίπρα, που
πρόκειται µάλιστα να δικαστεί για τις παρανοµίες που επιχείρησε
τότε. 

Ευτυχώς, όµως, η Ελληνική Δηµοκρατία διαθέτει δικλίδες
ελέγχου και εξισορρόπησης. Άλλωστε, είναι η σηµερινή πολιτική
πλειοψηφία, προφανώς µε την κατεύθυνση που είχε δώσει ο
ίδιος ο Κυριάκος Μητσοτάκης που κατοχύρωσε το δικαίωµα συγ-
κρότησης Εξεταστικών Επιτροπών από την Αντιπολίτευση, δίχως
δηλαδή προαπαιτούµενη τη συµφωνία της Πλειοψηφίας, όπως
γίνεται σήµερα. Η άµεση αντίδραση του Πρωθυπουργού στα όσα
συνέβησαν, λυπηρά και σε κάθε περίπτωση ελέγξιµα, µε την αν-
τικατάσταση του υπεύθυνου της ΕΥΠ, η ειλικρινής και θαρραλέα
αναγνώριση των όποιων ευθυνών υπάρχουν, η ενίσχυση του
ελέγχου της υπηρεσίας από την ανεξάρτητη δικαιοσύνη και τη
Βουλή είναι οι πρώτες -θα υπάρξουν κι άλλες- δηµοκρατικές
απαντήσεις. 

Δύσκολα κρύβονται πίσω από κραυγές, ψιθύρους και ψέµατα
όσοι θα ήθελαν να ακυρωθεί η δουλειά του αναντικατάστατου
µηχανισµού πληροφοριών που οφείλει να έχει το κράτος και τε-
λικώς να αποσταθεροποιηθεί η χώρα καταµεσής της µεγάλης
κρίσης που έχουµε µπροστά µας και αυτόν τον χειµώνα. 

Πού βρίσκεται, όµως, το πραγµατικό πολιτικό ζήτηµα; Με τις
εκλογές του 2019 έγινε σαφές ότι η πλειοψηφία των ψηφοφόρων
επέλεξε την πρόταση διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας
επειδή αναγνώρισε ότι στην παράταξη αυτή υπάρχει θέληση,
υπάρχουν ικανότητες για να δοθούν λύσεις στα προβλήµατα που
κληροδότησε η χαώδης και καταστροφική τετραετία των ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ, αλλά και σε όσα θα προέκυπταν και δυστυχώς προέκυψαν
πολλά, ιστορικών διαστάσεων. Οι πολίτες ψήφισαν µια διακυβέρ-
νηση που θα οργανώνει την άµυνα της χώρας απέναντι σε κακό-
βουλες εξωτερικές απειλές, όπως είναι η οργανωµένη µετανα-
στευτική πίεση και η τουρκική επιθετικότητα. 

Οι πολίτες αναγνωρίζουν τον κρίσιµο ρόλο της Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών. Θέλουν µια ΕΥΠ ενισχυµένη, σύγχρονη
και αποτελεσµατική, όπως θέλουν βεβαίως την ΕΥΠ να βρίσκεται
υπό άµεσο και συνεχή έλεγχο ως προς την τήρηση των νόµων
και τον σεβασµό των ατοµικών ελευθεριών. Σίγουρα πάντως δεν
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θέλουν την ΕΥΠ µε την εικόνα µε την οποία αυτήν την στιγµή
έχουµε να αναµετρηθούµε. 

Σεβόµαστε τον προβληµατισµό και την ανησυχία των πολιτών
όταν διαπιστώνονται σοβαρά σφάλµατα στη λειτουργία των κρα-
τικών υπηρεσιών. Απορρίπτουµε, όµως, κάθε µία λέξη και απο-
στρεφόµαστε τις κρυφές προθέσεις, όπως αυτές που µε επίσηµη
δήλωσή του ο κ. Τσίπρας έφερε αυτές τις µέρες στην επικαιρό-
τητα, για σχέδιο ανάταξης και ανασύνταξης της τρίτης ελληνικής
δηµοκρατίας. Καταλαβαίνουµε τον κίνδυνο της αυταρχικής
εκτροπής όταν τον βλέπουµε µπροστά µας.

Θα περίµενα επίσης τις µέρες αυτές από λαλίστατους αρθρο-
γράφους, ανταποκριτές και άλλους φιλοξενούµενους, στη ζεστή
δική µας ελληνική αγκαλιά, παρατηρητές µια κάποια προσοχή
στα λόγια αυτά, όταν προέρχονται από τον Αρχηγό της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, αντί της «βοερής» σιωπής τους, ενώ από
την άλλη δεν έχει χαθεί καµµία ευκαιρία αυτές τις µέρες να εξα-
πολυθούν εµµονικές επιθέσεις εναντίον της Ελλάδας για τα κρί-
σιµα θέµατα, µε υπόβαθρο πάντα το ίδιο, τα ζητήµατα της
µετανάστευσης και την κατά κάποιον τρόπο δικαιολόγηση της
απέναντι πλευράς. Δεν έχει κανένα θέµα η παράταξή µας να γρά-
φονται και να µεταδίδονται τα πράγµατα όπως τα επιθυµούν όσοι
τα γράφουν. Μη µας ζητούν, όµως, να κλείσουµε τα µάτια στο
θέαµα των συγκοινωνούντων πολιτικών δοχείων.

Για παράδειγµα, πώς διέλαθε της προσοχής τους ότι η Εθνική
Αρχή Διαφάνειας σε έκθεσή της στις 12 Ιουλίου φέτος, µετά από
αυτοψία στην ΕΥΠ, την ΕΛΑΣ, αλλά και σε εταιρείες που φαίνον-
ται να προσφέρουν υπηρεσίες παρακολούθησης, ελέγχοντας µά-
λιστα και τις απόρρητες δαπάνες των δηµοσίων φορέων,
διαβεβαίωσε ότι δεν έγινε προµήθεια του λογισµικού «Predator»
ή άλλου κακόβουλου λογισµικού; Πώς, για παράδειγµα, δεν πρό-
σεξαν αυτοί, των οποίων την εργασία προσεταιρίζεται η προπα-
γάνδα της Κουµουνδούρου, ότι η περιορισµένη κατάργηση του
απορρήτου αποφασίστηκε από τη Βουλή, ενόσω η Ελλάδα υφί-
στατο επιθέσεις, µε την Τουρκία να εκτοπίζει χιλιάδες µετανά-
στες; Πώς τους διέφυγε η δικαστικώς αποδεδειγµένη περίπτωση
κατασκοπείας στη Ρόδο; Γνωρίζουν µήπως κάποιο κράτος που
δεν φροντίζει να υπάρχει στεγανότητα, ώστε να διασφαλίζεται η
αποτελεσµατικότητα της Υπηρεσίας Πληροφοριών σε δύσκο-
λους µάλιστα καιρούς;

Πώς, λοιπόν, τελικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µην εί-
µαστε επιφυλακτικοί και καχύποπτοι για τις σκοπιµότητες που
υποκρύπτονται, όταν έγκριτα µέσα ενηµέρωσης αποσιωπούν επί-
σηµες και δηµόσιες εξηγήσεις, ενώ δεν χάνουν λέξη από όσα
λέγει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση;

Απέναντι σε όλα αυτά, κυρίες και κύριοι, µε πίστη στη διαφά-
νεια πιστεύουµε ότι η Βουλή των Ελλήνων θα δώσει τις απαντή-
σεις που απαιτούνται µε καταλυτικό τρόπο στη βάση του
Συντάγµατος και των νόµων της πατρίδας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ κι εγώ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο κ. Παπανδρέου, πρώην Πρωθυπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

υπαρκτή και οµολογηµένη παραδοχή, εκ µέρους µάλιστα του
Πρωθυπουργού, ότι έγιναν παρακολουθήσεις πολιτικών και δη-
µοσιογράφων και ειδικότερα του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ
Νίκου Ανδρουλάκη είναι παραδοχή ενός εγκλήµατος που απαιτεί
κάθαρση. Εντούτοις, αυτό καθαυτό το γεγονός δεν αποτελεί
παρά την κορυφή του παγόβουνου µιας συγκεκριµένης αντίλη-
ψης για τη διαχείριση της εξουσίας. Αναδεικνύει και τη διεθνή
διάσταση του προβλήµατος της ψηφιακής εποχής, αλλά και τα
βαθύτερα ζητήµατα δηµοκρατίας στη χώρα µας. 

Στις Ηνωµένες Πολιτείες η ιδιοκτησία των προσωπικών µας δε-
δοµένων και των συλλογικών µας δεδοµένων -τα big data- ανήκει
στα µεγαθήρια των πολυεθνικών εταιρειών, Google, Facebook,
Αmazon, TikTok και άλλους. Απέναντι σ’ αυτόν τον λεγόµενο κα-
τασκοπευτικό καπιταλισµό, πολλοί πια προσπαθούν να αντιστα-
θούν. Στην Κίνα η ιδιοκτησία των δεδοµένων αυτών ανήκει στο
κράτος ή στους µηχανισµούς του κοµµουνιστικού κόµµατος. Και
στις δύο περιπτώσεις κράτος και ιδιωτικές εταιρείες βρίσκουν

τρόπους συνεργασίας και τελικά µας «φακελώνουν». Αλλά δεν
αρκεί το «φακέλωµα». Μέσω τεχνητής νοηµοσύνης µπορούν να
ελέγχουν, να γνωρίζουν κάθε µας κίνηση, προτίµηση, τη ζωή µας
ολόκληρη καλύτερα από τη µητέρα µας, όπως κάποιος είπε, και
βέβαια να µας επηρεάζουν αρχικά για να πουλήσουν προϊόντα,
αλλά µε τον καιρό, χωρίς να το συνειδητοποιούµε, να επηρεά-
ζουν ή και να ελέγχουν τις πολιτικές µας προτιµήσεις. 

Η Ευρώπη αντίθετα, µε τον αγώνα προοδευτικών δυνάµεων,
αντιστέκεται σθεναρά. Κάνει σοβαρά βήµατα –όχι ακόµα αρκετά-
απέναντι σ’ αυτή την απειλή και νοµοθετεί για την προστασία των
δικαιωµάτων µας, θέλοντας ουσιαστικά να αυτοδιαχειριζόµαστε
δηµοκρατικά τα δικά µας δεδοµένα.

Η Ελλάδα και η Κυβέρνησή της είχε µια επιλογή: Ή να κινηθεί
ευρωπαϊκά, να τιµήσει το ότι είναι η γενέτειρα της δηµοκρατίας,
να πρωτοπορήσει διεθνώς, να πρωτοστατήσει στην προστασία
ανθρωπίνων δικαιωµάτων ή από την άλλη να γίνει η ίδια µέρος
του προβλήµατος, κατατασσόµενη στην κατηγορία κρατών που
αυθαιρετούν και αγνοούν τη σηµασία αυτών των αξιών.

Δυστυχώς, επέλεξε το δεύτερο µε µεγάλη ζηµιά για την ει-
κόνα, αλλά και την αξιοπιστία της χώρας µας στην Ευρώπη. Τι
θα πει ο Πρωθυπουργός όταν βρεθεί µε οµολόγους του στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και τον ρωτήσουν: «Γιατί το ίδιο σου το γραφείο
παρακολουθούσε δηµοσιογράφους και αντίπαλο πολιτικό, Πρό-
εδρο κόµµατος της Αντιπολίτευσης»; Το έωλο επιχείρηµα ότι και
άλλες χώρες χρησιµοποιούν µεθόδους παρακολούθησης για θέ-
µατα εθνικής ασφάλειας κατέρρευσε εκκωφαντικά, καθώς ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός δεν µπόρεσε ενώπιον της Βουλής να µας
πει γιατί ο Νίκος Ανδρουλάκης αποτελεί κίνδυνο για την εθνική
µας ασφάλεια και τελικά γιατί παρακολουθείτο.

Ακόµα και η οµολογία του λάθους -αν ήταν λάθος- δεν αποτε-
λεί εξήγηση του γιατί έγινε το λάθος. Γιατί προφανώς αυτοί που
έδωσαν την εντολή για την παρακολούθηση δεν το θεωρούσαν
λάθος. Ποιοι, όµως, ήσαν αυτοί; Κάποιοι υπάλληλοι της ΕΥΠ;
Όχι. Ήσαν η καρδιά του κυβερνητικού συστήµατος της Νέας Δη-
µοκρατίας του λεγόµενου «άρτια οργανωµένου επιτελικού κρά-
τους» που θεωρούσαν ότι έκαναν το σωστό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Και αυτή είναι η ουσία της υπόθεσης των πρόσφατων υποκλο-

πών. Δεν αποτελεί µια τυχαία εγκληµατική πράξη, ένα λάθος.
Αποτελεί τεκµήριο µιας αντίληψης για τη νοµή της εξουσίας. Δυ-
στυχώς για τη Νέα Δηµοκρατία η υπόθεση των υποκλοπών ανα-
δεικνύει τη διαχρονική αντίληψη της παράταξης αυτής απέναντι
στην εξουσία. Το προσωπείο προοδευτισµού, δηµοκρατικού φι-
λελευθερισµού και σύγχρονου επιτελικού κράτους έπεσε. Άκρα-
τος συγκεντρωτισµός, αυθαιρεσία, αδιαφάνεια στη διαχείριση
των χρηµάτων του ελληνικού λαού µε απευθείας αναθέσεις πολ-
λών δισεκατοµµυρίων, αλλά και των πολύ σηµαντικών κονδυλίων
του πακέτου ανάκαµψης χωρίς διαβούλευση, λογοδοσία, χωρίς
δηµοκρατικό έλεγχο. Αποτέλεσµα; Ασυλόγιστη διαχείριση της
πανδηµίας µε αλλοπρόσαλλες αδιαφανείς επιλογές αντί της ου-
σιαστικής ενίσχυσης του δηµόσιου συστήµατος υγείας, χειρα-
γώγηση µέσων ενηµέρωσης µέσω των κρατικών διαφηµίσεων και
έκτακτων επιδοτήσεων, υψηλότατο κόστος ζωής και δραµατική
εκτόξευση του ενεργειακού κόστους τόσο µε την ασύδοτη λει-
τουργία ιδιωτικών συµφερόντων, όσο και µε την χωρίς σχέδιο και
µε συνεχείς καθυστερήσεις µετάβαση στην πράσινη ανάπτυξη.
Χάθηκαν περισσότερο από δεκαπέντε χρόνια για να κατανοή-
σουν οι ηγεσίες της Νέας Δηµοκρατίας ότι η πράσινη µετάβαση
δεν είναι «πράσινα άλογα».

Μήπως, όµως, αυτές οι αντιλήψεις δεν είναι νεόφερτες, αλλά
χαρακτηρίζουν διαχρονικά την παράταξή σας από τις παρακο-
λουθήσεις της περιόδου της Νέας Δηµοκρατίας 2004-2009, τις
αλλεπάλληλες θεσµικές εκτροπές και τα σκάνδαλα εκείνης της
εποχής, τις εκατοντάδες χιλιάδες προσλήψεις στο δηµόσιο µε
τη µέθοδο των συµβασιούχων και των «σταζιέρ», τις αναθέσεις
προς «ηµετέρους», την εκτίναξη των ελλειµµάτων και τον υπερ-
διπλασιασµό του χρέους, την απάτη των στατιστικών στοιχείων
µε συνέπεια το έλλειµµα αξιοπιστίας της χώρας µας, το έπος των
τριχίλιαρων µε αφορµή τις πυρκαγιές το 2007 σε δικαιούχους και
µη, τη λογική τού «δεν συναινώ στο λάθος» του Αντώνη Σαµαρά,
παρά το ότι ο αναγκαστικός δανεισµός ήρθε ως συνέπεια των
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δικών σας λαθών για τα οποία ποτέ δεν υπήρξε µια συγγνώµη,
της πλατείας του µίσους και του διχασµού όπου συναντιόταν Νέα
Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και Χρυσή Αυγή και βέβαια την άκρως υπο-
κριτική δίωξη του Γεωργίου επειδή αποκάλυψε την αλήθεια για
το τεράστιο έλλειµµα για τη δική σας διαχείριση της οικονοµίας;

Ακούω πολλές φορές, όταν αναφέροµαι στο παρελθόν, να µε
κατηγορούν ότι παρελθοντολογώ, ότι απλά επιδιώκω τη δι-
καίωση των προσωπικών µου επιλογών. Κάνετε λάθος, αγαπητοί
συνάδελφοι. Αν ζητώ δικαίωση είναι η δικαίωση των θυσιών του
ελληνικού λαού. Και αν µιλώ για το παρελθόν δεν είναι ούτε από
ρεβανσισµό, ούτε µε πικρία, αλλά αγωνία για το µέλλον της
χώρας. Γιατί βλέπω ότι δυστυχώς δεν µάθατε, κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας από τα λάθη σας. Ή δεν θέλετε ή δεν µπορείτε.
Διαλέξτε.

Και αντί της αυτογνωσίας, της αυτοκριτικής, έχετε και µια άλλη
τακτική. Βρήκατε τον µπαµπούλα του ΣΥΡΙΖΑ, που όντως έκανε
λάθη πολλά και την όποια κριτική γίνεται προς την Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας, όποια διαφορετική άποψη υπάρχει την
ονοµάζετε φιλο-ΣΥΡΙΖΑ. Είναι µια βαθιά αυταρχική αντίληψη που
θέλει κάθε κριτική φωνή να στιγµατίζεται, όπως παλιά στιγµατί-
ζατε κάθε διαφορετική άποψη άλλων χαρακτηρίζοντάς τους προ-
δότες, αντεθνικόφρονες, µιάσµατα, κοµµουνιστές, απειλή για την
ασφάλεια της χώρας. Ή είσαι µε τον κακό ΣΥΡΙΖΑ ή είσαι µε την
άψογη Νέα Δηµοκρατία. Δεν υπάρχει άλλη επιλογή για εσάς
γιατί αυτό σας βολεύει.

Γι’ αυτόν τον λόγο σας εξέπληξε το ότι ο κ. Βενιζέλος και ο κ.
Αλιβιζάτος σας έκαναν αυστηρή κριτική. Γιατί, καλώς ή κακώς,
τους είχατε κατατάξει στο αντισυριζαϊκό µέτωπο και άρα στον
φιλοκυβερνητικό χώρο και τώρα πώς να τα δικαιολογήσετε;
Αλλά, ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, εµείς στο ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ κά-
νουµε πιο αυστηρή κριτική προς τον ΣΥΡΙΖΑ από εσάς της Νέας
Δηµοκρατίας. Και πάλι όχι από µένος, όχι από ρεβανσισµό, που
θα µπορούσε να είχε δικαιολογηθεί από το τι ακούσαµε και τι
υποστήκαµε -και προσωπικά αν θέλετε- από τη στάση τους απέ-
ναντί µας. Η κριτική µας γίνεται από τη σκοπιά της παράταξης
που προώθησε και υπερασπίστηκε διαχρονικά τις µεγάλες δηµο-
κρατικές και κοινωνικές αλλαγές της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Θα σας πω απλά, τους βγαίνουµε από τα αριστερά. Γιατί; Γιατί

ενώ εξελέγησαν σε πλατφόρµα αντιµνηµονιακή, όπως και εσείς,
όταν έγιναν εξουσία µετά βέβαια από την περιπέτεια ενός δηµο-
ψηφίσµατος που ακύρωσαν οι ίδιοι, αναγκάστηκαν να καταφύ-
γουν σε κυβίστηση, όπως βέβαια και εσείς.

Γιατί, ενώ µιλούσαν για αλλαγές επαναστατικές µε το λενινι-
στικό πρόσχηµα του ελέγχου των αρµών της εξουσίας, απορρο-
φήθηκαν από τις πελατειακές δοµές και τις πιο αναχρονιστικές
αντιλήψεις περί άσκησης και νοµής της εξουσίας, όπως και
εσείς. Αποδείχτηκαν µιµητές των πρακτικών της δεξιάς, όπως και
σε άλλα µε τις τηλεοπτικές άδειες, την εργαλειοποίηση της δι-
καιοσύνης, τα νοµοσχέδια που υπονόµευσαν εργατικά δικαιώ-
µατα, όπως και εσείς.

Πιθανόν να ρωτήσετε σκόπιµα για να αλλάξετε τη συζήτηση τι
σχέση έχουν αυτά µε τα όσα συζητούµε σήµερα. Μάλιστα βλέπω
στα φιλοκυβερνητικά µέσα να δηµοσιεύονται δηµοσκοπήσεις
που λένε ότι λίγοι είναι εκείνοι που ενδιαφέρονται για το θέµα
των υποκλοπών. Αυτά που απασχολούν τον κόσµο είναι άλλα, η
ακρίβεια, η ενέργεια, η υγεία, τα ελληνοτουρκικά. Πράγµατι µε-
γάλα θέµατα. Με αυτό το πλευρό να κοιµάστε.

Ο ελληνικός λαός τώρα που το µεταρρυθµιστικό προσωπείο
έπεσε, θα δει ότι το ζήτηµα των υποκλοπών αφορά τη γενικότερη
αντίληψη από την οποία διακατέχεστε για τη διαχείριση της
χώρας της οικονοµίας των χρηµάτων του και θα αντιληφθείτε
σύντοµα πόσο θα αλλάξει αυτή η εικόνα. Γιατί το πραγµατικό δια-
κύβευµα για τη χώρα είναι το λεγόµενο «ελληνικό πρόβληµα», το
πώς επιτέλους θα σπάσει το πελατειακό παρασιτικό σύστηµα.

Συνειδητοποιεί καθηµερινά ο ελληνικός λαός ότι το κράτος δεν
µπορεί να είναι λάφυρο προς πλιάτσικο για τον νικητή των εκλο-
γών, για ένα κόµµα που αυθαιρετεί µε πρόσχηµα την εκλογική
του πλειοψηφία, που αγνοεί κανόνες, που δεν λογοδοτεί, που
δεν ελέγχεται, που εργαλειοποιεί θεσµούς και καταπατά δηµο-
κρατικά δικαιώµατα.

Το διακύβευµα είναι η δηµοκρατία και αφορά από τις υποκλο-
πές µέχρι την ετυµηγορία του ελληνικού λαού και την εθνική
ασφάλεια που εσείς υπονοµεύσατε µε την κοµµατικοποίηση της
ΕΥΠ.

Συνειδητοποιεί ο ελληνικός λαός ότι θα ζήσει νέες κρίσεις και
θα χαθούν ευκαιρίες για τα νέα παιδιά, για τους παραγωγικούς
και δηµιουργικούς Έλληνες όταν εκείνοι που κυβερνούν χωρίς
δηµοκρατικό έλεγχο συγκεντρώνουν, ιδιοποιούνται την εξουσία
αλλά και το βιός, τα χρήµατα, τους πόρους του ελληνικού λαού
όπως έγινε το 2004 - 2009. Γι’ αυτό και η εξεταστική επιτροπή
έχοντας εντολή να διερευνήσει τις πράξεις της Κυβέρνησης στο
ζήτηµα των υποκλοπών πρέπει ταυτόχρονα να γίνει σταθµός για
ανατρεπτικές αλλαγές στο πελατειακό σύστηµα της χώρας µε
την εµβάθυνση των δηµοκρατικών θεσµών. 

Αυτόν τον ιστορικό ρόλο θα υπηρετήσει ξανά η παράταξή µας
γιατί εµείς καλούµαστε να εκφράσουµε αυτές τις αγωνίες και να
διαµορφώσουµε µια δίκαιη, βιώσιµη προοπτική για τη χώρα.
Έχουµε αποδείξει όχι στα λόγια αλλά στην πράξη ότι µπορούµε.
Αναλάβαµε ευθύνες ακόµα και όταν δεν µας αναλογούσαν αψη-
φώντας πολιτικό κόστος για να αποφευχθεί µια εθνική τραγωδία
όχι όµως για να µπορείτε εσείς σήµερα να πράττετε το ίδιο ασυ-
λόγιστα µε καταστροφικό έργο όπως τότε. Μόνο εµείς δώσαµε
δύσκολες µάχες για να σπάσουµε πελατειακά κατεστηµένα που
κρατάνε τη χώρα σε οµηρία γιατί ακόµα και αν έγιναν λάθη η πο-
ρεία µας είναι ξεκάθαρη. Ποιος πράγµατι οργάνωσε και εφάρ-
µοσε θεσµούς ελέγχου της αυθαιρεσίας της εξουσίας στη χώρα
αυτή; Ποιος έκανε τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» ενώ την πολέµησαν η Νέα Δη-
µοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ; Ποιος τις ηλεκτρονικές προµήθειες και
την ηλεκτρονική συνταγογράφηση χτυπώντας τη διαφθορά που
είχε τεράστιο κόστος για τα ασφαλιστικά µας ταµεία και τον ελ-
ληνικό λαό; Ποιος θεσµοθέτησε ανεξάρτητες αρχές, τα ΚΕΠ, την
Ελεύθερη Ραδιοφωνία, την αποκέντρωση της εξουσίας, την αυ-
τοδιοίκηση, την αξιοκρατία στις προσλήψεις µε τον ΑΣΕΠ, την
πρόσβαση στη δηµόσια υγεία και παιδεία για όλους και όχι για
τους λίγους, όπως το Ανοικτό Πανεπιστήµιο και το ΕΣΥ και εκα-
τοντάδες άλλες προοδευτικές τοµές και µεταρρυθµίσεις που εµ-
πέδωναν ένα δηµοκρατικό κράτος δικαίου για να σπάσουµε τη
νοοτροπία που θέλει τον πολίτη εξαρτηµένο υπάκουο υπήκοο
στις ορέξεις κατεστηµένων και όχι ελεύθερο και σκεπτόµενο;
Εµείς το ΠΑΣΟΚ αυτά κάναµε. Γι’ αυτό µας πολεµήσανε, γι’ αυτό
µας λοιδορούσαν. 

Σήµερα το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής καλείται να διαδραµατίσει
πάλι τον ιστορικό του ρόλο. Να ανατρέψουµε αντιλήψεις νοµής
και λεηλασίας του κράτους, να αφυπνίσουµε, να κινητοποι-
ήσουµε, να συσπειρώσουµε όλες τις προοδευτικές παραγωγικές
και δηµιουργικές δυνάµεις της χώρας. Σε µια εποχή που απαιτεί
τεράστιες αλλαγές, τη µετάβαση σε ένα άλλο πρότυπο ανάπτυ-
ξης ποιοτικό, πράσινο, δίκαιο που µόνο µε την ευρύτερη δηµο-
κρατική συµµετοχή αλλά και την εµπιστοσύνη του πολίτη στους
θεσµούς της πολιτείας µπορεί αυτό να επιτευχθεί. Μια τεράστια
µετάβαση που θέλει τη συµµετοχή και εµπιστοσύνη του πολίτη
που εσείς όµως υπονοµεύσατε ως Νέα Δηµοκρατία γιατί θέλατε
και θέλετε να κρατάτε ασφυκτικά τον έλεγχο του κράτους και
των πόρων. 

Αυτό είναι το στοίχηµα για όλους τους δηµοκρατικούς και προ-
οδευτικούς πολίτες και δυνάµεις: να αγωνιστούν για την αλλαγή
της χώρας και όχι για τη νοµή της εξουσίας. Για µια Ελλάδα δι-
καίου και µια Ελλάδα των αξιών. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Βίτσας εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πολλές φορές βλέπω τις εξέδρες να έχουν γεµίσει µπάλες.

Αλλά παρ’ ό,τι αναγνωρίζω ότι κάθε πολιτικό κόµµα έχει κάθε δι-
καίωµα να υπερασπίζεται την πολιτική του και να προσπαθεί να
κερδίσει, θα έλεγε κανένας να υποστηρίξει, θέλω να διαβεβαι-
ώσω τους πάντες σε αυτή την Αίθουσα ότι για τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία το µέτωπό του είναι σταθερά στραµµένο
ενάντια στη Νέα Δηµοκρατία, τη δεξιά του κ. Μητσοτάκη. Δεν
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πρόκειται να αλλάξουµε ρότα. Εµείς καταλαβαίνουµε ποιο είναι
σήµερα το βασικό. Η ιστορία των προηγούµενων χρόνων έχει
γραφεί. Οι ευθύνες έχουν κατανεµηθεί και από κει και πέρα ο κα-
θένας µας θα δείξει πόσο προοδευτικός είναι σε εκείνη την πο-
ρεία όπου θα συγκροτείται ένα κοινό πρόγραµµα των
προοδευτικών δυνάµεων µε δηµοκρατία, ανάπτυξη και αλληλεγ-
γύη. Αυτό είναι κατά τη γνώµη µου το βασικό.

Περνώντας στη συγκεκριµένη συζήτηση που έχουµε θα ήθελα
να πω ότι φαντάζοµαι ότι είναι κοινή η αντίληψη ενός µεγάλου
κοµµατιού της Αίθουσας ότι δεν γίναµε καθόλου σοφότεροι την
Παρασκευή από την οµιλία του κυρίου Πρωθυπουργού. Και εκεί
κατά κύριο λόγο είναι πως πετάς την µπάλα στην εξέδρα συνε-
χώς και αδιαλείπτως για να αποφύγεις να απαντήσεις στα βασικά
προβλήµατα που αυτή τη στιγµή καλούµαστε να αντιµετωπί-
σουµε. 

Για ποιο λόγο παρακολουθούνταν ο κ. Ανδρουλάκης; Απάν-
τησε ο Πρωθυπουργός; Βεβαίως όχι. Ποιος έδωσε την εντολή να
παρακολουθείται; Και µαζί µε τους πολιτικούς αντιπάλους να πα-
ρακολουθούνται ακόµα και δηµοσιογράφοι κ.λπ.. Έδωσε κάποια
απάντηση ο κ. Μητσοτάκης; Βεβαίως όχι. Υπάρχουν άλλοι πολι-
τικοί που αυτή τη στιγµή που συζητάµε σε αυτή την Αίθουσα πα-
ρακολουθούνται ή απλά έχει διακοπεί για κάποιες µέρες και
ώρες η παρακολούθησή τους; Το βασικό ρήµα είναι αν χρησιµο-
ποιήθηκε, όχι αν αποκτήθηκε αλλά αν χρησιµοποιήθηκε το πα-
ράνοµο λογισµικό «Predator» στην παρακολούθηση πολιτικών
αντιπάλων. Φοβάµαι ότι όσοι θα είναι στην εξεταστική επιτροπή
θα έχουν ένα µεγάλο πρόβληµα. Όσοι δεν θα είναι από τη Νέα
Δηµοκρατία θα έχουν πρόβληµα από τη Νέα Δηµοκρατία. Είναι
φανερή η προσπάθεια να επικρατήσει η λογική του απορρήτου.
Μην σας φανεί καθόλου παράξενο ότι όλα µέσα στην επιτροπή
θα είναι απόρρητα. Ακόµα και όταν θα έρχεται κάποιος στην ερώ-
τηση µπορεί να λέει «δεν µπορώ να απαντήσω γιατί αυτό είναι
ζήτηµα εθνικής ασφάλειας». Μήπως η ασφάλεια, η φήµη αλλά
και η δράση της ίδιας της χώρας δεν πλήττεται όταν κάνεις κρι-
τική στην Κυβέρνηση, αλλά πλήττεται από αυτά που κάνει η Κυ-
βέρνηση; Πλήττεται από το γεγονός ότι έχουµε γίνει ρεζίλι
κυριολεκτικά διεθνώς και προσπαθούν να το ξεπεράσουν µε τον
ΣΥΡΙΖΑ εξωτερικού. Θυµάστε το εσωτερικού και εξωτερικού. Ο
ΣΥΡΙΖΑ έχει απλώσει τα πλοκάµια του και την αίγλη του και αναγ-
κάζει διεθνή συγκροτήµατα όπως τους «New York Times» καθώς
και άλλα στο Λονδίνο, στην Αµερική κ.λπ. να λένε ότι το µεγάλο
πρόβληµα είναι η δράση αυτής της Κυβέρνησης. 

Την Κυριακή προσπαθώντας να διαβάσω την ειδησεογραφία,
ξεχώρισα ένα άρθρο στην «Δηµοκρατία της Κυριακής», του κ.
Κοττάκη. Λέω για τον κ. Κοττάκη για τον απλούστατο λόγο ότι
φαντάζοµαι κανένας δεν λέει ότι είναι στον χώρο του ΣΥΡΙΖΑ.
Εκεί, λοιπόν, ο κ. Κοττάκης κάτω από τον τίτλο «Καλώς ορίσατε,
κύριε Μακάρθι» λέει ότι η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
ζητά τα ρέστα για ένα λάθος που οµολόγησε ότι έκανε η ίδια. 

Και αυτό το είδα σήµερα πάρα πολλές φορές. Δηλαδή βγαίνει
ο άλλος και σου λέει «κάναµε ένα λάθος» -κανένα λάθος δεν κά-
νατε, προσδιορίστε και ποιο είναι το λάθος που κάνατε- αλλά
τώρα «σας κουνάω και το χέρι, σας κουνάω και το δάχτυλο».
Έχετε χάσει το µυαλό σας; Αυτή τη στιγµή καταδικάζεστε στη
συνείδηση του ελληνικού λαού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σύντοµα, µαζί µε τα ζητήµατα της ακρίβειας, µαζί µε µια σειρά
από άλλα ζητήµατα της καθηµερινής ζωής, µαζί µε το ζήτηµα του
ΕΣΥ δεν καταλαβαίνετε ή θα µείνετε έκπληκτοι από το γεγονός
ότι πλέον η µάχη δεν θα είναι µόνο µέσα στη Βουλή, αλλά θα
είναι και στους δρόµους, θα είναι κοινωνική αντίσταση. Δεν τα
καταλαβαίνετε αυτά. 

Επιµένετε στο παραµύθι που φτιάξατε για να µπορείτε να ζείτε
και να δράτε πολιτικά τα προηγούµενα χρόνια; Έτσι ξαφνικά ξύ-
πνησε ο κόσµος και πήγε στις πλατείες όλης της χώρας, αντι-
στάθηκε στην πολιτική σας και τελικά έριξε µια διακυβέρνηση
πάρα πολλών δεκαετιών; Κατηγορείτε ακόµα το ΣΥΡΙΖΑ για ποιο
λόγο; Γιατί έβγαλε τη χώρα από τα µνηµόνια; Γιατί πλέον από το
2015 και µετά δεν υπήρχαν άνθρωποι και δεν ήταν µόνο οι πα-
ράτυποι µετανάστες και οι πρόσφυγες αλλά ήταν και Έλληνες

και Ελληνίδες που έψαχναν στα σκουπίδια. Πήγαινε κανένας
προς το Περιστέρι και προς το Αιγάλεω κι έβλεπε από πάνω ένα
ολόκληρο σύννεφο, γιατί οι άνθρωποι για να ζεσταθούν έκαιγαν,
όχι ξύλα αλλά ό,τι έβρισκαν µπροστά τους. Έχετε δει ποτέ -θα
έλεγε κανένας- την Πειραιώς άδεια, γιατί δεν µετακινούνταν τα
αυτοκίνητα, δεν κυκλοφορούσαν τα αυτοκίνητα; Αυτά γινόντου-
σαν στην Ελλάδα.

Και λέω ότι ο κ. Κοττάκης λέει ακόµα ότι ο µεγαλύτερος κίν-
δυνος είναι πώς διαχειρίζεται η Κυβέρνηση το σκάνδαλο και όχι
το ίδιο το σκάνδαλο. Ακόµα κι αν διαβάζοντας την τροπολογία
του 4790/2021 φτάνουµε να υποστηρίζουµε εµείς ότι το έγκληµα
νοµοθετήθηκε, ότι το έγκληµα προετοιµάστηκε µε το διορισµένο
διοικητή που δεν είχε πτυχίο, µε δικονοµικές εγγυήσεις εθνικής
ασφάλειας, µε τροπολογίες που προβλέπουν ότι θα καταστρέ-
φεται καλού κακού το υλικό που συλλέγουν οι κοριοί της ΕΥΠ
από τις παρακολουθήσεις, πραγµατικά, πόσος καιρός έχει περά-
σει από τότε που το σκάνδαλο βγήκε στον αέρα; Πόσα πράγ-
µατα, άραγε, δικαιούµαι να σκεφτώ ότι έχουν ήδη κρυφτεί από
το ίδιο το σκάνδαλο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε πρέ-
πει να κλείσετε, σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ναι,
αµέσως, κυρία Πρόεδρε και σας ευχαριστώ πάρα πολύ.

Αυτά δεν τα σκέφτεστε; Αυτά πρέπει να απαντήσει η εξετα-
στική επιτροπή. Σε αυτά πρέπει να δώσει βασικές απαντήσεις. 

Άρα θέλω να πω ότι σε όλη αυτή τη λογική ο ΣΥΡΙΖΑ θα σταθεί
ενάντια στη Νέα Δηµοκρατία και στην πολιτική της, θα προσπα-
θήσει να αναδείξει όλη την αλήθεια κι αν όχι, αν δεν µπορεί να
βρεθεί, δεν µπορεί να αντιµετωπίσει η Κυβέρνηση την αλήθεια,
θα αναδείξει τις ερωτήσεις που έκαναν και δεν απαντήθηκαν. 

Κι έτσι, γυρνώντας, είδα κάποιους συναδέλφους από τη Νέα
Δηµοκρατία, οι οποίοι υπήρξαν και είναι δηµοσιογράφοι -γιατί
όταν είσαι δηµοσιογράφος, είσαι δηµοσιογράφος, πάει, τελείωσε
και πολιτικός να γίνεις- βλέπω τουλάχιστον τρεις αυτή τη στιγµή
εδώ, ίσως είναι και παραπάνω, και πιστεύω ότι αν είχανε παρα-
µείνει στην ειδησεογραφία, όντας νεοδηµοκράτες, µε το στυλ
και το ύφος του κ. Κοττάκη θα γράφανε. Γιατί υπάρχουν και σ’
αυτό το κόµµα άνθρωποι που µπορούν να βλέπουν τα πράγµατα
αντικειµενικά και να µην θέλουν να εξαφανιστεί ή να πληγωθεί
αυτή η παράταξη από το γεγονός ότι η οικογένεια Μητσοτάκη
προσπαθεί να δηµιουργήσει ένα καθεστώς το οποίο θα αξιοποι-
ήσει προς ίδιον πολιτικόν -και όχι µόνο- όφελος. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Δαβάκης και αµέσως µετά ο κ. Κεγκέ-

ρογλου. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διά-

βασα µε προσοχή την πρόταση του Κινήµατος Αλλαγής για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής σχετικά µε την υπόθεση της νό-
µιµης συνακρόασης στο κινητό τηλέφωνο του κ. Ανδρουλάκη και
παράλληλα κατέγραψα τα επιχειρήµατα της Αντιπολίτευσης,
τόσο της Μείζονος όσο και της Ελάσσονος, κατά τη διάρκεια της
προ ηµερησίας διατάξεως την περασµένη εβδοµάδα. 

Αν κάποιος επικεντρωθεί στην ουσία της επιχειρηµατολογίας
των κοµµάτων της Μειοψηφίας, αφαιρώντας από αυτή τις κορώ-
νες, τα ρητορικά σχήµατα και τα πονηρά υπονοούµενα, θα δει
ότι αυτή χαρακτηρίζεται, σχεδόν, εξ’ ολοκλήρου από µία αδυνα-
µία διαχωρισµού µεταξύ του ρόλου του Πρωθυπουργού ως κα-
ταναλωτή ή αποδέκτη τον διαβαθµισµένων πληροφοριακών
προϊόντων της ΕΥΠ και του ρόλου του επόπτη του κύκλου της
συλλογής, της επεξεργασίας και της διανοµής των πληροφο-
ριών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε έναν κόσµο υψηλής αβεβαι-
ότητας, σε έναν κόσµο πολλαπλών και πολυεπίπεδων απειλών,
ο Πρωθυπουργός ως ο κεντρικός λήπτης αποφάσεων του πολι-
τικού µας συστήµατος πρέπει να έχει, κατά την άποψή µου, την
άµεση δυνατότητα παροχής καθοδήγησης της ΕΥΠ καθορισµού
των πληροφοριακών απαιτήσεων και προτεραιοτήτων µε βάση
την εθνική πολιτική, καθώς και ταχείας διατύπωσης αιτηµάτων,
το λεγόµενο Request for Information, RFI. Στην περίπτωση αυτή,
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η υπαγωγή της ΕΥΠ απευθείας στο γραφείο του Πρωθυπουργού
βελτιώνει τη συνάφεια, την καταλληλότητα και την ταχύτητα της
πληροφόρησης που αυτός λαµβάνει ως ο συνολικά αρµόδιος για
το κυβερνητικό έργο και στον τοµέα της εθνικής ασφάλειας. 

Στο πλαίσιο αυτό, η απευθείας υπαγωγή της ΕΥΠ στον Πρω-
θυπουργό, πιστεύω ότι είναι, ίσως, µία από τις ορθότερες πολι-
τικές αποφάσεις που έχει λάβει αυτή η Κυβέρνηση από την αρχή
της θητείας της, οδηγώντας σε ορατά και µετρήσιµα αποτελέ-
σµατα στις πολλαπλές κρίσεις που τόσα χρόνια περνά ο τόπος.

Η Αντιπολίτευση, αντί να αντιληφθεί τη σηµασία αυτής της αλ-
λαγής εξισώνει, όπως είπα προηγουµένως, το ρόλο του κατανα-
λωτή µε το ρόλο του επόπτη. Με λίγα λόγια, η Αντιπολίτευση µάς
λέει ότι αφού η ΕΥΠ υπάγεται στον Πρωθυπουργό αυτός οφείλει
προσωπικά να εποπτεύει και διοικητικά και θεσµικά το σύνολο
της λειτουργίας της. Το επιχείρηµα αυτό παραβλέπει ότι για λει-
τουργικούς, πρακτικούς και θεσµικούς λόγους η εποπτεία δεν
µπορεί να συγκεντρωθεί σε ένα πρόσωπο, αλλά διαιρείται εν
προκειµένω µεταξύ της διοίκησης της υπηρεσίας, των αρµόδιων
εισαγγελέων και της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας της Βου-
λής. 

Σε αυτό το σηµείο βρίσκεται -πιστεύω- η ουσία του αντικειµέ-
νου της εξεταστικής επιτροπής που θα συσταθεί σήµερα. Λαµ-
βάνοντας, λοιπόν, το σηµείο εκκίνησης, την επιχειρησιακή
αστοχία της παρακολούθησης του κινητού τηλεφώνου του Αρ-
χηγού του ΠΑΣΟΚ, η επιτροπή πρέπει να εξετάσει τη λειτουργία
και τους µηχανισµούς εποπτείας της υπηρεσίας σε βάθος χρό-
νου ώστε να εντοπίσουµε τις δυσλειτουργίες που υπάρχουν και
να προχωρήσουµε σε βελτιώσεις. 

Στο πλαίσιο αυτό, ακολουθώντας την προτροπή του Πρωθυ-
πουργού σχετικά µε την κατάθεση προτάσεων στο Σώµα και κι-
νούµενος µε βάση την προσαρµογή των καλών διεθνών
πρακτικών στην ελληνική πραγµατικότητα, θέλω να προτείνω
τέσσερα σηµεία η σκοπιµότητα των οποίων θα µπορούσε να εξε-
ταστεί στο πλαίσιο της υπό σύσταση επιτροπής. 

Πρώτον, όπως προβλέπεται και στο σχετικό νοµικό πλαίσιο
των Ηνωµένων Πολιτειών, όπου κωδικοποιείται ο Foreign Intelli-
gence Surveillance Act του 1978, η έγκριση των αιτηµάτων ηλε-
κτρονικής παρακολούθησης είναι καλύτερα να γίνεται από ειδικά
επιλεγµένους δικαστές µε πολυετή θητεία, στους οποίους θα κοι-
νοποιείται το σκεπτικό γύρω από τους λόγους εθνικής ασφά-
λειας που καθιστούν την ηλεκτρονική συνακρόαση αναγκαία και
επιβεβληµένη. Για την περίπτωση αιτήµατος παρακολούθησης
τηλεφώνων πολιτικών προσώπων, θα µπορούσε για τη λήψη από-
φασης να απαιτείται, µάλιστα, πολυµελής δικαστική σύνθεση. 

Δεύτερον, τη θέσπιση µιας εξαιρετικά ολιγοµελούς, κλειστής
κοινοβουλευτικής επιτροπής, εποπτείας του συστήµατος πληρο-
φοριών, η οποία θα ενηµερώνεται τακτικά για τις προτεραιότη-
τες, τις δράσεις, τις δαπάνες και τις βασικές στρατηγικές
εκτιµήσεις της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Αντίστοιχες
κοινοβουλευτικές επιτροπές υπάρχουν και στις Ηνωµένες Πολι-
τείες και στο Ηνωµένο Βασίλειο.

Τρίτον, παράλληλα µε τη λειτουργία της κοινοβουλευτικής µας
επιτροπής, ίσως είναι χρήσιµο να θεσπιστεί και η τακτική ενηµέ-
ρωση των Πολιτικών Αρχηγών των κοινοβουλευτικών κοµµάτων,
απευθείας από τη διοίκηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών. 

Και τέλος, θα πρότεινα την αναβάθµιση του Συµβούλου Εθνι-
κής Ασφαλείας σε βαθµό Υπουργού ή Υφυπουργού µε πολιτική
ευθύνη δηλαδή στον Πρωθυπουργό όπως για παράδειγµα ισχύει
στην Πολωνία, κίνηση που θα βελτιώσει τις δυνατότητες της προ-
εδρίας της Κυβέρνησης να ανταποκρίνεται τόσο στη διαχείριση
των πληροφοριών για την οποία σήµερα εγκαλείται όσο επίσης
και στη διοικητική εποπτεία της ΕΥΠ, ενώ θα συνεισφέρει και
στον ακόµη καλύτερο συντονισµό της κυβερνητικής πολιτικής,
στον τοµέα της εθνικής άµυνας και εξωτερικών υποθέσεων, ζη-
τήµατα που έχουµε δει κατ’ επανάληψη στην αρχή της θητείας
αυτής της Κυβέρνησης, µε την υβριδική απειλή του Έβρου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα µε βάση τη δυνατότητα
που η Νέα Δηµοκρατία κατά την πρόσφατη συνταγµατική Ανα-
θεώρηση θέσπισε και έδωσε στα κόµµατα της Αντιπολίτευσης,
θα συσταθεί η εξεταστική επιτροπή που εισηγείται το ΚΙΝΑΛ. Εύ-

χοµαι οι συνάδελφοι της Μειοψηφίας που θα συµµετάσχουν σε
αυτή να την αντιµετωπίσουν όχι ως µία ευκαιρία για πολιτικές κο-
ρώνες, αλλά ως µία διαδικασία σύνθεσης µιας δέσµης θεσµικών
µεταρρυθµίσεων για την ενίσχυση της αποτελεσµατικότητας και
της εποπτείας του συστήµατος πληροφοριών της χώρας µας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο κ. Κεγκέρογλου εκ µέρους του Κινήµατος Αλ-
λαγής. Αµέσως µετά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΜέΡΑ25, κ. Γρηγοριάδης.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
το επιτελικό κράτος τρία χρόνια τώρα αποδείχθηκε ανεπαρκές
και χωρίς βούληση στην αντιµετώπιση κρίσιµων θεµάτων που
αφορούν στην προστασία των πολιτών της κοινωνίας µε αποκο-
ρύφωµα την ακρίβεια. Όµως αποδείχτηκε επαρκέστατο και µε
ισχυρή πολιτική βούληση στην εξυπηρέτηση των λίγων και ισχυ-
ρών µε την αδιαφανή διαχείριση των εθνικών πόρων και ειδικό-
τερα του ταµείου ανάκαµψης, αλλά όχι µόνο.

Με το τελευταίο µεγάλο σκάνδαλο του δεκαπενταύγουστου,
µε την απόλυτα φωτογραφική διαδικασία αδειοδότησης και σύν-
δεση ΑΠΕ που σηµειώνω δεν θα µείνει έτσι, δεν ωφελούνται
απλά οι µεγάλοι, όπως µε τη συνήθη πολιτική της η Νέα Δηµο-
κρατία πάντα έπραττε. Αλλά µόνο οι ηµέτεροι και από αυτούς
µόνο όσοι πέρασαν µε ραντεβού από το γραφείο στο Μαξίµου,
όχι από τον αρµόδιο Υπουργό, αλλά από τον εντολοδόχο στο
Μαξίµου. Έναν άνθρωπο που ο Πρωθυπουργός θεωρεί και είναι
επιτυχηµένος σε αυτά που του ανέθετε στο πλαίσιο του επιτελι-
κού κράτους, για τον έλεγχο των δοµών της κρατικής εξουσίας,
το µοίρασµα της κρατικής πίτας, µε αναπαραγωγή του ιδιότυπου
συστήµατος νοµής εξουσίας που δοµήθηκε. 

Με την αποκάλυψη όµως της παρακολούθησης του τηλεφώ-
νου του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ, Νίκου Ανδρουλάκη πιάστηκαν µε
τη γίδα στην πλάτη. Όλα ξεκινούν και επιστρέφουν αποκλειστικά
στον κ. Μητσοτάκη. Ανέλαβε προσωπικά την εποπτεία της ΕΥΠ
µε νόµο του επιτελικού κράτους και σε αυτόν παραµένει τρία
χρόνια τώρα η αποκλειστική ευθύνη. Δεν υπάρχει ΦΕΚ παραχώ-
ρησης της αρµοδιότητας στον γενικό γραµµατέα. Αν υπάρχει ας
το καταθέσουν. Άτυπη ανάθεση αρµοδιότητας και µάλιστα για
την ΕΥΠ για τα εθνικά θέµατα δεν υφίσταται. Είναι δεδοµένο ότι
η εξουσία φθείρει. Όµως ο κ. Μητσοτάκης επεδίωξε την απόλυτη
εξουσία που διαφθείρει και οδηγεί στην αλαζονεία και την
έπαρση. 

Η Νέα Δηµοκρατία θυσιάζει τα πάντα στο βωµό της εξουσίας
χρησιµοποιώντας κάθε µέσο, αδιαφορώντας για τις επιπτώσεις
στην κοινωνία αλλά και στους δηµοκρατικούς θεσµούς. Οι επι-
πτώσεις όµως δεν αφορούν µόνο το εσωτερικό και τον κλονισµό
της εµπιστοσύνης των πολιτών. Η χώρα εκτέθηκε διεθνώς. Και
το χειρότερο, σε µια περίοδο µε την επιθετικότητα της Τουρκίας
σε έξαρση, ο Πρωθυπουργός της χώρας αντί να χτίζει σχέσεις
εµπιστοσύνης και συνεννόησης µε τους Αρχηγούς των κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης, παρακολουθεί πολιτικούς και δηµοσιογρά-
φους νοµίµως, όπως συνεχίζει να υποστηρίζει, διακορεύοντας
έτσι κάθε δυνατότητα εθνικής συνεννόησης. 

Ειδικότερα η ΕΥΠ υπό τον κ. Μητσοτάκη παρακολουθεί έναν
Έλληνα Ευρωβουλευτή που έδωσε µάχες για τα εθνικά συµφέ-
ροντα και ήταν υποψήφιος πρόεδρος του τρίτου κοινοβουλευτι-
κού κόµµατος τη συγκεκριµένη περίοδο. Τριάντα µέρες τώρα δεν
απαντά ο Πρωθυπουργός για ποιον εθνικό λόγο έγινε η παρακο-
λούθηση, ποιοι το ζήτησαν, ποιοι το αποφάσισαν και ποιοι το
υλοποίησαν. Είναι εθνικά επικίνδυνος ή ύποπτος ο Νίκος Ανδρου-
λάκης; Αν ναι, ο λαός πρέπει να το γνωρίζει. Επειδή όµως δεν
ισχύει τίποτα από όλα αυτά, γιατί µε τις προφάσεις σας σπιλώ-
νετε τον ίδιο και µια ολόκληρη παράταξη; Ποιοι ήθελαν να κρα-
τούν όµηρο και να χειραγωγήσουν, όπως νόµιζαν, τον Πρόεδρο
αλλά και το ΠΑΣΟΚ; Ποιος κατέχει σήµερα το υλικό της παρα-
κολούθησης; Ποιοι το επεξεργάστηκαν; Και δηλώνει ο κ. Γερα-
πετρίτης ότι από την επεξεργασία προέκυψε ότι τελικά δεν
υπάρχει τίποτα µεµπτό. 

Επιπλέον, πρέπει να ερευνηθεί ποιοι κατέχουν και διαχειρίζον-
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ται το «Predator» και ποια η σχέση τους µε κυβερνητικά στελέχη.
Ο λαός, όχι µόνο εµείς, απαιτεί να λάµψει η αλήθεια, ώστε πρώ-
τον, οι ποινικά υπεύθυνοι να οδηγηθούν στη δικαιοσύνη, δεύτε-
ρον, οι πολιτικά υπεύθυνοι να κριθούν καθαρά από το λαό και
τρίτον, να θωρακιστεί η υπηρεσία πληροφοριών για να λειτουρ-
γεί ως εθνική και όχι ως κοµµατικοκρατική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση προσπάθησε αρ-
χικά να κρύψει το θέµα διαψεύδοντας την παρακολούθηση, αλλά
µετά τις αποκαλύψεις επεδίωξε την αντιστροφή και τη χειραγώ-
γηση των διαδικασιών. 

Ο κ. Μητσοτάκης πρόταξε τη συζήτηση Αρχηγών, γιατί ήθελε
την πόλωση µε τον ΣΥΡΙΖΑ και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
τις δικοµµατικές άγονες αντιπαραθέσεις µε τον κ. Τσίπρα αντί
της ουσίας. Επεδίωξε τη συσκότιση αντί της διαλεύκανσης. Η σύ-
σταση της εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση αυτού του
µείζονος θέµατος είναι δηµοκρατική επιταγή και η Κυβέρνηση
σήµερα δεν µπορεί να την αποφύγει. Είναι ωστόσο σίγουρο ότι
θα αναδιπλωθεί και θα επιχειρήσει µέσα από τις διαδικασίες της
να την απαξιώσει µε την πλειοψηφία που διαθέτει. 

Εµείς τονίζουµε για άλλη µια φορά ότι δεν πρέπει να υπάρξουν
περιθώρια συγκάλυψης και συµψηφισµών. Η υπόθεση αφορά
στα µείζονα δηµοκρατικά δικαιώµατα όλων των πολιτών και στη
λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. Σκιές, υποψίες και
προσπάθειες χειραγώγησης πολιτικών προσώπων διά της µεθό-
δου υποκλοπής προσωπικών δεδοµένων και συνοµιλιών δεν χω-
ρούν σε µια δηµοκρατία. 

Με την απόφαση της Βουλής σήµερα κατοχυρώνεται όχι µόνο
το δικαίωµα της Αντιπολίτευσης για τη σύσταση εξεταστικής, αλλά
και η απρόσκοπτη λειτουργία της. Ουσιαστικά η Ολοµέλεια καλεί-
ται να αποφασίσει σήµερα και δεν µπορεί αυτό να το ανατρέψει η
πλειοψηφία της επιτροπής και τη διάθεση στην επιτροπή όλων των
εγγράφων και του υλικού παρακολούθησης και την κλήση όλων
των εµπλεκοµένων και των µαρτύρων που θα προταθούν από την
Αντιπολίτευση. Η εξεταστική επιτροπή δεν πρέπει να πελαγοδρο-
µεί έτσι και να αποπροσανατολιστεί. Γι’ αυτό όπως ο εισηγητής
µας ανέφερε η επέκταση της έρευνας θα γίνει για όλες τις περι-
πτώσεις που υπάρχουν στοιχεία και µόνο. Εφόσον κατατεθούν και
άλλα στοιχεία, βεβαίως και θα εξεταστεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πλήρης αποκάλυψη της αλή-
θειας θα δώσει επιπλέον τη δυνατότητα να θωρακίσουµε το δη-
µοκρατικό µας πολίτευµα απέναντι σε κάθε είδους αντιδηµο-
κρατικές αντιλήψεις και πρακτικές ελέγχου του κράτους. Ο Πρό-
εδρος Νίκος Ανδρουλάκης και το ΠΑΣΟΚ ως υπεύθυνη Αντιπολί-
τευση κατέθεσαν δηµόσια µια σειρά προτάσεων για τον
εκσυγχρονισµό του πλαισίου λειτουργίας της ΕΥΠ, αλλά και προ-
τάσεων ώστε να υπάρξει ένα ευρωπαϊκό νοµοθετικό πλαίσιο που
θα αποτρέπει τη χρήση τέτοιων λογισµικών που καταπατούν τα
ανθρώπινα δικαιώµατα και τη δηµοκρατία. 

Στα έωλα κυβερνητικά επιχειρήµατα περί προσπάθειας απο-
σταθεροποίησης της χώρας, περί νοµιµότητας της παρακολού-
θησης και ότι ουδείς δεν εξαιρείται απαντάει µε στεντόρεια φωνή
η δηµοκρατική συνείδηση του κάθε πολίτη. Δεν υπάρχει δίληµµα
µεταξύ νόµιµου και πολιτικά ηθικού και ορθού. Στη δηµοκρατία
το νόµιµο πρέπει να είναι και πολιτικά ορθό και ηθικό. Δεν υπάρ-
χουν νόµιµα λάθη που παραβιάζουν το Σύνταγµα. Δεν υπάρχει
δίληµµα µεταξύ δηµοκρατίας και εθνικής ασφάλειας. Χωρίς δη-
µοκρατία δεν υπάρχει εθνική ασφάλεια. Δεν υπάρχει δίληµµα µε-
ταξύ σταθερότητας, σεβασµού των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και
κράτους δικαίου. Οι έννοιες αυτές είναι ταυτόσηµες και αλλη-
λοϋποστηριζόµενες. 

Εγκαταλείψετε λοιπόν τα ψευτοδιλήµµατα και κατανοήσετε
επιτέλους ότι δεν µπορείτε να χειραγωγήσετε το ΠΑΣΟΚ, δεν
µπορείτε να ανακόψετε την πορεία και τον αυτόνοµο και πρωτα-
γωνιστικό του ρόλο. Τελικά να ξέρετε, να είστε σίγουροι, ότι δεν
θα αποφύγετε την κρίση των Ελλήνων πολιτών που ήδη σας δεί-
χνουν την πόρτα εξόδου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Γρηγοριάδης, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΜέΡΑ25.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε, που µου δίνετε τον λόγο.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές: «Αισθήµατα έχω
αδελφικά για της ασφάλειας τα φτωχά λαγωνικά που µε χιόνια
και βροχές να µε φυλάνε έχουν διαταγές. Μικρόφωνα βάζουν για
να ακούν όσα από το στόµα µου περνούν, τραγούδια και βρισιές
και αστεία, στον καµπινέ και στην τραπεζαρία. Αδέρφια µου
ασφαλίτες, εσείς µόνο τον δικό µου ξέρετε τον πόνο. Εσείς ξέ-
ρετε πως η σκέψη µου είναι διαρκώς τρυφερή και παθιασµένη,
στον αγώνα αφιερωµένη. Λόγια που αλλιώς θα είχαν χαθεί, στα
µαγνητόφωνά σας έχουν γραφτεί κι έτσι για ύπνο όταν πάτε τα
τραγούδια µου -ξέρω- τραγουδάτε. Ευχαριστώ γι’ αυτό πολύ, συ-
νεργάτες µου πιστοί.»

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πράγµατι, ευχαριστούµε. Το είπε ο αγαπητός Βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ, Βολφ Μπήρµαν τη δεκαετία του 1960, µελοποιηµένο το
1975 στα «Πολιτικά Τραγούδια» του αείµνηστου Θάνου Μικρού-
τσικου.

Το είπε τη δεκαετία του 1960. Και έχουµε 1970, 1980, 1990,
2000, 2010, 2020, στο 2030 θα φτάσουµε και τα ίδια και τα ίδια -
να µην πω τη λέξη, ρε παιδιά, γιατί είναι ντροπή, είµαστε εδώ
µέσα- τα ίδια και τα ίδια. Και ξέρετε ποιο είναι το πρόβληµα;

Απευθύνοµαι σε εσάς, τους Βουλευτές της Συµπολίτευσης.
Σας σέβοµαι όλους. Είστε αιρετοί και σας σέβοµαι κυρίως γι’
αυτόν τον λόγο. Σέβοµαι αυτούς που σας ψήφισαν και σας έφε-
ραν εδώ µέσα. Θα συνεχίσετε µε αυτόν τον «…» Πρωθυπουργό;
Θα συνεχίσετε την πολιτική σας αυτοκτονία; Και κυρίως θα συ-
νεχίσετε την ηθική σας αυτοκτονία;

Κοιτάξτε, θα είµαι ξεκάθαρος. Αυτά γίνονται και γίνονταν
πάντα, για να µην γλιτώνει κανείς, θα συµπληρώσω από τον
καιρό του αείµνηστου Τόµπρα. Δεν ξέρω αν ζει ο άνθρωπος
ακόµα, φαντάζοµαι όχι, αλλά µπορεί και να ζει. Τα κάνατε κι εσείς
όταν είχατε την εξουσία, τα κάνουν όλοι. Το λένε τα νούµερα.
Και επί ΣΥΡΙΖΑ παρακολουθούνταν άνθρωποι. Μας εξήγησε ο
πρώην Πρωθυπουργός ότι γινόταν µε τελείως διαφορετικές προ-
ϋποθέσεις και ότι το επέβλεπε.

Έχετε έναν Πρωθυπουργό ο οποίος τολµάει να αντικρίζει όλη
την Εθνική Αντιπροσωπεία -ήρθε εδώ πριν από δυόµισι µέρες-
και λέει τι; «Δεν ήξερα και δεν είχα δικαίωµα να ξέρω». Δηλαδή
λέει: «Έχω εκχωρήσει το δικαίωµά µου ως αιρετός Πρωθυπουρ-
γός της χώρας να ξέρω στον ανιψιό µου, τον οποίο διόρισα και
ο όποιος δεν έχει καν θεσµικό λόγο και ρόλο, αλλά είναι µετα-
κλητός υπάλληλός µου και εξ αίµατος ανιψιός µου, τον διόρισα
και γι’ αυτό τον παραίτησα». Και λέω ότι πρόκειται για πρωτό-
γνωρο ευτελισµό, για οποιοδήποτε Κοινοβούλιο της Ευρώπης
φαντάζοµαι. Διότι κρύβεται ένας πρωθυπουργός µε αυτό τον κω-
µικοτραγικό τρόπο -θα ήταν κωµικός, αλλά είναι πιο πολύ τραγι-
κός- πίσω από τον ανιψιό του ο οποίος όµως δεν ήταν θεσµικά
εκεί, δεν βρέθηκε εκεί, τον έβαλε ο ίδιος.

Συγγνώµη, κύριε Μητσοτάκη, αν βάλατε τον ανιψιό σας σε µια
θέση που δεν έπρεπε να τον βάλετε γιατί τον βάλατε αν όχι για
να σας ενηµερώνει; Τον βάλατε για να µην σας ενηµερώνει, για
να σας κρατάει µυστικά και για να εκτίθεστε εσείς και η παρά-
ταξή σας µε αυτόν τον τρόπο;

Σας το λέω γιατί είστε µια παράταξη τεράστια. Εµείς σαν
ΜέΡΑ25 υπάρχουµε έξι χρόνια. Εσείς υπάρχετε από τον καιρό
της Μεταπολίτευσης. Υπάρχετε και θα υπάρχετε διαχρονικά για
πολύ καιρό. Αν συνεχίσετε έτσι, η πολιτική επιβίωσή σας τίθεται
σε αµφισβήτηση. Σας το λέω ευθέως. Σταµατήστε να τον καλύ-
πτετε.

Το δεύτερο επιχείρηµά του ήταν: «Δεν φταίω εγώ. Φταίει ο
Κοντολέων.» Ποιος έφερε τον Κοντολέων; Εσύ έφερες τον Κον-
τολέων. Μας τον έφερες, µας το φόρεσες και ουρλιάζαµε όλοι
υπερκοµµατικά, όχι τίποτα άλλο, όχι ότι είναι σεκιουριτάς. Δεν
πήγαµε καν έτσι, γιατί δεν σκεφτόµαστε ταξικά. Και ένας σεκιου-
ριτάς µπορεί µια φορά στις χίλιες να έχει ικανότητες που δεν έχει
Υπουργός. Έλα όµως, που δεν είχε το πτυχίο.

Έφερες κάποιον, κύριε Πρωθυπουργέ αυτής της χώρας, που
δεν είχε το πτυχίο, τον διόρισες και όταν έγινε γενική κατακραυγή
ότι δεν έχει το πτυχίο, ότι δηλαδή δεν έχει τις αντικειµενικές προ-
ϋποθέσεις που ζητάει ο νόµος, είπες: Εντάξει, θα πάρω έναν µε
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τις αντικειµενικές προϋποθέσεις; Είπες: Πετάω όλη τη νοµιµότητα
στα σκουπίδια; Θα νοµοθετήσω και θα εξευτελίσω. Δηλαδή, εµάς
κι εσάς, ρε παιδιά, εσάς ξεφτιλίζει. Εσείς ψηφίσατε ο Κοντολέων
να µπορεί να είναι Αρχηγός στην ΕΥΠ χωρίς να έχει πάρει κανένα
πτυχίο ποτέ στη ζωή του σχετικό µε το αντικείµενό του. 

Ο Πρωθυπουργός σας είναι ταυτοχρόνως και ανώνυµη εται-
ρεία. Και θα εξηγήσω αµέσως µετά για τις υποκλοπές και τις πα-
ρακολουθήσεις όλων µας ανεξαιρέτων όσων θέτουµε σε κίνδυνο
αυτό το σφιχταγκάλιασµα της τεράστιας παρασιτικής ολιγαρχίας
µε την πολιτική ηγεσία σας από την οποία µπορείτε να απαλλα-
γείτε. Δεν σας κατηγορούµε τόσο καιρό ότι είστε όλοι οι άνθρω-
ποι του Βαρδινογιάννη, του Λάτση, του Νιάρχου και του
Περιστέρη. Μόνο τον περίφηµο πεθερό -αυτό το λέω ευφυολο-
γώντας- κατηγορούµε καµµιά φορά. Θεωρούµε ότι είστε Βου-
λευτές του ελληνικού λαού. Σταθείτε επιτέλους, για όνοµα του
θεού, στο ύψος των περιστάσεων. 

Είναι ένας Πρωθυπουργός που εξευτέλισε τα πάντα για να πα-
ραµείνει ο Κοντολέων και µετά από δυο - τρία χρόνια ήρθε να
µας πει: «Συγγνώµη, δεν ήξερα, µε έριξε ο Κοντολέων και ο ανι-
ψιός». Μα, εσύ τους διόρισες, ρε άνθρωπε.

Και το κυριότερο από όλα και θα τελειώσω µε αυτό για τον
Πρωθυπουργό σας, αν δεν επανέλθω αργότερα. Κοιτάξτε, συµ-
βαίνει παντού στην υφήλιο. Δεν είναι πρωτοφανές, δεν είναι πρω-
τόγνωρο. Συµβαίνει να πιάνονται πρωθυπουργοί αντί µε κατσίκες
ή µε γίδες -όπως είπε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης- στην πλάτη, µε κοριούς στα αυτιά. Συµβαίνει πάντα, συµ-
βαίνει συνέχεια. Ξέρετε ποιο είναι το πρωτοφανές; Αυτό που δεν
συµβαίνει ποτέ πουθενά στην ιστορία της ανθρωπότητας; Ο
Πρωθυπουργός αυτός να µην έχει την τσίπα να παραιτηθεί. Ξέ-
ρετε τι λένε; Το κάνουν όλοι. Το κάνουν και κατά τεκµήριο. Το
κάνουν σε διάφορες χώρες. Αν είσαι τυχερός και δεν σε πιάσουν,
συνέχισε να πορεύεσαι. Όµως, αν είσαι άτυχος και σε πιάσουν -
και εδώ τον έπιασαν γιατί ήταν άτυχος- φεύγεις µόνο και µόνο
για να σώσεις την παράταξή σου. Θα σας σύρει για έναν χρόνο
µέχρι τις εκλογές µε αυτό τον βρόγχο, µε αυτό το βαρίδι που σας
κρεµάει. Σας κρεµάει όλους. Κοιτάξτε να δείτε γιατί έχω δίκιο.

Ας πάρουµε τα πράγµατα από την αρχή. Θα είµαι σύντοµος
όσο µπορώ. Εκλεγήκατε στο όνοµα του ελληνικού λαού -και όχι
στο όνοµα Κυριάκος Μητσοτάκης- στις 7 Ιουλίου 2019. Ξέρετε
ποια είναι η πρώτη πολιτική κανονιστική σας πράξη, η πρώτη
πράξη που κάνατε µέσα στο κράτος, στις 8 Ιουλίου, δηλαδή δώ-
δεκα ώρες αφού εκλεγήκατε; Μετά από δώδεκα ώρες ο κ. Μη-
τσοτάκης εξέδωσε την πρώτη κανονιστική σας απόφαση. Ξέρετε
ποια ήταν αυτή; Να περάσει η ΕΡΤ, η ΑΠΕ-ΜΠΕ και η ΕΥΠ απευ-
θείας στον Πρωθυπουργό. Τι κάνατε; Αυτά πώς συνδέονται,
άραγε; Γιατί ήθελε το Αθηναϊκό Πρακτορείο την Ελληνική Ραδιο-
φωνία - Τηλεόραση και την ΕΥΠ να την έχει ο Πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης; Γιατί έπρεπε να συνεργαστούν αυτά. Ξέ-
ρετε πώς; Από την ΕΥΠ αρπάζατε, λαµβάνατε πληροφορίες για
πολιτικούς, δηµοσιογράφους, επιχειρηµατίες και µέσω των ΕΡΤ
και ΑΠΕ-ΜΠΕ στέλνατε τα ανάλογα µηνύµατα σε όλο τον Τύπο
και φυσικά στα παπαγαλάκια σας, στα χιλιάδες σάιτ -τα πετσω-
µένα σάιτ- ότι εάν δεν συµµορφώνονταν µε τα συµφέροντα που
υπηρετείτε και εξυπηρετείτε, χαθήκανε. 

Έτσι ακριβώς και απαράλλακτα πολιτευτήκατε, αγαπητοί, για
τρία ολόκληρα χρόνια, δηλαδή τα ίδια που ζήσαµε σε αυτή τη
χώρα πριν από τριάντα χρόνια -τι σύµπτωση! Καταπληκτικές
αυτές οι συµπτώσεις, πέφτουν από τον ουρανό- όπου κατά σύµ-
πτωση πάλι Μητσοτάκη είχε η χώρα. Ποιον; Τον αείµνηστο Κων-
σταντίνο Μητσοτάκη. 

Τι έκανε λοιπόν η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη; Ό,τι
έκανε και ο µπαµπάς! Πρόσωπα άλλαξαν µόνο. Ξέρετε κάτι; Τότε
ήταν ο Γρυλλάκης και ο Μαυρίκης. Τους θυµάστε; Θα σας τους
θυµίσω εγώ. Στον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη ήταν ο Γρυλλάκης
και ο Μαυρίκης, δηλαδή ο εξ απορρήτων του ήταν ο Γρυλλάκης
και ο Μαυρίκης ήταν ο κοριός του, κατά οµολογία του ιδίου. 

Τώρα λοιπόν αυτοί έχουν γίνει Δηµητριάδης, µετακλητός διο-
ρισµένος ανιψιός και Κοντολέων, χωρίς τα τυπικά προσόντα, διο-
ρισµένος από το παράθυρο, µε νόµο που βίασε όλη τη Βουλή
των Ελλήνων. Έτσι; Το µόνο που κάνατε, ξέρετε ποιο είναι; Ποια
είναι η πρόοδος της οικογένειας Μητσοτάκη µέσα σε µισό αιώνα;

Ότι από εταιρικό οικογενειακό σας κοριό µετατρέψατε τον κ.
Κοντολέοντα σε εθνικό µας κοριό, κουρελιάζοντας την ίδια
στιγµή κάθε έννοια άρτιας ή έστω ηµι-άρτιας ή ηµιθανούς, θα πω
εγώ, νοµοθέτησης. 

Αυτά είναι γνωστά, κυρίες και κύριοι, σε όλες και όλους. Γι’
αυτό τον λόγο και είναι σήµερα απόλυτα φαιδρό να ποιεί ο Πρω-
θυπουργός σας την νήσσαν και να προσπαθεί να κρυφτεί πίσω
από τον ανιψιό και τον Κοντολέοντα, να δηλώνει πριν δύο µέρες
από αυτό εδώ το Βήµα ότι ο ίδιος δεν ήξερε τίποτα. Πού είναι
αυτός ο άνθρωπος; Έχω πει κι άλλη φορά. Μήπως τον παίρνετε
τα βράδια, τον βάζετε σε ένα λίαρ τζετ και τον πάτε σε άλλη
χώρα, γιατί αυτά που δηλώνει για τη διαβίωση των πολιτών της
χώρας, αυτά που δηλώνει για το πώς αντιµετωπίζονται οι ασθε-
νείς της πανδηµίας, αυτά που δηλώνει για τους παρασιτικούς µε
την ενέργεια, δείχνουν ότι πρέπει να κατοικεί στην Ισπανία. Θα
φτάσουµε στην Ισπανία, που η KWh κάνει 167 ευρώ, ενώ εδώ
κάνει 700. Θα φτάσουµε και στο γιατί έγινε αυτό. 

Εδώ λοιπόν είναι ο πρωτεργάτης αυτού του ανίερου µηχανι-
σµού παρακολούθησης και πίεσης, που σχηµάτισε ο ίδιος την
πρώτη µέρα, όπως σας εξήγησα, που ανέβηκε στην εξουσία. Όχι
µόνο γνώριζε, µην κοροϊδεύετε. Αυτός ο ίδιος ενορχήστρωνε και
ενορχηστρώνει τα πάντα, για να ξεκαθαρίσουµε και να τελει-
ώνουµε. 

Προφανέστατα αυτονοήτως υπερψηφίζουµε τη σύσταση της
εξεταστικής των πραγµάτων επιτροπής για ένα τεράστιο θέµα,
ένα µείζον θέµα ζητώντας -επαναλαµβάνω, να τα θυµόµαστε-
τρία σηµεία µετ’ επιτάσεως να διερευνηθούν. 

Πρώτον, παρακολούθηση ανθρώπων και γραφείων ενός ολό-
κληρου κόµµατος που τυγχάνει να είναι ένα από τα πιο προοδευ-
τικά, από τα ελάχιστα µάλλον προοδευτικά κόµµατα εδώ µέσα,
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας, της πατρίδας µας. 

Δεύτερον, απαιτούµε µετά το 2005 να ξέρουµε τι έκανε η ΕΥΠ
όλα αυτά τα χρόνια, αφού όλοι ξέρουµε και εσείς ξέρετε ότι πα-
ρακολουθούσαν τον προ-προηγούµενο πρωθυπουργό σας. Και
δεν παρακολουθούσαν µόνο αυτόν. Αυτό θα ήταν καλό. Παρα-
κολουθούσαν εκατό πολιτικά στελέχη και παρακολουθούσαν και
το υπουργικό συµβούλιό σας. Ο τότε πρωθυπουργός ήταν ο Κώ-
στας Καραµανλής, θυµάστε έτσι; Και τη σύζυγό του παρακολου-
θούσαν κ.τ.λ.. Από ποιον γινόταν; Από την NSA. Τι είναι η NSA; Η
Αµερικανική Κρατική Υπηρεσία Ασφαλείας, κυρία Πρόεδρε. 

Το δεύτερο λοιπόν που απαιτούµε -δεν ζητάµε, δεν παρακα-
λάµε- γιατί τελικά έχουµε χάσει την µπάλα εδώ πέρα, είναι να
διερευνήσει αυτή η εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή -για να
µην είναι απλώς για τα µάτια του κόσµου- τι ακριβώς έχει κάνει
η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών µας για να προστατεύει τους
πολιτικούς, τους δηµοσιογράφους, αλλά και τους πολίτες µας,
τους Έλληνες πολίτες από την Αµερικανική Μυστική Υπηρεσία
Πληροφοριών. Γιατί αν, όπως φαίνεται, δεν έχει κάνει τίποτα -το
ακούτε, κυρία Πρόεδρε;- τίποτα απολύτως εδώ και είκοσι χρόνια,
σηµαίνει για µένα, για το φτωχό µου το µυαλό -δεν είµαι έµπει-
ρος πολιτικός- ότι δεν τελεί υπό καµία διαταγή κανενός θεσµικού
ελληνικού οργάνου ούτε καν µη θεσµικού, αλλά τελεί ευθύτατα
υπό τις διαταγές της CIA και της NSA. 

Δεν προστατεύει τους πρωθυπουργούς σας, τους δικούς σας.
Εµείς δεν κυβερνήσαµε τη χώρα. Τον δικό σας πρωθυπουργό
παρακολουθούσε και τη γυναίκα του και το υπουργικό συµβού-
λιο. Αν η ΕΥΠ σας είκοσι χρόνια µετά δεν έχει δει γιατί τους πα-
ρακολουθούσαν, πώς τους παρακολουθούσαν, ποιος τους
παρακολουθούσε, µε τι ακριβώς τρόπο και κυρίως δεν έχει κάνει
τίποτα, κυρία Πρόεδρε, σε αυτή την κατεύθυνση, τότε η ΕΥΠ σας
είναι αµερικάνικη ΕΥΠ, είναι ιµπεριαλιστική ΕΥΠ. Δεν είναι η ΕΥΠ
της πατρίδας µας. Να τη µαζέψετε και να φύγετε µαζί της. 

Το τρίτο που θα ζητήσουµε από την επιτροπή µας είναι να εξε-
τάσει τα εξής. Το είπε ο Πρόεδρός µας. Την προηγούµενη εβδο-
µάδα µίλησε µε τον Πρόεδρο της διασφάλισης του απορρήτου
των τηλεπικοινωνιών, έναν εξαίρετο δικαστικό, τον κ. Ράµµο, τον
οποίο εσείς διορίσατε σε αυτή τη θέση. Τον ρώτησε κάτι πολύ
απλό, αν ξέρει ποιοι πολιτικοί και δηµοσιογράφοι παρακολου-
θούνται. Η απάντηση αυτού που εσείς διορίσατε σε αυτή τη θέση
είναι «όχι». Μάλιστα είπε ότι δεν ξέρει και δεν µπορεί να ξέρει,
σύµφωνα µε το νοµικό πλαίσιο. 
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ξέρετε τι θα πει αυτό, ελληνικέ λαέ, για να µην κοροϊδευόµα-
στε; Βάζουν ένα Ράµµο µε έξωθεν καλή µαρτυρία, ένα τίµιο πρό-
σωπο υπό ένα νοµικό πλαίσιο που τον έχει έτσι τον Ράµµο. Τον
έχουν τον Ράµµο για τα µάτια του κόσµου, δηλαδή για να ρίχνουν
στάχτη στα µάτια του κόσµου. Δεν µπορεί ο κ. Ράµµος λοιπόν να
ξέρει αν εµένα µε παρακολουθείτε, όχι εσείς, ο πολιτικός σας
Αρχηγός. Δεν µπορεί να ξέρει τίποτα από όλα αυτά και κυρίως
ότι το µόνο που µπορεί να κάνει είναι να διασφαλίσει τη διαδικα-
σία που οδηγεί στην άρση του απορρήτου ενός πολιτικού, ενός
δηµοσιογράφου ή ενός πολίτη. 

Έχουµε δηλαδή, κυρία Πρόεδρε, µια αρχή διασφάλισης υπο-
τίθεται του απορρήτου των τηλεπικοινωνιών µας µε έναν εξαιρε-
τικό δικαστή, που δεν έχει ούτε προσωπικό ούτε τεχνικές
δυνατότητες, αλλά κυρίως δεν του διαθέτετε εσείς, ξετσίπωτα,
το νοµικό πλαίσιο για να µπορέσει να απαντήσει σε αυτά τα ερω-
τήµατα που καλείται να απαντήσει, όταν φέρνουµε στην Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής αυτά τα θέµατα, την
ακρίβεια και πώς συνδέεται µε τις παρακολουθήσεις µας.

Σήµερα η µεγαβατώρα στην Ισπανία είναι 202 -ντροπή σας- και
στην Πορτογαλία, ενώ 671 στην Ελλάδα. Τι έγινε, ρε παιδιά; Η
Ελλάδα τι είναι; Έχει την τιµωρία του Θεού; Γιατί συµβαίνει αυτό;
Επειδή πολύ απλά, κυρία Πρόεδρε, οι δύο αυτές χώρες πέτυχαν
τέλη Μαρτίου εξαίρεση από την οριακή τιµολόγηση, που πάει πα-
κέτο βέβαια µε το Χρηµατιστήριο της ενέργειας. Δεν τιµολογούν-
ται λοιπόν για παράδειγµα οι κιλοβατώρες, που παράγονται µε
εξαιρετικά χαµηλό κόστος από τις εναλλακτικές πηγές ενέρ-
γειας, αυτές που δεν ρυπαίνουν ή από τα υδροηλεκτρικά εργο-
στάσια µε τιµές φυσικού αερίου, όπως κάνετε εδώ. Σας έχω
εξηγήσει ακριβώς τι κάνετε. 

Αυτά τα τέσσερα, πέντε «ατοµάκια» κάνουν το πρωινό τους
καφέ και βάζουν στο τέλος και λίγο φυσικό αέριο και έτσι στρώ-
νει το φύλλο. Όπως είχε δηλώσει τότε Υπουργός της Ισπανίας
«µόνο το φυσικό αέριο θα πληρωθεί στην τιµή του φυσικού αε-
ρίου». Αυτό είναι το απλό πράγµα που δεν γίνεται στην Ελλάδα.
Εµείς πληρώνουµε τα πάντα στην τιµή του φυσικού αερίου. 

Και προσοχή! Με αυτό τον τρόπο στην Ισπανία και την Πορτο-
γαλία δεν µπαίνει µέσα κανένας παρασιτικός Ισπανός ή Πορτο-
γάλος. Απλώς ψαλιδίζεται λιγάκι η κερδοσκοπία τους. Εσείς από
1,2 δισεκατοµµύριο το µήνα το πήγατε 2 δισεκατοµµύρια και κάτι
το µήνα. Ξέρετε ότι έχετε εκτεθεί ανεπανόρθωτα έτσι; 

Θα τελειώσω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε, δεν θα καθυστερήσω
πολύ.

Ανεπανορθώτως έχετε εκτεθεί για τον εξής λόγο: Αποφασί-
σατε πια να επιδοτείτε δήθεν τον ελληνικό λαό. Α, ρε κατακαη-
µένε ελληνικέ λαέ, τι άλλο θα ακούσεις να κάνεις στο όνοµά σου!
Επιδοτείτε τους τέσσερις παρασιτικούς, Λάτση, Βαρδινογιάννη,
Περιστέρη, Μυτιληναίο και την αµερικανική παρασιτική µέχρι
τώρα µε 1,2 δισεκατοµµύριο το µήνα. Φεσώνετε την Ελλάδα. Σε
αυτούς δηλαδή λέτε «δεν έχεις να πάρεις πετρέλαιο, δεν έχεις
ρεύµα, δεν έχεις να φας»; Λέτε «πάρτα, σου τα δίνω εγώ γιατί
είµαι καλή πατρίδα». Όχι, τα παίρνετε από δικά τους φορολογη-
τέα λεφτά, αυτά που τους έχετε αρπάξει. 

Τώρα τα κάνετε 2 δισεκατοµµύρια. Ξέρετε γιατί σας εκθέτουν
τα 2 δισεκατοµµύρια; Γιατί για κακή σας τύχη, σήµερα συµπτω-
µατικά η µετοχική αξία της ΔΕΗ, που είναι εισηγµένη στο Χρη-
µατιστήριο, είναι 2 δισεκατοµµύρια, κυρίες και κύριοι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας. Θέλετε να προφυλάξετε τον έρηµο τον
ελληνικό λαό; Πάρτε τη ΔΕΗ µε 2 δισεκατοµµύρια, µε ό,τι θα δί-
νατε κάθε µήνα στα τέσσερα παρασιτικά καθάρµατα, αγοράστε
την, κρατικοποιείστε την και κάντε την οικονοµία που πρέπει
απευθείας στον ελληνικό λαό. 

Εσείς ξέρετε τι κάνετε; Δίνετε στον ελληνικό λαό βοήθεια από
τη φορολογία του για να πληρώσει τα τέσσερα παρασιτικά κα-
θάρµατα. Κανένα δεν µου κάνει µήνυση που το λέω «κάθαρµα»
εδώ και έναν χρόνο και ξέρετε γιατί; Γιατί γνωρίζουν καλύτερα
από µένα ότι είναι µεγάλα καθάρµατα. Γι’ αυτό δεν µου κάνει κα-
νένας µήνυση. 

Όταν λοιπόν το 2016 θεσµοθετήθηκε από την κυβέρνηση Τσί-
πρα -να τα λέµε όλα- το Χρηµατιστήριο Ενέργειας, τότε κατα-

στάθηκε οριστικά το ρεύµα εµπόρευµα προς κερδοσκοπία. Έλα
όµως που δεν είναι, δεν είναι εµπόρευµα για να κερδοσκοπείτε
πάνω του. Είναι όπως το νερό, όπως ο αέρας. Ξέρετε γιατί; Γιατί
χωρίς ρεύµα δεν µπορείς να δεις, χωρίς ρεύµα δεν µπορείς να
λειτουργήσεις το σπίτι σου, χωρίς ρεύµα δεν µπορείς να έχεις
ζεστό νερό, δεν µπορείς να έχεις φως. Χωρίς πετρέλαιο δεν µπο-
ρείς να έχεις τίποτα. 

Με λίγα λόγια -και φταίτε γι’ αυτό- η εισαγωγή µας στο Χρη-
µατιστήριο Ενέργειας, όπου και η Γερµανία, η νεοφιλελεύθερη
Γερµανία έχει µόνο το 20% της εισηγµένο εκεί µέσα από την
ενέργεια που πουλιέται κάθε µέρα στη χώρα της, γιατί ξέρει ότι
θα πτωχεύσει…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σοσιαλδηµοκράτες είναι στη
Γερµανία. 

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ορίστε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, µην

απαντάτε. 
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Να τους χαίρεστε. Έχουν τα ίδια µε

τους χριστιανοδηµοκράτες. Να τους χαιρόσαστε τους χριστια-
νοδηµοκράτες σας. 

Επανέρχοµαι στις υποκλοπές, διότι όλα συνδέονται µεταξύ
τους και θα τελειώσω. Ο ρόλος σας δυστυχώς, όπως όλων ανε-
ξαιρέτως των συνθηκολογηµένων µνηµονιακών κοµµάτων, είναι
απλά να διαχειριστείτε την εξουσία προς όφελος των ολιγαρχι-
κών συµφερόντων, τα οποία µε τη σειρά τους ανταποδοτικά σάς
υπόσχονται προβολή από τα µέσα που έχουν όλα τα κανάλια και
χρήµα για τις προεκλογικές εκστρατείες. 

Οι παρακολουθήσεις, λοιπόν -για να το µάθει ο ελληνικός
λαός- είναι µέρος της δουλειάς σας όχι στα πολιτικά πλαίσια, στα
πλαίσια του απολύτως ενδοσυστηµικού και ενδολιγαρχικού
αυτού παιγνίου εξουσίας και εξυπηρέτησης συµφερόντων. 

Κυρία Πρόεδρε, θα κλείσω µε αυτό. Πίσω από την βολικά αό-
ριστη αιτιολογία περί εθνικών λόγων -τάχα µου δήθεν- για τις πα-
ρακολουθήσεις σας, υποκρύπτεται ακριβώς αυτός ο ενδοσυ-
στηµικός και ενδολιγαρχικός ανταγωνισµός. Ακούστε τι θέλετε:
Ο «Μητσοτάκης Α.Ε.» θέλει να ξέρει τι λέει ο «χ» ή ο «ψ» ολιγάρ-
χης στους ανταγωνιστές σας τους κοµµατικούς. Τι λέει, δηλαδή,
µε τον κ. Ανδρουλάκη. Τι του λέει; Του λέει: «Θα πάω και µαζί
σου» ή «Θα κάνω µπίζνες και µαζί σου»;

Θέλετε, λοιπόν, τους πολιτικούς διαχειριστές του ίδιου αυτού
σάπιου συστήµατος να ελέγξετε, τους υπόλοιπους µνηµονια-
κούς. Γιατί µην µου πείτε ότι ξαφνικά ο Ανδρουλάκης είναι το
πρόβληµα που θα τινάξει…

Δεν λέω, ο άνθρωπος παρακολουθείτε και είναι Αρχηγός κόµ-
µατος, αλλά και αν ήταν ένας απλός πολίτης είναι απαράδεκτο
που παρακολουθείται, εφόσον δεν είναι κατάσκοπος. Ωστόσο
µην πείτε ότι αποτελεί κίνδυνο και βόµβα στα θεµέλια της κοινω-
νίας µας. Είναι συστηµικός. Ανήκει στο κόµµα που έφερε τα µνη-
µόνια. Ανήκει στο κόµµα που κράτησε µε ψυχή και δόντια τα
µνηµόνια. 

Άρα, για να παρακολουθείται ο κ. Ανδρουλάκης δεν παρακο-
λουθείται και τόσο πολύ γιατί είναι µια απειλή πολιτική για το σύ-
στηµα. Αντιθέτως, ενδιαφέρον έχει σηµειολογικά σαν
αντιπαράθεση ότι το ΠΑΣΟΚ εδώ και µέρες επαναλαµβάνει την
απαίτησή του για φορολόγηση της ενέργειας στη λιανική. Ξέρετε
τι σηµαίνει αυτό για µας, µε απλά ελληνικά; Θα γλιτώσει κάποια
δισεκατοµµύρια ο κ. Βαρδινογιάννης. 

Σας λέει τίποτα το όνοµα Βαρδινογιάννης εκεί στο ΠΑΣΟΚ;
Εµάς πολλά µας λέει.

Λέω, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε: Εµάς µας παρακολουθούν, µας
παρακολουθείτε χρόνια. Δεν µας κόφτει, όµως, ιδιαίτερα. Δεν
µας πειράζει. Ξέρετε γιατί; Γι’ αυτό σας διάβασα το ποίηµα στην
αρχή της οµιλίας µου, γιατί έτσι έστω µε αυτόν τον τρόπο κάπου
θα καταγραφεί, σε κάποια κιτάπια σας και κάποια στιγµή θα ξα-
ναβγούν αυτά στον αέρα, ότι υπήρχαν κάποιοι Έλληνες που υπη-
ρέτησαν στη Βουλή των Ελλήνων που µε όλη τη λύσσα της
ψυχής και της καρδιάς τους πάλευαν νυχθηµερόν και έχουν κα-
ταγραφεί οι µέθοδοι και ο τρόπος που οργανώνονταν γι’ αυτή
την πάλη για να καταρρίψουν αυτό το απαίσιο ολιγαρχικό σχήµα
που νέµεται και κλέβει τους φτωχούς ανθρώπους στην πατρίδα
µας.
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Δεν µας κόφτει που µας παρακολουθείτε. Είναι τίτλος τιµής
όταν θα βγουν µετά από τριάντα χρόνια οι παρακολουθήσεις και
του κ. Βαρουφάκη και εµού, αν µου έχετε κάνει την τιµή να µε
παρακολουθείτε, γιατί έτσι ξέρουν και οι παρακολουθητές, οι
«συνεργάτες» µας οι πιστοί, οι ασφαλίτες, όπως και τα αφεντικά
τους –εσείς- ότι εµείς δεν είµαστε προδότες! Εµείς είµαστε εδώ
για να µην µπορείτε να πουλάτε τη µεγαβατώρα 700 ευρώ, όταν
θα µπορούσατε να την πουλάτε 200 στο πόπολο. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πριν
κατέβετε από το Βήµα, θα σας παρακαλέσω, επειδή χρησιµοποι-
ήσατε προσβλητικές εκφράσεις επανειληµµένα στο πρόσωπο
του Πρωθυπουργού, να ανακαλέσετε και να διαγραφούν από τα
Πρακτικά. Είναι εκφράσεις που δεν αρµόζουν στο Κοινοβούλιο,
κύριε συνάδελφε.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Θεωρώ
ότι προστατεύετε κι εµένα µε αυτό τον τρόπο. Σας ευχαριστώ.
Αν προσέβαλα τον Πρωθυπουργό σας -να τον χαίρεστε!- ανα-
καλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μπουτσικάκης εκ µέρους της Νέας
Δηµοκρατίας.

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Ευχαρι-
στώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε Γρηγοριάδη, φανταστική η παράστασή σας. Μπράβο,
συγχαρητήρια. Γελάσαµε πάρα πολύ και ευτυχώς που διαγρά-
ψατε από τα Πρακτικά τον απαράδεκτο χαρακτηρισµό, γιατί -να
σας πω την αλήθεια- το µεγαλύτερο λάθος από όλα είναι να ακο-
λουθείς και να θεωρείς Αρχηγό σου έναν άνθρωπο ο οποίος
εκτός του ότι κατέγραφε τους οµολόγους του στην Ευρωπαϊκή
Ένωση παρανόµως και έφερε εδώ στη Βουλή ένα στικάκι και
πήγε να το καταθέσει στον Πρόεδρο…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Θα τα

ακούσετε, κύριε Γρηγοριάδη. Θα τα ακούσετε. 
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Έχει αποφανθεί ο Άρειος Πάγος νο-

µίµως!
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Ακολου-

θείτε έναν άνθρωπο ο οποίος ρίσκαρε τα πάντα ακόµα και την
ύπαρξη αυτής της χώρας στην Ευρωπαϊκή Ένωση προς προσω-
πικό του και ίδιον όφελος µόνο και µόνο για να φανεί, για να απο-
κτήσει ένα όνοµα και να βρίσκεστε εσείς τώρα αυτή τη στιγµή
στο κάθισµα στο οποίο κάθεστε, που ονειρευόταν τη δραχµή, τα
IOU και δεν ξέρω τι άλλο ονειρευόταν και ο λογαριασµός ήταν
100 δισεκατοµµύρια ευρώ για την ελληνική οικονοµία και τον ελ-
ληνικό λαό. 

Λοιπόν, ντροπή και ξεφτίλα µάλλον σε εσάς, κύριε Γρηγο-
ριάδη!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-

καλώ!
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Σχετικά µε

το σηµερινό, θα πρέπει να γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι η παράταξη της ευθύνης και της
ευθύτητας. Είναι η παράταξη που λέει πάντα την αλήθεια, που
σέβεται τους θεσµούς και τις διαδικασίες και η οποία λειτουργεί
πάντα µε γνώµονα το εθνικό και το δηµόσιο συµφέρον. Νίκησε -
καλή ώρα όπως αναφέρθηκα και πριν- το µεγαλύτερο κύµα λαϊ-
κισµού που υπήρξε τα τελευταία χρόνια στη χώρα µας στην
πράξη. Είναι η παράταξη που κρατάει όρθια την Ελλάδα εδώ και
τρία χρόνια και γι’ αυτόν τον λόγο δεν έχουµε να φοβηθούµε τί-
ποτα και δεν έχουµε να κρύψουµε και κάτι. 

Από την πρώτη στιγµή που ο Πρωθυπουργός δεσµεύτηκε ότι
θα ρίξει άπλετο φως και θα διαλευκάνει την υπόθεση της νόµιµης
επισύνδεσης στον κ. Ανδρουλάκη. Γι’ αυτό και σήµερα λέµε «ναι»
µόνο σε µια διευρυµένη πρόταση. Λέµε «ναι» στο να ελεγχθούν
όλα διαχρονικά, να ερευνηθεί το παρόν, αλλά και το παρελθόν,

ώστε να βγουν χρήσιµα συµπεράσµατα και να παρθούν αποφά-
σεις για τη βελτίωση της λειτουργίας της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών. 

Άλλωστε το κράτος, κυρίες και κύριοι, έχει συνέχεια. Ερευνά
µε σεβασµό στην αυξηµένη ευαισθησία που επιβάλλουν οι συν-
θήκες, χωρίς να κάνουµε δηµόσια αρένα θέµατα που άπτονται
της εθνικής ασφάλειας. 

Να προσέξετε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντι-
πολίτευσης, και να αποφύγετε υπεύθυνα τη µικροκοµµατική σκο-
πιµότητα. Ίσως θα ήταν προς όφελος σας για µια φορά έστω να
αποφύγετε τα ψέµατα και τα σενάρια επιστηµονικής φαντασίας.
Εµείς αναγνωρίζουµε τα λάθη µας τα διορθώνουµε, προτείνουµε
και θεσπίζουµε βελτιώσεις. 

Θα περίµενε κανείς ότι η παράταξη που έχει ήδη κυβερνήσει,
η παράταξη του ΣΥΡΙΖΑ, θα είχε αποβάλει οτιδήποτε οδηγεί στην
πόλωση και σε αντιπαραγωγική αντιπολίτευση και διχαστικές ρη-
τορικές. Δυστυχώς, όµως, στην καθηµερινότητα αυτό διαψεύδε-
ται στην πράξη και είστε πραγµατικά ίδιοι και απαράλλαχτοι.
Φέρεστε αντιδεοντολογικά και ανήθικα. Διχάζετε την κοινωνία
απειλώντας ότι «θα τους τελειώσετε ή θα µας τελειώσουν». Κα-
ταφεύγετε σε απαράδεκτες δηλώσεις ότι είχατε την κυβέρνηση
αλλά δεν ασκούσατε εξουσία και ότι θα ελέγξετε τους αρµούς
της. 

Και τώρα που βλέπω και τον κ. Πολάκη που θα µιλήσει και µετά
από µένα, θα ήθελε να µας πει πώς θα είναι αυτή η επόµενη
φορά της Αριστεράς. 

Ακόµη και τώρα σε ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα για χάρη του µι-
κροκοµµατικού συµφέροντος κάνατε τον Κανονισµό της Βουλής
κουρελόχαρτο διαθέτοντας απόρρητες πληροφορίες σε φιλικά
σας µέσα. Ακούσαµε τον Αρχηγό σας να απευθύνει ερωτήµατα
στη Βουλή γνωρίζοντας ότι δεν µπορεί να πάρει απάντηση λόγω
και του απορρήτου και ξέρει ότι υπάρχουν διαδικασίες οι οποίες
δεν το επιτρέπουν αυτό. Ίσως ο κ. Τσίπρας τότε να είχε διαφο-
ρετική σχέση µε την ΕΥΠ και οι παρακολουθήσεις να ήταν µια
συνήθης πρακτική και δραστηριότητα της προηγούµενης Κυβέρ-
νησης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δυνάµεις που είναι απέναντι
στη δυτική και φιλελεύθερη πορεία της χώρας θα βρουν απέ-
ναντί τους ένα τείχος, µια ισχυρή κυβέρνηση, έναν κυρίαρχο λαό
που ξέρει ποιοι και γιατί απεργάζονται σχέδια ψάχνοντας ένα
ρήγµα για µια αποσταθεροποιηµένη κυβέρνηση. Υπάρχουν πολ-
λοί καλοθελητές και πρόθυµοι οι οποίοι θα τους δώσουν την ευ-
καιρία που ψάχνουν. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα λειτουργήσουµε για
µία ακόµα φορά θεσµικά, συντεταγµένα και µε συνέπεια στην
ιστορία της παράταξής µας. Τα υπόλοιπα θα τα συζητήσουµε
διεξοδικά στην επιτροπή, όπου θα λάµψει η αλήθεια όσο κι αν
κάποιοι δεν το επιθυµούν. 

Σας καλούµε, λοιπόν, να αποδείξετε έστω και τώρα ότι δεν
έχετε τίποτα να κρύψετε. Ακόµα δεν είναι αργά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο επί προσωπικού;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μάλιστα.

Παρακαλώ.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ που µου δίνετε τον

λόγο, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν είχα κανέναν λόγο ούτε να σας απαντήσω προσωπικά,

αγαπητέ συνάδελφε, ούτε τίποτα άλλο. Θέλω να σας ενηµερώσω
µόνο για δύο, τρία πράγµατα που µπορεί να µην ξέρετε.

Το Eurogroup είναι ένα όργανο που δεν προβλέπεται από καµ-
µία σύµβαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης η δηµιουργία του. Είναι
ένα παράνοµο όργανο και οι διάφοροι παρασιτικοί της Ευρώπης
το έχουν συστήσει, για να κάνουν τη δουλίτσα τους µε τους
Υπουργούς που γίνονται υπάλληλοί τους.

Η απόδειξη ότι είναι παράνοµο και δη βδελυρό είναι ότι δεν
τηρούνται πρακτικά. Ξέρετε εσείς κανένα δηµοκρατικό όργανο,
όπου γης, που να µην τηρούνται πρακτικά; Γι’ αυτό ο Άρειος
Πάγος, αγαπητέ -και πραγµατικά µπορείτε να το δείτε αυτό-,
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έκρινε ότι βεβαίως, κρατικός λειτουργός έχει κάθε δικαίωµα να
παρακολουθεί, να ηχογραφεί, για να µεταφέρει στην πατρίδα
του, στους πολίτες δηλαδή, το τι διηµείφθη, τι ειπώθηκε εκεί
µέσα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Τώρα είναι αυτό προσωπικό ζήτηµα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Γρη-

γοριάδη, το προσωπικό ζήτηµα; Αυτό ήταν;
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα µόνο να σας πω ότι γι’ αυτό που κατηγορείτε τον Γραµ-

µατέα µου -αυτόν εκπροσωπώ, τον Γραµµατέα του κόµµατός
µου- ότι δηλαδή µας χρέωσε 100 δισεκατοµµύρια, ξέρετε και
εσείς ο ίδιος, αγαπητέ, ότι είναι ένα όλως αυθαίρετο νούµερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν είναι
προσωπικό αυτό, αλλά το είπατε. Εντάξει.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Και ξέρετε, δεν προκύπτει από που-
θενά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Με συγχωρείτε, αλλά δεν έχω µιλήσει

ούτε ένα λεπτό. Δεν είναι τίποτα αυτό. Να τελειώσω αµέσως.
Αυτό που σας κόφτει είναι, ενδεχοµένως, ότι είναι ο µόνος που

κράτησε τον λόγο του εδώ µέσα! Εξελέγη µε µία εντολή, να µην
τα βρει µε την τρόικα, να µην συµβιβαστεί. Και δεν συµβιβάστηκε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ωραία.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Αν µε αυτό δεν µπορείτε να συµβιβα-

στείτε, κακό του κεφαλιού σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε, κύριε Γρηγοριάδη.
Ο κ. Πολάκης έχει τον λόγο τώρα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να εκφράσω τη συµπαράστασή µου στον κ. Κώ-

τσηρα. Εκτίεις ποινή σήµερα. Κανείς άλλος Υπουργός της Νέας
Δηµοκρατίας δεν βρέθηκε εδώ, για να υπερασπίσει την άποψη
της Νέας Δηµοκρατίας σε σχέση µε το σκάνδαλο των υποκλοπών
και την εξεταστική επιτροπή που σήµερα θα συγκροτηθεί.

Δεύτερον, σας ρωτάω ευθέως, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
Δηµοκρατίας αλλά και της Αντιπολίτευσης. Δεν µου λέτε, συνά-
δελφοι, γιατί αυτό το ερώτηµα απαντάει σε όλα αυτά τα πραγ-
µατικά ακατανόητα και φαιδρά, τα οποία έχετε υποστηρίξει οι
περισσότεροι από εδώ πάνω: Αν το καλοκαίρι του 2018 έβγαινε
στη δηµοσιότητα, αποκαλυπτόταν ότι ο Αλέξης ο Τσίπρας και ο
Ρουµπάτης στην ΕΥΠ παρακολουθούσαν την αείµνηστη Φώφη
Γεννηµατά και τον δηµοσιογράφο Γιάννη Πρετεντέρη, θα είχε
πέσει η κυβέρνηση, ναι ή όχι; Θα είχε πέσει η κυβέρνηση ναι ή
όχι;

Αυτό το ερώτηµα δείχνει την κακοµοιριά και την κατρακύλα
που έχετε φτάσει, προσπαθώντας να υπερασπιστείτε τα ανυπε-
ράσπιστα.

Χρησιµοποιείτε όλοι σας στις οµιλίες σας την έκφραση «δια-
χρονικές παθογένειες». Έβγαλε το non paper το Μαξίµου «δια-
χρονικές παθογένειες». Ναι, διαχρονικές παθογένειες είναι.
Μόνο που είναι διαχρονικές παθογένειες της ΚΥΠ, της ΕΡΕ του
’50, της χούντας των συνταγµαταρχών…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…του Μητσοτάκη, µε τον Μαυρίκη και τον Γρυλλάκη το ’90-’93

και άλλος ένας Μητσοτάκης δρόµος για τον Κοντολέοντα, τον
Δηµητριάδη και τον Μητσοτάκη τον νεότερο στο σήµερα. Ναι,
αυτές είναι οι διαχρονικές παθογένειες, το ξέρουµε.

Λοιπόν, να πάρουµε λίγο τα πράγµατα µε τη σειρά. Θα τα πω
πολύ σύντοµα, για να µην δουλευόµαστε µεταξύ µας, πλέον.

Στην πρώτη µου οµιλία στη Βουλή επί των προγραµµατικών
δηλώσεων είχα πει ότι εσείς δεν ήρθατε για να φέρετε καµµία
ανάπτυξη, καµµία παραγωγική ανασυγκρότηση, καµµία αξιοκρα-
τία, καµµία περισσότερες και καλύτερα αµειβόµενες δουλειές
και αξιοκρατία, αλλά για να φτιάξετε έναν σκληρό µηχανισµό πα-
ρακολούθησης και νοµής του δηµόσιου χρήµατος, το οποίο ονο-
µάσατε επιτελικό κράτος, το οποίο το φτιάξατε την πρώτη µέρα
που αναλάβατε.

Πήρατε την ΕΥΠ, την ΕΡΤ και το ΑΠΕ-ΜΠΕ κατευθείαν την
πρώτη µέρα υπό τον έλεγχο του «ΜΑΞΙΜΟΥ Α.Ε.», για να ελέγ-
χετε, να παρακολουθείτε τους πάντες και να διαχέετε και την
πληροφόρηση που θέλατε στους πάντες.

Νοµοθετήσατε την ασυλία των τραπεζιτών. Νοµοθετήσατε σε
εκκρεµείς υποθέσεις την απαλλαγή τους για τα δάνεια που έδω-
σαν αέρα στο κόµµα σας, σε άλλα κόµµατα, σε εφοπλιστές και
ολιγάρχες.

Αυτά έλεγε ο Κουκάκης, αυτά έψαχνε, το 1 δισεκατοµµύριο
χάρισµα «Χ» στα δάνεια των εφοπλιστών που έκανε η Πειραιώς.
Αυτό έψαχνε και γι’ αυτό τον παρακολουθήσατε. Γι’ αυτό βάλατε
την ΕΥΠ του Κοντολέοντα να τον παρακολουθήσει, για να ξέρετε
τι συµβαίνει και τι ξέρει και να πουλήσετε εκδούλευση σε αυτούς
που σας στηρίζουν ή να τους εκβιάσετε να συνεχίζουν να σας
στηρίζουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Διορίσατε ανεξάρτητες αρχές, οι οποίες ήταν πλήρως ελεγχό-
µενες από εσάς. Διώξατε τη Θάνου, γιατί ετοίµαζε το πόρισµα
για το πρακτορείο «ΑΡΓΟΣ». Ή κάνω λάθος; Ακόµα να βγει αυτή
η απόφαση µε τον καινούργιο που έχετε διορίσει. Κάποιες άλλες
τις αφήσατε χωρίς προσωπικό, για να ακυρωθεί πρακτικά ο
ρόλος τους. 

Πήρατε -τώρα µιλάµε µε στοιχεία- 7,5 δισεκατοµµύρια απευ-
θείας αναθέσεις. Έχετε συλλάβει το ύψος του ποσού; Στο όνοµα
του κορωνοϊού! Τι σχέση έχει ο κορωνοϊός µε τα έργα των
δήµων; Τι σχέση έχει ο κορωνοϊός µε το Υπουργείο του Μητα-
ράκη, για το προσφυγικό; Τι σχέση έχει ο κορωνοϊός µε το
Υπουργείο του Πιερρακάκη, µε όλα τα έργα, που έχετε δώσει
αέρα κοπανιστό εκατοντάδες δεκάδες χιλιάδες ευρώ, στα πλαί-
σια της ψηφιοποίησης και δεν συµµαζεύεται; Ή στα ΕΛΤΑ; Παν-
τού, όπου υπάρχει δηµόσιος οργανισµός, απευθείας ανάθεση
7,5 δισεκατοµµύρια και παράλληλα χαρίζατε, σε δικούς σας,
στον Βασιλάκη της «AEGEAN», σε αυτούς που είχαν τους αυτο-
κινητόδροµους, φτιάχνατε τα «σκόιλ ελικίκου», που εκεί σας ξευ-
τιλίσαµε και τα πήρατε πίσω. 

Δώσατε στους «Φουρθιώτηδες» εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ.
Ακόµα περιµένω τα στοιχεία και από τον Σταϊκούρα και από τον
Χατζηδάκη. Πόσοι πήρανε αυτά που πήρε ο Φουρθιώτης, τότε;
Πόσους ταΐσατε µε το πρόγραµµα «ΣΥΝ-ΕΡΓΑΣΙΑ»; Κάνατε όλη
αυτή τη διασπάθιση και προφανώς, όλα αυτά γίνονται µε ανταλ-
λάγµατα. Έτσι; 

Και ξέρετε τώρα ποιο είναι το θέµα, το µεγάλο; Πλέον, η
αστική τάξη της χώρας µας και οι ολιγάρχες, οι δέκα οικογένειες
που κάνουν κουµάντο, αρχίζουν να αντιµετωπίζουν την οικογέ-
νεια Μητσοτάκη και το «Μαξίµου Α.Ε.», όχι σαν έναν πολιτικό δια-
χειριστή που τους ζητάει εξυπηρέτηση ή παράπλευρα οφέλη.
Τους ζητάει να είναι συνεταίρος και να έχει µόνιµο µερτικό η οι-
κογένεια στις δουλειές. Αυτό συµβαίνει πλέον. Αυτό συµβαίνει
πλέον σε πάρα πολλά πράγµατα, όπως καταγράφονται σε όλη
τη χώρα. Έχει ανακατευτεί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σε αυτά -στις
απευθείας αναθέσεις- και σύντοµα θα έχουµε εξελίξεις σε αυτό
και να ξέρετε. 

Και βέβαια, όταν έχετε χτίσει ένα τέτοιο παρασιτικό, πελατει-
ακό παρακράτος, που το ονοµάσατε επιτελικό κράτος, η κορυφή
του παγόβουνου είναι αυτή των παρακολουθήσεων. Η κορυφή
του παγόβουνου είναι! Μην έχετε καµµία αµφιβολία. Σας άκουγε
όλους! Μας άκουγε όλους!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τελειώνω. Δεν θέλω πολύ.
Μας άκουγε όλους, για να ξέρει ποιος ήταν ο πολιτικός σχε-

διασµός, για να ξέρει τι ξέρουν οι δηµοσιογράφοι, για να ξέρει
τι κινήσεις επιχειρηµατικές γίνονται για να παίρνει θέση και να
εκβιάζει. Αυτό έκανε.

Όµως, έσπασε το καπάκι του καζανιού του παρασιτικού επιτε-
λικού παρακράτους που φτιάξατε.

Και ξέρετε κάτι; Υπουργό Επικρατείας είχαµε τον Τζανακό-
πουλο -έτσι δεν είναι;- το τελευταίο διάστηµα. Φαντάζεστε ο πε-
θερός του Τζανακόπουλου να ήταν εκτελεστικός αντιπρόεδρος
της «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ», που είναι αυτή που καταθέτει τη µοναδική
πρόταση, για να αγοράσει τη «ΛΑΡΚΟ», που την αφήσατε και την
διαλύσατε δύο χρόνια και απολύσατε τους ανθρώπους και τους
εκβιάσατε να ξαναπάνε µε δίµηνη σύµβαση, γιατί αλλιώς δεν θα
τους πάρετε µετά;
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, ολοκληρώστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν θα είχε πέσει η κυβέρνηση; Ο κ. Γε-
ραπετρίτης, που ήρθε προχθές εδώ και µας «το έπαιζε» προσβε-
βληµένος και µιλούσε στον Αλέξη τον Τσίπρα προσβεβληµένος,
δεν προσβάλλεται που ο πεθερός του είναι ο εκτελεστικός αντι-
πρόεδρος της «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ», που είναι η µοναδική προσφορά
για τη «ΛΑΡΚΟ», που την ξεπουλάτε τώρα που ανεβαίνει το νικέ-
λιο; Και µιλάτε για ηθική; Μιλάτε για πατριωτισµό; Μιλάτε για
ανάπτυξη; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχουµε φτάσει οκτώ λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Επειδή αργήσατε να αναλάβετε, κύριε
Πρόεδρε, έχουν φτάσει πάρα πολλοί και από το δικό σας κόµµα
να µιλάνε πάνω από εννέα µε δέκα λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχει δίκιο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Επειδή ο

επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Μαρκόπουλος, περιµένει να δει
πόσο θα µιλήσετε, για να µιλήσει, να ξέρετε. Σας το λέω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για πρώτη και τελευταία φορά
θα συµφωνήσω µε τον κ. Πολάκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ελάτε για
ένα λεπτό ακόµα να τελειώνουµε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Με βάση λοιπόν όλα αυτά να ξέρετε
καλά ότι διανύετε το τελευταίο χιλιόµετρο, το τελευταίο µίλι
αυτής σας της κοινοβουλευτικής θητείας. Γιατί δεν µπορείτε να
το πάτε πίσω. Θα σας πω ένα πράγµα. Θα βρίσκετε 1,5 µε 2 δι-
σεκατοµµύρια κάθε µήνα για να µη φαίνεται η τεράστια αύξηση
στους λογαριασµούς της ΔΕΗ και να επιδοτείτε τους λογαρια-
σµούς από τη γενική φορολογία; Πώς θα το πάτε; Το κάµατε τον
Αύγουστο. Θα το κάµετε και τον Σεπτέµβρη. Αν τα δίνατε αυτά
τα λεφτά θα είχαµε ξαναπάρει τη ΔΕΗ πίσω και θα ελέγχαµε τη
χονδρική και όχι να αφήνουµε να κονοµάνε -που έχουν γίνει
πλουσιότεροι από τους ολιγάρχες του Πούτιν- οι τέσσερις, πέντε
ιδιώτες πάροχοι συν οι άλλοι δύο του πετρελαίου «MOTOR OIL»
και «ΕΛΠΕ». Πόσο καιρό θα αντέχετε να το κάνετε αυτό; Διανύετε
λοιπόν το τελευταίο µίλι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και που είστε; Εφόσον ξαναβγάλατε πάλι
πληρωµένες δηµοσκοπήσεις µε την GPO του Θεοδωρικάκου και
επειδή είδα και την κ. Μπακογιάννη και κάποιους άλλους από
εσάς να λένε ότι πρέπει να αλλάξει ο εκλογικός νόµος και να
πάµε στους πενήντα, να το αλλάξετε παιδιά! Δεν το αλλάζετε.
Αλλά αφού είστε και πρώτοι, αλλάξτε τον για να βγάλουµε αυτο-
δυναµία µε 34%. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Και τώρα
καταλαβαίνετε ότι ο Μαρκόπουλος συµφωνούσε γιατί θέλει να
πάρει τον ίδιο χρόνο.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ : Κύριε Πολάκη, άλλα θέλω και

άλλα κάνω, που λέει και το τραγούδι. Αλλιώς ήθελα να ξεκινήσω,
αλλιώς θα το πάω. Για να τα ξεκαθαρίζουµε ο κ. Γεραπετρίτης
ούτε φίλος του Πετσίτη ήταν, ούτε στα ειδικά δικαστήρια θα είναι
τους επόµενους µήνες. Ο βίος του είναι καθαρός, είναι κρυστάλ-
λινος όσο κι αν θέλετε να τον λερώσετε. Δεν µπορείτε. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επίσης γνωρίζω ότι είσαστε

ένας καλός - αυτό θα το παραδεχτώ- χειρουργός εντατικολόγος.
Θα σας πρότεινα όµως έναν καλό οφθαλµίατρο γιατί την Παρα-
σκευή ήµασταν όλοι εδώ, σύσσωµη η Κυβέρνηση και εκατόν πε-
νήντα επτά Βουλευτές σαν γροθιά µαζί µε τον Κυριάκο
Μητσοτάκη και συνεχίζουµε. 

Θα πω και κάτι άλλο. Αν βρισκόµαστε σήµερα στο κοινοβούλιο,
βρισκόµαστε γιατί ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανέδειξε το θέµα. Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης δεν συσκότισε, φώτισε. Ο δικός σας Αρ-
χηγός σαν µοιρολογίστρα µοιρολογάει τους δύο Υπουργούς σας

οι οποίοι θα πάνε –επαναλαµβάνω- στα ειδικά δικαστήρια το επό-
µενο διάστηµα. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης φωτίζει και δεν συσκο-
τίζει.

Άκουσα κάτι επίσης και για «Watergate». Αν δεν κάνω λάθος
το είπε o κ. Κατρούγκαλος. Ξέρετε «Watergate» χωρίς Ρίτσαρντ
Νίξον δεν υπάρχει. Ο Νίξον κρυβόταν για µήνες. Ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης έφερε το θέµα στη δηµοσιότητα. Πρώτος ήταν εκείνος
που το είπε χωρίς καµµία πίεση από τα µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης. Εκτός αν µου πείτε τώρα ότι κάτι φωτοβολίδες της «ΕΦΗ-
ΜΕΡΙΔΑΣ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ» και της «ΑΥΓΗΣ» ήταν ικανές να
δηµιουργήσουν τέτοια ώθηση στην υπόθεση! Ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης φώτισε. Ο δικός σας ο Πρόεδρος τι έχει φωτίσει; Ποια
υπόθεση δική σας έχει φωτίσει; Σε όλα σας στηρίζει, στον Καλο-
γρίτσα, στον Παπαγγελόπουλο, σε όλες τις υποθέσεις. 

Άκουσα τον κ. Τζανακόπουλο επίσης ο οποίος είπε ότι είναι ζή-
τηµα δηµοκρατίας όλη αυτή η υπόθεση. Βεβαίως είναι ζήτηµα
δηµοκρατίας. Όµως ζήτηµα δηµοκρατίας είναι και αυτό το οποίο
θα πρέπει να θυµίσουµε ότι είπε ο Αρχηγός σας -και όχι το είπε,
το έγραψε, διότι scripta manent- πως η εναλλαγή των κοµµάτων
στην εξουσία δεν αρκεί. Τι εννοούσε ο ποιητής; Αυτά, επειδή µας
κάνετε και µαθήµατα δηµοκρατίας. 

Ο Πρωθυπουργός λοιπόν για να είµαστε ξεκάθαροι, διόρθωσε
το λάθος. Ο δικός σας Αρχηγός εξακολουθεί και ζει µε το λάθος
και στηρίζει αυτούς οι οποίοι κατηγορούνται για κατάχρηση
εξουσίας. 

Θέλω να πω και κάτι άλλο. Ένα λάθος δεν µπορεί να κρίνει µια
συνολικά πάρα πολύ επιτυχηµένη κυβερνητικά περίοδο, µια πε-
ρίοδο µε εθνικές επιτυχίες. Μία περίοδο ανάταξης και ανάτασης
της χώρας σε όλα τα επίπεδα, µια περίοδο προκλήσεων για τις
οποίες η Ελλάδα έχει ειδικό ενδιαφέρον. Προκλήσεις όµως για
τις οποίες ο ΣΥΡΙΖΑ έχει θολές θέσεις, οι οποίες µπορεί να οδη-
γήσουν σε εθνικές περιπέτειες. 

Μας µιλήσατε για την ΕΥΠ. Την έχετε αφορίσει. Θέλετε να την
καταργήσετε. Είχα δει και ένα Τweet του κυρίου Πολάκη πριν. «Ο
ΣΥΡΙΖΑ µε αυτή του τη στάση πυροβολεί τα πόδια της χώρας,
όταν ζητάει ξήλωµα της ΕΥΠ». Κάτι αντίστοιχο άκουσα αν δεν
κάνω λάθος και από τον κ. Σπίρτζη σήµερα. Προσέξτε ο λαϊκι-
σµός σας να µην σας εξελίξει εσάς συγκεκριµένα σε χρήσιµους
ηλίθιους ή σε χρήσιµα δεκανίκια ξένων παραγόντων που ζητούν
την αποσταθεροποίηση της χώρας λόγω της καθαρής θέσης που
πήρε η Ελλάδα σε ό,τι αφορά τον πόλεµο στην Ουκρανία. 

Έχουµε δει επίσης Βουλευτές δικούς σας, Ευρωβουλευτές
σας δίπλα σε περίεργες µη κυβερνητικές οργανώσεις οι οποίες
βλέπουµε να παίρνουν περίεργες θέσεις για τη χώρα µας, όπως
για το µεταναστευτικό µε το οποίο έχει πολύ µεγάλη σχέση η
ΕΥΠ. Γιατί εσείς θέλετε να διαλύσετε την ΕΥΠ. Βλέπουµε ανθρώ-
πους να µιλάνε για το ελληνικό Λιµενικό -που έχει σώσει χιλιάδες
ανθρώπους- και να λένε ότι –ακούστε!- πνίγει µετανάστες στο
Ανατολικό Αιγαίο. Και δικοί σας Ευρωβουλευτές αντί να καταδι-
κάσουν, αντί να αποδοκιµάσουν, κάθονται και παρακολουθούν,
κάθονται και χειροκροτούν. Και τι χειροκροτούν; Την προπα-
γάνδα και τα fake news. Και ποια προπαγάνδα και fake news;
Άλλων κρατών. Και µένω εδώ. 

Δεν δεχόµαστε λοιπόν κριτική από αυτούς που έχτισαν ένα πα-
ρακράτος κατά των πολιτικών τους αντιπάλων, που πολιτικά κα-
ταδίωξαν δέκα πολιτικούς γιατί είχαν εκλογές να κερδίσουν.
Εµείς τα θυµόµαστε αυτά. Το ΠΑΣΟΚ του κ. Ανδρουλάκη µάλλον
τα ξέχασε.

Αυτό το οποίο συντελείται δε τις τελευταίες µέρες και πρέπει
να το επισηµάνουµε είναι έγκληµα κατά της µνήµης. Παρακολου-
θούµε στο ΠΑΣΟΚ κάτι περίπου σαν το Σύνδροµο της Στοκχόλ-
µης. Αυτοί οι οποίοι έχουν απαγάγει τις ιδέες, τα σύµβολα σας,
αυτοί που µιµούνται ακόµα και τη φωνή του πρώην Αρχηγού σας
του Αντρέα Παπανδρέου, βλέπουµε ότι τυγχάνουν µιας -δεν
ξέρω- µην πω συµπάθειας, αλλά ανοχής. Είδαµε µέχρι και χειρο-
κρότηµα στον κ. Καστανίδη από τις τάξεις του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν ξέρω,
κύριε Καστανίδη, αισθάνεστε βολικά µε αυτό; Με αυτούς οι
οποίοι πριν από λίγα χρόνια σας φώναζαν απατεώνες, αισθάνε-
στε βολικά που σας χειροκρότησαν σήµερα; Είδαµε και τον κ.
Παπανδρέου –µην τον πω τώρα «Τσιπρανδρέου»- ο οποίος σή-
µερα τι ήρθε και µας είπε; Παρουσίασε µία ταύτιση. Είστε σίγου-
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ροι ότι η µεγάλη πλειοψηφία των ψηφοφόρων και υποστηρικτών
σας στο ΠΑΣΟΚ θέλει αυτή την ερµαφρόδιτη σχέση µε αυτούς
που –επαναλαµβάνω- σας κατηγορούσαν ως κλέφτες, ως απα-
τεώνες;

Επίσης δεν είδαµε το κόµµα σας να βγάζει µια ανακοίνωση για
το απαλλακτικό βούλευµα του κ. Λοβέρδου, το οποίο τον απέδιδε
καθαρό στην κοινωνία. Τι έχει συµβεί το τελευταίο διάστηµα;

Για να ολοκληρώνω, η πολιτική αντιπαράθεση θα χρειαστεί ένα
µέτρο. Έχοντας πλέον µια εµπειρία αν και νέος Βουλευτής σε
δύο προανακριτικές και µία εξεταστική µε µεγάλο ενδιαφέρον,
θεωρώ πως η τοξικότητα και η πόλωση αυτή τη συγκεκριµένη
χρονική περίοδο είναι επιζήµιες. Όµως δεν θα επιτρέψουµε τον
ευτελισµό. 

Η εικόνα της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας την περα-
σµένη εβδοµάδα ήταν ανησυχητική. Θα µπορούσε κάποιος να
πει ότι τα όσα έγιναν µε τις διαρροές ήταν η χαρά του Τούρκου
πράκτορα. Είναι δυνατόν σε µία διαδικασία που διέπεται από το
απόρρητο, να έχουµε διαρροές για θέµατα της Εθνικής Υπηρε-
σίας Πληροφοριών; Είναι δυνατόν να συµβαίνουν αυτά τα πράγ-
µατα; Ναι λοιπόν να έρθουν όλα στο φως, χωρίς όµως
εκπτώσεις, όχι µε αλά καρτ προσεγγίσεις. Να συζητήσουµε κα-
ταγγελίες όχι δικών µας στελεχών, αλλά του κ. Κοντονή. Να συ-
ζητήσουµε για παράδειγµα αν παρακολουθούνταν µέσα µαζικής
ενηµέρωσης και δηµοσιογράφοι ή ακόµα και αν είχαν κλαπεί
υλικά από τις τσάντες τους, αν είχαµε διαρρήξεις στα χρόνια τα
δικά σας, στα χρόνια τα προηγούµενα. Να συζητήσουµε προφα-
νώς και την υπόθεση του κ. Ανδρουλάκη, τον οποίο σεβόµαστε
και όλα στο φως! Όχι όµως µερικά στο φως. Όταν λέµε όλα, εν-
νοούµε όλα! Σε αυτή λοιπόν την επιτροπή θα εξεταστούν όλα
είτε το θέλετε, είτε δεν το θέλετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-
ριστούµε και για την αγάπη σας. Δεν µου επιτρέπεται, αλλά θέλω
να σας πω -νοµίζω ότι το κάνατε από τη µεγάλη σας αγάπη- έχει
βγάλει ανακοίνωση για τον κ. Λοβέρδο το ΠΑΣΟΚ. Απλώς, επειδή
µας αγαπάτε πολύ, µπορεί από την αγάπη σας να το ξεχάσατε. 

Κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Οι καταγγελίες και οι αποκαλύψεις για τις παρακολουθήσεις

και τις υποκλοπές είναι χωρίς αµφιβολία εξαιρετικά σοβαρές.
Δεν οφείλονται όµως ούτε στους κακούς χειρισµούς και τα λάθη,
όπως ισχυρίζεται η Κυβέρνηση, ούτε στην κατάλυση του κρά-
τους δικαίου, που λέει ο ΣΥΡΙΖΑ -τη δικτατορία του κεφαλαίου
τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ τη χαρακτηρίζει ως κράτος δικαίου, για να δείτε
πού έχουµε φτάσει- ούτε είναι κάτι το πρωτοφανές, όπως λέει
το ΠΑΣΟΚ. Για το πραγµατικό αίτιο, δηλαδή τον βούρκο αυτού
του θεσµικού νοµοθετικού πλαισίου που έχετε νοµοθετήσει όλοι
σας διαχρονικά, ούτε κουβέντα, τσιµουδιά, σαν να µη συµβαίνει
τίποτα. 

Και τα λέµε αυτά, ενώ έχουν προηγηθεί όχι τέτοια, αλλά πολύ
σοβαρότερα περιστατικά και µάλιστα επαναλαµβανόµενα, όπως
η παρακολούθηση ενός ολόκληρου κόµµατος, του ΚΚΕ, στην
έδρα της Κεντρικής Επιτροπής. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας χρόνια τώρα και προς τιµήν του ήταν το µόνο κόµµα που
προειδοποιούσε για τους µεγάλους κινδύνους για τα ατοµικά δι-
καιώµατα και τις ελευθερίες του λαού, που κανένας σας δεν
κάνει νύξη για αυτό, από το σκοτεινό, πολυπλόκαµο θεσµικό
πλαίσιο, τη νοµοθεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, παρά τον κα-
ταιγισµό συκοφαντίας και λάσπης ενάντια στο ΚΚΕ. 

Οι σηµερινές όµως εξελίξεις αποδεικνύουν τη διαχρονική αξία
της πολιτικής του κόµµατός µας, το ποιος τελικά ήταν για µια
ακόµη φορά στη σωστή πλευρά της ιστορίας. Από την πρώτη
στιγµή, όπως κάνει άλλωστε πάντα το ΚΚΕ, απαίτησε να χυθεί
άπλετο φως και στην υπόθεση παρακολούθησης του κ. Ανδρου-
λάκη, στην υπόθεση των έξι χρόνων από την παρακολούθηση
των γραφείων της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ καθώς και των
δηµοσιογράφων, για να διαλευκανθούν αυτές οι υποθέσεις, να
αποδοθούν οι όποιες ευθύνες χωρίς καθυστερήσεις, χωρίς αστε-
ρίσκους, χωρίς υπεκφυγές. Γι’ αυτό και συµφωνήσαµε στη σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής για τις παραπάνω υποθέσεις,

µεταξύ αυτών και τις υποκλοπές στην έδρα της Κεντρικής Επι-
τροπής του κόµµατός µας, όπως άλλωστε καταγράφεται και στο
σχετικό αίτηµα του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. 

Διαφωνούµε όµως µε αυτή την εκ του πονηρού και αποπρο-
σανατολιστική πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για δεκαετή επέ-
κταση του χρόνου διερεύνησης της εξεταστικής επιτροπής. Η
Κυβέρνηση έχει πιαστεί «στα πράσα» και νοµίζει ότι µε αυτές τις
αόριστες προτάσεις, χωρίς να συγκεκριµενοποιεί προτάσεις,
υποθέσεις και περιστατικά θα βγει από τη δύσκολη θέση του
υπόλογου για όλα όσα έχουν αποκαλυφθεί. 

Βέβαια η καλή µέρα από το πρωί φαίνεται και πριν καλά-καλά
αναλάβει καθήκοντα ο νέος διοικητής της ΕΥΠ κυνικά, χωρίς κα-
νέναν απολύτως δισταγµό επιβεβαίωσε στην Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας της Βουλής ότι κανείς δεν εξαιρείται από τις πα-
ρακολουθήσεις, επιβεβαιώνοντας τον βούρκο αυτού του τερα-
τώδους θεσµικού πλαισίου, που καθιστά τον καθένα στόχο των
υποκλοπών και που έχετε συνδιαµορφώσει όλοι σας Νέα Δηµο-
κρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, µε την επίκληση λόγων εθνικής ασφά-
λειας, µια γενική έννοια που επιτρέπει, θα έλεγα, µε έναν µαζικό
τρόπο άρσης του απορρήτου ακόµη και προληπτικά. 

Και όλα αυτά τα επικαλείστε τη στιγµή που εσείς έχετε µετα-
τρέψει τη χώρα σε ξέφραγο αµπέλι, γεµάτο αµερικανικές βάσεις,
µε ανεξέλεγκτη τη δράση διαφόρων κρατικών µηχανισµών και
πρακτορείων, µυστικών υπηρεσιών, όπως είναι η CIA, η MI16, η
Μοσάντ και άλλες µυστικές υπηρεσίες. Την ίδια στιγµή σας προ-
καλούν εντύπωση τα όσα συµβαίνουν και κάνετε ότι πέφτετε από
τα σύννεφα. 

Ο δε ΣΥΡΙΖΑ καλά, παλιά του τέχνη κόσκινο, ραδιουργεί συνε-
χώς. Όχι µόνο δεν αναφέρθηκε κανείς από τον ΣΥΡΙΖΑ και που-
θενά για την ανάγκη διαλεύκανσης της υπόθεσης ΚΚΕ, αλλά -αν
είναι δυνατόν- έτρεξε ο κ. Κατρούγκαλος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ανακρίβειες.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤYΧΑΚΗΣ: Κύριε Ραγκούση, αφήστε τα,

γιατί είµαστε και οι δύο στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας
και ξέρουµε τι στάση κράτησε ο καθένας εκεί µέσα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Έτσι ξεκίνησα εγώ την οµιλία µου σή-
µερα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤYΧΑΚΗΣ: Αφήστε τα αυτά.
Έτρεξε, λοιπόν, ο κ. Κατρούγκαλος, κύριε Ραγκούση, να πει

ότι δεν υπήρχαν αδιάσειστα στοιχεία γι’ αυτό δεν έγινε έρευνα,
κάτι που, εκτός ότι ψεύδεστε ασύστολα, διότι διερευνάται από
τη δικαιοσύνη και υπάρχουν πολύτιµα ευρήµατα, είναι και επικίν-
δυνο συν τοις άλλοις, ρίχνοντας νερό στον µύλο όσων θέλουν
να κουκουλώσουν την υπόθεση παρακολουθήσεων στην έδρα
της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ. Στο κάτω-κάτω, για να ρω-
τήσω, πώς το γνωρίζετε ότι δεν προκύπτουν αδιάσειστα στοιχεία;
Πού το γνωρίζετε εσείς αυτό; Τι εξυπηρετεί η στάση αυτή; 

Το τι γινόταν τα ξέρετε όλοι, αλλά κάνετε τα στραβά µάτια. Η
παρακολούθηση των επικοινωνιών, η συλλογή προσωπικών δε-
δοµένων και πληροφοριών µε στόχο τη χειραγώγηση και την κα-
ταστολή έχουν γίνει πλέον επιστήµη. Οι λεγόµενες νόµιµες
παρακολουθήσεις για τις οποίες µιλάει η Κυβέρνηση και βέβαια
υπήρχαν και επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και επί ΠΑΣΟΚ -γι’ αυτό δεν
βγάζει άχνα κανένας. Βασίζονται στον γνωστό ν.2225/1994, δη-
λαδή πριν από είκοσι οκτώ χρόνια, και ήρθαν στην πορεία οι
νόµοι του 2008, του 2018, που καθιερώνουν την αυθαιρεσία, ορί-
ζοντας ότι η άρση του απορρήτου θα γίνεται αποκλειστικά από
τον εισαγγελέα της ΕΥΠ για να ελέγχει δήθεν τη νοµιµότητα των
δράσεών της. Αυτοί, λοιπόν, οι εισαγγελείς έχουν δώσει τα τε-
λευταία χρόνια πάνω από εκατό χιλιάδες άδειες υποκλοπών.
Στην πραγµατικότητα αυτός ο αριθµός είναι υπερπολλαπλάσιος
και απροσδιόριστος, αφού µια άρση µπορεί να αφορά όλες τις
αποθηκευµένες επαφές στο κινητό του παρακολουθούµενου,
ακόµη και ολόκληρες περιοχές. 

Κανείς από αυτούς που παρακολουθούνταν δεν θα µάθουν
ποτέ ότι υπήρξαν στόχοι υποκλοπών και µάλιστα αυτό γίνεται
πλέον κανονικά και µε τον νόµο µε την τροπολογία τον Μάρτη
του 2021 µε Κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας, καταργώντας την
υποχρέωση ενηµέρωσης του στόχου από την ΑΔΑΕ µε την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας εφόσον η άρση απορρήτου είχε γίνει
µε την επίκληση λόγων εθνικής ασφαλείας. 
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Τι ειρωνεία όµως, το καταγγέλλον σήµερα ΠΑΣΟΚ, που καλά
κάνει, ο Πρόεδρός του έχει πέσει θύµα των υποκλοπών, είχε ψη-
φίσει αυτή την τροπολογία. Ο δε ΣΥΡΙΖΑ διαµαρτύρεται γιατί οι
εισαγγελείς της ΕΥΠ, όπως και οι προηγούµενοι, υπέγραψαν τις
διατάξεις άρσης του απορρήτου επικοινωνιών του κ. Ανδρου-
λάκη και χιλιάδων άλλων πριν, επί της κυβερνητικής του θητείας
και µετά. 

Όλα αυτά αποδεικνύουν τη σήψη του αστικού πολιτικού συ-
στήµατος και είναι τουλάχιστον αφέλεια αν όχι σκόπιµος απο-
προσανατολισµός να πιστεύει κανείς ότι το ίδιο το κράτος, οι
κυβερνήσεις και οι συµµαχίες του, που εµπλέκονται σε τέτοιες
δουλειές -κλείνω, κύριε Πρόεδρε- θα έβαζαν ή θα βάλουν ποτέ
φρένο στα επίσηµα και ανεπίσηµα κέντρα παρακολούθησης που
δραστηριοποιούνται όλο και περισσότερο στην Ελλάδα, λόγω
και του ιδιαίτερου ρόλου αν θέλετε που έχει αναλάβει ως προ-
κεχωρηµένο φυλάκιο του ΝΑΤΟ στην περιοχή. 

Το ΚΚΕ θα κάνει ό, τι περνά από το χέρι του, προσκοµίζοντας
στην επιτροπή όλα τα στοιχεία που έχει στη διάθεσή του για τις
υποκλοπές-συνακροάσεις στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής
του ΚΚΕ και για όλες τις άλλες υποθέσεις των υποκλοπών. Υπάρ-
χει όµως και µια σχετική εµπειρία για τα όρια δυνατοτήτων τέ-
τοιων εξεταστικών επιτροπών ή για το γεγονός ότι ενίοτε
µετατρέπονται σε πολιτικό πεδίο ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρατία,
και στον ΣΥΡΙΖΑ και στο ΠΑΣΟΚ για να εξυπηρετηθούν µικρο-
κοµµατικές σκοπιµότητες και από αυτή την άποψη δεν τρέφουµε
αυταπάτες. 

Όσο ενοχλητική είναι η φωνή του ΚΚΕ για την εξουσία του κε-
φαλαίου και των κοµµάτων του, των κρατικών µυστικών και φα-
νερών µηχανισµών, η ανατροπή του άθλιου αυτού θεσµικού
πλαισίου, των µηχανισµών παρακολούθησης του λαού, της ίδιας
της εξουσίας του κεφαλαίου για να γίνει κτήµα της πάλης µε τη
συµµετοχή του, µε τον ίδιο τον λαό στη διακυβέρνηση, στην
εξουσία της χώρας, υπερασπιστή πραγµατικό του µόχθου για τη
δική του ευηµερία και την ανάπτυξη, ο λαός µας έχει γνώση, έχει
µεγάλη πείρα, αλλά και νέα δεδοµένα για να µπορεί να σας κρίνει
όλους. Δεν πρόκειται να εξοικειωθεί ούτε µε τις παράνοµες ούτε
µε τις νόµιµες παρακολουθήσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Καραγκούνης από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο. Ακο-

λουθεί η κ. Τζάκρη, η κ. Απατζίδη και η κ. Αδάµου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά τον κ. Καραγ-

κούνη είµαι εγώ, κάνατε λάθος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ναι, µε

συγχωρείτε, κύριε Παφίλη. Αµέσως µετά τον κ. Καραγκούνη
είστε εσείς, έχετε δίκιο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, και εγώ έχω ζητήσει
τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Και θα
ολοκληρωθεί η διαδικασία µε σας, κύριε Πρόεδρε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και οι συνάδελφοι, η πρώτη παρατήρηση που θέλω να
κάνω αφορά την ίδια τη λειτουργία του Κοινοβουλίου και το πώς
πρέπει να συµπεριφερόµαστε εδώ µέσα, ποιος είναι ο ρόλος µας
και µέχρι ποιου σηµείου µπορούµε να κάνουµε κατάχρηση της
ιδιότητάς µας, κάτι που πρέπει τουλάχιστον να καταλαβαίνουµε
εµείς οι ενήλικοι.

Και αναφέροµαι, κύριε Πρόεδρε, µιας και είστε εδώ, σε αυτό
το οποίο άκουσα νωρίτερα, διότι εδώ πρέπει να καταλάβουν κά-
ποιοι ότι δεν είναι ούτε επιθεώρηση ούτε βαριετέ.

Και επειδή χρησιµοποίησαν αυτόν τον χαρακτηρισµό, κύριε
Γρηγοριάδη, τον µόνο άνθρωπο που θυµάµαι να χρησιµοποιεί τέ-
τοιον χαρακτηρισµό ήταν ο κ. Μελανσόν, ο οποίος είχε αναφερ-
θεί στην περίφηµη «Οµάδα του 2015», συµπεριλαµβανοµένου και
του κ. Βαρουφάκη τότε. Γι’ αυτό θα πρέπει να είµαστε πάρα πολύ
προσεκτικοί στους χαρακτηρισµούς που κάνουµε.

Δεύτερη παρατήρηση: Άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή
όλους τους συναδέλφους και επίσης τους υψηλούς τόνους που
σήκωσαν ιδιαίτερα οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά σε έναν

βαθµό άκουσα και τον κ. Κατρίνη και θέλω πολύ σύντοµα να
κάνω κάποιες παρατηρήσεις.

Πρώτα από όλα, η κριτική τους εκκινεί, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, από µια λανθασµένη βάση. Ξεχνούν στην κριτική τους
κάτι πολύ ουσιαστικό. Επειδή µιλάµε για τη νόµιµη επισύνδεση,
νοµίζω ότι ο όρος τα λέει όλα, η επισύνδεση είναι νόµιµη. Και
έχει ξεκάθαρα -το είπαµε από την πρώτη στιγµή- µια θεσµική διά-
σταση το πρόβληµα, γιατί το πρόβληµα µε αυτή την επισύνδεση
δεν ήταν ότι ήταν παράνοµη, αλλά ότι έλαβε χώρα µέσα σε ένα
πλαίσιο νοµιµότητας το οποίο, βεβαίως -εµείς το παραδεχθήκαµε
και το είπαµε πρώτοι- χρήζει περαιτέρω ελέγχου και δικλίδων
ασφαλείας.

Εξίσου σηµαντικό: Εύχοµαι στην πορεία αυτής της διερεύνη-
σης να επιδείξουµε όλοι την απαιτούµενη σοβαρότητα, υπευθυ-
νότητα και εµπιστευτικότητα που επιτάσσει αυτή η διαδικασία,
διότι δεν ξέρω τι υπηρεσίες προσφέρουµε στην πατρίδα, αν υπο-
νοµεύσουµε το ίδιο έργο της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών.
Γιατί φοβάµαι ότι έχει γίνει ήδη πολύ µεγάλη ζηµιά και ελπίζω να
µη γίνει ακόµα µεγαλύτερη για τα συµφέροντα της πατρίδας.
Διότι η Υπηρεσία Πληροφοριών είναι το «άλφα και το ωµέγα» της
ασφάλειας για τα κράτη και αν δεν λειτουργεί σωστά αυτή η Υπη-
ρεσία, τότε τα κράτη είναι αδύναµα και οι µόνοι που χαίρονται
και µπορεί να εύχονται κάτι τέτοιο, δηλαδή να µη λειτουργεί
σωστά η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, είναι µόνο οι εχθροί
µας.

Αφήστε τα όσα ακούσαµε όλο αυτό το διάστηµα να λένε διά-
φοροι Βουλευτές από τον ΣΥΡΙΖΑ, να φέρουµε -λέει- όλες τις επι-
συνδέσεις στη Βουλή να τις εξετάσουµε. Δηλαδή, τι µας λένε;
Να κάνουµε σουρωτήρι την Υπηρεσία; Δεν την κλείνουµε καλύ-
τερα;

Κύριε Κατρούγκαλε, δεν την κλείνουµε καλύτερα; Τι την χρει-
αζόµαστε, όταν ακούµε τέτοια πράγµατα; Αυτό καταλάβαµε και
αυτό καταλαβαίνει έξω ο κόσµος. Είναι δυνατόν να τα λέτε αυτά
τα πράγµατα; Και το χειρότερο είναι ότι περιµένετε µε αυτό τον
τρόπο να πάρετε ψήφους.

Και επειδή άκουσα τον κ. Παπανδρέου που µίλησε για τις δη-
µοσκοπήσεις, οι δηµοσκοπήσεις τι κάνουν; Μεταφέρουν την
αξιολόγηση των πολιτών. Και αυτό που είδαµε από τις πρόσφα-
τες δηµοσκοπήσεις είναι ότι και οι διαφορές παραµένουν αναλ-
λοίωτες, αλλά και αξιολογούν αυτό το ζήτηµα οι πολίτες. Άκουσα
για 11%, για 12%, εκεί αξιολογούν οι πολίτες. Θέλετε να υποβαθ-
µίσουµε το πρόβληµα; Όχι, δεν το υποβαθµίζουµε. Αξιολογήστε
το και αυτό. Έχω την αίσθηση ότι µε αυτά που λέτε και αυτά που
λένε διάφορα στελέχη σας -που στην ουσία προσβάλλουν και
την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών- το µόνο που κάνετε είναι να
χάνετε ψήφους και κυρίως να χάνετε και τον κεντρώο χώρο στον
οποίο διεκδικείτε να πάρετε, διότι ο κόσµος τι τοποθετεί πάνω
από όλα; Την ασφάλεια των πολιτών, την ασφάλεια του κράτους.

Και εµείς ως Νέα Δηµοκρατία την πολιτική ευθύνη για αυτό το
ζήτηµα τη λάβαµε. Ακούσατε και τον εισηγητή µας, ακούσατε τι
πιστεύει για αυτή την υπόθεση, δηλαδή τι πιστεύει η Νέα Δηµο-
κρατία για αυτή την υπόθεση. Και είπαµε ότι δεν είναι µια ευχά-
ριστη κατάσταση και ότι πρέπει να διορθωθεί το νοµικό πλαίσιο
και η αβελτηρία η οποία παρουσιάστηκε.

Όµως, όπως κουραστικά επαναλαµβάνουµε, αυτή η επισύν-
δεση είναι νόµιµη, διότι εδώ πρέπει να ξεκαθαρίσουµε το εξής
το οποίο ξεχνάτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ λίγο χρόνο, όχι πολύ.
Είναι διαφορετική η νόµιµη επισύνδεση και το παράνοµο λογι-

σµικό. Για δε το παράνοµο λογισµικό ήδη οι αρµόδιες αρχές
έχουν αποφανθεί ότι η Κυβέρνηση ουδεµία σχέση έχει µε αυτό.
Και ποιος έφτιαξε το νοµικό πλαίσιο το οποίο αυτή τη στιγµή
αξιολογείται και βάσει αυτού λειτουργεί και η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών και έχει γίνει όλη αυτή τη διαδικασία; Όχι εµείς, η
προηγούµενη κυβέρνηση, µάλλον η κυβέρνηση το 1994, που
ήταν η κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ.

Και επειδή έχω ακούσει αυθαίρετα συµπεράσµατα -καθένας
λέει ό,τι θέλει- τι προτείνετε, για να καταλάβουµε; Προτείνετε να
λειτουργήσει το θεσµικό πλαίσιο και ο νόµος που έχει ψηφιστεί
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το 1994, όπως έχει τροποποιηθεί; Εξαιρούνται τα πολιτικά πρό-
σωπα από τις νόµιµες επισυνδέσεις; Σαφέστατα και όχι, το προ-
βλέπει το Σύνταγµα στο άρθρο 19 παράγραφος 1 και, βεβαίως,
ο εκτελεστικός νόµος, ο ν.2225/1994. Όπως πολύ σωστά είπε και
ο Πρωθυπουργός, αν ο συντακτικός νοµοθέτης επιθυµούσε κά-
ποια εξαίρεση, θα το είχε ξεκάθαρα προβλέψει σε αυτόν τον
νόµο.

Οπότε, ο κ. Ανδρουλάκης µπήκε νόµιµα σε αυτό το καθεστώς
της νόµιµης επισύνδεσης; Μπήκε νόµιµα.

Το πιο σηµαντικό, όµως -και το έχουν πει και αρκετοί συνάδελ-
φοι- είναι το άρθρο 3 του νόµου. Και τι λέει το άρθρο 3, που προ-
φανώς ψηφίστηκε το 1994, κύριε συνάδελφε, κύριε Κατρούγκαλε,
αλλά καµµία σηµασία δεν έχει, διότι αυτό αφορά όλες τις κυβερ-
νήσεις µέχρι σήµερα και αποτελεί και κοινό τόπο; Στην ουσία δια-
χωρίζει τη χώρα µας από όλες τις υπόλοιπες του κόσµου -µόνο η
Ιταλία και η Ισπανία µάς ακολουθούν σε αυτό- και δίνει την από-
λυτη κυριαρχία, την αρµοδιότητα και εξουσία στον εισαγγελέα να
αποφασίζει αν πρέπει το κινητό του οποιουδήποτε -και πολιτικού
προσώπου- να µπει σε νόµιµη επισύνδεση και του κ. Ανδρουλάκη
και του κ. Μητσοτάκη και του κ. Καραγκούνη και όλων µας. Διότι,
όπως ρητά αναφέρει το άρθρο, ο εισαγγελέας αποφασίζει εντός
είκοσι τεσσάρων ωρών για την άρση ή όχι του απορρήτου. Και
αυτό γίνεται αποκλειστικά και κυρίαρχα, έχει την αποκλειστική αρ-
µοδιότητα να το κάνει.

Και τι λέει το άρθρο 5 του ν.3649/2008 στην παράγραφο 3; Ότι
ο εισαγγελικός λειτουργός ελέγχει και τη νοµιµότητα των ειδικών
επιχειρησιακών δράσεων της ΕΥΠ. Δηλαδή, τι κάνει; Ελέγχει όλη
την υπόθεση και ελέγχει όλες τις πτυχές της υπόθεσης. Έχω την
αίσθηση ότι αυτό παραγνωρίζεται.

Με λίγα λόγια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο ερώτηµα της
Αντιπολίτευσης για ποιον λόγο υπήρξε νόµιµη επισύνδεση στο
κινητό του κ. Ανδρουλάκη, στις ανοίκειες επιθέσεις που γίνονται
όλο το τελευταίο διάστηµα -και επιτρέψτε µου να πω χωρίς καµ-
µιά περιστολή, χωρίς καµµιά ντροπή ακούµε εκφράσεις για
µαφία, για παρακράτος και όλα αυτά τα οποία επιστρέψτε µου
να πω ότι παραπέµπουν σε φρασεολογίες που χρησιµοποιεί το
περιθώριο της ελληνικής δηµοσιογραφίας- προτού, λοιπόν, ρω-
τήσετε και πείτε τα όσα λέτε, θα σας πρότεινα να διαβάσετε τον
νόµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα δείτε ότι ο κ. Ανδρουλάκης, όπως και όλοι µας, δεν εξαι-

ρείται του ελέγχου, ότι ο Πρωθυπουργός δεν έχει καµµία δυνα-
τότητα να διατάξει την οποιαδήποτε επισύνδεση, σύµφωνα µε
τον νόµο και ότι ο µόνος που µπορεί νόµιµα και θεσµικά να ενη-
µερώσει τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ για όλα αυτά είναι η ίδια η
Υπηρεσία. Τα υπόλοιπα νοµίζω γίνονται µόνο για επικοινωνιακούς
λόγους. Στη συνέχεια, στο πλαίσιο και της Επιτροπής Θεσµών
και Διαφάνειας αλλά και της εξεταστικής που θα συγκροτηθεί,
θα τα συζητήσουµε όλα ενδελεχώς, γιατί εµείς λέµε όλα να έρ-
θουν στο φως και αυτό θα το υπηρετήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ακολουθεί
ο κ. Παφίλης.

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο σε ένα λεπτό, για να τα-
κτοποιηθεί υγειονοµικά το Βήµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πριν µιλήσω επί της ουσίας, θα ήθελα
να κάνω τρία σχόλια δευτερολέπτων. 

Το πρώτο αφορά είδηση ότι η Χρυσή Αυγή βρήκε κοινοβου-
λευτικό εκπρόσωπο τον Μπογδάνο και παρουσίασε σήµερα τις
φασιστικές ιδέες. 

Το δεύτερο. Έφυγε ο κ. Μαρκόπουλος; «Όλα στο φως», λέει.
Μα, για το ΚΚΕ δεν είπε, για την παρακολούθηση. Δύο πράγµατα
συµβαίνουν. Ή συµφωνεί µε την παρακολούθηση ή δεν θέλει καν
να πει τίποτα για την παρακολούθηση του ΚΚΕ που έχει διάρκεια
έξι χρόνων, τρία και τρία. Τόσα δεν είναι; ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρα-
τία.

Το τρίτο σχόλιο δεν µπορώ να µην το κάνω. Ακούω ότι έχουµε
γίνει διεθνώς ρεζίλι. Καλά, σοβαρολογείτε; Εδώ η Μέρκελ ζητά

εξηγήσεις από τον Οµπάµα γιατί την παρακολουθούσε η CIA και
δεν ξέρω ποιος άλλος. Εδώ Πρωθυπουργοί και κράτη ολόκληρα
κάνουν τέτοιες καταγγελίες και λέτε «έχουµε γίνει ρεζίλι». Σε ποι-
ους; Στους πρωταγωνιστές όλου αυτού του τέρατος που έχουν
δηµιουργήσει µετά το 1990-1991; 

Θα µιλήσω για το θεσµικό πλαίσιο, γιατί και ο Γενικός Γραµµα-
τέας του κόµµατός µας µίλησε αναλυτικά και έθεσε ερωτήµατα
που δεν απάντησε η Κυβέρνηση, πρώτα απ’ όλα η Κυβέρνηση για
τις τεράστιες ευθύνες -δεν χρειάζεται να τα επαναλάβω- που έχει
αυτή, αλλά και η προηγούµενη. Ο εισηγητής µας και οι οµιλητές
µας µίλησαν αναλυτικά και για τη θέση µας για την εξεταστική επι-
τροπή. Απλά θέλω να πω ότι αυτά τα θέµατα προσφέρονται και
για ατάκες και για πολλά πράγµατα. Θετικά το λέω, δεν το λέω
αρνητικά. Είναι βολική αυτή η αντιπαράθεση. «Εσείς κάνατε» και
«εσείς κάνατε». «Εµείς κάναµε» κανένας δεν λέει. Όλοι το απαρ-
νούνται. Κανένας δεν έκανε τίποτα! Γελοιοποιείστε πραγµατικά.
Μιλάω για όλες τις κυβερνήσεις.

Όµως, ποιο θεσµικό πλαίσιο τα επιτρέπει όλα αυτά; Όπως
έλεγε ο αείµνηστος Χαρίλαος Φλωράκης, το «νόµιµον» διαβάζε-
ται το ίδιο και από την αρχή και από το τέλος. Είναι καρκινική
λέξη. Πράγµατι, αν δει κάποιος το θεσµικό πλαίσιο που έχει δη-
µιουργηθεί, όχι µόνο από την Ευρωπαϊκή Ένωση αλλά και εδώ -
θα πω συγκεκριµένα, για να µην τρώω τον χρόνο-, θα δει ότι
µπορεί να χαρακτηρίζονται νόµιµα τα πάντα. 

Πρώτον, Σύνταγµα. Τι λέει το άρθρο 19; Λέει µια γενική διακή-
ρυξη ότι είναι απόλυτα απαραβίαστο το απόρρητο επιστολών
επικοινωνίας, δηλαδή και τηλέφωνα κ.λπ., και µετά τι λέει; «Η δι-
καστική αρχή δεν δεσµεύεται από το απόρρητο για λόγους εθνι-
κής ασφαλείας» -ποιας, µε ποιους όρους;- «ή διακρίβωση
ιδιαίτερα σοβαρών εγκληµάτων», µεταξύ των οποίων και η τρο-
µοκρατία. Σηµειώστε το αυτό, γιατί λέω «και η τροµοκρατία»,
γιατί τα άλλα τα ποινικά κ.λπ., είναι γνωστά. Στη συνέχεια, ως συ-
νήθως, παραπέµπει σε εφαρµοστικό νόµο, τον οποίον εφαρµο-
στικό νόµο φέρνουν όλες οι κυβερνήσεις ανάλογα µε το πώς τις
βολεύει και κυρίως µέσα στο Ευρωπαϊκό Δίκαιο.

Δεύτερον: Το άρθρο 28 -αυτά τα έχετε ψηφίσει όλοι, γι’ αυτό
το λέω- κατοχυρώνει τη συµµετοχή της Ελλάδος στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, κατοχυρώνει την υπεροχή του Διεθνούς και Ευ-
ρωπαϊκού Δικαίου, την υποχρέωση εφαρµογής και ενσωµάτωσής
του στο Ελληνικό Δίκαιο. Ναι ή όχι; Άρα είσαι υποχρεωµένος ό,τι
ψηφίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση και ό,τι αποφασίζει, µε τις οδηγίες
να το ενσωµατώνεις. Έχει γίνει αυτό; Έχει γίνει πάρα πολλές
φορές, αµέτρητες. Τις έχουµε πει εδώ.

Γιατί τα λέω αυτά, λοιπόν; Διότι όλα τα κόµµατα πλην ΚΚΕ απο-
δέχτηκαν -παλιότερα, πολύ παλιότερα υπήρχαν και µερικά λευκά
και «κατά»- και ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια αποδέχονται όλο
αυτό το θεσµικό πλαίσιο και έρχονται σήµερα και διαµαρτύρον-
ται. Θα πω χαρακτηριστικά, γιατί δεν µπορώ να τα πω όλα αυτά.
Ειδικά από την επίθεση στους Δίδυµους Πύργους και µετά επι-
ταχύνθηκε όλο αυτό το τροµοκρατικό πλαίσιο το θεσµικό της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης µε ρυθµούς πάρα πολύ γρήγορους,
οικοδοµώντας κάτι τεράστιο. Τι «Μεγάλος Αδελφός»; Δεν ξέρω
τι παραπάνω υπάρχει. Υπάρχουν αυτά τα στοιχεία. Διαβάστε και
τον «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ»! Δηµιουργεί έναν ατσάλινο φράχτη για ποιον
λόγο; Για να χτυπήσει την τροµοκρατία; Για να προστατεύσει τα
ατοµικά και κοινωνικά δικαιώµατα; Όχι. Για να προστατεύσει το
βάρβαρο καπιταλιστικό σύστηµα, την εξουσία των µονοπωλίων,
αυτό που έχει αµύθητο πλούτο και απίστευτη εκµετάλλευση από
τους εργαζόµενους, από οποιαδήποτε λαϊκή αντίδραση και κυ-
ρίως από αντίδραση ανατροπής του. 

Πώς έγιναν αυτά; Πρώτον, θεσµικό πλαίσιο. Δεν θα πω για
αυτό της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί θα έπρεπε να µιλάω ώρες.
Όλοι εσείς υπερασπίζεστε την Ευρωπαϊκή Σύµβαση Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων. Έτσι δεν είναι, κύριε Υπουργέ; Την υπερασπίζεστε
όλοι και εσείς του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµο-
κρατίας. Την υπερασπίζεστε, κύριε Κατρούγκαλε; Ναι, µάλιστα. 

Τι λέει, λοιπόν; «Η επέµβαση του κράτους στην ιδιωτική ζωή
του καθενός», άρα και στο δικαίωµα στο απόρρητο των επικοι-
νωνιών του, «επιτρέπεται όχι µόνο για λόγους εθνικής ασφά-
λειας». Κάνω µια µικρή παρένθεση: Για την οποία εθνική
ασφάλεια δεν κάνει καµµία νύξη παρά λέει ότι το κάθε κράτος
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θα καθορίζει τι σηµαίνει, γιατί είναι διαφορετικά τα κράτη. «Αλλά
και για λόγους δηµόσιας ασφάλειας». Τι σηµαίνει αυτό και ποιος
το ερµηνεύει; «Οικονοµικής ευηµερίας της χώρας». Έτσι λέει και
η Κυβέρνηση σήµερα, ότι έχουµε οικονοµική ευηµερία, όµως ο
κόσµος, ο λαός λέει ότι έχουµε οικονοµική δυστυχία. Υπερά-
σπιση της τάξης, όχι κινητοποιήσεις, όχι απεργίες, πρόληψη ποι-
νικών παραβάσεων -εδώ µπορεί να συµφωνούµε-, προστασία της
υγείας, της ηθικής κ.λπ.. Σύµβαση Ευρωπαϊκή Δικαιωµάτων του
Ανθρώπου που την επικαλείστε συνεχώς. Αυτά λέει. Εποµένως
το πρώτο θεσµικό θέµα που επιτρέπει να παραβιάζονται τα πάντα
είναι η Ευρωπαϊκή Σύµβαση, πέρα από τις αποφάσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, οι οποίες είναι πάρα πολλές. 

Δεύτερο θέµα: Αντιµετώπιση της τροµοκρατίας. Εδώ είναι το
«ζουµί». Έρχεται ο ν.187, ο ένας µετά τον άλλον οι αντιτροµο-
κρατικοί νόµοι. Θα έλεγε κανείς: «Μα, εσείς διαφωνείτε µε το
χτύπηµα της τροµοκρατίας;». Να προσδιορίσουµε τι είναι τρο-
µοκρατία. Τι προσδιορίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση ως τροµοκρατία,
που τα έχετε συµφωνήσει όλοι σας ή κάποιοι µπορεί να µην τα
πήραν χαµπάρι, εννοώ ατοµικά και όχι πολιτικά; Λέει να βρούµε
την πηγή της ριζοσπαστικοποίησης. Και τι θεωρεί ριζοσπαστικο-
ποίηση; Τη θρησκευτική -ισλαµική-, την ακροδεξιά -φασίστες- και
την ακροαριστερή και αριστερή. Τι θεωρεί, λοιπόν, ως φυτώριο
της τροµοκρατίας; «Η άποψη..», λέει, «…των ακροαριστερών…»
-δηλαδή εµάς σηµαδεύει γενικότερα- «…για την κοινωνία συνε-
πάγεται δέσµευση για ισότητα και δίκαιη κατανοµή εισοδήµα-
τος». Το ακούτε; Αυτό είναι φυτώριο τροµοκρατίας, το να ζητάς
αυτός που παράγει τον πλούτο να τον απολαµβάνει κιόλας. Έτσι
λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Συνεχίζει: «Αυτοί απορρίπτουν τις υπο-
κείµενες καπιταλιστικές αξίες, οι οποίες θεωρούνται ως η κύρια
αιτία της κοινωνικής ανισότητας». Τι λέτε, δηλαδή; Ένα 10% του
παγκόσµιου πληθυσµού έχει το 90% του παγκόσµιου ΑΕΠ, ένας
επιχειρηµατίας για ένα βράδυ ξοδεύει όσα βγάζει µια ζωή ένας
εργαζόµενος και όταν του λες ότι αυτό είναι πηγή κοινωνικής ανι-
σότητας, θεωρείσαι φυτώριο της τροµοκρατίας.

Πάµε παρακάτω. Έχει κι άλλο. «Επιπλέον αντιτίθεται στην αυ-
ξανόµενη ιδιωτικοποίηση της εκπαίδευσης, της υγείας και των
µεταφορών, καθώς και στις διεθνείς συµφωνίες ελεύθερου εµ-
πορίου». Τα ακούτε; Δηλαδή, όποιος είναι κατά της ιδιωτικοποί-
ησης του νερού, της υγείας, των µεταφορών, του ρεύµατος, της
ενέργειας κ.λπ., αυτός είναι φυτώριο της τροµοκρατίας και κα-
νονικά πρέπει να τον πιάσει ο εισαγγελέας και να τον παραπέµ-
ψει ως τροµοκράτη. Αυτά έχετε συµφωνήσει όλοι.

Δεν άκουσα καµµία κουβέντα και την Παρασκευή και σήµερα
πέρα από τις τοποθετήσεις που έκανε το δικό µας κόµµα.

Φτάνουν µόνο αυτά; Αυτό είναι το θεσµικό πλαίσιο. Αυτό δεν
αθωώνει κανέναν, ούτε την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
ούτε οποιονδήποτε άλλον, γιατί αυτά τα ψηφίσατε και τα εφαρ-
µόζετε και δίνουν το δικαίωµα στον οποιονδήποτε όχι να αυθαι-
ρετεί, να σου λέει ότι είναι νόµιµο και ότι δεν εξαιρείται κανένας
και αφήστε τις υπόλοιπες ερµηνείες.

Δεύτερον, υπάρχει ένα τερατώδες σύστηµα φακελώµατος απί-
στευτο. Δεν έχω χρόνο να τα διαβάσω όλα, µόνο θα πάω στο
Σένγκεν. Τι λέει το Σένγκεν; Το Σένγκεν έχει εκσυγχρονιστεί, έχει
γίνει τέρας. Περιλαµβάνει στοιχεία όλων των πολιτών στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, καθώς και τα βιοµετρικά δεδοµένα των ατόµων
άνω των δώδεκα ετών. Τα ακούτε, κύριε Κατρούγκαλε, που εί-
πατε για παρακολούθηση των δώδεκα ετών; Για το προσφυγό-
πουλο εσείς το είπατε ή κάποιος άλλος; Νά το, συνθήκη Σέγκεν.
Τι άλλο; Ανάµεσα στα προσωπικά δεδοµένα, τα οποία επεξεργά-
ζονται και µεταφέρουν οι αστυνοµικές αρχές, υπηρεσίες ασφά-
λειας, µυστικές κ.λπ., είναι και τα λεγόµενα ευαίσθητα προσω-
πικά δεδοµένα. Ποια είναι αυτά; Αν κάνω λάθος, διαψεύστε µε.
Αφορούν φυλετική, εθνική προέλευση, πολιτικά φρονήµατα. Ξα-
ναλέω, πολιτικά φρονήµατα, θρησκευτικές και φιλοσοφικές πε-
ποιθήσεις. Φιλοσοφικές πεποιθήσεις! Το λέω δύο φορές για να
εµπεδωθεί. Τη συµµετοχή σε ένωση ή σε σωµατεία, την υγεία,
την κοινωνική πρόνοια και τον γενετήσιο προσανατολισµό. Αυ-
τούς τους φακέλους φτιάχνει η Σένγκεν της περιβόητης «δηµο-
κρατικής» Ευρωπαϊκής Ένωσης που υπερασπίζεται τα ατοµικά
δικαιώµατα. Και µιλάµε για συστήµατα-τέρας, κυριολεκτικά.

Στο Στρασβούργο συντονίζονται όλες αυτές οι υπηρεσίες,

όλες κυριολεκτικά, οι οποίες φακελώνουν όλους όσοι ζουν στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Και τι µας λέτε τώρα; Ποια δηµοκρατία, ποια
ελευθερία, ποιες ανθρώπινες αξίες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε αυτό και
ευχαριστώ πολύ.

Αυτά είναι ορισµένα παραδείγµατα και θα µπορούσαµε να µι-
λάµε πολλές ώρες και µε περισσότερα ακόµα στοιχεία. Δεν
υπάρχει αριθµός. Κάθε χρόνο! Βιοµηχανία υπάρχει και θεσµική,
αλλά βιοµηχανία και οργανωτική, δηλαδή τέρατα παρακολούθη-
σης. Γιατί το κάνουν αυτό; Υπάρχει ένα ερώτηµα. Ποιος είναι ο
εχθρός; Το δωδεκάχρονο παιδί εν δυνάµει τροµοκράτης; Γι’
αυτό; Όχι. Εχθρός είναι ο λαός. Θέλουν να κάνουν τα πάντα για
να τσακίσουν κυριολεκτικά ό,τι αντίσταση αναπτύσσεται. Μαται-
οπονούν.

Τι θα κάνουµε τώρα; Λέτε να διορθωθεί το θεσµικό πλαίσιο. Τι
να διορθωθεί; Αυτά που σας είπα διορθώνονται; Κατ’ αρχάς είναι
υποχρεωτικά για όσους συµφωνούν µε την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Εµείς τι λέµε; Να καταργηθεί όλο το θεσµικό πλαίσιο. Ποιος συµ-
φωνεί; Συµφωνεί κανένας; Και αν θέλετε να συζητήσουµε για την
ΕΥΠ, να συζητήσουµε ξεχωριστά. Συµφωνεί κανένας; Ποιο θε-
σµικό πλαίσιο να βελτιωθεί; Όλο αυτό βελτιώνεται;

Εµείς, λοιπόν, λέµε ο λαός να µην αποδεχθεί να βάλουν στον
γύψο τα δικαιώµατά του και τις ελευθερίες του, γιατί ακριβώς -
ξαναλέω- στοχεύουν να εµποδίσουν το αναπόφευκτο αργά ή
γρήγορα, που είναι η ανατροπή αυτού του συστήµατος. Γι’ αυτό
τους λέµε ελάτε µαζί µας, όσο και αν διαφωνείτε -τους έχετε δει
όλους τους υπόλοιπους και σε αυτό το θέµα- για να µπορέσουµε
να αλλάξουµε την καπιταλιστική βαρβαρότητα που συντρίβει
όλους τους λαούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε µε την κ. Τζάκρη. Ακολουθεί η κ. Απατζίδη, η κ Αδάµου και
ολοκληρώνει ο τέως Πρόεδρος κ. Βούτσης.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από το υφι-
στάµενο νοµικό πλαίσιο και αναφέροµαι στο άρθρο 9.9α και 19
του Συντάγµατος και στα άρθρα 2, 3 και 4 του ν.2225 του 1994
για τις υποκλοπές των τηλεφωνικών επικοινωνιών. Και επικαλού-
µαι το Σύνταγµα, ενώ γνωρίζω ότι ουδόλως ενδιαφέρει τη Νέα
Δηµοκρατία. Το παραβίαζε και το παραβιάζει καθηµερινά. 

Είτε γίνονται οι υποκλοπές µε συµβατικές ή µε εξελισσόµενες
-να το πω κατά αυτή την έννοια- τεχνολογίες, είτε κατά σατανικό
τρόπο και µε τις δύο τεχνολογίες αυτό συνιστά αυτοτελή εγκλή-
µατα θα έλεγα, δηλαδή είναι ποινικά αδικήµατα στα οποία θεµε-
λιώνεται η ποινική ευθύνη των συγκεκριµένων δραστών ανάλογα
µε τον τρόπο συµµετοχής τους στο συγκεκριµένο έγκληµα.

Και δύο είναι τα εγκλήµατα αυτά. Το πρώτο είναι το αδίκηµα
της παράβασης του απορρήτου των επικοινωνιών που εδράζει
στο άρθρο 370α του Ποινικού Κώδικα και τιµωρείται σε βαθµό
πληµµελήµατος και το δεύτερο είναι το αδίκηµα της παραβίασης
των προσωπικών δεδοµένων που εδράζεται στο άρθρο 38 του
ν.4624 του 2019 και τιµωρείται σε βαθµό κακουργήµατος. Κρί-
σιµο στοιχείο για την παραβίαση του απορρήτου των επικοινω-
νιών που εδράζεται στο άρθρο 19 του Συντάγµατος, άρα και για
την ύπαρξη των προαναφερόµενων αδικηµάτων είναι ακριβώς η
νοµιµότητα της παραβίασης αυτής η οποία θεωρείται ότι συν-
τρέχει όταν υφίστανται λόγοι που έχουν σχέση µε την εθνική
ασφάλεια, δηλαδή λόγοι προστασίας του κράτους από εξωτερι-
κούς κινδύνους ή ανάγκη διακρίβωσης συγκεκριµένων αδικηµά-
των που αναφέρονται µάλιστα περιοριστικά στον νόµο που
εξειδικεύεται η συγκεκριµένη συνταγµατική αναφορά.

Η έννοια της εθνικής ασφάλειας προσεγγίζεται -θα έλεγα- µε
συσταλτική ερµηνεία και αφορά συγκεκριµένα ζητήµατα που
έχουν σχέση µε την απειλή του κράτους, µε την κατασκοπεία, µε
τη διεθνή -θα έλεγα- τροµοκρατία ώστε η επίκληση της ως λόγου
άρσης του απορρήτου να µην εγκυµονεί κίνδυνο ουσιαστικά κα-
τάργησης του δικαιώµατος αυτού, καθιστώντας έτσι δυνατό τον
έλεγχο της νοµιµότητας της άρσης όχι στο ολισθηρό πεδίο της
πολιτικής ευθύνης που κατά την άποψή µου αποτελεί την πιο
σαφή µορφή υπαιτιότητας που προσλαµβάνεται κατά το δοκούν
ανάλογα µε τη συγκυρία, την ταυτότητα και το συµφέρον του κα-
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θενός, αλλά στο πραγµατικό πεδίο της νοµιµότητας.
Σύµφωνα µε τα παραπάνω νόµιµη παρακολούθηση δεν είναι η

νοµότυπη παρακολούθηση, η οποία νοµότυπη παρακολούθηση
πάντα συνάδει µε την πολιτική σκοπιµότητα, δηλαδή µε την επί-
κληση της τήρησης στην προκειµένη περίπτωση της διαδικασίας
άρσης του απορρήτου, ούτε δηλαδή όταν ζητάει η διοικητική
αρχή την άρση του απορρήτου και την εγκρίνει ο εισαγγελικός
λειτουργός. Η τυπικότητα αυτή δεν ισοδυναµεί, δίχως άλλο, µε
τη νοµιµότητα της παρακολούθησης, αφού αυτή συναρτάται µε
µια σειρά όρων και προϋποθέσεων του νόµου, τη συνδροµή των
οποίων οφείλει να εκτιµήσει προσηκόντως, όχι τόσο η υπηρεσία,
που ζητά την παρακολούθηση, όσο περισσότερο θα έλεγα η ει-
σαγγελική αρχή που δίνει την έγκρισή της. Αν, λοιπόν, οι όροι και
οι προϋποθέσεις αυτοί δεν ισχύουν, τότε, όπως αντιλαµβάνεστε,
η εισαγγελική εντολή δεν είναι νόµιµη και σε αυτές τις περιπτώ-
σεις η νοµιµότητα δεν περιλαµβάνει µόνο τον έλεγχο της συν-
ταγµατικότητας και της αναλογικότητας, αλλά συµπεριλαµβάνει
ακριβώς και τις παραµέτρους του άρθρου 5, του ν.2225 του
1994, µεταξύ και ο σκοπός επιβολής αυτής της άρσης που είναι
όπως είπα ήδη η ύπαρξη λόγων εθνικής ασφάλειας. Μόνο όταν
έχουµε λόγους ύπαρξης εθνικής ασφάλειας µόνο τότε η παρα-
κολούθηση είναι σύννοµη.

Πολλώ δε µάλλον όταν πρόκειται για Βουλευτή το άρθρο 61 πα-
ράγραφος 3 του Συντάγµατος υπαγορεύει ή βάζει πρόσθετες θε-
σµικές εγγυήσεις για την άρση του απορρήτου, όχι ότι αυτό
απαγορεύεται. Μπορεί να δοθεί και έχει δοθεί σε πολλές περιπτώ-
σεις, αλλά γίνεται µόνο σε δύο περιπτώσεις. Μόνο για τη διακρί-
βωση της τέλεσης σοβαρών ποινικών αδικηµάτων και µόνο για την
ύπαρξη όταν υπάρχουν λόγοι εθνικής ασφάλειας. Η εθνική ασφά-
λεια είναι, βέβαια, πολύ στενά κυρίως έννοια από τη δηµόσια τάξη.
Θα έλεγα µάλιστα ότι τίθεται σε κίνδυνο η εσωτερική ή η εξωτε-
ρική υπόσταση του κράτους, δηλαδή ουσιαστικά να πρόκειται για
κατασκοπεία, για προετοιµασία πραξικοπήµατος και φυσικά ως
εθνική ασφάλεια εννοούµε την ασφάλεια της χώρας µας και όχι
λόγους που υπαγορεύονται από ξένες πρεσβείες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στις επίµαχες παρακολουθήσεις
νοµίζω ότι δεν χωρεί καµµία αµφιβολία, είναι κάτι παραπάνω από
προφανές, ότι η πολιτική ευθύνη ανήκει στον ίδιο τον Πρωθυ-
πουργό που την επόµενη ηµέρα των εκλογών πήρε κάτω από την
άµεση εποπτεία του την ΕΥΠ. Θυµίζω το άρθρο 22 του νόµου
που περιγράφεται µε τον µεγάλο όρο «επιτελικό κράτος». Τι επι-
τελικό δηλαδή; Επιτελικό είναι ένα µικρό και ευέλικτο κράτος, το
οποίο αυτοπεριορίζεται µόνο σε έναν επιτελικό ρόλο. Εδώ το
κράτος µετακόµισε στο Μαξίµου και τη µια µοιράζει πεντοχίλιαρα
σε µέσα µαζικής ενηµέρωσης, την άλλη κλείνει deals και την
άλλη παρακολουθεί τους πολιτικούς αντιπάλους. Επιτελικό κρά-
τος, εποµένως, θα το κάνει µόνο ο θεός.

Αυτό, λοιπόν, το επιτελικό κράτος µε αυτές τις διατάξεις συ-
νέστησε επιτελική αυτοτελή δηµόσια υπηρεσία επονοµαζόµενη
ως «προεδρία της κυβέρνησης» υπαγόµενη απευθείας στον
Πρωθυπουργό ως διοικητικό της προϊστάµενο και σε αυτόν τον
προϊστάµενο εισήγαγε και την ΕΥΠ.

Εποµένως µε το άρθρο 11 µεταξύ των αρµοδιοτήτων του Πρω-
θυπουργού ως διοικητικός εποπτεύων αναφέρονται επακριβώς
«να εποπτεύει για την εφαρµογή της νοµοθεσίας από τις υπηρε-
σίες του δηµοσίου τοµέα και τη λειτουργία τους ως προς το συµ-
φέρον του κράτους και των πολιτών» και από τα παραπάνω
καθίσταται σαφές ότι ο Πρωθυπουργός ως διοικητικός επο-
πτεύων της ΕΥΠ, υπερκείµενος, όπως αντιλαµβάνεστε, του διοι-
κητή της ακόµη και από την εκδοχή ότι δεν γνώριζε, όπως ο ίδιος
ισχυρίστηκε, ότι παρακολουθούνταν ο Ανδρουλάκης. Δεν γνώ-
ριζε, δηλαδή, ότι παρακολουθείται Βουλευτής και Αρχηγός πο-
λιτικού κόµµατος. Ελέγχεται για αδίκηµα που τελέστηκε µε
παράλειψη λήψης προσηκόντων µέτρων αποτροπής παράνοµων
ενεργειών. Πολλώ δε µάλλον, βέβαια, που γνώριζε, όπως είναι
βέβαιο ότι θα αποδειχθεί, αφού ο ίδιος ως πολιτικός και διοικη-
τικός προϊστάµενος της ΕΥΠ έδωσε την εντολή γι’ αυτές τις πα-
ρακολουθήσεις, η ποινική του ευθύνη θεµελιώνεται ακριβώς
στην ιδιότητά του ως πολιτικού και διοικητικού προϊσταµένου της
ΕΥΠ. Στο πλαίσιο, λοιπόν, του ελέγχου της νοµιµότητας αυτής
της διάταξης για την άρση του απορρήτου, εκτός από τους λό-

γους εθνικής ασφάλειας είναι αναγκαίο, εφόσον η παρακολού-
θηση αφορά συγκεκριµένο πρόσωπο, να συνεκτιµηθεί και η θε-
σµική και πολιτική ιδιότητα του τελευταίου. 

Η έλλειψη αυτών των προϋποθέσεων καθιστά εποµένως την
άρση του απορρήτου µη νόµιµη και θεµελιώνεται ποινική ευθύνη
ως προς την οποία ισχύουν λεπτοµερειακές συνταγµατικές δια-
τάξεις κατά παρέκκλιση της κείµενης διαδικασίας. Είναι ανα-
γκαίο, λοιπόν, και γι’ αυτό βρισκόµαστε σήµερα εδώ, να κινηθεί
η διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου µε τη συγκρότηση
της εξεταστικής επιτροπής, η οποία θα διαλευκάνει και θα διε-
ρευνήσει όχι µόνο τις ποινικές και τις πολιτικές ευθύνες των πο-
λιτικών προσώπων του άρθρου 86 του Ποινικού Κώδικα, αλλά θα
δώσει συγκεκριµένες απαντήσεις σε συγκεκριµένα ερωτήµατα.
Πρώτα απ’ όλα ποιος παρακολουθούσε τον Ανδρουλάκη, αν συν-
τρέχουν στο πρόσωπό του λόγοι εθνικής ασφάλειας και πώς τεκ-
µηριώνονται αυτοί οι λόγοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Αν ελέγχεται ο κ. Ανδρουλάκης για κα-
τασκοπεία, για συµµετοχή σε διεθνή τροµοκρατία. Αν επιβου-
λεύεται την εθνική µας κυριαρχία και την εδαφική µας
ακεραιότητα. Σε ποια συγκεκριµένα πολιτικά πρόσωπα -και όχι
µόνο- έχουν υπάρξει παρακολουθήσεις µε τη χρήση του κακό-
βουλου αυτού λογισµικού. Ποιοι χρησιµοποίησαν το κακόβουλο
αυτό λογισµικό στην ελληνική επικράτεια και ποιες οι σχέσεις
τους µε πολιτικά πρόσωπα και µε δηµόσιους λειτουργούς. Αν
υπάρχει στην κατοχή ποιων το υλικό αυτών των υποκλοπών της
ΕΥΠ, αν έγιναν οι νόµιµες γνωστοποιήσεις στον εισαγγελέα. Το
άρθρο 5 λέει ότι πρέπει να ενηµερώνονται οι Αρχηγοί των πολι-
τικών κοµµάτων. Αν συντάχθηκαν από την ΑΔΑΕ οι εκθέσεις και
αν επιδόθηκαν αυτές. Και το κυριότερο: να διερευνηθεί η ηθική
αυτουργία. 

Ο Πρωθυπουργός µάς είπε ότι είναι µεν νόµιµο, αλλά δεν θα
το επέτρεπε. Θέλω να δούµε το εξής, να κάνουµε την εξής υπό-
θεση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρία συ-
νάδελφε, παρακαλώ. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Μ’ αυτό θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε. 
Μετά απ’ όλα όσα έγιναν, αν είχαν τη δυνατότητα να γυρίσουν

πίσω τον χρόνο, θα κρατούσαν την εποπτεία της ΕΥΠ κάτω από
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, όπως συνέβαινε µέχρι
χθες; Αντιλαµβάνεστε φαντάζοµαι και καταλαβαίνετε όλοι ότι
µετά από όλες αυτές τις αποκαλύψεις ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη θα είχε δει ήδη την πόρτα της εξόδου. 

Εποµένως εδώ τι σηµαίνει η µετακύλιση της ευθύνης από τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη προς το Μέγαρο Μαξίµου;
Είναι η αναβάθµιση ή η εξαφάνιση της ευθύνης αυτής; Επίσης,
να µας εξηγήσουν οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας τι ακρι-
βώς εννοούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρία συ-
νάδελφε, σας παρακαλώ. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Θέλετε ποινική ευθύνη για τον Κοντολέ-
οντα και πολιτική ευθύνη για τον ανιψιό του Πρωθυπουργού και
µέχρις εκεί; Τελειώσαµε; Είστε πολύ γελασµένοι, αν πιστεύετε
κάτι τέτοιο. Είµαι σίγουρη ότι η Νέα Δηµοκρατία θα κάνει ό,τι
µπορεί για να συγκαλύψει. Σήµερα και προχθές ακούσαµε όλα
τα επιχειρήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρία συ-
νάδελφε, έχετε φτάσει τα εννιά λεπτά. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Ακούσαµε όλα τα επιχειρήµατα. Τι ότι ο ίδιος δεν ήξερε. Βέ-

βαια ότι δεν ήξερε δεν το λένε ούτε οι νεοδηµοκράτες στα κα-
φενεία. Το θεωρούν γελοίο επιχείρηµα. Τι ότι υπάρχει παγκόσµια
συνωµοσία. Τα ίδια έλεγε και ο Παττακός. Τι ότι ανέκαθεν από
την εποχή του Καποδίστρια πρέπει να ελεγχθούν οι ευθύνες. Τι
ότι συµβαίνει και στις καλύτερες των οικογενειών. Τι ότι µας
έφαγε η εξυµνησθείσα τεχνολογία. 

Παρήλθαν όµως ανεπιστρεπτί οι εποχές της απόσυρσης των
όποιων ευθυνών µε αυτά τα γελοία επιχειρήµατα. Σας δηλώ-
νουµε, λοιπόν, εδώ ότι είµαστε αποφασισµένοι -και θα το πρά-
ξουµε- να φτάσουµε µε τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής
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στο πλαίσιο της οποίας θα αναδείξουµε µε µεθοδικότητα και
αποτελεσµατικότητα τις πολιτικές ευθύνες και τις ποινικές ευθύ-
νες όλων των πολιτικών προσώπων όχι περιοριζόµενες, όπως τις
αντιλαµβάνεστε εσείς, δηλαδή στον κ. Κοντολέοντα και στον κ.
Δηµητριάδη, αλλά µέχρι εκεί που ανήκει και µέχρι εκεί που ανα-
λογεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-
καλώ, κυρία συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Δηλαδή µέχρι τον κ. Μητσοτάκη, που
είναι ο πραγµατικός υπεύθυνος και υπόλογος του πρωτοφανούς
αυτού σκανδάλου, που ξεπέρασε τα όρια της χώρας µας και έχει
εξάψει το διεθνές και το ευρωπαϊκό ενδιαφέρον, µειώνοντας το
κύρος και τις µεθόδους τις οποίες µετέρχεται, των παρακολου-
θήσεων, δηλαδή, ουσιαστικά για να εκβιάζει τους πολιτικούς του
αντιπάλους. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

τώρα έχει η κ. Απατζίδη από το ΜέΡΑ25. Αµέσως µετά η κ. Αδά-
µου. 

ΜΑΡΙΑ ΑΠΑΤΖΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι άκουσα πολλά σήµερα. Η αλή-

θεια είναι ότι έχετε κάνει νοµικές προσεγγίσεις, έχετε κάνει κοµ-
µατικές προσεγγίσεις, αλλά δυστυχώς ό,τι διατυπώθηκε σήµερα
είναι τα ίδια και τα ίδια. Μήπως -λέω εγώ τώρα- ήρθε η ώρα κά-
ποια στιγµή να µιλήσετε ειλικρινά, εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης,
στον ελληνικό λαό; Δεν θα ξεκινήσω µε την υπόθεση των συν-
τρόφων του ΚΚΕ, του κ. Ανδρουλάκη και του κ. Κουκάκη. Αν και
θεωρώ ότι όντως είναι πολύ σηµαντικές. Εκεί θα καταλήξω. 

Οι κυβερνήσεις σας φρόντισαν να µετατρέψουν µια χώρα, την
Ελλάδα, σε αποικία χρέους και σε προτεκτοράτο. Δεν σας
έφτανε αυτό, θέλατε οι υπηρεσίες ασφαλείας σας, δηλαδή οι
πραιτοριανοί σας, να είναι αντάξιοι αυτού του καθεστώτος. Να
λειτουργούν µε τρόπο που πολλές φορές θα ζήλευε ακόµη και ο
Πινοσέτ και ο Τρουχίγιο.

Ποια είναι η περιβόητη ΕΥΠ σας, κύριε Μητσοτάκη; Είναι απλά
το ιδεολογικό εγγονάκι της ΚΥΠ, των χαφιέδων του Γκαστ Αβρά-
κωτου και του Τοµ Καραµεσίνη. Η Δεξιά από την εποχή του Πα-
πάγου ήταν το πιστό και υπάκουο σκυλί της CIA. Θα µου πείτε
τώρα «Απατζίδη, αυτά γινόντουσαν παλιά» και θα σας απαντήσω
εγώ: Πόσο παλιά διέρρευσε το όνοµα του Στιβ Λάλα; Πόσο παλιά
παραδόθηκε ο Κούρδος αγωνιστής ηγέτης Αµπντουλάχ Οτσαλάν
στα χέρια των δηµίων του τουρκικού καθεστώτος; Πόσο παλιά έχει
γίνει αυτή η παράξενη δολοφονία του αναρχικού αγωνιστή Χρι-
στόφορου Μαρίνου; Πόσο παλιές είναι άραγε οι απαγωγές Τούρ-
κων και Κούρδων αντικαθεστωτικών από το κέντρο της Αθήνας; 

Κύριοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, σε εσάς απευθύνο-
µαι. Πόσο παλιές είναι οι επαναπροωθήσεις στην Τουρκία µε πα-
ρακρατικές µεθόδους των αντιφρονούντων που παραδίδετε στον
Ερντογάν; Αυτή είναι η υπηρεσία που προσπαθείτε να µας πεί-
σετε ότι είναι άµεµπτη και αγγελική; Να σας πω κάτι; Είναι ό,τι
πιο διαβολικό και βρώµικο έχει υπάρξει. 

Θα ήθελα σήµερα αν µπορείτε να µας απαντήσετε πώς εξη-
γείτε τις δεκαπέντε χιλιάδες παρακολουθήσεις Ελληνίδων και Ελ-
λήνων πολιτών. Εξηγήστε µας για ποιον λόγο αυξήθηκαν κατά
70%. Μήπως οφείλεται -λέω τώρα- κύριε Μητσοτάκη, αυτή η αύ-
ξηση στο γεγονός ότι σε κάθε χωριουδάκι υπάρχει ένας τροµο-
κρατικός πυρήνας; Δεν νοµίζω. Σοβαρευτείτε επιτέλους. 

Όλοι ξέρουµε για το σκοτεινό παράρτηµα που υπάρχει στην
ΕΥΠ, στην Αγία Παρασκευή, που καταβροχθίζει τα µυστικά κον-
δύλια που προέρχονται από το υστέρηµα του ελληνικού λαού.
Μία από τις σηµαντικότερες όµως και πιο επικίνδυνες πλευρές
σε αυτή την υπόθεση είναι η ανάµειξη ενός τύπου, του κ. Ντίλιαν,
ιδιοκτήτη της εταιρείας «INTELLEXA», ο οποίος, πέραν από συ-
στήµατα «Predator», έχει µια παράξενη αγάπη και στα στελέχη
της ΕΥΠ.

Για να καταλήξουµε, λοιπόν, απαιτούµε µια απάντηση για τα
σαράντα έξι παραποιηµένα domain, τα οποία παρακολουθούσαν
εξακόσιους ογδόντα δηµοσιογράφους, πολιτικούς, δικηγόρους,
ακόµη και επιχειρηµατίες. Ανάµεσα σε αυτούς ήταν και οι κύριοι
Ανδρουλάκης και Κουκάκης.

Δεν χρειάζεται πλέον να σας πω τι πιστεύει ο ελληνικός λαός
για σας. Αυτό το ξέρετε καλύτερα. Στην Ελλάδα του Μητσοτάκη
και οι τοίχοι έχουν αυτιά. Θα µας πείτε πως όλα αυτά που λέω
εγώ αυτή τη στιγµή είναι ψέµατα, πως ο κ. Μητσοτάκης είναι
ένας υπέροχος Πρωθυπουργός, ότι τον ξεγέλασε ο ανιψιός του
και ότι η ΕΥΠ πραγµατικά προστατεύει τους πολίτες. Και το πα-
ραµύθι συνεχίζεται. Δεν έχει νόηµα πολλές φορές να αναρωτιό-
µαστε τι είναι σάπιο στο βασίλειο της Δανιµαρκίας. Η απάντηση
είναι αυτονόητη και νοµίζω ότι τη γνωρίζουν όλοι. 

Ειρήσθω εν παρόδω, για το θέµα της ΔΕΗ κάντε κάτι επιτέ-
λους. Καταργείστε το Χρηµατιστήριο Ενέργειας. 

Καταλήγοντας, ο Πρωθυπουργός προσπάθησε να γίνει ένας
Έλληνας Όρµπαν, ένας Έλληνας Ερντογάν. Δηµιούργησε ένα
προσωποπαγές αυταρχικό καθεστώς παντού. Να υπάγεται η
ΕΥΠ και η ΕΡΤ σε εκείνον. Ταιριάζει σε άλλα καθεστώτα. Τώρα
όµως αυτή τη στιγµή τελειώνει η Κυβέρνησή σας. Το ξέρετε
εσείς καλύτερα από εµάς. 

Αυτό που χρειάζεται εµείς να κάνουµε είναι να επουλώσουµε
τις πληγές της δηµοκρατίας. Κι έχουµε συγκεκριµένες προτάσεις
ως ΜέΡΑ25. Η αρχή διασφάλισης απορρήτου των επικοινωνιών
πρέπει -και µπορεί- να ξέρει τι γίνεται, ποιοι παρακολουθούνται
και γιατί, να µπορεί να ελέγξει ακόµα και τον εισαγγελέα ο
οποίος υπογράφει αυτά που του δίνουν στην ΕΥΠ, γιατί, δυστυ-
χώς, όπως είδαµε, έφεραν στον εισαγγελέα αριθµούς τεράστι-
ους κάθε µέρα και δεν µπορούσε να ξέρει µε την απαραίτητη
ακρίβεια ποιες είναι οι περιπτώσεις αυτές. 

Όλα αυτά θα διορθωθούν και θα πορευτούµε µε τη δηµοκρα-
τική οµαλότητα. Και γι’ αυτόν τον λόγο εµείς ως ΜέΡΑ25 υπερ-
ψηφίζουµε την πρόταση της εξεταστικής. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ακολουθεί

η κ. Αδάµου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν φτάνει που εδώ και τόσους

µήνες η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας περιγελά τον κόσµο
µε ηµίµετρα, λανθασµένες πολιτικές και κακή διαχείριση της
ενεργειακής κρίσης και της ακρίβειας που µαστίζει όλους τους
πολίτες, έρχεται τώρα ο Πρωθυπουργός και µας κοροϊδεύει
όλους µπροστά στα µάτια µας. Βαπτίζει «νόµιµο λάθος» την πα-
ραβίαση του Συντάγµατος και συγκεκριµένα των άρθρων 19, 61
και 62, που αφορούν στο απαραβίαστο του απορρήτου, και απο-
ποιείται κάθε ευθύνη σχετικά µε την παρακολούθηση του Νίκου
Ανδρουλάκη, Ευρωβουλευτή και Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής, παρ’ όλο που ο πρώτος νόµος που θέσπισε ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός αµέσως µετά την ανάληψη εξουσίας το
2019 ήταν να υπαγάγει την ΕΥΠ, την Εθνική Υπηρεσία Πληροφο-
ριών, αποκλειστικά στο πρόσωπό του µε το άρθρο 21 παράγρα-
φος 4 του ν.4622. 

Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, µε το που ενηµερώθηκε πριν από
έναν µήνα από τις αρµόδιες υπηρεσίες του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου για την απόπειρα παγίδευσης του κινητού του µε το
άκρως κακόβουλο λογισµικό «Predator» τον Σεπτέµβρη του 2021,
κατέθεσε αµέσως µηνυτήρια αναφορά στον Άρειο Πάγο και στην
Αρχή Προστασίας Δεδοµένων. Αυτό φαίνεται, βέβαια, πως έχει
διαφύγει από την αντίληψη του Πρωθυπουργού, διότι µόλις
προχθές από αυτό εδώ το Βήµα ο κ. Μητσοτάκης κάλεσε τον κ.
Ανδρουλάκη να προσφύγει στη δικαιοσύνη. Μα, έχει ήδη προ-
σφύγει στη δικαιοσύνη ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, κύριε Πρωθυ-
πουργέ. Το γνωρίζει όλος ο ελληνικός λαός. Εσείς όχι; 

Η Κυβέρνηση, αντιλαµβανόµενη, βέβαια, το µέγεθος του σκαν-
δάλου, επιχείρησε στοχευµένα και µεθοδευµένα να απαξιώσει
και να κουκουλώσει το θέµα. Ωστόσο, στις 5 Αυγούστου παραι-
τείται ο Γενικός Γραµµατέας του Πρωθυπουργού, που είναι και
ανιψιός του, ο κ. Δηµητριάδης. Την ίδια µέρα οδηγήθηκε σε πα-
ραίτηση και ο κ. Κοντολέων, ο Διοικητής της ΕΥΠ, ο οποίος είναι
ο εκλεκτός του κ. Μητσοτάκη, αφού για να τον τοποθετήσει σε
αυτή τη θέση ευθύνης προέβη σε ειδική τροποποίηση του
ν.3649/2008, ώστε ως διοικητής της ΕΥΠ να µπορεί να γίνει οποι-
οσδήποτε διαθέτει απλώς επαγγελµατική εµπειρία, χωρίς καν να
είναι απόφοιτος πανεπιστηµίου. Η τροπολογία ήταν ξεκάθαρα
φωτογραφική. 
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Οι παραιτήσεις συνέβησαν αφού αποκαλύφθηκε ότι η ΕΥΠ πα-
ρακολουθούσε τον κ. Ανδρουλάκη και µέσω αυτού ολόκληρη τη
δηµοκρατική παράταξη κατά την κρισιµότατη περίοδο των εσω-
κοµµατικών εκλογών του ΠΑΣΟΚ, δηλαδή από τον Σεπτέµβριο
έως τον Δεκέµβρη του 2021. Προφανώς ο Πρωθυπουργός ήθελε
να παρέµβει ακόµη και στις εσωκοµµατικές εκλογές του ΠΑΣΟΚ
- Κινήµατος Αλλαγής και να κρατά σε οµηρία ολόκληρη την πα-
ράταξη. 

Είναι ξεκάθαρο ότι την ευθύνη τη φέρει αποκλειστικά ο κ. Μη-
τσοτάκης ως διοικητικός εποπτεύων της ΕΥΠ και πολιτικός προ-
ϊστάµενος. Η ευθύνη αυτή είναι δεδοµένη, είναι αµείωτη και µη
µεταβιβάσιµη, µε νόµους, µάλιστα, που ο ίδιος θέσπισε. Στις 8
Αυγούστου ο κ. Μητσοτάκης ανακοινώνει στον ελληνικό λαό πως
δεν γνώριζε ότι η ΕΥΠ παρακολουθούσε τον κ. Ανδρουλάκη και
µάλιστα τόνισε πως, αν είχε ενηµερωθεί, δεν θα επέτρεπε αυτή
την παρακολούθηση. 

Τι ακριβώς εννοείτε µε αυτό, κύριε Πρωθυπουργέ; Αν η αρµό-
δια εισαγγελέας έκρινε ότι κάποιο πρόσωπο έπρεπε να παρακο-
λουθηθεί από την ΕΥΠ και αν ήταν νόµιµη η διαδικασία, θα
παρεµβαίνατε στο έργο της και θα απαγορεύατε την έρευνα; Σο-
βαρά; Ως τι ακριβώς αντιλαµβάνεστε την ΕΥΠ; Έπειτα, δηλώσατε
πως πρόκειται για ένα «ολίσθηµα». Όχι, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν
πρόκειται απλώς για ένα ολίσθηµα, αλλά για διολίσθηση σε
άλλες εποχές και άλλα καθεστώτα. Πρόκειται για αδιανόητες πα-
ρακρατικές µεθόδους, για πλήρη απαξίωση των θεσµών, για υπο-
νόµευση της ίδιας της δηµοκρατίας. Είναι σαφές ότι
οραµατιστήκατε µία ΕΥΠ άλλων, σκοτεινών εποχών και δεν µπο-
ρείτε να υποδύεστε τον αθώο. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακαλώ, καθίστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Επιµένετε, επίσης, ότι οι κρατικές

υπηρεσίες δεν έχουν προµηθευτεί το «Predator» ούτε το χρησι-
µοποιούν και ότι η παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη έγινε µε
τη µέθοδο της νόµιµης επισύνδεσης. Προφανώς είναι εντελώς
τυχαίο το γεγονός ότι η παρακολούθηση από την ΕΥΠ συνέπεσε
µε την περίοδο που έγινε απόπειρα παγίδευσης του κινητού του
κ. Ανδρουλάκη µε το «Predator». Ακριβώς, όµως, η ίδια σύµ-
πτωση συνέβη και µε τον δηµοσιογράφο, τον κ. Κουκάκη. Δη-
λαδή προηγήθηκε η παρακολούθησή του και έπειτα µολύνθηκε
το κινητό του από το λογισµικό «Predator». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Επίσης πρέπει µε ειλικρίνεια, επιτέλους, να απαντήσετε στην
εξεταστική επιτροπή για όσα ακούγονται για ενοικίαση του λογι-
σµικού από την ΕΥΠ και χρήση αυτού από κρατικούς φορείς στην
Ελλάδα, όπως συµβαίνει σε χώρες όπως είναι η Μαδαγασκάρη
ή η Ακτή Ελεφαντοστού. Η ΕΥΠ χρησιµοποιήθηκε ως παρακρα-
τικός βραχίονας του επιτελικού κράτους, µε υπογραφή της Νέας
Δηµοκρατίας. Μιλάµε, λοιπόν, για οργανωµένο και µεθοδικό σχέ-
διο οικοδόµησης ενός ολοκληρωτικού καθεστώτος. Δυστυχώς,
όµως, για εσάς δεν ήσασταν τόσο τυχεροί, ήσασταν λίγο άτυχοι,
διότι δεν υπολογίσατε ότι το Ευρωκοινοβούλιο θα προστάτευε
τον Βουλευτή του. Και είναι θλιβερό το γεγονός ότι, εάν ο κ. Αν-
δρουλάκης δεν ήταν Ευρωβουλευτής, ο ελληνικός λαός δεν θα
µάθαινε ποτέ ποιον ρόλο παίζουν οι µυστικές υπηρεσίες της
χώρας του. 

Τονίζετε κάθε στιγµή, κύριε Μητσοτάκη, την τεράστια σηµασία
της ΕΥΠ για τα θέµατα εθνικής ασφάλειας. Μα, δεν αµφισβητή-
θηκε ποτέ από κανέναν η αξία και η σηµαντικότητα της ΕΥΠ ούτε
ζητήθηκε η αποδυνάµωσή της. Είµαστε, όµως, αντίθετοι στην κα-
τάχρησή της. Αφού, λοιπόν, επικαλείστε λόγους εθνικής ασφα-
λείας, αόριστα, χωρίς καµµία απολύτως τεκµηρίωση,
περιφρονώντας τη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού, πρέπει να συ-
σταθεί εξεταστική επιτροπή,…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακαλώ, καθίστε κάτω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: …ώστε να δοθεί απάντηση στα

ερωτήµατα.
Πρώτον, τι είδους απειλή για την εθνική ασφάλεια αποτελεί ο

κ. Ανδρουλάκης; Δεύτερον, ο Πρόεδρος του τρίτου κοινοβου-
λευτικού κόµµατος είναι κατάσκοπος κάποιας ξένης δύναµης ή
µήπως είναι τροµοκράτης; Τρίτον, µήπως αποτελεί µέλος εγκλη-
µατικής οργάνωσης ή, τέταρτον, είναι εµπλεκόµενος σε κάποιο
αυτόφωρο κακούργηµα; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, παρακαλώ. Έχουµε ακόµα τον κ. Βούτση. Παρακαλώ,
καθίστε και θα ολοκληρωθεί η διαδικασία σε λίγα λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Εάν ισχύει κάτι τέτοιο, θα πρέπει
να το πείτε ευθέως και όχι να αφήνετε υπονοούµενα, διότι τα
υπονοούµενα που αφήνετε σπιλώνουν το ήθος του Προέδρου
του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος είναι βασικός πολιτικός σας αντίπαλος.
Υπονοµεύουν, επίσης, µια ολόκληρη παράταξη και τελικά προ-
σβάλλουν τις χιλιάδες δηµοκρατικούς πολίτες που τη στηρίζουν
και σας δείχνουν την πόρτα της εξόδου από την εξουσία. 

Είναι ξεκάθαρο, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, ότι τα
λόγια σας αποτελούν µια θλιβερή απόπειρα αντιπερισπασµού,
ένα άτοπο ψευδοεπιχείρηµα βάσει του οποίου θα µπορούσατε
να παρακολουθείτε όλους τους πολίτες της χώρας, συµπεριλαµ-
βανοµένων και όλων των πολιτικών σας αντιπάλων. Ακόµη και την
ίδια την Πρόεδρο της Δηµοκρατίας θα µπορούσατε να παρακο-
λουθείτε, καταλύοντας έτσι παντελώς την παράγραφο 1 του άρ-
θρου 19 του Συντάγµατος, καθώς επίσης και τα άρθρα 61 και 62,
τα οποία αποτελούν θεσµική εγγύηση της οµαλής λειτουργίας
του πολιτεύµατος, ισοπεδώνοντας έτσι κάθε έννοια ελευθερίας
και δηµοκρατίας, καταστρατηγώντας ρητά τα συνταγµατικά δι-
καιώµατα οποιουδήποτε πολίτη ή εκλεγµένου εκπροσώπου. 

Επιπροσθέτως, για ακόµα µία φορά εκθέσατε τη χώρα µας διε-
θνώς. Οι Πρεσβείες της Ουκρανίας και της Αρµενίας διέψευσαν
τις διαρροές από το Μέγαρο Μαξίµου περί εµπλοκής των χωρών
αυτών στην παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη. Επίσης, δη-
µοσιεύµατα του ξένου Τύπου παρουσιάζουν την Ελλάδα ως µια
χώρα που, εξαιτίας της Κυβέρνησής της, αδυνατεί να συµπορευ-
τεί µε τα κράτη του δηµοκρατικού τόξου. Ο ρόλος της ΕΥΠ κου-
ρελιάστηκε στη συνείδηση των πολιτών. Δηλαδή, από µια υπηρε-
σία που είναι προς όφελος του εθνικού συµφέροντος, µετατρά-
πηκε σε µια υπηρεσία προς όφελος της Κυβέρνησης. 

Η υπόθεση της παράνοµης και αντισυνταγµατικής παρακολού-
θησης του κ. Ανδρουλάκη πλήττει την ίδια τη δηµοκρατία µας.
Αποτελεί θεσµική αντιδηµοκρατική εκτροπή, υπονόµευση της
λειτουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύµατος και κατάλυση του
κράτους δικαίου. Οι πολίτες νιώθουν απροστάτευτοι, όταν το
κράτος καταστρατηγεί θεµελιώδη δηµοκρατικά δικαιώµατα και
όταν η ίδια η Κυβέρνηση καταπατά το Σύνταγµα. 

Γι’ αυτό πρέπει να µάθουµε την αλήθεια και στην εξεταστική
επιτροπή πρέπει να απαντηθούν τα ερωτήµατα: Πρώτον, γιατί
από όλους τους Ευρωβουλευτές είκοσι επτά κρατών παρακο-
λουθήθηκε µόνο ο κ. Ανδρουλάκης και µαζί µε αυτόν ένα ολό-
κληρο κόµµα; Δεύτερον, πόσα ακόµη πολιτικά πρόσωπα ή
δηµοσιογράφοι παρακολουθούνται από τις κρατικές µυστικές
υπηρεσίες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκλη-
ρώστε, σας παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Τρίτον, ποιος είναι ο ρόλος της «IN-
TELLEXA» και ποιοι αξιοποιούν στη χώρα µας το κακόβουλο λο-
γισµικό; Πολύ φοβάµαι ότι ο Πρωθυπουργός δεν θα δώσει
ειλικρινείς απαντήσεις. Αυτό όµως που πρέπει να αποφασίσετε,
κύριοι και κυρίες της Νέας Δηµοκρατίας, είναι εάν την ευθύνη
τελικά θα την αναλάβει προσωπικά ο κ. Μητσοτάκης ή συνολικά
όλη η Νέα Δηµοκρατία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Αυτό που πρέπει να αποφασίσει ο
ελληνικός λαός, όταν έρθει η ώρα, είναι αν θέλει συγκάλυψη και
ψέµατα ή αν θέλει αλήθεια, αν θέλει επιτελικό κράτος ή αν θέλει
ένα κράτος δικαίου, αν θέλει αυταρχισµό και καταπάτηση ελευ-
θεριών ή θέλει πραγµατική δηµοκρατία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Η υπόθεση της παράνοµης και αν-
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τισυνταγµατικής παρακολούθησης του Νίκου Ανδρουλάκη πλήτ-
τει την ίδια τη δηµοκρατία µας. 

Γι’ αυτούς τους λόγους, λοιπόν, πρέπει να συγκληθεί εξετα-
στική επιτροπή, της οποίας το έργο η Κυβέρνηση οφείλει να µην
παρακωλύσει, να σεβαστεί και να σεβαστεί µε τον οποιοδήποτε
τρόπο, ώστε να επιτελέσει πραγµατικά τον σκοπό της, που είναι
να µάθει ο ελληνικός λαός όλη την αλήθεια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριοι συ-

νάδελφοι, δεν ήσασταν εδώ. Δυστυχώς όλοι οι συνάδελφοι Βου-
λευτές ήταν στα οκτώ, εννέα λεπτά. Τώρα µπήκατε µέσα και
είχατε µεγάλη απορία. Λείπατε στο προηγούµενο χρονικό διά-
στηµα. 

Ολοκληρώνουµε τώρα µε τον τέως Πρόεδρο της Βουλής, τον
κ. Βούτση, για δώδεκα λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διά-
τρητη άµυνα την οποία είχε χθες ο Πρωθυπουργός, η οποία
ήταν, πρώτον, µια προσπάθεια συµψηφισµού σε σχέση µε άλλες
περιόδους και, δεύτερον, µια διάθεση δήθεν να θεραπευτούν τα
κακώς κείµενα µέσω της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου και
µέσω της επίκλησης όλοι µαζί να δούµε τι µπορούµε να διορθώ-
σουµε -αυτή ήταν η γραµµή άµυνας του κυρίου Πρωθυπουργού-
, ο Αλέξης Τσίπρας απάντησε, αποδόµησε και ταυτόχρονα
αφόπλισε την Κυβέρνηση. 

Αποδόµησε το στοιχείο της διάθεσης Μητσοτάκη, διότι είπε
ότι η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου αλλά και οι προτάσεις
που έγιναν χθες -που δεν αποδέχθηκε, δηλαδή την κατάργηση
του άρθρου 87, µε το οποίο δέθηκαν τα χέρια της ΑΔΑΕ- δεν τα
παίρνει πίσω. Άρα δεν υπάρχει καµµία διάθεση για να θεραπευ-
τούν τα κακώς κείµενα. Αποδοµήθηκε, λοιπόν, αυτή η διάθεση. 

Ταυτόχρονα, όµως, αφόπλισε τον κ. Μητσοτάκη, λέγοντας και
προτείνοντας να γίνει ξεχωριστή εξεταστική επιτροπή -να προ-
τείνει η Νέα Δηµοκρατία, αν θέλει- για την περίοδο 2015 - 2019
της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας ταυτόχρονα ότι ως υπεύ-
θυνος Πρωθυπουργός από του Βήµατος της Βουλής λέει ότι δεν
υπήρξαν επισυνδέσεις, δεν υπήρξαν παρακολουθήσεις σε αυτά
τα τέσσερα, πέντε χρόνια. Και προκάλεσε τον κ. Μητσοτάκη,
αποδεικνύοντας πως όλο αυτό το οποίο ακουγόταν επί δέκα
µέρες, ότι θα κάνει πρόταση η Νέα Δηµοκρατία για εξεταστική
επιτροπή δεκαετίας, αφορούσε µόνο την περίοδο Σαµαρά - Βε-
νιζέλου. 

Αποτέλεσµα σήµερα, λοιπόν, ερχόµαστε να συζητήσουµε και
η Νέα Δηµοκρατία το πρωί είπε: «Δεν θα κάνουµε άλλη πρόταση
εξεταστικής επιτροπής.». Δεν δέχεται να γίνει εξεταστική επι-
τροπή για τα τεσσεράµισι χρόνια που ήταν Πρωθυπουργός ο κ.
Τσίπρας, όπως πρότεινε ο ίδιος προς τον κ. Μητσοτάκη, διότι η
µόνη τους έγνοια ήταν να πιάσουν την περίοδο Σαµαρά - Βενιζέ-
λου. Ο νοών νοείτω. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από τη συζήτηση δύο ηµε-
ρών, πρόκειται για νοµική διαµάχη ανάµεσα σε νοµικούς, συν-
ταγµατολόγους και άρα είναι κάτι µαχητό; Όχι. Πρόκειται για
καταπάτηση του Συντάγµατος, διότι µε βάση το Σύνταγµα βγαί-
νουν οι εφαρµοστικοί νόµοι και εφαρµόζονται. Δεν ερµηνεύεται
το Σύνταγµα, πόσω µάλλον δεν καταπατάται το Σύνταγµα από
επίκληση νόµων που βγήκαν στο όνοµά του. Αυτό είναι σαφές.
Έχει γίνει σαφές, σαφέστατο, όχι µόνο από διακεκριµένους συν-
ταγµατολόγους και από την κοινή λογική.

Δεύτερον, είναι λάθος, είναι αστοχία; Γιατί έγινε, όµως; Γιατί
έγινε αυτή η υπόθεση της παρακολούθησης και του στησίµατος
αυτού του πλέγµατος παρακολουθήσεων; Έγινε όχι για να υπάρ-
ξει µια περιπτωσιολογική διερεύνηση ενός θέµατος. Ήταν από-
φαση του Πρωθυπουργού εξ υπαρχής, για να διαµορφωθεί και
να θωρακιστεί το καθεστώς της νέας Δεξιάς, για να µπορούν να
εφαρµόζονται καλύτερα και πιο εύκολα αντιλαϊκές πολιτικές. 

Και, τρίτον, για να υπάρχει και έλεγχος των πολιτικών εξελί-
ξεων. Αυτό να είναι σαφές. Και για τους τρεις αυτούς λόγους
στήθηκε όλη αυτή η υπόθεση από την πρώτη στιγµή και ήταν από
την πρώτη στιγµή µέχρι τέλους υπό τον πλήρη έλεγχο του ίδιου
του κ. Μητσοτάκη.

Επίσης, αφορά µόνο τον κ. Ανδρουλάκη; Διότι άκουσα να λέ-
γεται «η εξεταστική που θα γίνει για τον κ. Ανδρουλάκη» κ.λπ..

Όχι. Πρώτον, είναι µαζικές οι παρακολουθήσεις, µε αιχµή και
στην κορυφή του παγόβουνου την υπόθεση του κ. Ανδρουλάκη.
Είναι µαζικές οι παρακολουθήσεις από τον Νοέµβριο - Δεκέµβριο
πέρσι, που είχαν αποκαλυφθεί µε φωτοτυπίες σε εφηµερίδα κα-
θηµερινή. Όλα τα στοιχεία που αφορούσαν δηµοσιογράφους, δι-
κηγόρους, αντιεµβολιαστές, µετανάστες, προσφυγόπουλα δεν
απαντήθηκαν και δεν συναίνεσε τότε η Νέα Δηµοκρατία για να
έρθει για ακρόαση στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας ο κ.
Κοντολέων ούτε για να γίνει οποιαδήποτε πράξη. Ήταν, λοιπόν,
µαζικό το φαινόµενο. Αφορά προφανώς και τις διαχρονικές συ-
νακροάσεις οι οποίες έχουν παρουσιαστεί από πλευράς του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Και θέλω να πω, για να είµαστε πάρα πολύ σαφείς και καθαροί,
πως η πρόταση του Αλέξη Τσίπρα, που είπα προηγούµενα,
αφορά προφανώς και όλο το χρονικό διάστηµα και αφορά και τα
πορίσµατα και τις διερευνήσεις που έχουν γίνει και γι’ αυτό το
ζήτηµα. Δεν έχουµε κανενός είδους ενοχή επ’ αυτού του ζητή-
µατος και θα παρακαλούσα στην προσπάθεια της όποιας αντι-
παράθεσης υπάρχει να µην αναπτύσσονται λογικές τού «όλοι
ίδιοι είναι» που ακούγονται από εδώ, αλλά ακούστηκαν κατά
κόρον και από άλλη πλευρά. 

Ήταν, λοιπόν, και είναι µαζικές οι παρακολουθήσεις και του κ.
Κουκάκη και του κ. Μαλιχούδη. Υπάρχουν ονόµατα για όλα αυτά.
Ήρθε η υπόθεση του κ. Ανδρουλάκη και ήλθε απ’ έξω, όχι από
τον κύριο Πρωθυπουργό, αλλά από το Ευρωκοινοβούλιο, για να
ανοίξει το θέµα και να είµαστε εδώ. Αλλιώς δεν θα κάνατε τίποτα.
Αλλιώς δεν θα έκαναν τίποτα. 

Είναι δύο τα σκάνδαλα, διότι υπάρχει προφανώς και το σκάν-
δαλο της συγκάλυψης. Οι ενοχικές πρακτικές επί µήνες που συγ-
κροτούν ένα δεύτερο σκάνδαλο, το οποίο έχει ακόµα απ’ ό,τι
φαίνεται κάποιες πράξεις να δούµε, ένα σκάνδαλο συγκάλυψης.
Γιατί, τι έγινε; Ήρθε το περιβόητο άρθρο 87, τον Μάρτιο του
2021. Γιατί ήρθε αυτό; Μόνο για λόγους εθνικής ασφάλειας, προ-
σέξτε, είναι το άρθρο. Για να µην είναι δυνατόν η ΑΔΑΕ να δίνει
τα στοιχεία στους ανθρώπους, οι οποίοι παρακολουθούνταν,
όταν θα έληγε η παρακολούθηση. 

Δεύτερον, ύστερα ήρθε η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
η οποία, κατά κοινή γνώµη, δεν θεραπεύει καθόλου -µα καθόλου-
τις όποιες παθογένειες υπήρχαν στη νοµοθεσία και στα συστή-
µατα νοµίµων λεγόµενων επισυνδέσεων κ.λπ..

Τρίτον, ψηφιακό αρχείο. Προσέξτε, ήταν να φτιαχτεί -διότι
χωρίς ψηφιακό αρχείο είναι φανερό ότι όχι δεκαπέντε χιλιάδες,
ούτε πέντε χιλιάδες ούτε πεντακόσιες υποθέσεις δεν µπορεί να
είναι προσβάσιµες προς έλεγχο- και στην ΕΥΠ και στην ΑΔΑΕ.

Στην ΕΥΠ µάς διαβεβαίωσαν ότι υπάρχει αυτό το ψηφιακό αρ-
χείο. Δεν λέω πού, διότι έχει κακοπάθει αυτή η υπόθεση περί µυ-
στικότητας της επιτροπής. Θα τα πούµε και µέσα στην εβδοµάδα.
Δυστυχώς, εσείς επικαλέστηκατε, διά των κορυφαίων που µίλησαν
εδώ, τη µυστικότητα της επιτροπής και αποκρύφτηκαν στοιχεία.
Όµως, αυτά θα τα πούµε µέσα στις επιτροπές και θα δούµε.

Η ΑΔΑΕ θα έκανε τον έλεγχο ως µόνη αρχή, αφού καταργή-
θηκε η πρόνοια του 94 στο άρθρο 5, που έδινε το δικαίωµα και
την υποχρέωση ο Πρόεδρος της Βουλής να έχει τη σχετική αλ-
ληλογραφία, εάν αφορούσε πολιτικό πρόσωπο, και να ειδοποιεί
τον Αρχηγό του κόµµατος. Αφού καταργήθηκε αυτό το 2001,
έγινε η ΑΔΑΕ η µόνη αρχή για να κάνει τον έλεγχο. Τι γίνεται, λοι-
πόν; Έχει ψηφιστεί νόµος αυτούς τους µήνες που δεν υπήρξε η
ΚΥΑ µε υπογραφή και του κ. Πιερρακάκη, που έπρεπε να υπάρ-
χει, ώστε να έχει η ΑΔΑΕ την ψηφιακή συγκρότηση και δυνατό-
τητα πρόσβασης στις υποθέσεις.

Τέταρτον, και τελευταίο, από αυτό που λέµε σκάνδαλο συγκά-
λυψης και ενοχική διαχείριση του θέµατος. Επιθέσεις σε δηµο-
σιογράφους στο εσωτερικό, στο εξωτερικό, διαδικασίες και
πρακτικές µπούλινγκ εναντίον δηµοσιογράφων, ατελείωτη στο-
χοποίηση απέναντι στην ερευνητική δηµοσιογραφία που σήκωσε
κεφάλι, δικοί µας, εγχώριοι δηµοσιογράφοι, ξένοι, διεθνή πρα-
κτορεία, εφηµερίδες, κάποιοι άνθρωποι και στα κανάλια και σε
κανάλια που δεν έχουν πει τη λέξη «Predator». Υπάρχουν κανάλια
που δεν έχει αναφερθεί η λέξη «Predator». Το αφήνω δίπλα αυτό.
Όµως, υπήρξε µια επίθεση και του ίδιου του κ. Δηµητριάδη, ο
οποίος έκανε µηνύσεις προς δηµοσιογράφους. Αυτό, λοιπόν,
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είναι το δεύτερο σκάνδαλο το οποίο ήδη ζούµε και είναι το σκάν-
δαλο της συγκάλυψης.

Πέµπτο ζήτηµα. Είναι θέµα παθογένειας µέσα στη δηµοκρατία
µας, η οποία κατά τα άλλα λειτουργεί άψογα και πρέπει να θε-
ραπευτούν κάποια ζητήµατα; Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πρέπει να είµαστε σαφείς. Το ποτήρι έχει ξεχειλίσει. Υπάρχει
θέµα δηµοκρατίας. Υπάρχει ζήτηµα µε τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης και τον τρόπο που η Κυβέρνηση έχει προσπαθήσει αυτά
τα χρόνια να κάνει χειραγώγηση και έλεγχο. Υπάρχει ζήτηµα µε
το καθεστώς επαναπροωθήσεων, για το οποίο και διεθνώς και
επί µήνες η χώρα σύρεται και η FRONTEX και υπάλληλοι και
αρχές έξω. Σε σχέση µε αυτό το κρίσιµο ζήτηµα συρόµαστε διε-
θνώς και οι απαντήσεις της Κυβέρνησης είναι απαντήσεις οι
οποίες δεν αρµόζουν σε δηµοκρατική χώρα. 

Υπάρχουν, λοιπόν, πάρα πολλά ζητήµατα που µαζί µε αυτό το
σκάνδαλο συγκροτούν το ζήτηµα δηµοκρατίας, δηλαδή συγκρο-
τούν ένα ζήτηµα παραβίασης του κράτους δικαίου στη χώρα και
δεν είναι ανατάξιµη αυτή η πορεία.

Έκτο και τελευταίο, κύριε Πρόεδρε. Υπάρχει ευθύνη του Πρω-
θυπουργού; Λέµε «ναι» και µάλιστα µετά από όλες αυτές τις συ-
ζητήσεις. Υπήρχε γνώση, έγκριση και ενορχήστρωση από τον
Πρωθυπουργό σ’ αυτή την υπόθεση.

Προσέξτε, δεν υπήρξε µόνο η επισύνδεση για τον κ. Ανδρου-
λάκη. Υπήρξε και η δίµηνη παράταση που δόθηκε στην επισύν-
δεση. Ούτε γι’ αυτό ήταν ενήµερος ο κύριος Πρωθυπουργός;
Δεν ήταν ενήµερος ο κ. Δηµητριάδης, το πρώην δεξί του χέρι,
που είναι Υποδιοικητής της ΕΥΠ και επικεφαλής του ΚΕΤYΑK;
Όλοι αυτοί οι άνθρωποι δεν προφυλάξανε τον Πρωθυπουργό;
Όχι, λοιπόν. Υπήρξε προφανής γνώση και προφανής ενορχή-
στρωση αυτής της ιστορίας. Όταν µάλιστα ξέρουµε πλέον όλοι
ότι οι µέθοδοι και για τον κ. Κουκάκη και για τον κ. Ανδρουλάκη
ήταν ακριβώς οι ίδιες.

Επίσης, πλέον είναι σαφές ότι υπάρχει ΣΔΙΤ παρακολουθή-
σεων. Ακόµα και αν δεν έχουν γίνει άµεσες συµβάσεις από τη
ΕΥΠ µε την «INTELLEXA» και την «KRIKEL» ως προς αυτά που
συζητάµε, είναι σαφές. Διαβάστηκε πριν από µισή ώρα. Ήρθαν
καινούργιες πληροφορίες για σύµβαση της ελληνικής Κυβέρνη-
σης για παροχή εκατό τουλάχιστον πακέτων για παρακολούθηση
µε ξένη εταιρεία. Υπάρχουν παρένθετες εταιρείες, υπάρχουν
υπεργολαβίες και υπάρχουν και ενοικιάσεις πληροφοριών. Για
όλα αυτά είναι υπόλογη η Κυβέρνηση, πρέπει να ξεκαθαρίσει το
τοπίο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι δεν µπορούµε
να ζήσουµε µια πολύµηνη παράταση του δυστοπικού πολιτικού
κλίµατος, της τοξικότητας, της κατάστασης που θυµίζει Ποµπηία
στα τελευταία της, κάτι που θα πολλαπλασιάσει και τους κινδύ-
νους για τη σταθερότητα της χώρας αλλά και την ίδια τη δηµο-
κρατική εξέλιξη αυτής της χώρας.

Είναι σαφές ότι αυτή η µάχη χαρακωµάτων την οποία δίδετε
δεν θα έχει ούτε µπορεί να έχει ένα δηµοκρατικό τέλος.

Η πρότασή µας είναι σαφής και θα ήθελα και οι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι την έχουν ακούσει, να την ξανακούσουν,
γιατί από την πλευρά τους ως προς αυτό άλλο πράγµα ακούσαµε
και σήµερα και το Σάββατο. Η πρότασή µας είναι δηµοκρατική
λύση, εκλογές τώρα, προοδευτική διακυβέρνηση για την ανά-
ταξη της δηµοκρατίας, για την ανάταξη της κοινωνίας, της οικο-
νοµίας και της διεθνούς θέσης της χώρας.

Το άλλο, ότι όποτε κι αν γίνουν εκλογές ο κ. Μητσοτάκης θα
βρεθεί ενώπιον των ευθυνών του, µπορούν να το πουν όλοι, λέει

ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ότι παίρνει το πολιτικό κόστος και τότε
θα κριθεί, όµως δεν αποτελεί λύση αυτή τη στιγµή. Λύση είναι
εκλογές, δηµοκρατική λύση και προοδευτική διακυβέρνηση της
χώρας, ανάταξη του κράτους δικαίου στη χώρα µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της προτά-
σεως που κατέθεσε η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κινήµατος Αλ-
λαγής, µε θέµα: «Εξέταση της υπόθεσης παραβίασης του
απορρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής και Ευρωβουλευτή κ. Νίκου Ανδρουλάκη από την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών (ΕΥΠ) ή και από άλλα φυσικά ή
νοµικά πρόσωπα, την επιβεβαιωµένη απόπειρα παγίδευσης του
κινητού του µε το κακόβουλο λογισµικό «Predator», την παρά-
νοµη χρήση αυτού στην ελληνική επικράτεια και την έρευνα για
την ύπαρξη ευθυνών του Πρωθυπουργού κ. Κυριάκου Μητσο-
τάκη και κάθε άλλου εµπλεκόµενου φυσικού ή νοµικού προσώ-
που».

Θα ακολουθήσει ονοµαστική ηλεκτρονική ψηφοφορία, που θα
διεξαχθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 72 και 72Α του
Κανονισµού της Βουλής και λήψη απόφασης για τη σύσταση ή
µη της εξεταστικής επιτροπής, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρ-
θρων 68 παράγραφος 2, εδάφιο γ’ του Συντάγµατος και 144 πα-
ράγραφος 5, εδάφιο β’ του Κανονισµού της Βουλής.

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση απαντούν «ΝΑΙ». 
Οι µη αποδεχόµενοι την πρόταση απαντούν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο απαντούν «ΠΑΡΩΝ». 
Σας ενηµερώνω, επίσης, ότι οι συνάδελφοι Βουλευτές ή και τα

µέλη της Κυβέρνησης που δεν µπορούν να µετάσχουν µε φυσική
παρουσία στην ψηφοφορία -είτε λόγω αποστολής στο εξωτερικό
είτε για υγειονοµικούς λόγους- θα ψηφίσουν µε επιστολές, που
θα αποσταλούν στο Προεδρείο, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής, όπως ισχύει. 

Προχωρούµε στην ονοµαστική ηλεκτρονική ψηφοφορία. Στην
οθόνη σας εµφανίζεται η πρόταση για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής και δίπλα οι λέξεις «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ». Βεβαιωθείτε
ότι έχετε ψηφίσει. Αφού καταχωρίσετε την ψήφο σας, έχετε τη
δυνατότητα να την ελέγξετε ή και να την αναθεωρήσετε έως την
ανακοίνωση του αποτελέσµατος.

Αν έχετε οποιαδήποτε απορία, µπορείτε να απευθύνεστε στο
Προεδρείο και στους αρµόδιους υπαλλήλους της Βουλής, προ-
κειµένου να σας συνδράµουν.

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-

ταλαµβάνει ο Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΑΒΔΕΛΑΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έχουν έρθει στο Προ-
εδρείο επιστολές ή τηλεµοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα
µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνω-
στοποιούν την ψήφο τους. Οι ψήφοι αυτές θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση η οποία θα ακολουθήσει και θα καταχωρι-
στούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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18884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 18887



18888 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18890 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18892 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 18893



18894 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18902 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18904 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18906 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18908 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18910 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18912 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 18913



18914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 18915



18916 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18918 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18920 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18922 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18924 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18928 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΖ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2022 18929



18930 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18932 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18934 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18936 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18938 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18940 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18942 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18944 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18946 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ να κλείσει
το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 299 Βουλευτές.
Υπέρ της προτάσεως, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 142 Βουλευτές.
Κατά της προτάσεως, δηλαδή «ΟΧΙ», δεν ψήφισε κανείς Βου-

λευτής.
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισαν 157 Βουλευτές.
Συνεπώς η πρόταση που κατέθεσε η Κοινοβουλευτική Οµάδα

του Κινήµατος Αλλαγής, µε θέµα: «Εξέταση της υπόθεσης πα-
ραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών του Προέδρου του

ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής και Ευρωβουλευτή κ. Νίκου Αν-
δρουλάκη από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών (ΕΥΠ) ή και
από άλλα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, την επιβεβαιωµένη από-
πειρα παγίδευσης του κινητού του µε το κακόβουλο λογισµικό
«Predator», την παράνοµη χρήση αυτού στην ελληνική επικράτεια
και την έρευνα για την ύπαρξη ευθυνών του Πρωθυπουργού κ.
Κυριάκου Μητσοτάκη και κάθε άλλου εµπλεκόµενου φυσικού ή
νοµικού προσώπου», αφού συµπλήρωσε το όριο των δύο πέµ-
πτων τουλάχιστον του συνόλου των Βουλευτών, ήτοι 120 Βου-
λευτών ανεξαρτήτως πλειοψηφίας, σύµφωνα µε τα άρθρα 68
παράγραφος 2, εδάφιο γ’, του Συντάγµατος και 144 παράγρα-
φος 5, εδάφιο β’, του Κανονισµού της Βουλής, έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία.

Οι θέσεις των Βουλευτών, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψή-
φιση µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά
της σηµερινής συνεδρίασης και έχουν ως εξής:
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18948 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18950 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18952 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18954 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18956 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18958 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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18960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πρότασή µου είναι η επιτροπή να αποτελείται από εί-
κοσι εννέα µέλη, µε εκπροσώπηση κατ’ αναλογία της δύναµής
τους όλων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων καθώς και ενός εκ των
Ανεξαρτήτων κατ’ εφαρµογή του άρθρου 31 του Κανονισµού της
Βουλής. Δηλαδή από τους είκοσι εννέα οι δεκαπέντε θα είναι της
Νέας Δηµοκρατίας, οι οκτώ του ΣΥΡΙΖΑ, οι δύο του Κινήµατος
Αλλαγής και ένας από κάθε άλλο κόµµα και ένας εκ των Ανεξαρ-
τήτων. Οι Ανεξάρτητοι θα συνεννοηθούν για τον έναν. Εάν δεν
µπορούν να συνεννοηθούν, θα γίνει κλήρωση ανάµεσα στους εν-
διαφεροµένους στη Διάσκεψη των Προέδρων. 

Προτείνω στο Σώµα η προθεσµία για την ολοκλήρωση των ερ-
γασιών της επιτροπής και η υποβολή του πορίσµατος να ολοκλη-
ρωθεί σε έναν µήνα από τη συγκρότησή της, όπως είθισται.
Εννοείται ότι αν κριθεί ότι χρειάζεται περισσότερος χρόνος, εδώ
είναι η Ολοµέλεια να το επανεξετάσει. 

Συµφωνείτε µε την πρόταση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Το Σώµα συνεφώ-

νησε.

Παρακαλώ τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες να αποστείλουν το
συντοµότερο δυνατόν τα ονόµατα των Βουλευτών που θα συµ-
µετάσχουν στην εξεταστική επιτροπή. 

Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί

της προτάσεως για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 20.37’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Τετάρτη 31 Αυγούστου 2022 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


